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Od 7 8 Odstotkov do bojkota 
v avanalstih občinah bo treba še enkrat Izbirati župana 

Po podatkih, ki smo jih zbrali do torka 
dopoldne, so imeli v večini občin na Celjskem 
neuradne izide glasovanja za župane in liste, 
ki so kandidirale za mesta v občinskih svetih, 
ponekod pa so volilne izide že preračunali 
v mandate v občinskih svetih. Podrobneje bo
mo o tem poročali prihodnjič, ko bomo v in
tervjujih predstavili tudi kandidate za župa
ne, ki se bodo pomerili v drugem krogu vo
litev. 

V večini občin na Celjskem je bila udeležba 
na volitvah okrog 60-odstotna. Najnižjo so 
zabeležili v nekaterih mestih in večjih lo-ajih 

kot so Celje, Šentjur, Šmarje in Šoštanj, kjer 
je prišlo na volišča okrog 52 odstotkov upravi
čencev, najvišjo pa v Radečah in Šmartnem ob 
Paki, kjer je presegla 78 odstotkov. 

V prvem krogu je bilo izvoljenih enajst žu
panov, v drugem pa se bodo za zmago potego
vali kandidati v dvanajstih občinah in sicer 
v mestnih občinah Celje in Velenje ter v La
škem, Lučah, Rogaški Slatini, Rogatcu, Slo
venskih Konjicah, Smartnem ob Paki, Storah, 
Vitanju, Vojniku in Žalcu. 

Občinske svetnike so neposredno volili le 
v šestih občinah na Celjskem in tam so bila 

imena svetnikov znana že kmalu po volitvah. 
Drugod je zaradi proporcionalnega sistema 
ugotavljanje izidov bolj zapleteno in bodo 
imena svetnikov znana šele te dni. 

Do večjih zapletov pri volitvah ni prihajalo, 
še najbolj je izstopala Solčava s svojim bojko
tom. Volišča v kraju ni bilo, vendar so za 
volilne upravičence odprli volilno mesto v Lu
čah. Volitev se je udeležil eden (1!) volilni 
upravičenec iz Solčave. Zahteve krajanov so 
jasne: »Nekdaj smo bili občina, zato to ponov
no hočemo postati. Ne jutri ali potem z refe
rendumom, temveč takoj. Tako smo se odločili 

tudi na majskem referendumu in v državi so 
dolžni spoštovati voljo ljudi. Imamo vse mož
nosti za gorsko občino, odpirajo pa se nam 
lepe razvojne možnosti.« 

Drugačne občinske meje pa želijoj: referen
dumom doseči na Frankolovem, Dobrni in 
v Novi Cerkvi. V teh krajih so zato na dan 
volitev podpisovali zahteve za referendum 
o priključitvi k mestni občini Celje. 

Kako so se ljudje v nedeljo odločali v obči
nah na Celjskem pa lahko podrobneje prebe
rete na strani 6. TC 

Desnica vse močnejša 
Prve lokalne volitve v nove 

občine so v glavnem za nami, 
čeprav bo treba v približno 
polovici občin na Celjskem 18. 
decembra še enkrat na volišča 
za dokončno izbiro novega žu
pana. Ljudje so se nanje odz
vali tako, kot to počnejo v ve
čini držav v svetu - dobra polo
vica volilnih upravičencev je 
oddala svoj glas, ostali so se tej 
pravici in dolžnosti odrekli. To 
navsezadnje ni nič posebnega, 
kaže le, da se tudi pri nas raz
mere normalizirajo in da poli
tika ni več tema številka ena. 

Udeležba na voliščih pa je 
lahko tudi eden od načinov ne-
strinjanja s postopki, ki so vo
dili do oblikovanja novih ob
čin. Te bodo namreč marsikje 
precej drugačne od tistih, ki so 
si jih ljudje želeli. Nekateri so 
verjetno svoje nestrinjanje 
izrazili z oddanimi neveljavni
mi glasovnicami, ki jih je bilo 
precej, drugi so šli v bojkot 
volitev, tretji so že na dan voli
tev zbirali podpise za razpis 
referenduma, s katerim bi 
spremenili odločitev državne
ga zbora. Vsekakor se bodo 
stranke ob analizi svojih uspe

hov in neuspehov na lokalni 
ravni morale zamisliti tudi ob 
tovrstnih reakcijah volivcev. 

Barometer razpoloženja 
med volivci so gotovo tudi izi
di volitev, ki kažejo, da so vo
livci tokrat bolj pogosto izbi
rali med desnimi in sredinski
mi strankami, manj pa stran
ko, ki ima v državnem zboru 
večino, to je LDS. Če velja ta 
ugotovitev za Slovenijo kot ce
loto, je očitna tudi v novih ob
činah na Celjskem. Na Koz
janskem, v nekaterih občinah 
v Zgornji Savinjski dohni, 
v Slovenskih Konjicah, Vita
nju, Vojniku in še kje je zmaga 
desnice očitna, medtem ko so 
v večjih mestih v prednosti 
LDS (Žalec) oziroma SDSS, ki 
je zmagala v Celju. Velenje pa 
ostaja tradicionalno »rdeče«, 
saj je največ mest v občinskem 
svetu dobila ZLSD. 

Tudi strankarska slika do
slej izvoljenih enajstih župa
nov na Celjskem kaže, da so na 
čelu teh občin kandidati krš
čanskih demokratov ali ljud
ske stranke, dva župana sta 
socialdemokrata, tri pa so 
predlagali občani. Sicer pa bo

do ti morali delati v soglasju 
z občinskimi sveti, ki so 
v glavnem strankarsko tako 
pisani, da bodo potrebne ko
alicije za sprejemanje po
membnih odločitev v občini. 

TATJANA CVIRN 

Od predsednika do župana 
J o ž e t a Čakša ¥olilnl uspeh v Šmarju nI presenetil 

v novi šmarski občini, ki bo 
obsegala bistveno manjše 
ozemlje, ostaja po nedeljskih 
volitvah na županski funkciji 
Jože Čakš iz Šmarja pri Jelšah. 

Čakš opravlja dosedanjo 
fvmkcijo predsednika občinske 
skupščine poleg rednega dela, 
kot direktor slatinske Ljudske 
univerze ter strokovni vodja 
občinske matične knjižnice. 
Po prvih podatkih je kandidat 
Slovenskih krščanskih demo
kratov prejel 61 odstotkov 
glasov. 

Kako ocenjujete svoj nedelj
ski volilni uspeh? 

Vesel sem ga. Po internih 
javnomnenjskih raziskavah je 
bil, odkrito povedano, priča
kovan. Poznam utrip ljudi in 
krajev tega območja, saj že dve 
desetletji delam v javnem živ
ljenju Šmarja ter okolice. Delo 
z ljudmi mi je bilo vselej blizu, 
tudi v času izven politike. 

Kaj pričakujete od prihod
nje, manjše šmarske občine? 

Najprej njeno uveljavljanje 
na lokalni, regijski ter državni 
ravni. Želim si da bi služila za 
zgled, kljub napovedim da bo 
nova občina revna. Gotovo ne 
bo bogata, bo pa dobra občina. 
Upoštevati je treba sedanje, pa 
tudi odprte razvojne možnosti 
nove občine. Imamo nekaj bi
serov, ki bi jih izkoristili v tu
ristične namene. Na primer 
barok ter vino neizkoriščene 
Sladke gore, šmarski barok, 
pa kompleks Jelšingrada, kjer 
je predvideno igrišče za golf. 
Sv. Štefan in Tinsko, kjer se 
poraja vinska cesta. Šmarje pa 
je treba tudi v bodoče izgraje
vati kot upravno središče do
sedanje šmarske občine. 

Kaj pričakujete od dela 
šmarskega občinskega sveta, 
po znani strankarski sestavi? 

Točnih volilnih rezultatov 
sicer še nimam, naša stranka 
pa beleži visok odstotek. Teža
ve vseh krajev nove občine bo
mo reševali enakopravno, 
v skladu z razvojnimi progra
mi nove občine. Še naprej bo 
tesno sodelovanje z vsemi 
osmimi krajevnimi skupnost
mi nove občine. Pri prihod
njem delu z občinskimi svetni
ki mora vsekakor prevladovati 
skupni interes oblikovanja 
uspešne lokalne skupnosti. 

Kaj vas čaka v prihodnjih 
dneh? 

Najprej moram seveda zak
ljučiti z delom dosedanje 
šmarske občinske skupščine, 
še dve seji bosta. 

Tesna zmaga 
župan Raaeč le postal J a n e z Zahrastnik 

Pred dobrim mesecem so 
v Radečah ustanovili Zvezo za 
napredek Radeč in radeškega 
območja in jo vpisali v register 
političnih strank. Zveza sodi 
med povsem lokalno oprede
ljene stranke, zavzema pa se 
za vsestranski in enakomeren 
napredek celotne nove občine, 
saj meni, da so jih v zadnjih 
letih močno zanemarjali tako 
laški funkcionarji kot država. 

Zveza je skupaj z združeno 
listo močno premagala svoje 
nasprotnike, saj je v novem 
občinskem svetu dobila kar 
polovico sedežev, zmagal pa je 
tudi njen kandidat za župana 
Janez Zahrastnik, dolgoletni 
direktor Radeče papirja. 

Vaša zmaga je bila zelo tes
na, saj ste svojega nasprotnika 
Valentina Medveda premagali 
le za en odstotek glasov. 

Ne, sploh ni šlo na tesno. 
Volilni rezultat je odličen in 
pomeni zanesljivo zmago. En 
odstotek je zelo veliko. Moj 
nasprotnik je imel za sabo kar 
tri stranke in lahko rečem, da 
sem premagal slovensko po
mlad. Absolutno sem zmagal 
v Radečah, izgubil pa v okoli
ci, kar je, glede na njeno rural-
nost, povsem razumljivo. 

Znana je že strankarska se
stava novega radeškega občin
skega sveta. Menite, da bo tež
ko delati? 

Predvsem moram poudariti, 
da sem Radečan z dušo in sr
cem in bom župan prav vseh 
Radečanov. Sicer pa je polovi
ca svetnikov iz zveze, tu bo še 
moj glas, torej bomo v večini. 

Se bojite začetkov? 
Veliko težav bo, vendar 

o tem, kako jih bomo reševali, 
še ne želim govoriti. Do konca 
meseca bomo poskušali pri
praviti čimveč, da bi delo v no
vi občini lažje steklo. Okoli se
be ne bom zbral veliko ljudi, 
bodo pa zato zelo dobri. 

Radeče so kot del laške ob
čine sodile doslej v celjsko re
gijo-

Kar tiče mene in mojega 
vpliva, bo radeška občina še 
naprej težila k celjski regiji. 
Čeprav so Radeče razpete med 
Laškim, Trbovljami, Novim 
Mestom in celo Ljubljano, pa 
šolske poti naših otrok vodijo 

v Celje, tam je tudi bolnišnica, 
pa sodišče... Celje je zame 
središče Slovenije. 

Razveza z laško občino prav 
gotovo ne bo lahka. 

Največ težav pričakujem pri 
delitvi premoženja. Republika 
bo morala čimprej izdelati me
todologijo za reševanje bilanč
nih problemov. Dokler tega ne 
bo, bodo med novimi občinami 
le špetiri. 

Šoštanju vrniti živi jenje 
Dr. Bogdan Menih je župan Šoštanja 

župan nove občine Šoštanj 
je postal dr. Bogdan Menih, ki 
so ga kot skupnega kandidata 
predlagale stranke SDSS, 
SLS, S K D in Zeleni. 

Volilci so mu namenili 52,04 
odstotke glasov. Po njegovih 
besedah je glavni cilj, ki si ga 
je zastavil, ponovna oživitev 
Šoštanja. » N e bomo zidali gra
dov v oblakih,« pravi dr. Me
nih, ki že trideset let opravlja 
delo zdravnika v šoštanjskem 
zdravstvenem domu, »pač pa 
si bomo prizadevali, da bi 
stvari postavili na pravo 
mesto.« 

Katerih nalog se boste lotili 
v občini Šoštanj? 

Šoštanj, kraj, ki je bil nek
daj regijski center Savinjske 
in Šaleške doline, je postal bi
valno naselje brez duše. Enako 
se je zgodilo s podeželjem. Da
našnja demografska slika Šo
štanja kaže, da nimamo veliko 
mladih ljudi in izobražencev. 
Skozi to pa se odraža celotno 
življenje kraja. Računamo na 
ljudi, na domačine, da se bodo 
vrnili. Ravno zato pa moramo 
ustvariti ustrezne pogoje za 
življenje, vrniti mestu dušo in 

nekdanji blišč, v okolici pa do
graditi vso potrebno infra
strukturo. Vedno bomo skušali 
upoštevati razmerje med me
stom in podeželjem. 

Kako nameravate oživiti 
Šoštanj? 

Šoštanju želimo vrniti živ
ljenje prav s tem, da bi priva
bili domačine nazaj. K sodelo
vanju bomo povabili izobraže

ne ljudi. Naslednja pomembna 
stvar pa je, da je treba v infra
strukturi Šoštanja marsikaj 
postoriti in spremeniti. Ome
nim naj na primer samovoljno 
zapiranje šoštanjskega trga, 
kar ni bila pametna poteza, saj 
ni rešen promet preko obvoz
nic. Tudi dejavnosti v kultur
nem življenju mesta je treba 
razvijati, v ljudeh pa zbuditi 
zanimanje, da bi res živeli 
s svojim krajem. Če bodo dani 
pogoji, si v Šoštanju želimo tu
di srednjo šolo. 

Kako boste uskladili zdrav
niški poklic z delom župana? 

Ostal bom zdravnik. Nisem 
čisto pravi politik, sem pa člo
vek za ljudi in hočem delati 
zanje. Veliko ljudi dostikrat 
poišče pri nas pomoč zaradi 
stisk, ki jih tarejo, ne pa zaradi 
bolezni. In z njimi se je treba 
pogovarjati, jim dajati nasvete 
in včasih skušati reševati tudi 
probleme, ki niso povsem me
dicinske narave. Se naprej 
bom poskusil delovati kot 
zdravnik in po novem tudi kot 
župan. Poudarjam pa, da bo
mo v občini potrebovali stro
kovno dobro usposobljeno 
ekipo. 

Zapiet i , a vendarle 
Toni Rlfelj, župan Gornjega Grada 

V novi občini Gornji Grad je 
prišlo pri tolmačenju volilnih 
rezultatov do manjših zaple
tov, saj so v volilni komisiji 
menili, da je treba šteti vse 
glasovnice, tudi neveljavne. Po 
teh razlagah bi bil v Gornjem 
Gradu potreben drugi krog 
volitev, v katerem bi se pome
rila Toni Rifelj (SDSS) in Edi 
Mavric (skupina krajanov). 

Po razlagi in posvetih z re
publiško volilno komisijo se je 
izkazalo, da je treba šteti samo 
veljavne glasovnice, in tako je 
bil za župana izvoljen Toni Ri
felj. Zanj se je odločilo 50,22 
odstotka volivcev. »Sicer je 
dlje trajalo, vendar je tako bo
lje, da kasneje ne bo prihajalo 
do zapletov,« je komentiral 
gomjegrajski župan. 

Se bo življenje nove občine 
Gornji Grad v prihodnje bi
stveno spremenilo? 

Se vedno sem predsednik 
krajevne skupnosti, pa tudi 
prej sem že delal, tako da ver
jetno ne bo prišlo do bistvenih 
sprememb. Gre preprosto za 
nadaljevanje programa, ki 
smo si ga začrtali. Tako v K S 
Bočna kot Gornji Grad bomo 
začeli s številnimi aktivnost
mi, seveda potem, ko bo obči
na dokončno formirana. Že 
majski referendum je pokazal, 
da so ljudje za svojo občino, 
kar se mi zdi precej dober 
znak, da bodo tudi v prihodnje 
pripravljeni sodelovati. 

Kje vidite svoje prioritetne 
naloge? 

Že v predvolilnem progra
mu si nisem zastavljal nemo
gočih stvari, omejil sem se na 
tisto, kar se da realizirati. T o 
rej dokončanje nekaterih ak

tivnosti, kot so izgradnja obrt
ne cone, daljinsko ogrevanje 
v Gornjem Gradu, torej nalo
ge, ki niso stvar enega leta, 
temveč zahtevajo daljše ob
dobje. Že letos nameravamo 
izdati turistični prospekt, za 
prihodnje leto pa bomo kar 
precej moči usmerili v razvoj 
turizma, tako izletniškega kot 
stacionarnega. Pri zadnjem 
razmišljamo o gradnji bimga-
lovov in obnovitvi obstoječih 
kapacitet. Ne na zadnjem me
stu je tu še razvoj obrti in po
djetništva, saj vemo, da Gornji 
Grad pač ne bo neka industrij
sko razvita občina. 

Znana je tudi sestava občin
skega sveta. Ste zadovoljni 
s člani? 

Ekipa je zelo dobra in sesta
va sveta mi je všeč. Gre za lju
di, ki so bili že prej aktivni 
v kraju in okolici, in bodo pri
pravljeni tudi v bodoče sode
lovati. Prepričan sem, da se 
bomo vsi po vseh močeh po
trudili za razvoj občine. 
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Kakovost živi lenla v povezavi z drugimi 
Jakob Presečnih je postal župan občine Mozirje 

župan največje nove občine 
|(ozirje na prostoru Zgornje Sa-
(injske doline je postal Jakob 
fresečnik, kandidat SLS, pod
prle pa so ga stranke slovenske 
pomladi, ki so podpisale tudi po
godbo o koalicijskem sodelo-
fanju. 

Za Jakoba Presečnika, sedaj 
predsednika izvršnega sveta ob
čine Mozirje, premagal je Milana 
Cajnerja (LDS), se je odločilo 76 
odstotkov volivcev. 

»Predvsem upam, da bomo 
uspeli narediti življenje v občini 
Mozirje čim boljše in čim bolj 
kakovostno. Vseskozi sem ne
nehno poudarjal, da bo na vsak 
način potrebna povezava z dru
gimi občinami, saj na tako majh
nem prostoru ne more živeti 
vsak zase,« meni Jakob Preseč-
nik o prihodnosti. 

Katere prevolilne obljube bo
ste na vsak način poskusili ures
ničiti? 

Naloge bi razdelil v tri sklope. 
y prvem so vsi prostorski doku-
inenti, ki jih je še potrebno spre

jeti za Rečico. Sem sodi tudi ure
ditev obeh trgov, tako mozirske-
ga kot rečičkega. Želim, da bi 
k sodelovanju lahko pritegnili 
tudi podjetnike, da bi obe središ
či čim bolj zaživeli. V ta sklop 
sodi tudi ureditev cest, nekaj 
nam jih namreč še ostaja, da bo
do krajani zadovoljni. V drugi 
sklop sodi uresničevanje šolske
ga programa, popolna osemletka 
na Rečici in večnamenski pro

stor v Mozirju - vsekakor bomo 
napeli vse moči, da bomo začeta 
prizadevanja dokončno realizi
rali. Kot tretje pa se bom v sode
lovanju z državo potrudil, da bo
mo v Mozirju uredili varstveni 
center za starejše in vse tiste, ki 
si sami ne morejo pomagati. 

Na prostoru Zgornje Savinj
ske doline je Mozirje edina obči
na, kjer se je občinski svet izvolil 
proporcionalno. Kako napove

dujete sodelovanje s svetniki? 
Ne glede na rezultate, sem či

sto osebno prepričan, da na vsa
ki listi med prvimi tremi imeni 
najdeš ljudi, s katerimi se bo da
lo dobro delati. Bolje rečeno, ki 
bodo dobro opravljali svoje delo, 
zato mislim, da z delom svetni
kov ne bo težav. Mislim, da svoje 
funkcije ne bom opravljal profe
sionalno, sicer pa je to stvar od
ločitve občinskega sveta. 

Voda teče navzdoi 
Prvi župan občine Zreče le neodvisni 
kanaiHat J o ž e Košir 

v novi občini Zreče so ljudje 
na volitvah med tremi kandidati 
s prepričljivo večino izbrali za 
svojega župana Jožeta Koširja, 
dosedanjega predsednika kra
jevne skupnosti Zreče, sicer pa 
vodjo proizvodnje ročnega oro
dja v Uniorju. 

Vam bo zaradi zaupanja, ki so 
vam ga izkazali ljudje, župano-
vanje lažje? 

Tako prepričljive zmage ni
sem pričakoval, verjamem pa, da 
bo lahko zaradi tega moje delo 
ne toliko lažje, kot uspešnejše. 

To bo odvisno tudi ob občin
skega sveta. Kaj pričakujete gle
de na njegovo sestavo? 

Stranke so se potrudile in za 
svetnike predlagale ljudi, ki jim 
je mogoče zaupati in od njih pri
čakovati uspešno delo. Želim si 
samo, da stranke takrat, ko bo 
šlo v občini za vodo, ceste ali 

elektriko ne bodo pozabile, da 
teče voda le navzdol, da ima ce
sta levo in desno stran in da je 
elektrika nevarna, če z njo ne 
ravnaš prav. Pri teh konkretnih 
stvareh se ni mogoče iti stran
karske politike. 

Kako močna bo nova občina? 
Obeti so dobri. Sodelovanje, 

vsaj tako dobro kot doslej, obe
tata obe veliki podjetji - Unior in 
Comet. Obe tudi podpirata 
usmeritev v razvoj obrti, še zlasti 
storitvene. Predvsem pa bomo 
morali najprej in največ narediti 
za kmetijstvo. Pričakujem, da bo 
poseben odbor v okviru občin
skega sveta, v katerem bodo tako 
predstavniki kmetov kot turiz
ma in gostinstva premaknil voz 
naprej pri pridelavi in predelavi 
hrane, pa tudi razvoju kmečkega 
turizma. Sploh bo potrebno več 
vlagati v podeželje, v Pohorje, 
kot pa v same Zreče 

Kako pa nameravate razrešiti 
spor s sosednjo občino Vitanje 
glede Rogle? 

Že 19. decembra se bomo 
predvidoma sestali z Vitanjčani. 
Rogla je ne glede na zgodovino 
zreška, saj so jo zgradile Zreče in 
zaradi nje bomo imeli nižje po
kojnine. Izkoriščati pa Rogle ne 
moremo ne eni ne drugi. Od nje 
lahko dobimo le delo - in tu je, 
zlasti v kmetijstvu, priložnost 
tudi za Vitanjčane. 

MBP 

Krajevni interesi 
nad stranicarsicimi 
Marjan Drofenik Iz Poačetrika zaupa 
novi samoupravi 

v turističnem Podčetrtku so 
na nedeljskih volitvah izvolili 
Marjana Drofenika, župan
skega kandidata Slovenskih 
krščanskih demokratov. Gre 
za podpredsednika dosedanje 
šmarske občinske vlade, se
kretarja za področje gospo
darstva, ki prihaja iz Imenega. 

Kako ste zadovoljni z volil
nim uspehom? 

Z 62 odstotki glasov, kar je 
zaenkrat neuradni podatek, 
sem zelo zadovoljen. To je za 
prihodnje delo dovolj široka 
podpora, ne le strankarska. 
Tudi iz vrst tistih volilcev, ki 
niso blizu SKD. 

Kako pa si predstavljate de
lo v novi občini Podčetrtek? 

V uspešnost nove lokalne 
samouprave verjamem. Želim, 
da bi se uveljavili kot občina, 
ter da bi ljudje čutili pripad
nost. Občina bo v prihodnje 
predvsem urejala komunalne 
zadeve, skrbela za družbene 
dejavnosti, kar naj bi bilo 
v novih pogojih še boljše. Se
veda računam na podporo po
djetništvu ter obrti, turizem 
ter kmetijstvo pa sta tisti pa
nogi, ki bosta občini Podčetr
tek dali posebni pečat. Znano 
je, da je Podčetrtek že danes 
po številu nočitev v Sloveniji 
na 7. mestu. Kot župan Podče
trtka si bom prizadeval za čim 
širše sodelovanje z Zdraviliš
čem Atomske Toplice. 

Kaj pa vaše sodelovanje 
z občinskimi svetniki, glede na 
strankarsko sestavo ter različ
ne želje iz petih krajevnih 

skupnosti? 
V tem trenutku strankarske 

sestave občinskega sveta še ne 
poznam natančno. Sicer pa ne 
vidim ovir za ustvarjalno so
delovanje s katerokoli politič
no stranko, istočasno pa tudi 
za konsenz s predstavniki ra
zličnih krajevnih skupnosti 
nove občine. Osebno menim, 
da bo politika igrala v občin
skem svetu manjšo vlogo, več 
prizadevanja bo z usklajeva
njem interesov iz različnih 
krajev. 

Kakšne so vaše prve naloge? 
V prihodnjih dneh bo pred

sednik volilne komisije sklical 
prvo sejo občinskega sveta, 
nato pa bomo konstituirali no
vo občino. Predsednike petih 
krajevnih skupnosti bom sku
šal motivirati, da bi začeli 
čimprej pripravljati programe 
dela za priho<|a.je leto^ ^ 

Župan ter državni posianec 
ir Šentjurju ostaja župan Jurij Malovrh 

Volivci šentjurske občine, ki 
bo obsegala sedanje ozemlje, so 
le v nedeljo odločili za doseda-
Djega župana, predsednika ob
činske skupščine Jurija Malo-
»rha. 

Malovrh, poslanec državnega 
tbora ter član komisije za lokal-
10 samoupravo, je po prvih po-
latkih prejel 53 odstotkov gla-
»v. Kandidata, člana Sloven
skih krščanskih demokratov, sta 
)red volitvami podrli tudi do-
nači Socialdemokratska stran-
a Slovenije ter Slovenska Ijud-
ika stranka. 

Ali ste po volilnem rezultatu 
Ipresenečeni? 

V Šentjurju smo v zadnjem 
nandatu postorili veliko. Glede 
la to da je protikandidat Grdina 
izredno sposoben, dober gospo-
liarstvenik, pa sem pričakoval še 
lesnejši volilni izid. 

Za kaj si boste najbolj priza
deval v sodelovanju z novim ob
činskim svetom? 

Za nadaljevanje začetega, to 
pa so naložbe v telefonijo v juž
nem delu občine, vodooskrbo 
v sušnih področjih ter za boljše 
cestne povezave. 

Pa sodelovanje z občinskimi 
svetniki? 

Točnih podatkov trenutno še 
nimamo. Ce sodim po imenih 
z vseh strankarskih list, bo se
stava občinskega sveta gotovo 
kakovostna. Stranke so ponudUe 
svoje najboljše ljudi, politična 
barva je pri tem manj po
membna. 

Kaj vse vas čaka v prihodnjih 
dneh? 

Predvsem konstituiranje ob
činskega sveta, sprejemanje nor
mativnih aktov, od statuta na
prej. Tako da bo nova občina za
živela takoj po novem letu. 

Hkrati ste tudi poslanec v dr
žavnem zboru... 

Župansko fimkcijo bom 
opravljal neprofesionalno, v ob
čini pa bom dal poudarek visoki 
strokovnosti občinskih služb. 
Občini je lahko takšno razmerje, 
poslanec državnega zbora ter 
hkrati župan, le v korist. 

isicanje primerniii prostorov 
Božiaar Soh bo vodil demografsho ogroženo Kozje 

z novim, prvim županom 
nove občine Kozje smo se po
govarjali v ponedeljek, po pr
vih volilnih rezultatih. 

Po prvih podatkih je Boži
dar Sok, kot kandidat Sloven
ske ljudske stranke, prejel 64 
odstotkov glasov. Gre za vete
rinarja, zaposlenega v ambu
lanti v Kozjem, ki živi v novem 
občinskem središču. 

Kako ocenjujete svoj volilni 
uspeh? 

Z volilnim rezultatom sem 
zadovoljen, še posebej ker je 
nova občina Kozje nastala iz 
dveh referendumskih območij, 
iz Kozjega ter Lesičnega. Pod
prli so me na obeh področjih. 
Glede na to da je bil protikan
didat iz Kozjega, sem pričako
val tam manjšo podporo kot se 
je nato na volitvah izkazalo. 

Čemu dajete pri delu v obči
ni Kozje prednost? 

Mishm da morajo ljudje od 
drugod najprej izvedeti, kje 
sploh je Kozje, kaj vse Kozjan
sko nudi, da je to pretežno 
kmetijsko področje. Ljudem je 
treba ustvariti možnosti preži

vetja, bistveno je da se ne bodo 
več odseljevali. 

Kako si predstavljate delo 
v občinskem svetu, tudi po do
slej znanih rezultatih o stran
karski sestavi vašega občin
skega sveta? 

Menim, da s svetniki ne bo 
težko sodelovati. Druži nas 
skupni interes za razvoj naše
ga demografsko ogroženega 
področja. 

Kakšno delo vas čaka v pri
hodnjih dneh? 

Pričakujem težave. Zaen
krat nimamo niti primernih 
prostorov, niti opreme, telefo
na, računalnikov, še pisalnega 
stroja ne. Začeti bo treba tako 
rekoč iz nič, postaviti na novo. 
Sicer pa nas čaka oblikovanje 
novega občinskega sveta, pri
pravljanje statuta, potem pa 
dogovarjanje v zvezi s prvim 
proračunom nove občine 
Kozje. Iz vsega srca z a Ljubno 

4 n l r a Rahun Je županja občine Mozirje 
Bodoča občina Ljubno se po

lčasa z eno redkih županj v slo
venskem prostoru, kandidatko 
SDSS Anko Rakun, ki je tudi 
*<iina kandidirala. Od nekaj več 
kot 54 odstotkov volilnih upra-
^čcncev je za županjo glasovalo 
iPribližno 63 odstotkov volivcev. 

»Predstavljam si, da bo delo 
bodoči občini malce bolj zah

tevno kot v dosedanji krajevni 
'kupnosti,« razmišlja Anka Ra-
Min. »Meje sedanje občine Ljub-
^ so enake kot so bile, delo pa 

verjetno zakomplicirala deli-
|vena bilanca. Če bodo viri pri
hodkov občine takšni, kot to ob-
flublja zakon, mislim, da bomo 
P̂ hko uresničili cilje, ki smo jih 
Nstavi l i .« 

Katere predvolilne obljube 
("Oste poskušali uresničiti? 

Vsekakor bo prioriteta javna 
Osvetljava - brez luči sta nov 
l̂ ost in obvoznica, hkrati pa 
••ftamo v občini tudi kmetijo 

brez elektrike, kar se mi zdi sko
raj grozljivo. Potem so tu ceste, 
treba bo dokončati čistilno na
pravo, kar bo predstavljalo pre
cejšen finančni zalogaj. Čaka 
nas urejanje in organizacija kon-
tejnerskega in kantnega odvoza 

smeti, dogovori z drugimi obči
nami . . . Skratka, čakajo nas či
sto konkretne stvari, ki žulijo 
občane. 

Znani so tudi že člani občin
skega sveta, s katerimi boste de
lali v prihodnje. Kakšen odnos 
pričakujete? 

Prepričana sem, da bomo do
bro sodelovali. V svetu so ljudje, 
s katerimi sem že delala in sode
lovala pri pripravljanju priredi
tev, med sabo se poznamo. To so 
pošteni ljudje, ki mislijo resno, 
zato se ne bojim dela z njimi. 

Ste edina županja daleč nao
krog. Je to prednost ali ovira? 

Malce me je strah, da bi me 
poskušali potisniti ob rob ali pa 
da bi kdo mislil, da svojega dela 
ne bom mogla opravljati. Vendar 
pa upam, da bom znala izkoristi
ti to dejstvo kot prednost za mo
jo občino. To bomo še videli, vse
kakor pa bom vse moči napela za 
razvoj občine Ljubno. 

Z a tradicijo in identiteto 
Ivan Purnat Je župan občine Nazarje 

v občini Nazarje so volivci 
z veliko večino (71 odstotkov 
glasov) za župana izglasovali 
nestrankarskega kandidata 
Ivana Pumata, ki je tako pre
magal Jožeta Remšaka (SDSS) 
in Franca Hrena (SKD) . 

»Doslej sem bil navajen de
lati v krajevni skupnosti in 
predpostavljam, da se bodo 
v občini pojavljali podobi pro
blemi kot v K S , « pravi Ivan 
Purnat. »Mislim, da bo šlo či
sto za konkretne stvari, ki ta
rejo občane. Po mojem mnenju 
bodo takšne manjše občine kot 
je Nazarje bolj primerne za re
ševanje težav občanov.« 

V Nazarjah ste si zastavili 
nekatere specifične naloge. 
Katere boste poskušali uresni
čiti prednostno? 

V občini sta krajevni skup
nosti Šmartno ob Dreti in Na

zarje. Predvsem se bomo po
trudili, da bi izpeljali to, kar 
sedaj najbolj žuli ljudi: 
v Šmartnem ob Dreti je to 
športno igrišče, v Nazarjah pa 
telovadnica pri osnovni šoli. 
Po drugi strani bomo morali 
Nazarjam nekako vtisniti svo
jo identiteto ter dati ljudem 
občutek pripadnosti novi ob
čini. 

Znana so tudi imena v ob
činskem svetu. Kako boste so
delovali z njimi? 

Prepričan sem, da bodo čla
ni občinskega sveta dobri so
delavci. Zadovoljen sem, da so 
ljudje tako izbrali. Posledica 
je, da bomo lahko skupaj do
bro delali, po potrebi pa bomo 
seveda poiskali tudi zunanje 
sodelavce. 



Vlak postaviti na tire 
in ga pognati s poino paro 
Za sporazumno prekinitev delovnega razmerja med delavci Zlatarne nI pravega 
zanimanja - Se obeta odstop direktorja? 

Dr. Brane Semolič je bil 
pred devetimi meseci, ko je se
del na direktorski stolček 
v celjski Zlatarni prvi človek, 
ki je javno priznal, da razmere 
v podjetju niso rožnate. Danes 
odkrito napoveduje: » V Zla
tarno sem prišel, da voz pože
nem navkreber, toda sanacija 
teče prepočasi. Vlak je treba 
postaviti na tire in ga pognati 
s polno paro. Če ljudje tega 
nočejo, se bom pač poslovil 
z direktorsk^a mesta.« 

Zlato je bilo, je in bo najbrž 
tudi v prihodnje pojem vred
nosti. A razmere v slovenskem 
in svetovnem zlatarstvu še 
zdaleč niso rožnate. Med urad
no 156 zasebniki je danes 
v Sloveniji le slabi dve desetini 
zlatarjev, ki zlato oblikujejo 
z lastnimi rokami. Kljub temu 
je tržišče zasičeno z zlatnino 
s severa in juga, vzhoda in za
hoda, marsikdaj sumljive ka
kovosti, izdelano strojno, ti iz
delki pa s konkurenčnimi ce
nami ugonabljajo kvalitetne 
zlatarje. Med njimi tudi Zla
tarno, največjega celjskega in 
slovenskega proizvajalca zlat

nine, ki mu kakovosti seveda 
ne gre očitati. Slovenija je na
mreč v devetih mesecih letoš
njega leta izvozila za milijardo 
414 tisoč dolarjev zlatih izdel
kov in uvozila kar za 17 mili
jard 683 tisoč dolarjev zlat
nine. 

Korenine sedanjih težav 
nedvomno segajo tudi v doga
janja zadnjih nekaj let. Zlatar
na Celje je imela pred leti na 
jugoslovanskem tržišču 75-od-
stotni tržni delež, po vsej Ju
goslaviji so imeli 36, danes le 
še 7 prodajaln. V zlatih časih 
so predelali 2 toni zlata na le
to, danes le še tono. V najbolj
ših časih je Zlatarna prodajala 
gram zlatega nakita po 5 do
larjev, kasneje le še za poldru
gi dolar. Svoj lonček pa je pri
stavila še država z visokimi 
davki. 

Zlatarno, ki kljub vsemu ni
koli ni bila blokirana in je tudi 
redno poravnavala svoje ob
veznosti, danes obremenjujeta 
zlasti neugodna tečajna politi
ka in visoke obrestne mere za 
kratkoročna posojila. V zla
tarstvu so namreč nujna viso-

ka obratna sredstva, podjetje 
ima v zalogah približno 10 mi
lijonov mark, ki jih mora ser
visirati z dragimi krediti, tako 
da ima Zlatarna med 8 do 
9 milijonov mark dolga. 

Prepočasno 
prilagajanje 

Celjska Zlatarna se je sicer 
odzvala na spremembe tako 
poslovno kot organizacijsko, 
a vendarle je bilo to prilagaja
nje prepozno. Dr. Brane Se
molič, ki je krmilo prevzel šele 
marca letos, je bil vseskozi 
prepričan, da ima Zlatarna vse 
možnosti, da postane eno po
membnejših ali celo vodiliuh 
zlatarskih podjetij v Evropi. 

, A za osvojitev zastavljenih ci
ljev bi bila potrebna večja spe
cializacija, povečana agresiv
nost na tržišču in s tem večja 
prodaja, inovativnost, uvelja
vitev blagovne znamke, pred
vsem pa organiziranost v pro-
fitne centre, čemur so in še da

nes mnogi znotraj podjetja na
sprotujejo. Da bi ohranili de
lovna mesta, naj bi prevzemali 
razna druga dela, konkretno 
so se dogovarjali z italijan
skim proizvajalcem očal za iz
delovanje okvirjev. A tudi na 
tem področju se očitno zatika. 
Bolj kot z vprašanjem, kako se 
izkopati iz težav, so se ljudje 
po Semoličevih besedah uba
dali z vprašanjem, kdo je kriv 
za takšno stanje, kdo bo zase
del direktorska mesta v profit-
nih centrih in podobno. 

Marsikaj se je v Zlatarni 
v zadnjih mesecih sicer pre
maknilo. Zadnje mesece je te
koče poslovanje pozitivno. 
V prvem polletju leta so prede
lali dobrih 364 kilogramov 
zlata, 227 kilogramov srebra 
in 11 kilogramov platine. Plan 
proizvodnje je bil glede na 
prejeta naročila presežen za 26 
odstotkov. Prihodki v višini 
652 milijonov tolarjev so bili 
v primerjavi z načrti nižji za 
7 odstotkov, podjetje pa je po
slovalo s približno 49 odstotki 
lastnega kapitala. Pričakovani 
letošnji promet se vrti med 18 
do 19 milijonov mark, kar je 
približno enako lanskim re
zultatom. A direktor Semolič 
kljub vsemu ni zadovoljen. »Še 
vedno trdim: Zlatarna ima 
možnosti, da v novih razmerah 
uspešno deluje, toda nekaj 
stvari je treba radikalno spre
meniti in to v najkrajšem ča
su.« 

Zlatarna se je danes znašla 
pred dejstvom, ko tako imeno
vani mehki ukrepi ne zaležejo 
več. Pripravljen je program 
ukrepov za večjo ekonomsko 
učinkovitost, potrditi ga mora 
skupščina podjetja, ki se bo 

predvidoma sestala v teh 
dneh. Med drugim je predvi
deno zmanjšanje števila zapo
slenih za približno tretjino ali 
vsaj 100 delavcev. Tem so do
slej že ponudili sporazumno 
prekinitev delovnega razmer
ja. V zameno za odhod iz Zla
tarne bi lahko tisti, ki bi se 
odločili za takšno možnost, 
dobili 500 tisočakov, od tega 
polovico v denarju, polovico 
pa v zlatih izdelkih. Doslej je 
takšno ponudbo sprejelo samo 
7 zaposlenih, tako da ponudba 
vodstva očitno ni več aktual
na, majhno število interesen
tov pa je menda posledica te
ga, da odpravnine niso mogli 
dobiti tisti, ki bi z denarjem na 
primer ustanovili zasebno 
konkurenčno podjetje ali pa 
ključni kadri, ki jih v Zlatarni 
potrebujejo. Torej ljudje z naj
več znanja, izkušnjami in po
trebnimi kvalifikacijami. 
Očitno tako ostaja druga pot, 
torej določanje presežnih de
lavcev, ki bo ljudem v primeru 
prenehanja delovnega razmer
ja zagotovila izplačilo bruto 
osebnih dohodkov za pol leta 
in nato še nadomestilo za čas 
brezposelnosti s strani zavoda 
za najmanj tri do največ 24 
mesecev. Resnici na ljubo pa je 
Zlatarno nekaj nepogrešljivih 
in dobrih kadrov tako in tako 
že zapustilo. 

Skupščina podjetja pa je že 
pred časom sklenila, da bodo 
dolgove zmanjšali z dezinve-
stiranjem. Prodali naj bi stav
bo Aurodenta v Ljubljani in 
s tem zaslužili približno 2 mi
lijona mark, tamkajšnjo proiz
vodnjo pa naj bi preselili v Ce
lje. Nadalje menda v Zlatarni 
razmišljajo o možnosti, da bi 
najete kredite izplačali s pre
nosom poslovne stavbe in pro
izvodnih prostorov v last 
bank, otresti pa se želijo tudi 
čim večjega dela premoženja, 
gre za tako imenovani pro
gram dezinvestiranja, kamor 
je vključena tudi prodaja po
čitniških kapacitet. V Zlatarni 
torej v letu, ko praznujejo 150-
letnico, vlada vse prej kot 
slavnostno vzdušje. 
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Predstavitev opto 
povezave 

Celjsko podjetje Elektro| 
Tumšek je včeraj, v sredo, 
v Šentjurju predstavilo ta
ko imenovano opto poveza
vo med Celjem in Šentjur
jem. Gre za prvi delujoči 
širokopasovni optični TV 
in RA prenosni sistem 
v Sloveniji. 

Celjska občina 
prevzela Prebold 

Po dolgotrajnih pogovo
rih je celjska občina zame
njala del samopostrežne 
restavracije na Mariborski 
cesti za hotel Prebold, ki je 
bil v lasti žalskega Hmezad 
Golding Gostinstva. Žalča-
ni bodo s tem ohranili go-j 
stinsko dejavnost v Celju, 
Celjani pa nameravajo 
v preboldskem hotelu, ki je 
zaprt že nekaj časa, urediti 
aktivni dom upokojencev 
Menjalno pogodbo mora 
potrditi še družbeni pravo^ 
branilec. 

Inpos z Danfossen 
Celjska veletrgovin 

s tehničnim blagom Inpo 
je začela sodelovati z zna 
nim danskim proizvajal 
cem opreme za hladilništv 
Danfoss. Slovenskemu tr 
žišču bodo poslej na volj 
njihove komponente z 
hladilno tehniko, klima na 
prave ter hermetični kom 
presorji, v kratkem pa bo 
do na voljo tudi kompre 
sorji proizvajalca Mane 
urop, najmlajšega član< 
družine Danfoss. Ob te 
priložnosti so v podjetji 
Inpos minuli torek v Cel ji 
organizirali seminar o hla 
dilni tehniki in podrobnej 
predstavili sodelovanj 
med celjskim ter danskir 
podjetjem. 

Sodelovanje z BIH 
v Območni gospodarski 

zbornici Celje obveščajo 
vse gospodarske organiza
cije, podjetja in podjetnike, 
da morajo v primeru, ko 
vabijo poslovne partnerje 
iz območja Bosne in Herce
govine, vabilo predhodno' 
potrditi na območni gospo
darski zbornici. Vabilo mo-' 
ra vsebovati ime podjetja iẑ  
Republike Slovenije, da 
tum izdaje in ime podjetja 
v BiH ter imena oseb, ki 
prihajajo v Slovenijo. Po-, 
slovni partner mora vabila 
slovenskega gostitelja pri 
vstopu v Republiko Slove-, 
nijo oddati na mejnem pre^ 
hodu in velja kot vstopi^ 
vizum. J 

II 

Sto novih delovnili mest? 
v velenjskem EKIJ bodo izdelovali vezja za vozilo čilo 

v E K U , Elektrokovinarski 
opremi p.o., ki smo ga v zad
njem času omenjali predvsem 
v sporni navezi s podjetjem 
T.T.E., so prejšnji teden na ti
skovni konferenci predstavili 
projekt izdelave kabelskih se-
tov za Renault clio, s katerim 
naj bi že do sredine prihodnje
ga leta zagotovili okoli sto no
vih delovnih mest. 

Andrej Glušič, direktor Eka, 
se je uvodoma dotaknil spor
nih odnosov s podjetjem T.T.E. 
in poudaril, da so v Eku rav
nali v skladu z obstoječimi za
koni. Ne bodo pa dovolili, kot 
se je izrazil Glušič, da bi jih na 
njihovi poslovni poti kdor koli 
oviral. Sicer pa je povedal, da 
je namen tiskovne konference 
predstavitev novega Ekovega 
programa, s katerim naj bi 
vstopili na zahtevni evropski 
trg avtomobilske industrije. 
Ta čas izdelujejo v Eku - kjer je 
vseh zaposlenih osemnajst, od 
tega so v neposredni proizvod
nji trije - najenostavnejše ka

belske sete; tedensko jih izde
lajo v vrednosti 300 tisoč to
larjev. Zahtevnejši projekt pa 
je še pred njimi. Letos so že 
podpisali pogodbo o sodelova
nju s francoskim Renaultovim 
podjetjem Dreux Cablages in 
z Revozom iz Novega mesta. 
Glede na ta poslovni dogovor 
naj bi sredi prihodnjega leta 
dobavljali Revozu kabelske 
sete za montažo v dvesto vozil 
dnevno. Da pa bi lahko ta pro
gram dobro izvajali, bi potre
bovali okoli 100 delavcev. Za
poslovali pa bodo predvsem ti
ste delavce, ki jim operatersko 
delo ni novost. Na zavodu za 
zaposlovanje čaka na delo tudi 
okoli 60 bivših Ekovih de
lavcev. 

Po Glušičevem izračimu naj 
bi z načrtovanim projektom 
dosegali letni promet okoli 
petnajst milijonov mark. 
Predvidena investicija v ta 

projekt pa znaša 3,8 milijonov 
mark. »700 tisoč mark lastne
ga kapitala smo že vložili, pre
ostali znesek pa bomo skušali 
pridobiti na kredite,« je pove
dal Glušič in dodal, da že čez 
dober teden dni pričakujejo 
drugo pošiljko opreme, z njo 
pa prihod francoskih strokov
njakov. Začetna faza projekta, 
to je izdelava vezij za arma
turno ploščo, je torej tik pred 
zdajci, kasneje pa nameravajo 
izdelovati še sete za vode mo
torja. V Eku verjamejo, da bo
do postali uspešni dobavitelji 
komponent za zahtevno avto
mobilsko industrijo, ravno za
to si prizadevajo, da bi prido
bili znak kakovosti. Pravijo, 
da bi bila zanje optimalna va
rianta ta, če bi jim v prihodnje 
ob Revozu in Renaultu uspelo 
skleniti sodelovanje še s kakš
nim drugim evropskim proiz
vajalcem avtomobilov. 

K L 

P O Č E M S O D E V I Z E ? 

Tečaji deviznih valut na dan 8. 12. 1994 

Ceijsid plini s Petrolom? 
Izločitev dveh Komunalnih tržnih podjetij 

Poslanci celjske skupščine 
so se na zadnjem zasedanju 
odločali tudi o razdelitvi Jav
nega podjetja Komunala Celje, 
čeprav so nekateri predlagali, 
da bi točko umaknili z dnev
nega reda. Menili so namreč, 
da bi o tako pomembni temi ne 
smeli odločati na hitro na zad
nji seji. Predlagatelj je poslan
ce prepričal, da je potrebno 
njihovo soglasje k predlogu 
o izločitvi dveh tržnih podjetji, 

če naj se nadaljuje postopek 
preoblikovanja Komunale. 

Po predlogu, ki so ga spreje
li poslanci, se bosta iz javnega 
podjetja izločili dve tržni po
djetji in sicer Celjski plini - Ce-
plin d.d. in Ceste-kanalizacija 
- C E - K A Celje d.d. V prvem 
znaša delež občine 30 odstot
kov, v drugem pa 28 odstot
kov. Z ustanovitvijo teh dveh 
družb bo mogoče pridobiti tuj 
kapital in ju dokapitalizirati. 

Po besedah predsednika vla 
Jožeta Zimska se bodo v pl 
meru Celjskih plinov poleg v 
je odločali tudi o Petrolovi p 
nudbi, ki je pripravljen v C « 
prenesti sedež firme, ki ' 
s plinom oskrbovala obmo^ 
od Trojan do Maribora. DeJ 
Petrola ne bi presegal deW 
občine in zaposlenih, sicer 
naj bi izvršni svet v teh di* 
prejel pismo o namerah in 
nil obe ponudbi. 



ireko sto tisoč izdelkov na enem mestu 
\ter Interspar v Celju bo odprl vrata avgusta prlbodnle leto - Veliko zanimanje ljudi za zaposlitev 

kratkim so v Celju položili temeljni 
D za gradnjo nakupovalnega centra In-
ir. Kaj lahko pričakujemo od tega ned-
0 največjega objekta na Celjskem, kakš-
ponudba in kako bo z zaposlovanjem 

cev - o tem smo sc pogovarjali z Matijo 
inom, ki je zadolžen za projekt Interspar 

nter Interspar bo na predvideni lokaciji 
ja L I K Savinja v Celju zgradila družba 
;hopping center. To je mešana družba 
n in domačim kapitalom. Celotna inve-
skupaj z opremo bo znašala približno 

ijarde tolarjev. Objekt bo imel skupno 
lino 14.380 kvadratnih metrov, odprli ga 
avgusta prihodnje leto, ob njem pa bo na 
700 parkirnih prostorov,« je povedal 

bn. 
vse boste ponudili kupcem na celjskem 

|čju? 
irspar v Celju bo eden izmed petih naku-
nih centrov, ki jih načrtujemo v Sloveni
ji od njih že zelo uspešno posluje v Ljub-
Vsi slovenski centri bodo poslovali pod 

jm imenom Center Interspar. Tako kot 
|bljani bo tudi v Celju največja trgovina 

Interspar, ki bo obsegala približno 6 tisoč kva
dratnih metrov površine. Predviden je branžni 
splet trgovin, ki bo zagotovo pritegnil potroš

nike. Svoje mesto v nakupovalnem centru bo
do poleg trgovine Interspar dobili še trgovine 
s tekstilom in darili, cvetličarna, razni butiki, 
Drogerie Markt, banka, restavracija, kavarna 
in podobno. Skupno predvidevamo v centru 16 
tako imenovanih shop partnerjev. Center In
terspar naj ne bi bil samo nakupovalni center, 
temveč naj bi imel tudi družabni pomen. Skozi 
vse leto se bodo namreč odvijale razne aktiv
nosti. Pripravljali bomo, na primer, martino-
vanja, modne revije, miklavževanja, obiske 
Božička in Dedka Mraza, vsak teden bomo 
organizirali vsaj dve degustaciji. Skratka, to 
naj bi bil center, kamor ljudje ne bodo prihaja
li le po nakupih, temveč se bodo v teh prosto
rih tudi srečali s prijatelji in znanci ter z njimi 
popili kavo. 

Center Interspar ste v Ljubljani odprli pred 
letom dni. Kakšne so enoletne izkušnje poslo
vanja v Sloveniji in zakaj ste kot naslednjo 
lokacijo izbrali ravno Celje? 

Za Celje smo se odločili preprosto zato, ker 
smo ocenili, da Celje in celjsko območje takšen 
nakupovalni center potrebuje. Poleg tega smo 
v sodelovanju s podjetjem Vegrad, ki bo izva
jalec investicije, našli primemo lokacijo. Za 

dosedanje poslovanje v Ljubljani pa lahko po
vem, da je uspešno in seveda pozitivno, vsi 
shop partnerji so zadovoljni in upam, da bo 
tako tudi v Celju. Dejstvo je, da se Slovenija 
odpira svetu in Evropi. Na slovensko tržišče 
prihajajo in bodo prihajale različne trgovske 
verige z evropskimi načini poslovanja. Center 
Interspar bo za trgovino v Celju in okolici sicer 
pomenil konkurenco, kupcem pa se bo pred
stavil z izjemno veliko ponudbo blaga, saj bo 
na prodajnih policah na voljo preko 100 tisoč 
izdelkov po ugodnih cenah. 

Po sedanjih načrtih boste v Centru Interspar 
zaposlili približno 200 delavcev. Zanimanje za 
ta delovna mesta je menda zelo veliko? 

Res je, ljudje nas že kličejo in se zanimajo za 
zaposlitev. Vsem tistim, ki bi se radi zaposlili, 
naj povem, da bomo kadrovanje pričeli aprila 
prihodnje leto, takrat bomo tudi objavili javne 
razpise. Zaposlovali bomo državljane Sloveni
je, predvsem ljudi iz Celja in okolice, po seda
njih ocenah jih bomo potrebovali približno 
200. To bodo različni profili:prodajalci, ku
harji, delavci, ki bodo opravljali administra
tivna dela, skladiščniki, pa vodja centra in 
podobno. IB 

psojila in obrtna cona 
\let območne obrtne zbornice Laško 
biec minulega tedna so la-
brtniki proslavili poldru-
setletje svojega organizi-
|[a združevanja. Za dolgo-
idelo v obrti je 53 obrtni-
iobilo plaketo republiške 
pia območne obrtne zbor-

Irtna zbornica Slovenije 
jubileju podelila laški 

lici zlato plaketo, repu-
i plakete pa so prejeli še 
I Cajhen in Peter Hra-
z Laškega, Anton Kustu-
Rimskih Toplic in Nande 

iz Radeč. Za deset let 
na področju obrti je ob-
0 plaketo dobilo 36 obrt-

za 20 let 11 obrtnikov, 
let pa v obrti vztrajata 

ka Erika Ivanšek in ko
pane Tovornik. 

ska obrtna zbornica je 
edkih, če ne edina insti-
1, k i bo po razdelitvi obči-
naprej združevala Laško 

[Jdeče. Danes je v občini 
rednih obrtnikov in 66 
aldancev«, v obrti pa je 
ilenih 339 delavcev. Veči-
ibrtnikov sama opravlja 
nekaj pa je tudi večjih 

tovalnic s celo 15 delavci, 
pv so se razmere v zad-
času precej spremenile 

d obrti, pa se v Laškem 
li tega ni vidno povečalo 
o obrtnikov. Iz leta v leto 
sicer več, vendar pred-
zaradi stečajev. Med 

liki je največ elektroin-
terjev in izolaterjev, veli-
tudi trgovcev in gostilni-

»Laški obrtniki smo previ-
harili že veliko viharjev, za 
nami je 15 let vzponov in pad
cev, ki so bili predvsem posle
dica odnosa občinske vlade do 
nas,« pravi predsednik zborni
ce Viktor Seme, ki je to funk
cijo opravljal dva mandata. 
Največ težav, ki pa se vlečejo 
že nekaj let, imajo laški obrt
niki s pridobivanjem poslov
nih prostorov oziroma z iz
gradnjo obrtne cone in z naje
manjem posojil. 

Tako Laščani kot Radečani 
pa nimajo sreče tudi z izgrad
njo obrtne cone. V Laškem so 
jo že pred leti načrtovali v De-

bru, a je gradnjo zaustavil 
Tim, češ da se bo razširil, ven
dar svojih napovedi še do da
nes niso uresničili. V Radečah 
so obrtno cono začeli graditi 
že pred desetimi leti, vendar je 
bilo vse skupaj velika polomi
ja, saj je obrtnikom zmanjkalo 
denarja in so gradnjo zausta
vili. 

Laški obrtniki nimajo sreče 
tudi z najemanjem posojil. Na 
njihovem območju je le ena 
banka, celjska, ki pa obrtni
kom postavlja dokaj neugodne 
pogoje. Več škode kot koristi 
so imeli obrtniki tudi s posojili 
iz obveznic občine Laško. Po
sojilo je dobilo nekaj obrtni

kov, ki pa morajo danes plače
vati zelo velike obresti. Laški 
izvršni svet je pred časom po
skušal obrtnikom pomagati 
s subvencioniranjem obrestne 
mere, vendar pa banka na to ni 
pristala. Kot je prepričan Se
me, je razvoj obrti v Laškem 
počasen predvsem zato, ker 
nimajo svoje cone. V primerja
vi z drugimi občinami sodijo 

Območna zbornica Laško je ob 
jubileju vsem telefonskim na
ročnikom laške in radeške ob
čine poslala posebno brošuro, 
v kateri so naslovi in telefon
ske številke vseh obrtnikov 
s tega območja. 

nekje v sredino, po deležu obr
ti v bruto prihodku občine pa 
so s približno desetimi odstot
ki v republiškem povprečju. 

J . INTIHAR 

N O V O N A B O R Z I 

Nova Icotacija deinic 
Razvojne družbe d. d. 

v sredo 7. 12. 1994 bo začela 
kotirati redna delnica na pri
nosnika družbe Razvojna dniž-
ba d. d., Ljubljana. Ustanovlje
na je bila 15. 1. 1992. Registri
rani osnovni kapital družbe 
znaša 219.480.000,00 SIT. 
Razdeljen je na 21.948,00 na
vadnih delnic 1. izdaje serij 
A in B. Delnice 1. izdaje so 
istega razreda in dajejo delni
čarjem enake pravice. Delnice 
se glasijo na prinosnika in so 
nominirane po 10.000,00 SIT. 
Izdane so bile za zagotavljanje 
kapitalske osnove za delova
nje družbe, v skladu s Pogodbo 
o ustanovitvi družbe in Statu
tom družbe. Glasovalna pravi
ca je omejena (40/3 člen Statu
ta) tako, da ima lahko posa
mezni delničar in /ali glasova
lec največ 25% vseh glasov. 

Sedaj se družba širše anga
žira na storitvenem področju, 
zlasti pri vrednotenju podjetij, 
nepremičnin, ustvarjanju spe
cifičnih finančnih konstrukcij 
za realizacijo posam(ej?;nih po
slov ali podjetniških načrtov, 
operativnem finančnem sveto
vanju, predvsem manjšim in 
srednjim podjetjem, pri poslih 
odkupa terjatev in posredova
nja pri tem, ter pri poslih na
kupa deležev podjetij ali po
djetij v celoti. Na ta način je 
zagotovljeno, da s svojimi ka
pitalskimi in kadrovskimi ka
pacitetami Razvojna družba 
d. d. »pokriva« dve področji, in 
sicer kapitalskih naložb in po
dročje strokovnih storitev, 
zlasti podjetniških financ, f i 
nančnega inženiringa, vodenja 
podjetij in podobno. 

Skrajšana oznaka delnice je 
RDR, 1 lot je 1 delnica, mini
malna količina za trgovanje na 
borznih sestankih je 5 lotov. 

1. december je mimo in na 
trgu je ogrorrma količina de
narja iz vnovčenih blagajni
ških zapisov BS. Vendar razen 
rasti cen državnih obveznic 
konec prejšnega tedna (RSOl 
je zrastla na 105,5%, RS02 pa 
na 111%) ni zaznati večjih 
pretresov. V petek so se tečaji 
nekaterih delnic in obveznic 
ob koncu trgovanju celo obr
nili navzdol. Trend padanja, 
zlasti delnic, se nadaljuje tudi 
ta teden. Mnenja borznih po
srednikov so si ob tako veliki 
količini vnovčenih blagajni
ških zapisov zelo različna. N e 
kateri menijo, da je vzrok te
mu dokaj velik R (1,5%) in ze
lo vabljive ponudbe bank za 
vezavo sredstev, drugi pravijo, 
da je lahko vzrok v novih bla
gajniških zapisih, ki bodo pri
šli na trg prihodnji teden. Ne-

Piše: Darja Grozim 

kateri so zopet mnenja, da se 
še niso vrnili vsi krediti, ki so 
jih najele borzne hiše za nakup 
prejšnjih blagajniških zapisov. I 
Vzajemni skladi po 1. 1. 1995 
ne bodo smeli več poslovali, če 
ne bodo iz borznih hiš prene
seni na družbe za upravljanje. 
Ker vsi tega ne bodo naredili, 
sedaj borzne hiše prodajajo 
papirje, da bodo lahko izpla
čale prodajalce kuponov teh 
skladov. Nekatere borzne hiše 
prodajajo večje količine papir
jev in računajo s tem, da jih 
bodo v prihodiijih dneh ceneje 
kupovale nazaj, kar je ponovni 
vzrok padanja cen. Vzrokov je 
lahko še veliko. V takšnih raz
merah je zelo težko napoveda
ti, kaj se bo dogajalo v prihod
njih dneh. 

Celjska borzna hiša sporoča, 
da je vrednost vzajemnega 
sklada Herman Celjski na dan 
7. 12. 1994 1.150,41 SIT. 

Na koncu naj povemo še to, 
da je bilo prejšnji teden v časo
pisu objavljena namera o pre
nosu vzajemnega sklada Her
man Celjski na družbo za 
upravljanje Proficija - Dadas. 
Po zakonu je namreč dolžna 
družba za upravljanje en me
sec pred nameravanim prevze
mom sklada v upravljanje ob
javiti to namero v sredstvih 
javnega obveščanja. Pogodba 
z družbo za upravljanje Profi
cija - Dadas še ni podpisana. 
Ko bo, bomo investitorje o tem 
pravočasno obvestili. 

Država Je »s lab« iastniii 
Vlada ne razmišlja o zaprtju železarne Štore 

Minuli teden je v dvorani 
gasilskega doma v Štorah mi
nister za gospodarstvo Repu
blike Slovenije Maks Tajnikar 
odgovarjal na vprašanja o uso
di železarne Štore. 

Najprej je orisal nekaj zna
čilnosti slovenskega gospodar
stva v zadnjih letih. Slovensko 
gospodarstvo je pravzaprav 
pred izzivom, saj imamo ko
njunkturo in ne recesije. 
Ugodna rast domačega bruto 
proizvoda na prebivalca (samo 
v mesecu avgustu je ministr
stvo zabeležilo 8-odstotno 
rast, predvsem zaradi železar

stva!), zmanjševanje stroškov, 
povečevanje deviznih rezerv 
(za približno 100 milijonov 
USD mesečno) in povečevanje 
dodatnih sredstev, to so dejav
niki, zaradi katerih gospodar
stvo v Sloveniji iz meseca 
v mesec bolj napreduje. Po 
mnenju ministra Tajnikarja 
imamo vse pogoje za gospo
darsko rast, vprašanje je le, če 
bomo to znali tudi izkoristiti. 
Z izboljševanjem razmer v že
lezarstvu se bodo gotovo tudi 
povišale plače delavcev. Po
udaril je, da vlada do sedaj še 
ni razmišljala o zaprtju katere 
od treh slovenskih železarn. 

Tajnikar je prepričan, da se 
mora železarna Štore sama 
postaviti na noge, pri tem pa ji 
bo pomagala tudi vlada z jam
stvi in krediti. Omenil je tudi 
program o sodelovanju med 
ravensko in štorsko železarno. 
Predvsem naj bi po programu 
prišlo do delitve dela po siste
mu: ena železarna proizvaja 
določeno vrsto izdelka bolje 
kot druga in obratno. Proizva
jali pa naj bi predvsem tiste 
izdelke in polizdelke, po kate-. 
rih je veliko povpraševanje in 
imajo primemo ceno na trgu. 

V vodstvu železame so ome
nili predvsem težave z obrat
nimi sredstvi, brez katerih si 
ni mogoče predstavljati zago
na normalne proizvodnje, kjer 
naj bi bile kapacitete stood
stotno izkoriščene. Glede na 
možnosti pa bi po besedah 
Maksa Tajnikarja morali biti 
prej optimistični kot pesimi
stični. Na vprašanje enega iz
med zaposlenih v Železarni 
Štore, kako dolgo naj bi sana
cija železame trajala, je mini
ster Tajnikar odgovoril, da 
v vladi predvidevajo, da bi že-
lezama Štore, z normalnim 
zagonom proizvodnje in z po
trebnimi obratnimi sredstvi 
ter z določenimi investicijami, 
iz težav lahko splavala v do
brih dveh letih. Sele takrat, ko 
bo postopek sanacije v večjem 
delu že končan, pride v poštev 
privatizacija. Konec koncev 
pa je tudi prvi in osnovni cilj 
države oziroma vlade, da štor-
ska železama postane delni
ška družba in se olastnini, saj 
je država, ki je v primeru Slo
venskih železam sto- odstotni 
lastnik, po besedah ministra 
Maksa Tajnikarja slab lastnik. 

eifiarna v glavnem mestu 
Mi novembra so v glav-
•ttestu države odprli pred-
[•ištvo Zdravilišča Roga-
Oradna otvoritev pa je bi-
Nekli teden. S pomočjo 
ionskega predstavništva 
'skega holdinga naj bi 
"do povezovanja z doma-
Ui tujimi partnerji s po-
^ turizma, gospodarstva 
'oh, zdravstva, tiska in 
^no. S tem želijo pospeši-
'odajo storitev tudi na 
stnskem območju ter 
•»dnem delu Slovenije. 

ločili so se za prostore 
'lovnem trgovinskem cen-
^ Dunajski cesti, kjer je 
'ni h približno dvesto po-
> blizu je poslovna stavba 
^ , tam pa nameravajo 
'i tudi ljubljanski hotel 
1 Skratka, v Zdravilišču 
*rjajo poslovno privlač

nost lokacije. V ljubljanskem 
predstavništvu so že pripravili 
plan dejavnosti za prihodnje 
šestmesečje, pri tem pa se 
vključujejo v sistem Svetovne
ga trgovinskega centra, in to 
kot njegovi člani. V svojih pro
storih bodo za ciljne skupine 
pripravljali tudi posebne 
predstavitve svoje ponudbe. 
Zadovoljni so tudi z odmevno 
četrtkovo otvoritvijo, ki so se 
je udeležili pomembni part
nerji, tiskovne konference pa 
številni predstavniki sloven
skih medijev. 

Trenutne rezultate Zdravi
lišča Rogaška je zbranim 
predstavil generalni direktor 
holdinga Florijan Zorin. Teža
ve iz preteklosti rešujejo tako, 
da nihče ne postavlja pod 
vprašaj obstoja in razvoja po
djetja, je dejal. Večina upni
kov soglaša, da bi kreditne ob

veznosti spremenili v lastniške 
vložke. Sicer pa v Zdravilišču 
živijo izključno od zaslužene
ga denarja, dolgove so zmanj
šali za 15 odstotkov, novi last
niki dveh starejših hotelov bo
do pridobili 150 novih ležišč, 
dohodek se je povišal za 15 
odstotkov, nočitve za 7, po pri
bližno milijon DEM pa so vlo
žili v klimatske naprave ter 
v sistem termalne vode, je na
števal. Direktor zdraviliškega 
Zdravstva, mag.dr. Bojan Te
peš, je predstavil zdravstveno 
ponudbo, direktor marketinga 
Franci Križan pa spodbudne 
podatke o zasedenosti zdravi
liških zmogljivosti. Na otvori
tvi je zbrane pozdravil tudi 
Stane Bizjak, svetovalec za 
področje turizma v ministr
stvu za gospodarske dejav
nosti. 

BRANE JERANKO 
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v Celju je volilna udeležba 
dosegla dobrih 52 odstotkov. 
Nihče od kandidatov za župa
na ni dobil večine, zato se bo
sta v drugem krogu pomerila 
Jože Zimšek (LDS) , ki je dobil 
27,9 odstotka glasov in Anton 
Roječ (Celjska neodvisna l i
sta), ki je dobil 14,04 odstotka 
glasov. Sledijo dr. Janez Tasič 
s 13,91 odstotka, Erih Janez 
Gril z 12,59 odstotka, Franc 
Knafelc z 11,19 odstotka, 
Franc Lemut z 8,77 odstotka, 
Jožef Jarh s 3,95 odstotka, 
Matjaž Železnik s 3,57 odstot
ka, Gregor Uranič z 2,37 od
stotka in Žarko Prezelj z 1,7 
odstotka glasov. 

V bodočem občinskem sve
tu, ki bo imel 33 članov, bosta 
imeli največ svetnikov SDSS, 
ki je dobila 17,4 odstotke gla
sov, in LDS s 16,6 odstotki 
glasov. Sledijo DeSUS s 13,3 
odstotka, SKD z 12,1 odstot
ka, Z L S D z 11,1 odstotka. 
Celjska neodvisna lista z 8,3 
odstotka, SLS z 8 odstotki. 
Zeleni Slovenije s 5,4 odstotki, 
SNS s 4,2 odstotka. Stranka 
enakopravnih dežel z 2,6 od
stotka in SND z enim od
stotkom. 

V Vojniku je bila udeležba 
na volitvah 57 odstotna, v dru
gem krogu pa se bosta za žu
pana pomerila Benedikt Po-
dergajs (SKD) , ki je zbral 
39,81 odstotka glasov in Peter 
Vrisk (SLS) , ki je dobil 19,61 
odstoka glasov. Viljem Kveder 
je dobil 13,95 odstotka glasov. 
Drago Čretnik pa 13,78 od
stotka. 

Za občinski svet v Vojniku 
so dobili največ glasov kandi
dati S K D (22 odstotkov), sle
dijo SLS (14,91 odstotka), 
SDSS (11,88 odstotka), LDS 
(10,3 odstotka), DeSUS (6,6 
odstotka) in Zeleni Slovenije 
(6,2 odstotka). 

V Štorah je bila volilna ude
ležba 60,3 odstotna in tudi 
v tej občini bodo župana dobili 
šele v drugem krogu. Volivci 
bodo izbirali med Francem 
Jazbecem (SDSS), ki je dobil 
42,05 odstotka glasov in Anto
nom Franuličem ( Z L S D ) , ki je 
dobil 22,85 odstotka glasov. 
Franc Godicelj je zbral 18,9 
odstotka glasov, Ivan Štrlekar 
pa 16,21 odstoka. V občinskem 
svetu bosta imeli največ svojih 
predstavnikov SDSS, ki je 
zbrala 19 odstotkov glasov, in 
L D S z 18,5 odstotka glasov. 
Sledijo S K D in Z L S D s 13 od
stotki, SLS z 11,3 odstotka, 
SNS z 10,1 odstotka, DeSUS 
z 8,7 odstotka in Gasilci s 6,3 
odstotka. 

Med občinami, ki se lahko 
pohvalijo z dokaj visoko volil
no udeležbo, je tudi nova obči
na Radeče, saj se je nedeljskih 
volitev udeležilo kar 78,36 od
stotka volilnih upravičencev. 
Med dvema kandidatoma za 
župana je z dobro polovico 
glasov (50,36 odstotka) zmagal 
Janez Zahrastnik, kandidat 
skupine občanov. Največ man
datov, kar za polovico sedežev 
v novem 16-članskem občin
skem svetu, je dobila skupna 
lista Zveze za napredek Radeč 
in radeškega okolja in Združe
ne liste socialnih demokratov. 
Krščanski demokrati in soci
aldemokratska stranka so do
bili po 3 mandate, Slovenska 
ljudska stranka pa bo imela 
v občinskem svetu 2 sedeža. 
V volilni enoti Radeče je s svo
jo listo nastopila tudi sloven
ska nacionalna stranka, ven
dar ni dobila nobenega man
data. 

Od petih kandidatov za no
vega župana laške občine se 
bosta v drugem krogu pomeri
la kandidat SLS Peter Hra-
stelj (25,8 odstotka) in dr. An
ton Velikonja (38,78 odstotka), 
ki je skupni kandidat demo
kratične stranke upokojencev 
in zdnižene liste. Ostali kandi

dati za župana so se zvrstili 
takole: Janez Krajnc je dobil 
17,1 odstotka glasov, Franci 
Žohar 13,59 odstotka, za Ro
berta Šterna pa je glasovalo 
4,72 odstotka volilcev. V la
škem občinskem svetu bo 6 od 
skupno 23 sedežev zasedla l i 
beralna demokracija, po 
5 mandatov so dobili krščan
ski demokrati in ljudska 
stranka, 4 mandate ima demo
kratična stranka upokojencev, 
2 združena lista, 1 sedež pa bo 
imela socialdemokratska 
stranka. S kandidati za občin
ske svetnike sta nastopili še 
narodna demokratska stranka 
in neodvisna lista, vendar ni
sta dobili mandata. V laški ob
čini se je lokalnih volitev ude
ležilo 66,75 odstotka upravi
čencev. 

V žalski občini je od skupno 
29.454 glasovalo 18.154 voliv
cev oziroma 61,64 odstotkov. 
Med petimi kandidati za župa
na se bosta v drugem krogu 
pomerila neodvisni kandidat 
in dosedanji župan Milan 
Dobnik, zanj je glasovalo 
41,89 odstotka volivcev ter 
kandidat SKD, SLS in SDSS 
Franc Žolnir, zanj je glasovalo 
24,21 odstotka volivcev. Kan
didat DESUS Anton Delak je 
dobil 10,05 odstotka, kandidat 
LDS Gregor Vovk 12,55 od
stotka ter kandidat Z L S D 
Franc Tratar 11,3 odstotka. 
V novem občinskem svetu bo 
imela L D S 10 sedežev, S K D 8, 
SDSS 7, SLS 4, DeSUS 4, 
Z L S D 2, Zeleni Slovenije pa 
bodo imeli v občinskem svetu 
enega predstavnika. 

V Velenju je od 24.234 volil
nih upravičencev na volišče 
prišlo dobrih 62 odstotkov. 
Volili so 31-članski občinski 
svet, v katerem je največ man
datnih mest pripadlo Združeni 
listi, ki je z 19,1 odstotki dobi
la sedem mandatov. Šest man
datnih mest je dobUa LDS 
s 16,3 odstotka volilnih glasov. 
Sledijo SDSS s štirimi man
datnimi mesti (12,3 odstotka), 
s po tremi mandatnimi mesti 
SLS (9,7 odstotka), SKD (8,1 
odstotka) in DeSUS (7,8 od
stotka), z dvema mandatoma 
Republikanska zveza (6 od
stotkov), po en mandat pa so 
dobili SDA (4,9 odstotka). Ze
leni (4,1 odstotka) in Lista ne
strankarskih kandidatov za 
razvoj mesta in vasi (3,5 od
stotka). Mesto velenjskega žu
pana je ostalo v prvem krogu 
volitev še nezasedeno. Tako se 
bodo v drugem krogu volilci 
odločali med Srečkom Mehom 
(ZLSD) , ki je tokrat dobil 
48,60 odstotka glasov, in An
tonom De Costo (SDSS), ki je 
dobil 14,95 odstotka glasov. 

V Šmartnem ob Paki je bila 
volilna udeležba visoka, saj je 
med 2091 upravičenci glaso
valo kar 1650 volilcev, 78,91 
odstotka. V občinskem svetu, 
ki šteje deset članov, sta po pet 
mandatov dobili SKD in LDS. 
V drugi krog volitev za župana 
pa gresta Ivo Rakun (neodvis
ni kandidat), ki so mu v prvem 
krogu namenili 30,33 odstotka 
glasov, in Jože Robida (LDS) , 
ki je v prvem krogu dobil 28,13 
odstotka glasov. 

Župansko mesto v Šoštanju 
je zasedel dr. Bogdan Menih 
(SDSS), ki so ga volilci podprli 
z 52,04 odstotka glasov. Tudi 
v tej občini, kjer je volilnih 
upravičencev 6115, je bila vo
lilna udeležba visoka, 73,07 
odstotka. Po štiri mandate 
v devetnajst članskem občin
skem svetu sta dobili SDSS 
(17,3 odstotka) in S K D (16,9 
odstotka), po dva mandata so 
dobile stranke SLS (11,2 od
stotka), L D S (11,1 odstotka), 
Z L S D (10,3 odstotka). Zeleni 
(10,4 odstotka) in Lista za raz
voj podeželja (10,7 odstotka), 
po en mandat pa DeSUS (6,8 
odstotka) in Lista strankarsko 

neopredeljenih za razvoj me
sta in vasi (5,2 odstotka). 

V šentjurski občini je prišlo 
na volišča 52,33 odstotka vo
lilnih upravičencev. Župan bo 
tudi v bodoče Jurij Malovrh 
(kandidat S K D s podporo 
SDSS in SLS) , ki je prejel 
53,71 odstotka glasov. Za La
dislava Grdino (kandidata po 
predlogu L D S in Z L S D ) je 
glasovalo 46,29 odstotka volil
cev. V 2 7-članskem občinskem 
svetu bo 8 svetnikov SKD, 7 iz 
vrst LDS, 5 iz SLS, 4 iz SDSS 
ter 3 iz Z L S D . 

Na področju nove šmarske 
občine je volilo 52 odstotkov 
upravičencev, za župana pa so 
izvolili Jožeta Čakša (SKD) , ki 
je prejel 61 odstotkov glasov. 
Za županskega kandidata Iva
na Drofenika ( L D S ) je glaso
valo 15,57 odstotka volilcev, 
za Stanka Javornika (SLS) 
14,2 ter za Jerneja Peterlina 
(DeSUS) 8,62 odstotka. 

Po neuradnih podatkih naj 
bi za sedeže v občinskem svetu 

S K D dobili 31,2 odstotka gla
sov, SLS 21,6 odstotka, LDS 
19,6 odstotka, DeSUS 13,4, 
SDSS 9,5 ter Z L S D 4,6 od
stotka. 

V novi občini Kozje je prišlo 
na volišča 58 odstotkov volil
nih upravičencev. Novi župan 
Božidar Sok (SLS) je zbral 64 
odstotkov glasov, Jožef Pirš 
(LDS) pa 36 odstotkov. V 13-
članskem občinskem svetu pa 
naj bi bilo 5 svetnikov iz vrst 
SLS, 4 iz LDS ter po 2 iz De
SUS in SKD. SDSS je v občin
skem svetu ostala brez man
data. 

V občini Podčetrtek so zabe
ležili 57,19 odstotno volilno 
udeležbo, za župana pa so iz
volili Marjana Drofenika 
(SKD) . Po neuradnih podatkih 
je prejel 62,67 odstotkov gla
sov, kandidat Srečko Gobec 
(LDS) 21,84, kandidatka Mile
na Hladnik (SLS) pa 15,48 od
stotka. Za volitve v 16-članski 
občinski svet Podčetrtka so 
volilci namenili S K D 543 gla
sov, L D S 502 glasova, SLS 
447, Listi za Bistrico ob So tli 
186, Svobodni listi krajanov 
K S Pristava 162 ter SDSS 131 
glasov. 

V Rogaški Slatini se je voli
tev udeležilo 62,72 odstotkov 
upravičencev. V drugem krogu 
lokalnih volitev se bosta za žu
pansko mesto pomerila Miran 
Krklec (neodvisni kandidat 
s podporo ZLSD) , ki je v nede
ljo prejel 35,68 odstotka gla
sov, ter Branko Kidrič (neod
visni s podporo SKD) , s 33,82 
odstotka glasov. Županski 
kandidat Silvester Žgajner 
(SLS) je prejel 12,37 odstotka 
glasov, Anton Napast (SDSS) 
6,65 odstotka, Jože Unverdor-
ben (LDS) 7,73 odstotka ter 
Franc Škrabl (SND) 3,74 od
stotka. Med strankami naj bi 
prejeli S K D 23,2 odstotka gla
sov, SLS 15,2 odstotka, neod
visna lista 13,4, SDSS 12,6, 
LDS 12, Z L S D 9,6, DeSUS 8,9 
ter SND 4,3 odstotka. 

V novi občini Rogatec naj bi 
izvolili župana šele v drugem 
krogu. Na volišča je po ne
uradnih podatkih prišlo 66,42 
odstotka voUlcev, v drugi krog 
pa sta se uvrstila Martin Mi -
kulič (SKD) z 39,57 odstotka 
glasov ter Anton Dimbek 
(LDS) z 22 odstotki. Ostali 

kandidati so prejeli naslednje l 
število glasov: Zvonimir Bla-
žun (neodvisni) 14,81 odstot
ka, Jelko Pust (DeSUS) 8,27 
odstotka ter Leopold Šturlsej 
(SDSS) 11,61 odstotka. V 12-
članskem občinskem svetu Ro
gatca naj bi bili po prvih izra
čunih 4 svetniki SKD, 3 iz 
SDSS, po 2 iz DeSUS ter LDS, 
ter 1 iz SLS. 

V občini Slovenske Konjice 
je prišlo na volitve kar 70 od
stotkov vseh volivcev. Izmed 
sedmih kandidatov za mesto 
župana so največ, 35,23 od
stotka, glasov namenili neod
visnemu kandidatu Janezu 
Jazbecu, ki se bo v drugem 
krogu pomeril s kandidatom 
SKD Štefanom Straškom, ki je 
zbral 22,36 odstotka glasov. 
Županski kandidat Jožef Hla-
čar (LDS) je prejel 13,08 od
stotka glasov, Ivan Jože Ši-
banc (SLS) 12,61, Florjan Jan-
čič (SDSS) 8,47, Ivan Kacbek 
(SNS) 5,82 in Kari Drago Ra-

tajc st. (DS) 2,44 odstotka gla
sov. V prvi volilni enoti, ki ima 
16 mandatov, je največ glasov 
dobila lista S K D (24,8 odstot
ka), sledijo jim SDSS s 13,4, 
lista podjetnikov z 11,7, LDS 
z 10,5, Z L S D in SLS z 9,2, 
SNS z 9, lista za Konjice z 4,8, 
lista varujmo okolje in prostor 
s 3,8 in demokratska stranka 
s 3,5 odstotka glasov. V drugi 
volilni enoti s sedmimi man
dati je 24,5 odstotka glasov 
dobila lista SKD, sledi jim 
SDSS z 21,6, SLS z 16,9, lista 
za Loče s 13,1, L D S s 9,7, SNS 
z 8,5 in Z L S D s 5,7 odstotka 
glasov. 

V občini Zreče je glasovalo 
70,15 odstotka volivcev. Z ve
liko večino - 79,94 odstotka 
glasov so za župana izvolili 
neodvisnega kandidata Jožeta 
Koširja. Kandidat S K D L e 
opold Razboršek je dobil 12,97 
odstotka glasov, neodvisni 
kandidat Viljem Padežnik pa 
7,09 odstotka glasov. 16-član
ski občinski svet bo sestavljalo 
5 predstavnikov liste SDSS, 
trije iz Z L S D , po dva iz SLS, 
LDS in SKD ter po en pred
stavnik iz neodvisne liste za 
pravico ter SNS. 

V občini Vitanje je glasovalo 
64 odstotkov volivcev. Za žu
pana se bosta v drugem krogu 
pomerila kandidat SKD Alojz 
Gomjak, ki je dobil 321 glasov 
in kandidat SDSS Stanislav 
Kranjc, ki je dobil 310 glasov. 
Kandidat LDS Franjo Maro-
šek je dobil 268 glasov, kandi
dat SLS Slavko Vetrih pa 201 
glas. 10-članski občinski svet 
so volili neposredno in izvolili: 
Jožefa Jakopa, Alojza Kloko-
čovnika, Franca Težaka, Vla-
dimirja Čečka, Franca Zbičaj-
nika, Zdenka Plankla, Viktor
ja Kotnika, Antona Mavca, 
Pavla Pogorevca in Ivana 
Brodnika. 

Občino Mozirje bosta tvorili 
KS Mozirje in Rečica, glede na 
število prebivalcev pa bo ob
činski svet sestavljalo 11 čla

nov iz Mozirja in 8 iz Rečice. 
Po neuradnih podatkih se je 
kar četrtina volivcev odločila 
za SKD, 23,8 odstotkov je pre
jela SLS, SDSS 16,9 odstot
kov, LDS 13,9, lista KS Mozir
je 6,7, lista neopredeljenih 4,6, 
nestrankarska lista 4,1, šport
na lista 3,4 in Z L S D 1,6 od
stotkov. Volina udeležba je bi
la 68-odstotna. 

V vseh ostalih občinah bivše 
občine Mozirje sestavlja ob
činski svet 10 članov, ki so bili 
izvoljeni po večinskem siste
mu. Svet občine Ljubno se
stavljajo Karel Čopar, Vinko 
Jeraj, Stanko Zagožen in Pri
mož Budna (vsi SLS) . Iz vrst 
SKD prihajata Franc Govek in 
Rado Kladnik, iz LDS Franc 
Trbovšek in Raj ko Pintar. Čla
na občinskega sveta sta še Pa
vel Pukart ( Z L S D ) in Cveto 
Marolt, ki ga je predlagala 
skupina volivcev. Udeležba na 
volitvah je bila 54-odstotna. 

Največ članov občinskega 
sveta Gornji Grad so predla
gale skupine krajanov, ki so 
tudi glasovali za Zdenka Pur-
nata, Nika Pumata, Danija 
Trbovška, Marka Potočnika, 
z zbora krajanov Nova Štifta 
pa sta Irena Žerovnik in Jože 
Petek. V občinskem svetu so še 
Nada Ogradi in ValeintigL 

vrič (SLS) ter Jakob Filač in 
Franc Mavric (SDSS). Na voli
tve je prišlo 70 odstotkov vo -
livnih upravičencev. 

Tudi v občini Nazarje so ve
čino izvoljenih svetnikov 
predlagale skupine volivcev. 
To so Jože Urank, Bojan Go
lob, Pavel Bitenc, Roman 
Krajner, Milan Zavolovšek, 
Anton Borštnak in Ivan Pur-
nat. Preostala tri mesta so si 
razdelili stankarski kandidati 
in sicer Marjan Pečnik 
(SDSS), Boris Šporin (SLS) in 
Tatjana Blekač (SKD) . Volibia 
udeležba je bila 68-odstotna. 

Občina Luče je v bivši mo-
zirski občini edina, kjer bodo 
župana izbrali v drugem kro
gu, ko se bosta pomerila Albin 
Zamemik (prvič je zbral 47 
odstotkov glasov) in Mirko 
Zamemik (prvič 41 odstot
kov). Skupna volilna udeležba 
je bila približno 52 odstotkov, 
samo v K S Luče pa je volilo 
več kot 70 odstotkov volilnih 
upravičencev. Do te razlike je 
seveda prišlo zaradi bojkota 
volitev v K S Solčava, kjer kra
jani zahtevajo svojo občino. 
V Lučah ne nasprotujejo že
ljam Solčevanov, zakomplici-
rano je le toliko, ker sedaj ni 
oblikovan popoln občinski 
svet, v katerem naj bi KS Luče 
predstavljalo 7 članov, KS 
Solčava pa 3 člani. 

V Solčavi niso postavili svo
jih list in jih seveda niti volili, 
v Lučah pa so od 7 članov pre
močno zmagali tisti, ki so za 
kandidaturo zbrali podpise 
volivcev. Takšni so Anton Pe-
čovnik, Alojz Selišnik, Janez 
Zamemik in Stanko Plesnik, 
medtem ko Ciril Rose prihaja 
iz vrst SKD, Jože Moličnik iz 
SLS in Kristijan Germelj iz 
SDSS. V Lučah se že sUšijo 
razmišljanja, da bo novi ob
činski svet na prvi seji sprejel 
sklep o izločitvi Solčave iz ob
čine Luče in razpisu referen
duma, o drugem pa naj odloči
jo v Ljubljani. 

Bo SCT podpisal? 
LJUBLJANA, 6. decem

bra (Dnevnik) - Razširile 
so se govorice, da bo SCT 
z Družbo za avtoceste 
(DARS) vendarle podpisal 
izvajalsko pogodbo za av
tocestni odsek Ar j a vas-
-Vransko. Na SCT tega še 
niso potrdili, vendar pa 
menda razmišljajo v tej 
smeri v smislu »volk sit in 
koza cela«. Verjetno bo 
o podpisu pogodbe, če bo 
do tega prišlo, odločal nad
zorni odbor DARS ali celo 
parlament, kajti SCT je 
prekoračil določeni rok in 
bi moral poravnati zavaro
valno vsoto v višini 7 mili
jonov tolarjev. 

Uradnih podatkov 
še nI 

LJUBLJANA, 6. decem
bra (Delo) - Po neuradnih 
podatkih so od skupno 147 
novih občin v 27 večjih ob
činah, kjer je več kot polo
vica volivcev, vodilne slo
venske stranke zbrale veči
no sedežev. Tako LDS pri
pada 150, SKD 141, Z L S D 
123, SDSS 106 in SLS 91 
mandatov. Uradnega izida 
nedeljskih lokalnih volitev 
še ne bo nekaj dni, saj mo
rajo najprej preveriti vse 
ugovore, šele potem pa bo 
na vrsti ugotavljanje, koli
ko sedežev je pripadlo ka
teri od list. 

Mlsterlla nI 
LJUBLJANA, 6. decem

bra (Delo) - V družbi Pri
stop ugotavljajo, da ni mi-
sterija s kaseto. Posnetke 
devetih udeležencev urje
nja nastopanja v javnosti je 
v petek, 21. oktobra, prev
zela predstavnica za stike 
z javnostjo na obrambnem 
ministrstvu Mica Kotnik, 
kaseto pa je čez 14 dni vrnil 
sekretar na obrambnem 
ministrstvu Boris Žnidarič. 

Revizi ja 
v energetskih 
podjetjih 

LJUBLJANA, 6. decem
bra (Delo) - Agencija za 
plačilni promet, nadziranje 
in informiranje je opravila 
revizijo poslovanja za pred
lansko leto v Rudnikih rja
vega premoga Slovenije iz 
Trbovelj, lendavski Nafti, 
ljubljanskima Butan plinu 
in Energetiki, Javnem po
djetju Komunala Celje in 
mariborski plinarni. 
V Agenciji ugotavljajo, da 
v podjetjih ni strokovno 
usposobljenih računovod
skih služb, da ponekod 
obračunavajo še po zasta
relih internih aktih ter da 
so bilanco in uspeh podjetij 
ocenjevali nestrokovno. 

-NOVI TEDNIK-
Glavni in odgovorni urednik: 
Branko Stamejčič. 

Pomočnica odgovornega ured
nika: Milena Brečko-Poklič. 

Uredništvo: Marjela Agrež, 
Irena Baša, Tatjana Cvim, Ja
nja Intihar, Brane Jeranko, 
Ksenija Lekič, Edi Masnec, Ur
ška Selišnik, Ivana Stamejčič, 
Željko Zule. Tehnično ureja
nje: Franjo Bogadi, Robert 
Kojterer. Oblikovanje: Minja 
Bajagič. Tajnica uredništva: 
Mojca Marot. 

Naslov uredništva: Prešernova 
19, Celje. Telefon; (063) 29-431, 
fax 441-032. 



Ekološka renta Jabolko spora 
POleg Teharčanov bi jo radi tudi v KS Pod gradom 

Celjski poslanci so se pred 
lednom zbrali na zadnjem za 
sedanju občinske skupščine, 
fjajveč časa so tokrat namenili 
točki, ki so jo na dnevni red 
gvrstili šele na seji. Na zahte
vo poslanca Marka Brezigarja 
gaj bi namreč odločali o ekolo
ški renti za škodo, ki jo pov-
{TOČata kamnolom v Pečovni-
1̂  in strelišče v Zagradu. 

Gre za problem, ki se vleče 
je vrsto let in ki ogroža kraja
ne naselij Zagrad, Zvodno, 
Osenca in del Pečovnika v kra
jevni skupnosti Pod gradom. 
Občinska skupščina je že pred 
leti sprejela odlok o prostor
skih ureditvenih pogojih za 
območje strelišča in kamnolo
ma, po katerem naj bi kamno
lom zaprli že do konca leta 
1992. Vendar se do danes to ni 
zgodilo. Problematično je zla
sti vsakodnevno razstreljeva-

nje v kamnolomu, ki povzroča 
pokanje hiš, hrup in onesnaže
vanje okolja, dodatno nevar
nost pa predstavljajo težki ka
mioni, ki vozijo skozi Zagrad. 
Problematično je tudi strelišče 
v Zagradu, kjer vadijo vojaki 
in policisti ne glede na dan in 
uro. Krajani zato zahtevajo, 
podobno kot za Teharje, eko
loško rento, ki bo nadomestila 
škodo, dokler problem ne bo 
dokončno rešen. Po besedah 
Damjana Vrečka iz sekretari
ata za urejanje prostora je 
v pripravi projekt rekultivaci-
je in sanacije kamnoloma in da 
se bodo po njegovi izdelavi 
lahko pogovarjali o vseh nere
šenih problemih. 

Ob tem se je vnela živahna 
razprava o tem, kako je bila 
ekološka renta sploh dodelje
na Teharčanom. Poslanec 
Matjaž Železnik je menil, da se 

o odškodninah ne morejo po
govarjati, če te postavke ni 
v proračunu. Skupščina na
mreč o njej ni odločala, pač pa 
jo je sprejel izvršni svet. K o 
misija za proračun je odloča
nje o tem ali gre za porabo 
mimo proračunskih postavk 
ali ne prepustila predsedstvu, 
od tam pa problem ni prišel na 
dnevni red zasedanja. Zato je 
po besedah poslanca Božidar
ja Jurka sedaj problematika 
prispela na dnevni red skozi 
zadnja vrata. Damjan Vrečko 
je pojasnil, da je šlo v primeru 
Teharja za sklicevanje na po
stavko o vlaganjih v sanacijo 
in rekultivacijo komunalnega 
odlagališča, financirano iz po
sebnega prispevka občanov za 
vlaganja v ekologijo. Tudi 
v primeru zahtev krajanov K S 
Pod gradom je izvršni svet, ki 
se je sestal med sejo skupščine, 

odločil, da zahtevek načeloma 
sprejema,- sicer pa naj bi višini 
določili po sprejetju ustreznih 
prostorskih aktov. Sicer pa je 
Komunalina enota CE-KA, ki 
izkorišča kamnolom, že doslej 
na različne načine vlagala 
v krajevno skupnost. 

Do zapleta je prišlo tudi pri 
oblikovanju sklepa, o katerem 
naj bi poslanci glasovali. Žu
pan Anton Roječ je namreč 
predlagal, da bi skupščina pri
poročila občinskim svetom, da 
preverijo zakonitost plačeva
nja ekološke rente in celovito 
obravnavajo ekološke odškod
nine v občini. Temu je naspro
toval predsednik vlade Jože 
Zimšek, češ da to ni bilo bistvo 
razprave. Nazadnje so poslan
ci sklenili, da celotno zadevo 
skupaj s predlogom krajevne 
skupnosti prepustijo novemu 
mestnemu S Y e . t u . t . CV2BN 

prednosti poznavanja energetike 
; analizo šibkih točk bodo predvideli učinkovite energetske scenarije 

Velenje sodi med eno enei^etsko na-
jintenzivnejših občin v Sloveniji. Ravno 
»to se lotevajo izdelave energetskega 
koncepta, s katerim naj bi poskrbeli tudi 
la bodočo energetsko oskrbo in zagoto-
dli možnosti za rabo okolju prijazne 
energije. 

Velenjska vlada je že sprejela pogodbo 
D sofinanciranju omenjenega koncepta 
v občini, na podlagi katere bo lahko iz-
(rajalec Elektroprojekt Ljubljana prido
bil še ostali del sredstev, ki jih bo prispe

valo ministrstvo za gospodarske dejav
nosti, in izdelal projekt. Z energetskim 
prerezom naj bi dobili vpogled v analizo 
in pregled možnih ukrepov, ki bi pripo
mogli k zmanjšani porabi energije, bolj
šim ekološkim razmeram ter večjim eko
nomskim učinkom. Na osnovi analize 
šibkih točk (porabe koriščene in končne 
energije ter vplivov na okolje), predvide
nega razvoja ter razgovorov s pristojnimi 
mestnimi strukturami bodo lahko dolo
čili konkretne predloge. Podrobna anali

za varčevalnih, ekoloških in ekonomskih 
učinkov pa bo Velenjčanom dala vedeli, 
kateri ukrepi bi bili najučinkovitejši. 
Oblikovalci osnutka zagotavljajo, da bo
do rešitve prilagodili specifičnim lokal
nim razmeram, energetska zasnova pa bo 
obsegala tudi prikaz organizacijskih in 
finančnih aktivnosti, potrebnih za ures
ničitev tistih ukrepov, ki bi doprinesli 
k izboljšanim razmeram na področju 
učinkovite rabe in oskrbe z energijo. 

KL 

Eleictro Celje z a varstvo oicolja 
fransformatorjl z novo Izolacijsko tekočino namesto olja 

Elektro Celje je prvi v Slo
veniji na nekaterih svojih 
transformatorjih uvedel no
vost, ki je pomembna zlasti 
vidika varovanja okolja. 

Po besedah tehničnega di
rektorja Marijana Žumra so se 
Elektru s problemom varstva 

okolja srečali že pred leti, ko 
so gradili transformatorske 
postaje na vodovarstvenem 
območju v Levcu in Žalcu. Pri 
transformatorjih enostavnej
šega tipa, ki niso v zidanih ob
jektih - takšnih ima Elektro 
približno tisoč - obstaja na
mreč nevarnost, da pride 

primeru poškodbe do izlitja 
transformatorskega olja in do 
onesnaženja podtalnice. Zato 
so vzpostavili stik z nemškim 
inštitutom za čiščenje in ure
janje voda, ki se ukvarja s to 
problematiko, in z ljubljansko 
Tovarno transformatorjev. Ta 
e svoje izdelke prvič napolni
la s posebno elektroizolacijsko 
lekočino MIDEL 7131, nabav
ljeno v Nemčiji. Elektro Celje 
je prve tovrstne transforma-
'orje že vgradil pri novih črpa
liščih vode za potrebe Rogaške 
Slatine in občine Šmarje v Z i -
biški dolini, vgraditi pa jih na-
[fteravajo še na območju Žalca 
•n Levca. Ker so tako polnjeni 

transformatorji za 30 odstot
kov dražji od običajnih, jih bo
do vgrajevali le na ekološko 
občutljivih območjih. 

Da gre za ustrezno tehnolo
ško rešitev, je pokazala tudi 
ocena strokovnjakov inštituta 
Milan Vidmar v Ljubljani, ki 
so ugotovili, da se tekočina od 
klasičnih, sedaj uporabljenih 
olj, izdelanih iz nafte, razliku
je po tem, da je umetno proiz

vedena, biološko razgradljiva 
in težje vnetljiva, pri stiku 
z ognjem pa ne razvije strupe
nih plinov. O prednosti upora
be tako polnjenih transforma
torjev so govorili tudi na vče
rajšnji predstavitvi izdelka 
v ljubljanski Tovarni transfor
matorjev. 

Elektro Celje pa skuša omi
liti tudi posege v prostor, ki 
nastajajo pri gradnji daljnovo

dov. Teh imajo več kot 2500 
kilometrov in zahtevajo širok 
pas posekanih gozdov. S po
sebnimi skandinavskimi vod
niki, ki zahtevajo dve tretjini 
današnjega prostora, bodo 
ublažili posege v prostor, in to 
zlasti tam, kjer gre za zaščite
na področja (Logarska dolina). 
Do konca leta pa jih bodo 
vgradili na območju Debra pri 
Laškem. 

T. CVIRN 

Večeri 
v Kavarni 
Evropa 

Hotel Evropa v Celju je 
pričel z večernimi progra
mi v Kavami Evropa. Vsak 
dan, razen nedelje in pone
deljka, bo mogoče od 19. 
Ure dalje v kavami posede
ti ob glasbi, primerni oko
lju. Vse do marca bosta ho
tel Evropa in podjetje Coda 
pripravljala v kavami ve
čere glasbe, proze in pro
mocijske večere z name
nom, da popestrijo gostin
sko turistično ponudbo 
ioesta. . 

Vrahec v roki a l i . . . 
Drugače od vlade se v mozirski skupščini niso dokončno 
odločili o usodi sredstev, posojenih podjetju Glin 

Podjetje Glin je v mozirski 
občini, predvsem po številu 
zaposlenih delavcev, sicer eno 
največjih podjetij, vendar pa 
se že dlje časa nahajj^ v precej 
hudih finančnih težavah. Za 
podjetje trenutno velja posto
pek prisilne poravnave, ki naj 
bi bil zaključen v začetku pri
hodnjega leta. Ena izmed Gli-
novih hčerinskih firm, Pohi
štvo, je med drugim dolžnik 
tudi proračunu mozirske ob
čine. 

Gre za sredstva solidamosti 
in proračunska sredstva v viši
ni 42 milijonov tolarjev. Do 
konca letošnjega leta naj bi 
v Pohištvu po pogodbi vrnili 
približno 10 milijonov tolar
jev, preostanek dolga pa v treh 
obrokih do konca leta 1997. 
Glin Holding kot krovna orga
nizacija je v lasti Koržetovega 
sklada, medtem ko hčere po
slujejo samostojno. Iz Glina 
Pohištvo so na mozirsko vlado 
in skupščino naslovili predlog, 
da bi njihov dolg spremenili 
v lastninski delež. 

O tem predlogu so v četrtek 
razpravljali tako člani vlade 
kot kasne^ tudi občinska 
skupščina. Že v vladi so se od

ločili, da prošnji ni mogoče 
ustreči, saj so sredstva solidar
nosti strogo namenska, zato 
terjatve v Glinu Pohištvo osta
jajo še naprej. Sprejeli so le 
predlog, da podjetje posreduje 
nov akceptni nalog, ki bo na
mesto 29. december 1994 nosil 
datum 29. marec 1995, ko bo
do že delovali novi občinski 
sveti, ki naj potem sami odlo
čijo o terjatvah. 

Tako torej mozirska vlada, 
poslanci v skupščini pa so bili 
bolj ostri. Predvsem so opo
zarjali, da se zna zgoditi, da bo 
Koržetov sklad podjetje pro
dal tujcu, akceptni nalogi pa 
bi pogoje nakupa kvečjemu še 
izboljšal. »Bolj bi kazalo raz
misliti o vrabcu v roki kot 
o golobu na strehi,« je spodbu
jal poslanec Ivo Glušič, ki je 
hkrati direktor Poizvodnje 
ivemih plošč znotraj Pohištva. 
Izvršnik Jakob Presečnik je 
opozarjal, da si vlada niti 
skupščina ne moreta dovoliti 
prekategorizacije sredstev so
lidarnosti ter da Pohištvo 
z odločitvijo, kot jo predlaga 
občinska vlada, ni potisnjeno 
v bistveno slabši položaj. 
V skupščinski razpravi je so
deloval tudi direktor Pohištva 

Marjan Dobrove, ki je razložil, 
da podjetje posojenih sredstev 
sploh ni videlo, temveč je le 
prevzelo dolg. 

Nekateri skupščinski po
slanci so menili, da bi bilo tre
ba akceptni nalog izkoristiti 
kot orožje proti Koržetovemu 
skladu, ki se je izkazal »kot 
precej nesramen nasprotnik«, 
in nanj bolj trdno pritisniti. 
Spet drugi so opozarjali, da 
pravljice o dobrem poslovanju 
Glina nasploh že predolgo po
slušajo, vsi pa so se strinjali, 
da je Glinu potrebno pomaga
ti. Po precej dolgi razpravi so 
se poslanci v skupščini odloči
li, da pogodbe ostanejo v ve
ljavi, vlada pa naj skupaj 
s skupino strokovnjakov opra
vi dodatno analizo vseh pove
zav in možnosti. Kljub temu, 
da bo v sedanji mozirski obči
ni še enkrat sklicano zaseda
nje občinskih poslancev, so 
v skupščini za vsak slučaj že 
pooblastili izvršni svet, naj 
glede posojenih sredstev in da
tuma vnočitve akceptnega na
loga odloči, kakor bodo poka
zali dodatni pogovori in aktiv
nosti. 

U R Š K A SELIŠNIK 

Bo Rusija 
posredovala 
v Čečeniji? 

Razmere se vse bolj zao
strujejo v nekdanji ruski 
republiki Čečeniji, ki je 
pred tremi leti razglasila 
samostojnost, nekdanji ru
ski general Dudajev pa se 
je sam oklical za predsed
nika. Zaradi izbruhov spo
padov med vladnimi enota
mi, zvestimi Dudajevu in 
opozicijskimi silami, je m -
ski predsednik Jelcin sprti
ma stranema postavil 48-
umi ultimat, do katerega 
naj položita orožje. Sicer, 
je zagrozil Jelcin, bo Rusija 
v Čečeniji razglasila izred
ne razmere in tja poslala 
vojsko. Vendar je ostalo sa
mo pri grožnjah, čeprav je 
Rusija v Severno Osetijo na 
mejo s Čečenijo že poslala 
svoje enote. A l i bodo zares 
posredovale je odvisno od 
rezultata pogajanj v čečen-
skem glavnem mestu Groz
ni med poslanci ruske du
me in generalom Dudaje-
vom. Rusija namreč zahte
va takojšnjo razorožitev 
oboroženih čečenskih sku
pin, predsednik Jelcin pa je 
že podpisal odlok o pomi
lostitvi vseh, ki bodo polo
žili orožje. V državi naj bi 
pod nadzorom Rusije iz
vedli demokratične volitve, 
v zameno pa bo Moskva 
Čečeniji nudila gospodar
sko pomoč. 

Sporazum med 
vlado in sindikati 

v Rimu so se končala 
dolgotrajna pogajanja med 
predstavniki italijanske 
vlade in sindikati o prora
čunu za prihodnje leto. Po
gajalci so dosegli kompro
mis glede reforme pokojnin 
in zaposlovanja ter drugih 
socialnih ukrepov, ki jih je 
predlagala vlada. Tako po
kojnine ne bodo manjše kot 
doslej, prispevna stopnja 
pa bo tudi v prihodnjem le
tu ostala enaka. Vlada je 
obljubila, da J)p izplačala 
prevelike davke, povečala 
bo denarno pomoč druži
nam, ki so jih najbolj pri
zadele nedavne poplave, 
več denarja pa bo namenila 
tudi za zmanjšanje velike 
brezposelnosti na jugu dr
žave. Zaradi sklenjenega 
sporazuma so sindikati od
povedali že vnaprej napo
vedano splošno stavko. So 
pa v Italiji na ulice odšli 
desničarji, ki so demonstri
rali proti milanskim sodni
kom, in zahtevali, naj le-ti 
dajo Berlusconiju mir, saj 
brez njega ne bi bilo niti 
družbene revolucije, niti 
dmge italijanske repu-
bUke. 

Ameriški kongres 
ratificiral Gatt 

Oba domova ameriškega 
kongresa - tako senat kot 
predstavniški dom - sta 
odobrila članstvo Z D A 
v Gattu (Splošnem spora
zumu o trgovini in cari
nah). Dokument mora zdaj 
podpisati še predsednik 
Clinton, ki pa je velik zago
vornik Gatta. Z D A bodo 
imele od članstva velike 
koristi: predvsem naj bi se 
močno povečal ameriški iz
voz, saj bodo evropske dr
žave, ki so v bistvu največji 
ameriški izvozni trg, 
v skladu s sporazumom, za 
37 odstotkov zmanjšale ca
rino za uvoz ameriškega 
blaga. Z vstopom v Gatt 
bodo Z D A pred piratskimi 

krajami v tujini tudi zava
rovale proizvodnjo raču
nalniških programov. Gatt, 
ki ga je aprila letos v Mara-
kešu podpisalo 123 držav, 
je doslej ratificiralo že 36 
držav. Čeprav Japonska in 
Evropska unija sporazuma 
še nista ratificirali, na se
dežu Gatta v Ženevi od 
obeh pričakujejo pozitivno 
odločitev še ta mesec. Že 
naslednje leto, s 1. januar
jem, pa naj bi Splošni spo
razum o trgovini in carinah 
zamenjala Svetovna trgo
vinska organizacija (WTO). 

Nato o BiH in 
novih članicah 

v Bmslju so se sestali 
zunanji ministri držav čla
nic zveze Nato, ki so raz
pravljali o reševanju krize 
v Bosni in Hercegovini in 
o širitvi Sevemoatlantske 
zveze na vzhodno Evropo. 
Zunanji ministri niso spre
jeli nobenih novih sklepov 
glede odprave krize v BiH. 
Generalni sekretar Nata 
Claes je znova poudaril, da 
za Bosno ni vojaške rešitve, 
da bo Nato v prihodnje 
dvakrat premislil, preden 
bo privolil v operacijo, kot 
je v Bosni, da pa bo še na
prej sodeloval z Združeni
mi narodi in spoštoval od
ločitve Varnostnega sveta. 
Več pozomosti pa je bilo 
namenjeno širitvi Nata. 
Tako Rusija ni podpisala 
besedila individualnega 
programa sodelovanja, ker 
se ne strinja, da bi članice 
Nata v kratkem postale tu
di nekatere vzhodnoevrop
ske države. V Bruslju je za
sedal tudi Sevemoatlant-
ski svet za sodelovanje, ki 
se ga je udeležilo 41 dele
gacij, v glavnem zunanjih 
ministrov Nata in nekda
njih članic Varšavskega 
pakta. Na pogovorih o na
daljnjem razvoju. 

Rusija proti širitvi 
Nata 

o širitvi Nata so raz
pravljali tudi voditelji 53 
držav članic Konference 
o evropski vamosti in so
delovanju, ki so se ob 
izrednih vamostnih ukre
pih zbrali na vrhunskem 
srečanju v Budimpešti. Ru- -
ski predsednik Jelcin je 
v uvodnem govom posva
ril, da kljub temu, da ni več 

•hladne vojne, obstaja ne
varnost, da bo prišlo do 
hladnega miru, če bi se 
zveza Nato in Evropska 
unija širili do meja Rusije. , 
Opozoril je še, da samo ta 
dva bloka v Evropi ne mo
reta zagotoviti miru, tem
več je treba zgraditi vsee-
vropski sistem vamosti. 
Rusija, nezadovoljna z raz
širitvijo Natovega tesnejše
ga sodelovanja z nekdanji
mi moskovskimi sateliti, 
želi zato okrepiti vlogo 
Kevsa in znotraj te evrop
ske vamostne konference 
prevzeti odločujočo vlogo. 
Kljub nekaterih razhaja
njem so se v Budimpešti 
dogovorili, da se sedanja 
Konferenca o evropski var
nosti in sodelovanju pre
imenuje v Organizacijo za 
varnost in sodelovanje 
v Evropi. Ameriški pred
sednik Clinton je ob tem 
izjavil, da bi ta organizaci
ja morala preprečevati, da 
bi prihajalo do podobnih 
kriz, kakršna je v BiH. Na 
plenarni seji v Budimpešti 
je govoril tudi slovenski 
premier, ki je imel vrsto 
dvostranskih srečanj. Vsi 
sogovomiki, še posebej 
nemški in francoski zuna
nji minister Kinkel in Jup-
pe, so podprli slovenska 
prizadevanja za začetek 
pogajanj o pridruženem 
članstvu z Evropsko unijo. 
Juppe je celo dejal, da 
Francija ne odobrava, da je 
Slovenija v tej zadevi »za 
talca,« kot se je izrazil. 
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Referendum 
v Sedražu je 
uspel 

v laški krajevni skupno
sti Sedraž so lokalne voli
tve izkoristili še za odloča
nje o novem krajevnem sa
moprispevku. Referendum 
je uspel, saj je za samopri
spevek glasovalo nekaj več 
kot 59 odstotkov volilnih 
upravičencev. 

V Sedražu bi radi čim
prej dokončaU že začeto 
gradnjo nove osnovne šole, 
radi bi imeli novo mrliško 
vežico, posodobiti pa je 
treba tudi številne krajev
ne ceste. Denar, ki ga bodo 
zbrali s samoprispevkom, 
ne bo zadostoval za vse na
ložbe in bosta potrebni še 
občinska in republiška po
moč. V krajevni skupnosti 
so prepričani, da bodo do 
teh sredstev prišli lažje, če 
bodo tudi sami zbrali nekaj' 
denarja. Samoprispevek bo 
znašal 1,5 odstotka meseč
ne neto plače, plačevati pa 
ga bodo morali tudi lastni
ki počitniških hišic, in to 
60 mark v tolarski proti
vrednosti na leto. S samo
prispevkom bodo v Sedra
žu začeli 1. januarja pri
hodnje leto, trajal pa bo do 
konca leta 1999. 

JI 

Prizidek ic arhivu 
Zgodovinski arhiv Celje 

bo s prizidkom k Prothasije-
vemu dvorcu rešil svojo pro
storsko stisko. Poslanci celj
ske skupščine so zato po hi
trem postopku sprejeli spre
membe in dopolnitev zazi
dalnega načrta Staro mestno 
jedro, ki predvidevajo grad
njo prizidka. Zaradi različ
nih pogledov na namemb
nost kletnih prostorov dvor
ca, v katerih naj bi po neka
terih načrtih uredili gostin
ski lokal z varjenjem piva, so 
v odlok posebej zapisali, da 
se lahko kletni del dvorca 
nameni le kultumo-umetni-
ški in podobni poslovni de
javnosti. 

T C 

Skupina štirih v Podčetrtifu 
v Podčetrtku so se konec prejšnjega 

tedna sestali predstavniki skupine šti
rih srednjeevropskih železniških 
uprav. Skupina štirih je tudi formalno 
priznana v okviru Mednarodne želez
niške zveze, zajema uprave slovenskih, 
hrvaških, madžarskih in avstrijskih 
železnic, ustanovljena pa je bila pred 
dvema letoma. 

Organizatorji ne bi mogli najti bolj 
primernega kraja srečanja za pred
stavnike železniških uprav, kot so 
Atomske Toplice, saj vlaki tod mimo 
vozijo s hitrostjo 20 kilometrov na uro, 
kar je seveda skregano s prizadevanji 
za odpravljanje razlik med vzhodnimi 
in zahodnimi evropskimi državami 
glede razmerja in kvalitete železnic. 

Skupina štirih se je na tokratnem, že 
četrtem srečanju po vrsti, temeljito l o 
tila vprašanj razvoja železniške infra
strukture na območju med Donavo in 
Jadranom in se posvetila odpravljanju 
ozkUi grl pri pretoku tovora preko 
mejnih prehodov. Dvodnevni razgovo
ri so temeljili predvsem na novi orga
niziranosti Mednarodne železniške 
unije, pogovarjali pa so se tudi o mo
dernizaciji potniškega prometa. Tudi 
tokrat je bilo slišati o mnogih načrtih, 
med drugim o možnostih za vpeljavo 
računalniškega sistema prodaje v o 
zovnic in rezervacije sedežev, pa tudi 
o možnostih za povezavo dežel te sku
pine z vlaki vrste Pendolino. Seveda 
Slovenija sama teh projektov ne bo 

zmogla, povezava s sosednjimi država
mi na tem področju pa bi utegnila pri
spevati k hitrejšemu in uspešnejšemu 
odpravljanju pomankljivosti sloven
skih železnic. Slovenija bi drugače po
trebovala vsaj 10 let in dva do tri inve
sticijske cikluse, da bi dosegla evrop
ski nivo na področju železniškega pro
meta. 

Srečanja skupine štirih sta je poleg 
generalnih direktorjev slovenskih, hr
vaških in madžarskih železnic udeleži
la tudi generalni sekretar Mednarodne 
železniške zveze Michael Walrave in 
namestnik generalnega direktorja av
strijskih železnic ter hkrati predsedu
joči skupine štirih Helmut Hainitz. 

V E S N A LEJIČ 

Sifiad bo soiastniic postaje 
Po zapletih v preteklosti so 

na četrtkovem zasedanju po
slanci mozirske skupščine 
končno sprejeli ustrezne skle
pe, s katerimi so razrešili od
nose med Skladom stavbnih 
zemljišč in Javnim podjetjem 
Komunala ter potrdili plan 
dela Sklada za letošnje leto. 

Glede problematike na rela
ciji Sklad-Komunala so po
slanci potrdili sklepe, kot jih 
je predlagala občinska vlada. 
Strinjali so se, da poslovanje 
upravnega odbora Sklada 
v preteklosti ni bilo povsem 
zakonito, saj sklepov niso ve
rificirali na skupščini, na od
ločitve pa sta imela prevelik 
vpliv takratni izvršni svet in 

bivši direktor JP Komunala. 
Nadalje bo Sklad poravnal vse 
obveznosti do avtobusne po
staje v Mozirju, s tem postal 
solastnik te postaje v deležu 
financiranja investicije, JP 
Komunala in Sklad pa morata 
pripraviti predlog upravljanja 
z avtobusno postajo. Kupnina 
za neprodane prostore na po
staji se bo namenila za pokri
vanje še neporavnanih obvez
nosti pri izgradnji objekta. 
Glede kanala E v Nazarjah pa 
bo Sklad nastopal kot soinve
stitor v višini 2 milijonov to
larjev. 

Poleg tega so poslanci spre
jeli še nižjo vrednost točke za 
fizične osebe, obrtnike in po

djetja. Tako bo za nepokrite 
prostore, površine in parkiriš-

Poslanci so bili tudi na četrt
kovem zasedanju nenehno na 
meji sklepčnosti, kljub temu 
pa so dokončali zasedanje. 
Med drugim so sprejeli še od
lok o zaščiti geografskega po
rekla zgomjesavinjskega že
lodca, ustanovili Sklad za raz
voj malega gospodarstva in 
poslušali poročilo o povojnih 
množičnih pobojih in pravno 
dvomljivih procesih. 

ča v prihodnje veljalo le 30 od
stotkov vrednosti točke za na
domestilo za uporabo stavbne
ga zemljišča. Doslej je veljalo 

70 odstotkov vrednosti točke. 
Poslanci so na četrtkovi seji 

sprejeli tudi rebalans proraču
na, tik pred sprejemom pa je 
prišlo do 4-odstotnega zniža
nja nekaterih postavk zaradi 
naknadnega točnega izračuna 
stroškov za izvedbo lokalnih 
volitev. Za prvi krog volitev so 
tako v rebalansu proračuna 
»našli« 1,3 milijona tolarjev, 
za drugi krog pa so rezervirali 
nekaj manj kot 400 milijonov 
SIT. US 

Za promocijo 
Zgornje 
Savinjske 

Na zadnji seji mozirskega 
izvršnega sveta so člani precej 
pozornosti namenili različnim 
oblikam promocije Zgornje 
Savinjske doline. 

Za začetek so najprej spre
govorili o Solčavskem in sicer 
so potrdili stroškovnik CR-
POV. Za program, ki je za Sol
čavsko že narejen, sedaj izbi
rajo izvajalca za gradnjo dveh 
mlekarn, bo pol sredstev pri
spevalo Ministrstvo za kmetij
stvo, približno tretjino pa jih 
mora prispevati občina. Kot 
smiselno nadaljevanje CRPOV 
je uvajanje blagovne znamke 
Solčavsko, ki bo veljala za vse 
proizvode, nastale na tem ob
močju, tudi pri tem pa bo obči
na primaknila svoj finančni 
delež. 

Člani mozirske vlade so fi
nančno podprli še izdajo pro
mocijskega materiala za Za-
drečko dolino, kjer bodo izde
lali vodnik, prospekt, razgled
nice in poster. V promocijskem 
materialu bodo predvsem do
mačini predstavili zgodovin
ski razvoj Zadrečke doline, 
današnji turistični utrip, spo
menike in pristavili opise vseh 
krajev. US 

Nakit iz muzeja 
v Pokrajinskem muzeju Ce

lje bodo v sredo, 14. decembra 
ob 18. uri odprli zanimivo pro
dajno razstavo, s katero želijo 
prispevati svoj delež k prazno
vanju 150-letnice zlatarstva 
v mestu. 

Razstava nosi naslov Nakit, 
nakit, nakit in predstavljajo 
ga kot muzealijo, kopijo in 
unikat. Gre za predstavitev 
nakita v treh sklopih in sicer 
bodo na ogled najlepši muzej
ski kosi nakita iz vseh obdobij, 
na prodaj pa kopije nekaterih 
kosov iz slovenskih muzejev 
ter unikatni izdelki petih obli
kovalcev, ki so izšli iz celjske 
zlatarske šole. To so Anita 
Planinšek, Edi Tanjšek, Ivan 
Zupanec, Vlado Pro^enc in To
ne Žigon. Razstava bo odprta 
do 24. decembra. 

V četrtek, 15. decembra pa 
bo ob 18. uri v prostorih muze
ja predavanje Jureta Krašovca 
na temo božični običaji. Prost 
vstop je obiskovalcem omogo
čila Nova Ljubljanska banka. 

Sporazumno do rešitve 
Na osnovi zahtev krajanov 

Dobrne in Socke, da se uki
nejo tamkajšnja hmeljišča, je 
celjski izvršni svet pripravil 
program postopkov, ki so 
potrebni za ukinitev gojenja 
hmelja in s katerimi so se 
seznanili tudi poslanci ob
činske skupščine. 

Po tem programu bi bilo 
treba pripraviti spremembe 
dolgoročnega načrta razvoja 
občine Celje, saj se lahko na
membnost kmetijskih zem

ljišč spremeni le, če za to ob
stajajo širši interesi, ugotov
ljeni s spremembo dolgoroč
nega plana republike in ob
čine. Poleg tega bi bilo treba 
opredeliti pristop k reševa
nju odškodninskih zahtev
kov Hmezadovega Kmet i j 
stva Žalec. Finančne posle
dice morebitne ukinitve 
hmeljišč so namreč ovredno
tene na več kot 58 milijonov 
tolarjev. 

Problem bi lahko rešili 

z nadomestnimi kmetijskimi 
zemljišči v dogovoru z repu
bliškim skladom kmetijskih 
zemljišč. Možnost poravnave 
odškodnine iz sredstev na
domestil za spremembo na
membnosti kmetijskih zem
ljišč pa je vprašljiva, saj za
kon določa namensko pora
bo sredstev. Vsekakor bo 
treba dogovor najti v spora
zumu med vsemi prizade
timi. 

TC 

Največji casii and carrv v Sloveniji 
Odpira ga Mercator, pri tehnoiošid opremf soaelovaii v žaiskem potlieiiu Mikropis 

Mercator Blagovni center Ljubljana 
bo v ponedeljek odprl največji cash and 
carry center v Sloveniji. Cash and carry 
je samopostrežna trgovina na debelo, na
menjena predvsem kupcem oziroma tr
govcem na debelo in drobno, gostincem 
ter drugim večjim potrošnikom. 

Novi cash and carry center na Sloven-
čevi 25 v Ljubljani bo imel 7 tisoč kva
dratnih metrov prodajnih in 4 tisoč kva

dratnih metrov parkirnih površin. Ku
pcem bodo ponudili približno 18 tisoč 
artiklov, na voljo bo preko 70 blagovnih 
skupin, živila, pijače, delikatese, galan
terijo, tekstil, šolske potrebščine in dru
go blago pa bo zagotavljalo 1200 dobavi
teljev. Investitor, Mercator Blagovni 
center Ljubljana načrtuje, da si bo njiho
vo nakupovalno kartico priskrbelo 5 do 
6 tisoč trgovcev in gostincev. 

Naložba je vredna 600 milijonov tolar
jev, zato je cash and carry ena največjih 
gospodarskih naložb v Sloveniji letos. 
Logistična in informacijska opremlje
nost trgovine bo vključevala najnovejše 
dosežke in novosti, ki so jih za potrebe 
poslovanja Mercator Blagovnega centra 
med drugimi razvili tudi v sodelovanju 
z žalskim podjetjem Mikropis. 

IB 

Zamude pri 
plinifikaciji 

v občini Slovenske Konjice 
so lani podpisali koncesijsko 
pogodbo za plinifikacijo vseh 
gospodinjstev s podjetjem 
Europlin Trbovlje. 

Soglasje za pridobitev gra
denj plinskih postaj nad 50 m^ 
je v pristojnosti države, zato je 
postopek za pridobitev loka
cijskih dovoljenj potekal ne
koliko dlje in se bo izgradnja 
omrežij pričela spomladi leta 
1995. Nemoteno pa je potekala 
gradnja individualnih prik
ljučkov. Le-teh je dosedaj 
vgrajenih že okrog 50. Največ
ja investicija na tem področju 
je preureditev kotlovnice iz tr
dega goriva na plin na osnovni 
šoli Loče. Kotlarna je preure
jena na dva plinska kotla moči 
po 280 kW. Poskusni zagon je 
bil opravljen minuli petek. 

Kacin odgovarja 
na interpelacijo 

LJUBLJANA, 1. decem
bra (Delo) - Ministrstvo za 
obrambo je v zvezi z inter
pelacijo poudarilo, da so 
tovrstne obtožbe neposre
den napad na ugled častni
kov in slovenske vojske, je 
na novinarski konferenci 
povedal obrambni minister 
Jelko Kacin. Povedal je, da 
ministrstvo hrani službene 
video posnetke, ki dokazu
jejo pravo politizacijo voj 
ske v obdobju ministra Ja
neza Janše. 

Ponovno vabilo 
papežu 

LJUBLJANA, 1. decem
bra (Delo) - Predsednik Mi
lan Kučan je v posebnem 
pismu ponovil vabilo pape
žu Janezu Pavlu II. , da 
obišče Slovenijo. Poleg te
ga se je zahvalil, da je Sveti 
sedež sprejel odločitev 
o dodelitvi župnije Raz-
križje in treh vasi v župniji 
Štrigova v apostolsko ad-
ministraturo mariborski 
škofiji. 

Dvoboj na 
ustavnem sodišču 

LJUBLJANA, 1. decem
bra (Delo) — Na ustavnem 
sodišču je bila javna obrav
nava sedmih členov zakona 
o agenciji za plačilni pro
met, nadziranje in informi
ranje, ki so v celoti ali v de
lih predmet ustavnega spo
ra. Javna obra\Tiava naj bi 
bila sodnikom v pomoč pri 
sprejemanju odločitve, kar 
bodo storili na zaprti seji. 
Poslanca Ivo Hvalica in Ja
nez Kopač sta to obravna
vo izkoristila za politični 
dvoboj. 

Jubilej ljubljanske 
Univerze 

LJUBLJANA, 2. decem
bra (Delo) - Ob 75-letnici 
Univerze v Ljubljani so 
pripravili slavnostno sejo 
univerzitetnega sveta. Na 
njej je govoril predsednik 
vlade dr. Janez Drnovšek 
in poudaril, da je pomemb
na kakovost izobraževanja 
in raziskovanja ter odpr
tost univerze. Častni dok
torat so ob tej priložnosti 
podeliU dr. Antonu Trste-
njaku. 

Kongres Z S S S 
LJUBLJANA, 4. decem

bra (Delo) - Na kongresu 
Zveze svobodnih sindika
tov Slovenije so za pred
sednika ponovno izvolili 
Dušana Semoliča in za se
kretarja ponovno Rajka 
Lesjaka. Sprejeli so pro
gram dela, statut ter 17 re
solucij. 

Rdeče številke 
S L S 

LJUBLJANA, 4. decem
bra (Republika) - Nekdanji 
glavni tajnik SLS Franci 
Feltrin razkriva podatke 
o finančnem poslovanju 
stranke. Podružnicam 
stranke je namreč poslal 
pismo, v katerem trdi, da 
so se strankini dolgovi 
povzpeli na milijon tristo 
tisoč mark. Predsednik 
stranke Marjan Podobnik 
obtožbe zavrača, češ da po 
zadnjem pregledu nadzor
nega odbora v stranki ni 
bilo niti za tolar spornega 
poslovanja. 



Petra v računalništvu 
^čunalnlštvo prihaja veilno bolj do Izraza tudi v slovenskih osnovnih šolah — Pet šol s Celjskega 
firanih za vodilne na področju računalniškega opismenjevanja 
I zadnjem času prihaja ra-
galništvo tudi v naši družbi 
vedno večje veljave. Osnov-
^ijobraževanje se vedno več-

začenja že doma, nadalju-
y šoli... Računalnik postaja 
prajda že obvezni del vsak-
l,a, brez katerega si tako 
^i kot odrasli marsičesa ne 
(logli več zamišljati, 
[ako je z razširjanjem raču-
oištva po slovensldh osnov-
šolah? Pred dvema letoma 
e v petih razredih osnovnih 
pričel uresničevati projekt 
tra, centralno voden proces 

področju računakiištva 
isnovnih šolah, letos pa je 
kviru Ministrstva za šolstvo 
šport stekel tudi program 
junalniškega opismenjeva-
1, Za vodilne šole v tem pro-
imu je bilo izbranih petind-
^t šol v Sloveniji, od tega 
fšest s širšega celjskega po-

k 
«1 
jlavni cilji, ki jih želijo na 
ah doseči z uvedbo tovrst-
ja izobraževanja, so, da 
inci spoznajo mesto in vlogo 
unalniške tehnologije v da-
inji družbi, da pridobijo 
Ulje o zgradbi in delovanju 
unalnika, osvojijo temeljne 
•etnosti za delo z računalni-
in osnove programskih oro-
ter se usposobijo za samo-
jno reševanje problemov 
ačunalniki. 

ttra 
Projekt Petra se je pričel 
sničevati v 2. polletju šol-
ga leta 1991/92 v 5. razredu 

osmih šol v Ljubljani pri treh 
predmetih - tehnični, likovni 
vzgoji in slovenskem jeziku. 
Naslednje leto, 1992/93, se je 
na teh osmih šolah nadaljeval 
tudi v 6. razredu, vanj pa je 
bilo vključenih tudi 2714 
učencev 5. razreda iz 34 slo
venskih šol. V šolskem letu 
1993/94 se je za sodelovanje 
odločilo 99 osnovnih šol 
z okrog 500 učitelji. 

Na Osnovni šoli Lava, I I . in 
rv. osnovni šoli in na Osnovni 
šoli Vojnik projekt Petra pote
ka že dve leti. 

Oddelek, vključen v projekt, 
ima tedensko dve uri pouka, 
pri katerih se izvaja poskus. 
Učenci pričnejo uporabljati 
računalnike v oktobru in jih 
uporabljajo do konca maja, pri 
čemer je šest tednov predvide
nih za delo pri tehničnem po
uku. Tudi likovni pouk poteka 
ob računalniku šest tednov, 
slovenskemu jeziku pa je na
menjenih deset tednov pouka 
ob pomoči račimalnika. Pri 
pouku sta prisotna dva učite
lja, in sicer predmetni, ki vodi 
pouk, in učitelj računalničar, 
ki pomaga učencem uporab
ljati računalnik. 

In kako projekt Petra pote
ka v praksi? Gregor Ivšek, uči
telj računalništva na IV. OŠ 
v Celju, je o tem povedal: »Za 
programsko opremo pri pro
jektu Petra ni bilo veliko nare
jenega. Programi so v glavnem 
sestavni deli programa Win-
dows oziroma ameriškega pro
grama Word. Vse, kar so se
stavljale! projekta naredili 
v Sloveniji, je program za teh
nično vzgojo, vse ostalo pa te
melji na tujih programih. Mi 

slim, da bi morali na tem po
dročju še marsikaj narediti. 
Tudi šolski tolar je namenjen 
za razvoj programske opreme 
na petindvajsetih različnih 
področjih. 

Na splošno pa je na šoli med 
učenci interes za pouk raču
nalništva zelo velik, lahko bi 
rekel, da kar pri 99 odstotkih. 
Glede teh stvari ni nobenih te
žav. Sicer pa že drugo leto na 
šoli poteka tudi fakultativni 
pouk računalništva. Prijavijo 
se lahko učenci od petega do 
osmega razreda. Letos se je 
zanj odločilo okoli sto učen
cev; nekateri so tudi v dveh, 
treh skupinah, tako da je tudi 
v tej smeri interes zelo velik. 
Sicer pa se na šoli z računalni
štvom ukvarjajo tudi že na 
nižji stopnji; drugi razredi 
imajo trenutno bolj blag uvod 
v račimalništvo, toliko, da ob
vladajo osnovne pojme. Tudi ti 
otroci zelo napredujejo in mi
slim, da jih je v drugem razre
du že kar nekaj, ki lahko po
stanejo pravi eksperti.« 

Računalniško 
opismenjevanje 

v šolskem tolarju je del 
sredstev namenjen tudi za ra
čunalniško opismenjevanje. 
Ministrstvo za šolstvo in šport 
je julija letos objavilo razpis 
za sodelovanje v tem progra
mu in tako izbralo petindvaj
set osnovnih šol, ki so postale 
osrednje šole in so prevzele vo 
dilno vlogo na določenem po
dročju uporabe računalnika 
v šoU. Na šolah, ki so bile iz
brane, bo v okviru programa 

tako potekalo usposabljanje 
učiteljev in preizkušanje ra
zličnih oblik izobraževanja, pa 
tudi predstavitve uporabe ra
čunalnika na tem področju. 

Edina šola iz Celja, ki je bUa 
izbrema za vodilno, je IV. os
novna šola (področje kemije). 
Osnovna šola Vojnik je bila iz
brana za vodilno šolo na po
dročju oblikovanja glasil, OŠ 
Žalec na področju tehnike, OŠ 
Polzela za račvmalniško vode
nje knjižnice, OŠ Podčetrtek 
za področje likovne vzgoje, OŠ 
Bistrica ob Sotli pa za izdela
vo testov in besedil pri pisnem 
preverjanju znanja. 

Leopold Hribemik, učitelj 
kemije in tako osrednji učitelj 
v programu računalniškega 
opismenjevanja na IV. osnovni 
šoli v Celju, je o poteku tega 
projekta povedal: »Projekt naj 
bi pomenil nekakšno enako
vredno podporo teoretičnemu 
in praktičnemu delu pouka, 
torej eksperimentiranju in 
utrjevanju znanja ter tudi po
dajanju znanja na drugačen 
način. Sestavljena je skupina, 
v kateri so poleg mene še trije 
učitelji kemije iz cele Sloveni
je. Občasno naj bi se sestajali 
in se dogovarjali, katere vsebi
ne bomo obdelali s pomočjo 
računalnika in na kakšen na
čin, potem pa naj bi naše pred
loge skupina programerjev ob
delala tako, da bodo uporabni 
za računalnik. Nato bomo mo
rali poiskati povratno infor
macijo, kar pomeni, da bomo 
v praksi preizkusili, ali so naši 
predlogi v redu ali ne. Sicer pa 
so strokovnjaki z Zavoda za 
šolstvo predlagali tudi, naj bi 

sodelovali z nekaterimi preda
vatelji z univerz, s tistimi, ki bi 
pokazali interes. Možno se je 
povezati tudi z računalniško 
mrežo z Zavodom, pozneje pa 
bo možna tudi mednarodna 
povezava. Kdaj se bo program 
računalniškega opismenjeva
nja začel, pa je odvisno od 
opreme, ki naj bi na šolo prišla 
v roku desetih, petnajstih dni. 
Nadaljnje delo pa je odvisno 
od same delovne skupine na 
področju kemije. Do junija 
morajo biti rezultati že vidni. 
To je v bistvu velika naloga 
tako za šolo kot tudi za samo 
izobraževanje. Vsi namreč ve
mo, da bo tega v Sloveniji ved
no več, da se računalništvo tu
di pri nas vedno bolj razširja.« 

Nevenka Matelič Nunčič, 
ravnateljica IV. osnovne šole, 
je o finančni strani izvedbe 
projekta računalniškega opi
smenjevanja povedala: »Pro
gramsko opremo bomo dobili 
od Ministrstva, dvajset odstot
kov stroškov pa moramo kriti 
sami. Trenutno smo se obrnili 
na nekaj naših dobaviteljev; 
poskušamo jih pridobiti za 
sponzorje, vendar posebnega 
odziva žal še ni. Zaenkrat sta 
se naši vlogi za finančno po
moč odzvali dve podjetji, 
Klasje in Kovintrade, ki sta 
ljubeznivo priskočili na po
moč. Upamo, da se bo odzvala 
tudi občina, naš ustanovitelj, 
tako da bomo nekako zmogli 
tudi to finančno breme.« 

Majda Roje, ravnateljica os
novne šole Vojnik, pa je pove
dala: »Velika želja tako učen
cev kot tudi delavcev šole je 
bila, da se vsekakor razvijamo 

tudi na področju računalni
štva. Tako smo že pred nekaj 
leti začeli načrtno nabavljati 
računalnike, ki pa so z razvo
jem različnih programov po
stali prešibki. Morali smo na
baviti nove, barvne monitorje, 
tako da smo lani dejansko 
imeli tolikšne kapacitete, da 
smo se lahko vključili v pro
jekt Petra za pete razrede. 
Imamo štiri paralelke petošol-
cev in tako so računalniške 
učilnice sorazmerno dobro iz
koriščene. Imamo tudi deset ur 
interesnih dejavnosti s po
dročja račimalništva. Med po
čitnicami smo se prijavili na 
razpis za opismenjevanje. Iz
brali smo temo obdelovanje 
šolskih glasil, saj imamo na 
tem področju že tradicijo. Šol
sko glasilo je bilo štirikrat na
grajeno za stalno kvaliteto.« 

V raziskavi Rada Wechters-
bacha z naslovom Vrednotenje 
projekta Petra je med drugim 
objavljena tudi anketa, ki so jo 
izvedli med učenci, starimi od 
sedem do štirinajst let na treh 
naključno izbranih šolah 
v Ljubljani. Otroci so morali 
razvrstiti v lestvico deset na
vedenih želja. Želja imeti 
osebni računalnik se je znašla 
na tretjem mestu lestvice 
- pred njo sta želji »imel bi 
svojega psa« in »poletel bi 
z avionom«. Želja »Imeti veli
ko prijateljev« se je znašla na 
četrtem mestu lestvice, na de
vetem mestu pa je želja po 
bratu ali sestri. 

Še en dokaz več, da postaja
jo računalniki vedno bolj izra
zit del našega vsakdana. Sicer 
pa je računalništvo ena tistih 
redkih stvari, v katero se je" 
naša družba - tako na področju 
izobraževanja kot na m n o ^ 
drugih področjih - vključila ta
ko intenzivno, da lahko za ra
čunalništvo v slovenskem izo
braževanju trdimo, da gre 
v korak s časom. 

N I N A M. SEDLAK 

s o m p ^ o c m peet) c i m r n i a somsci 
v CELJU v LETIH 1945 -1981 

Iročilo navaja, da se špekulanti in saboterji »rekrutirajo 
trgovskih krogov in podeželskih premožnejših kmetov, ki 
ne morejo sprijazniti •£ novo protikapitalistično uredi
jo trgovine in hlastajo še nadalje za prekomernim dobič-
m.« Glede ukrepov, ki j ih je sodišče izvedlo proti navede-
n, pa poročilo navaja: »Pro t i tem elementom so se upora-
e poostrene kazni z odvzemom prostosti in poboljševal-
n delom kakor tudi s prepovedjo izvrševanja obrti ter 
ilembo premoženja.« Poročilo o delu okrajnega sodišča 
)elju v 2. polletju 1948 navaja, da se je »pr i omejevanju 
oriščevalskega sektorja v trgovini moralo v drugem pol 
ju 1948 zagovarjati pred sodiščem 12 trgovcev, ki so bil i 
Sojeni zaradi prikrivanja zalog in namernega neprave
ga vodenja knjig. Občutne kazni odvzema prostosti s pri-
iiim delom in zaplembo trgovine, v nekaterih primerih 
li s prepovedjo izvrševanja obrti, so bile izrečene v nekaj 
ttierih.« < 

V letu 1948 šo bili pred okrajnim sodiščem v Celju obso-
li naslednji trgovci: Frančiška Velenšek z Ostrožnega pri 
lju, Oton Hlačer iz Žalca, Julijana Poharc iz Lise pri 
Iju, Ivan Dečko iz Celja, Ivan Vizovišek iz Žalca, Marija 
tovišek iz Žalca, Jožefa Kolin iz Celja, Elizabeta Krašo-

iz Celja, Avgusta Vračko iz Celja, Jože Polanc iz 
trovč, Marija Tisel iz Grajske vasi pri Gomilskem, 
igela Korun iz Sv. Petra v Savinjski dolini, Josip Strah iz 
^ice pri Vranskem, Jože Tiršek z Polzele, Andrej Pevec iz 
; Jurija pri Celju, Slavko Šafar iz Celja in Ivan Javoršek 
'Omilskega. Navedenim so bile izrečene zelo ostre kazni, 
je nekaterim od njih sodišče izreklo tudi trajno prepo

di opravljanja trgovske obrti in zaplembo trgovskega 
djetja ali vsega premoženja. Zaplemba trgovskega 
'djetja oz. celotnega premoženja in trajna prepoved 
Javljanja trgovske obrti je bila izrečena: Otonu Hlačerju 
Ivanu Vizovišku iz Žalca, Ivanu Dečku iz Celja, Slavku 
'farju iz Celja in Andreju Pevcu iz Sv. Jurija pri Celju, 
^dnji se je zoper sodbo pritožil na okrožno sodišče 
Celju, ki je njegovi pri tožbi ugodilo in zadevo vrnilo 
^'ajnemu sodišču v Celju v ponovno obravnavo. N a 
lovni obravnavi ga je okrajno sodišče v Celju obsodilo 
1̂ 0 na denarno kazen. 

procesov proti trgovcem, ki so bih leta 1948 pred 
bajnim sodiščem v Celju, bomo več pozomosti posvetili 
0̂ procesu proti Ivanu Vizovišku in njegovi ženi Mariji 

*alca. Proces proti njima je potekal pred okrajnim sodiš-
"1 v Celju 1. 4. 1948. Obtožena sta bila prikrivanja manu-
HUmega blaga, konfekcije in železnine. Ivana Vizoviška 
•ftienovano sodišče obsodilo na leto in 6 mesecev odvzema 
''stosti s prisilnim delom, izgubo državljanskih pravic za 

dobo dveh let in na zaplembo vsega premoženja, njegovo 
ženo Mari jo pa je oprostilo. Javni tožilec se je na oprostUno 
sodbo za Marijo Vizovišek pritožil na okrožno sodišče 
v Celju, ki je njegovi pritožbi ugodilo in je Mariji Vizovišek 
izreklo kazen 8 mesecev poboljševalnega dela in popolno' 
zaplembo premoženja. 

Leta 1991 je prišlo do obnovitve tega sodnega procesa. 
Temeljno sodišče v Celju je v obnovljenem sodnem 

• postopku odločilo, da se sodbi okrajnega in okrožnega 
sodišča v Celju v izreku o kazni spremenita tako, »da se 
obsojenemu Ivanu Vizovišku ob izrečenih kaznih odvzema 
prostosti, izgube državljanskih pravic za dobo dveh let in 
zaplembe predmetov v korist FLRJ ne izreče še prisilno 
delo in zaplemba celotnega premoženja, obsojeni Mariji 
Vizovišek pa ob izrečeni kazni poboljševalnega dela ne 
izreče še kazen zaplembe celotnega premoženja.« 

Sodni procesi proti trgovcem so se leta 1948 ne le na 
Celjskem, ampak v vsej Sloveniji iztekli. Na tistih sodnih 
procesih, ki so bili še leta 1948, so bil i trgovci obsojeni 
predvsem*za kazniva dejanja, ki naj bi jih storili še v letu 
1947 oziroma v prvih štirih mesecih leta 1948. Maja 1948 je 
namreč izšel Temeljni zakon o zasebnih trgovinah, ki je 
^ukinil zasebne trgovine na debelo, ostale pa postavil pod 
nadzorstvo pristojnih državnih organov. Dovoljenje za 
jiadaljnje opravljanje trgovske obrti je izdal pristojni izvr
šilni odbor okrajnega oziroma mestnega ljudskega odbora. 
Dovoljenje se je smelo izdati le, če je prosilec izpolnjeval 
z zakonom predpisane pogoje in če je bila trgovina v skladu 
s planom trgovske mreže, ki ga je določil izvršilni odbor 
okrajnega oziroma mestnega ljudskega odbora. Ker pa so 
v tem času državne in zadružne trgovine ( N A P R O Z E ) že 
v celoti pokrivale potrebe, izvršilni odbori zasebnikom 
dovoljenj za opravljanje trgovske obrti niso več izdajali. 
S tem je bil zasebni trgovski sektor v Jugoslaviji v celoti 
odpravljen, zato po letu 1948 do sodnih procesov proti 
zasebnim trgovcem tudi teoretično ni več moglo prihajati, 
ker le-teh enostavno ni bilo več. 

Sodni procesi proti kmetom 
V povojnih političnih in zrežiranih sodnih procesih pred 

celjskim okrožnim oziroma okrajnim sodiščem je bilo obso
jenih največ kmetov. To nikakor ni bilo samo posledica 
dejstva, da so bili kmetje daleč najštevilnejši družbeni sloj, 
saj je znano, da je bila delikventnost med kmečkim prebi
valstvom vedno majhna, ampak je bilo to predvsem posle
dica politike, ki jo je takratna oblast vodila do zasebnega 

kmečkega sektorja. Zato je za razumevanje povojnih sodnih, 
procesov proti kmetom nujno prikazati osnovne značilnosti 
te politike. 

Tako kot na ostalih področjih se je Jugoslavija tudi na 
področju kmetijske politike zgledovala po Sovjetski zvezi . | 
Ta politika pa je temeljila na teoriji sovjetskega ekonomista 
Jevgenija Preobraženskega, ki je trdil, da mora sociali
stična država akumulacijo za izgraditev težke industrije in 
infrastrukture črpati iz zasebnega kmetijskega sektorja. 
Rezultat takšnih pogledov na odnos do kmeta je bil ta, da je 
država kmete ne le izredno visoko obdavčevala, ampak jih 
je tudi prisilila, da so viške pridelkov in živino morah po 
maksimiranih cenah obvezno oddajati državi v odkup. T o je 
bil t.i. obvezni odkup ali obvezna oddaja, ki je bila v Jugo
slaviji v veljavi vse od 1945 pa do leta 1952. Prvi predpisi 
o obvezni oddaj iSo bili sprejeti že leta 1945. Eden prvih 
takšnih predpisov je bila Uredba o obvezni oddaji krušnih 
žit, ki je bila sprejeta že avgusta 1945. Razumljivo, da so se 
kmetje obveznemu odkupu na vse načine upirali, saj je bilo 
to zanje izredno hudo breme, kajti le redki so ustvarjali 
toliko viškov, da bi lahko zadovoljih obveznemu odkupu, in 
da bi j im še ostalo dovolj za lastno prehrano. Razen tega 
zaradi pomanjkanja blaga široke potrošnje kmetje za tisto, 
kar so dobili za oddane pridelke in živino, dejansko niso 
mogli ničesar kupiti. Vse to je kmete nujno navajalo k temu, 
da so skušali prikazati čim manjši pridelek. Ži to in druge 
pridelke so zato skrivali in prijavljali manjše posejane 
površine, kot so jih dejansko posejali. Pogosti so bili tudi t.i. 
črni zakoli. V nekaterih primerih so kmetje člane komisij, 
ki so izvajale preiskave, da bi odkrile skrito žito in druge 
pridelke, tudi fizično napadli. Seveda so bih za to zelo 
strogo kaznovani. Skratka, odnos med oblastjo in kmeti se 
je zaradi uvedbe obveznega odkupa pridelkov in živine 
izredno zaostril. N a vse to je država seveda že vnaprej 
računala in je proti kmetom, ki so se obveznemu odkupu 
upirali, izvajala ostro kaznovalno politiko. Tiste, ki niso 
zadovoljil i obveznemu odkupu, so imeli za špekulante in 
saboterje in so zapadli pod Zakon o pobijanju nedopustne 
špekulacije in gospodarske sabotaže. 

Do dodatne zaostritve odnosov oblasti do kmetov je pri
šlo potem, ko je v začetku 1949 I I . plenum C K K P J sprejel 
Resolucijo o osnovnih nalogah Partije na področju sociali
stične preobrazbe vasi in pospeševanja kmetijske proizvod
nje. Ta resolucija je bila dejansko reakcija na očitke 
Informbiroja, da v Jugoslaviji na vasi prevladujejo kapita
listični odnosi. Dala je smernice za pospešeno izvajanje 
podružbljanja zasebnega kmetijskega sektorja, kar naj bi se 
ustvarilo predvsem z ustanavljanjem kmetijskih obdeloval
nih zadrug ( K O Z ) , ki so predstavljale nekakšno jugoslovan
sko različico sovjetskih kolhozov. Za uresničitev smernic te 
resolucije je Partija začela izvajati veUko kampanjo za 
ustanavljanje K O Z in za vstop kmetov v nje. Vzporedno 
s kampanjo za ustanavljanje K O Z pa je potekala tudi vehka 
partijska kampanja proti kmetom, ki so nasprotovah usta
navljanju K O Z ali kakorkoli ovirali njihovo ustanavljanje 
in delovanje. Na udaru so bili zlasti večji kmetje, za katere 
se odslej skoraj izključno uporablja le še naziv »ku lak i« . 
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Končno Jakob Savinšek! 
Retrospektiva velikega kiparja v Likovnem salonu in GalerUI 

Od torka je v celjskem Li 
kovnem salonu in v Galeriji 
sodobne umetnosti na ogled 
ljubljanska retrospektiva ki
parja Jakoba Savinška, mo
dernista evropskega forma
ta. Živel je v letih 1922 
- 1961, v Celju pa je postavil 
veličasten spomenik N O B , 
Vojno in mir. 

S tem spomenikom je re
aliziral in napovedal novo 
podobo dotedanje spomeni
ške tematike. Celje je tako 
dobilo moderen in izviren 
spomenik sodobnega kipar
stva. 

Jakob Savinšek je s svojim 
pristopom razumevanja 
skulpture vnesel v slovensko 
kiparstvo prvine evropskega 
modernizma. Modernizma 
v tem smislu, da je realiziral 
vrsto svojih zamisli, od ma
lih do velikih plastik v izred
no čisti formi, ki so sicer no
sile v sebi odsev Brancusije-

vih asketskih obliL in razčle
njene forme, ki jo je vnašal 
svetovno znani Moore. Sa
vinšek je taka in podobna 
spoznanja znal vgraditi v iz 
virno obliko novih rešitev, ki 
so izhajale iz konkretnih 
nalog. 

Skulpture Jakoba Savin
ška izražajo posebno obliko 
sožitja med monumental-
nostjo in liričnostjo. T o so
žitje omogoča njegova spo
sobnost eliminiranja odveč
nih elementov in ohranjanja 
dokaj čiste forme. Za Savin
ška je bilo kiparstvo ne le 
iskanje novega, temveč na
čin življenja. Vel iko je delal, 
kot bi slutil, da ga bo zahrbt
na bolezen prehitro odtegni
la od ustvarjanja. 

Jakob Savinšek je s kipar
skim kolegom Janezom L e -
nasijem spodbudil na Slo
venskem zamisel, da bi po 
vzoru l ikovnih kolonij na tu- , 

jem, tudi Slovenci imeli svo
jo Formo vivo , kar sta ures
ničila v Seči pri Portorožu in 
v Kostanjevici na Krki . 

Celjsko retrospektivo ve l i 
kega kiparja je postavil aka

demski kipar Jože Barši, ki 
je za razliko od ljubljanske 
bolj skoncentrirana in je 
omejena na bistvene umetni
kove razvojne faze. 

D R A G O M E D V E D 

Zavolovšek In Sešel v Gradcu 
v okviru kulturnega sodelovanja med mestoma V e 

lenje in središčem avstrijske Štajerske Gradcem, smo 
si med poletjem lahko na velenjskem gradu ogledali 
skupinsko razstavo fotografov iz sosednje dežele. 
Pravkar pa poteka obsežna razstava v osrednji graški 
galeriji Kunsthaus, kjer so poleg pregleda domače 
umetnosti povabili tudi gosta iz Italije Libera Ferret-
tija in dva naša likovna umetnika. Alojz Zavolovšek je 
za razstavo pripravil dvaindvajset novih akvarelov, 
medtem ko je Bernard Sešel prisoten z desetimi plasti
kami. Mednarodna razstava bo na ogled še do 11. 
decembra. 

BORIS G O R U P I Č 

Moda iz pretekiosU 
V ponedeljek so v Muzeju 

grafične umetnosti v Roga
ški Slatini odprli novo raz
stavo, ki nosi naslov Moda 
skozi letne čase. Razstava 
nam prikazuje kulturo obla
čenja, ki je bila aktualna 
v 18. in 19. stoletju, ko so 
grafike bile tudi narejene. 

Mnoge med njimi izvirajo 
iz Pariza, kar nam dokazuje, 
da je bilo to mesto že v prete
klosti eno od žarišč svetovne 
mode, ta status pa ohranja še 
danes. Iz razstave je prav ta
ko razvidno, da je bila tudi 
v tistih časih osrednja pozor
nost namenjena ženskim 
oblačilom in pred gledalcem 
se zvrstijo bolj ali manj raz
košne obleke, ki so jih dame 
uporabljale ob različnih pri
ložnostih: za promenado po 
mestnih ulicah, za večerne 
zabave, poroke, ter nekoliko 
bolj skromna jutranja ozi ro
ma dnevna toaleta. Poleg os
novnih oblačil, so na grafi
kah prikazani še razni mod
ni dodatki, kot so pokrivala, 
klobuki, senčniki, dežniki, ki 
so bili samoumeven in se
stavni del takratnega obla
čenja. Pretežno število gra
fičnih listov vsebuje celovito 
opravljene ženske figure, so
razmerno podobno ilustraci
jam v sodobnih modnih ma-
gazinih. Nekaj grafik pa pri
kazuje tudi postopke kroje
nja, sestavljanja in šivanja 
ter se pri tem osredotoča na 
posamezne kose in detajle, ki 
nazorno prikazujejo materi
ale, ob tem pa celoten potek 
nastanka in izdelave oblek. 
Grafike, ki so svoj čas bile 

narejene kot informativno 
gradivo za potencialne ku
pce in objavljene v različnih 
medijih, so izdelane v tehni
ki litografije. Njihova atrak
tivnost je povečana še z do
datnimi posegi, saj so listi 
ročno obarvani, zaradi česar 
je slikoviteje prikazana mo
da tistega obdobja, hkrati pa 
so tudi posamezni elementi 
bolj nazorno razvidni s svo
jimi posebnostmi v okviru 
celotnega oblačila. 

BORIS G O R U P I Č 

Nova zbirka o pravu 
Pri Cankarjevi založbi so le

tos pričeli izdajati novo stro
kovno zbirko, ki je v celoti po-
svečana pravu. V njej bodo 
izhajale študije domačih poz
navalcev stega področja, nekaj 
pa bo tudi prevodnih del, za 
katere je pri nas veliko zani
manje. 

Zbirka ima naslov Pravna 
obzorja in med njimi so posa
mezne knjige, ki so namenjene 
tudi širšemu intelektualnemu 
krogu, sicer pa predvsem štu
dentom prava, delavcem 
v pravosodju, različnim sveto
valcem v upravnih službah ter 
strokovnjakom v pravnih služ
bah podjetij. Kot prva je izšla 

knjiga Janeza Kranjca Latin
ski pravni reki in vsebuje pri
kaz le teh, ki so nastali v času 
rimske države oz. v obdobju, 
ko so rimsko pravo prevzele 
razvite evropske države. Reki 
so razvrščeni po abecedi in 
s slovenskim prevodom, v zad
njem delu pa še glede na 
osrednje pravne pojme. Izdali 
so tudi Uvod v filozofijo pra
va, vodilnega nemškega prav
nega filozofa Arthurja Kauf-
manna. V njem na poljuden 
način pojasnjuje ključno pro
blematiko in vprašanja filozo
fije prava od antike do sodob
ne postmoderne misli. 

BQBIS-CiQfiyH£. 

Ponovno je izšel 
Celjski zbornik, 
lokalni zbornik 
z najstarejšo 
tradicijo na 
Slovenskem. 

Obsega več kot 250 strani 
in predstavlja 17 kvalitetnih 
razprav uglednih slovenskih 
raziskovalcev. 

Naročite ga lahko preko 
telefona (063) 26-731 ali 
pa pisno na naslov: 
Osrednja knjižnica Celje, 
Muzejski trg 1 a, 63000 
Celje. 

Cena zbornika je 2.500 SIT, 
za redne naročnike pa 
2.000 SIT. Starejši letniki so 
naprodaj po polovični ceni. 

ZAPISOVANJA 

Piše Tadej Čater 

V senci decembrskih lokal
nih volitev, ki so - upam! -pri
nesle vsaj kanček nekakšne 
streznitve za vse tiste, ki še 
danes menijo, da se svet vrti 
po tirnicah, ki jih usmerjajo 
politiki, se je zgodilo kar nekaj 
dogodkov, ki bi si nemara za
služili precej več pozornosti 
kot pa izbiranje lokalnih ve
ljakov. Tako je denimo nogo
metno moštvo iz Beltincev 
izločilo ljubljansko Olimpijo, 
ki tudi pod taktirko Braneta 
Oblaka ne uspe priplavati na 
površje vedno bolj razburkane 
vode, košarkarji Smelt Olim-
pije so premagali solunski PA-
OK na čelu s trenerjem Draga
nom Šakoto in branilcem Bra-
nimirjem Prelevičem... Za 
Zapisovanja pa je seveda naj
važnejše, da je slovenski dr
žavni zbor pred tednom dni 
nekaj časa posvetil tudi kul
turni politiki in kulturi. 

Zgodili so se skratka po
membni premiki tudi na po
dročju kulture in umetnosti 
oziroma kulturne politike, slo
venski poslanci pa so dokazali, 
da jim za slovensko kulturo 
vendarle ni tako zelo mar, kot 
se je mnogim donedavna doz
devalo. Sprejeli so neke vrste 
»krovni zakon o kulturi«; do
ločili odstotek, ki ga je deležna 
kultura iz državnega proraču
na, sprejeli idejo o inštitutu za 
književnost in podprli idejo 
o kulturni zbornici. Pri čemer 
se mnogim po pravici poveda
no niti sanjalo ni, kaj takšna 
zbornica pomeni in kakšna bi 
naj bila njena funkcija. Am
pak, idejo so vendarle podprli 
in to je najvažnejše. Niso pa je 
- zanimivo! - podprli tisti, ki 
delujejo v kulturi. Vsaj velik 
del njih se z ustanovitvijo 
zbornice ne strinja. 

In kaj naj bi bila to kulturna 
zbornica in zakaj se denimo 
nekaj »cehovskih« društev 
z njeno ustanovitvijo nikakor 
ne more sprijazniti?Preprosto. 
Po ukinitvi kulturnih skupno
sti, ki so resnično delovale kot 
servisi, ki so imele svoja vrata 
nenehno odprta za pobude iz 
»baze«, kakor smo ustvarjalce 
nekoč lepo imenovali, ni bilo 
več pravega stika med tistimi, 
ki kulturo ustvarjajo in tisti
mi, ki kulturo vodijo. Ministr
stvo za kulturo je nedvonmo 
najbolj odprto ministrstvo (sa
mo zamislite si kakšnega go
stilničarja, ki bi imel določen 

problem in bi na vrat na nos, 
brez vsakršne vnaprejšnje na
jave, pritekel v pisarno k do-
tičnemu ministru in mu zaupal^ 
svoje težave ter podal kakšen 
predlog) in s tem podvrženo 
nenehnim pritiskom iz vrst 
ustvarjalcev. Kulturna zborni
ca pa je varovalka oziroma po
srednik, preko katerega priha
jajo ideje in pobude iz »baze« 
na ministrstvo, na center kul
turnega odločanja. Društva, ki 
jim takšen sistem ne ustreza, 
pa so seveda vajena svoje po
bude neposredno sprožati, jih 
črne na belem ponuditi nepo
sredno ministru oziroma nje
govim sekretarjem. Društva, 
ki se z ustanovitvijo zbornice 
torej ne morejo sprijazniti, bi 
izgubila določene privilegije 
neposrednega vmešavanja 
v vodenje kulturne politike. In 
to je edini razlog. Toda komu 
bi potemtakem ustanovitev 
zbornice sploh ustrezala (po-\ 
leg ministrstva seveda, ki bi se 
s tem razbremenilo)? Tisti kul
turni in umetniški produkciji, 
ki je bila nekako odrinjena 
rob: izven institucionalni pro
dukciji, ki bi imela v zbornici 
svojega zaveznika. In tega se 
minister Pelhan seveda globo
ko zaveda; ne le, da bi se 
z zbornico opral pred tistimi,, 
ki menijo, da »neinstitucional-
ci že itak preveč potrošijo«, 
priljubil bi se tudi »neinstitu-
cionalcem«. Pomemben pre
mik skratka. Majhen za slo
vensko kulturo in velik za nje
nega ministra. 



11 
prva slovenska vinska akademila 
pelnlška družba Izdala revllo Veritas 

Slovenci smo dobili v četrtem letu 
svoje samostojne državnosti svojo pr
vo vinsko akademijo, ki je ustanovlje
na na Ptuju kot delniška družba. Usta
novna skupščina je bila sicer 16. no
vembra na gradu Dobrovo v Brdih, 
akademija pa ima sedež na Ptuju. 

Prejšnji ponedeljek je bila v prosto
rih romanskega patricija ptujskega 
gradu promocija prve številke meseč
ne revije za gorice, vino, turistično in 
kulinarično kulturo Veritas. Izdajanje 
take revije, kakršne na Slovenskem še 

nimamo, je ena od osrednjih dejavno
sti S V A , ki se bo ukvarjala tudi z orga
niziranjem predavanj in drugih oblik 
širjenja vinske in pivske kulture. 

Na Slovenskem rabimo takšno de
javnost, saj so hitre družbene spre
membe prinesle marsikaj novega tudi 
na področju uveljavljanja kakovost
nejšega stila življenja. Zaradi doseda
nje zanemarjenosti v vzgojnem in i zo 
braževalnem sistemu v odnosu do kul
ture pitja je treba nadoknaditi zamu

jeno in zapolniti prenekatero vrzel . 
Problem ni preprost, saj se posamez
nih vsebin ni mogoče naučiti čez noč, 
ker so del splošne razgledanosti in 
splošne izobrazbe. N i jih mogoče loče
vati od celote. Zato je poslanstvo take 
akademije in njene revije velikega po
mena, saj pomaga splošnemu vzgojne
mu in izobraževalnemu sistemu ter 
specializiranim oblikam usposablja
nja najrazličnejših profilov, zlasti 
v gostinstvu in drugih vejah turizma. 

D R A G O M E D V E D 

Bralims in romantika 
I Pri založbi Mladinska knji
ga že dlje časa izdajajo zbirko 
Mojstri klasične glasbe in nji
hova dela. Pravkar je v seriji 
izšel petnajsti zvezek s CD 
ploščo in kaseto nemškega 
skladatelja in mojstra roman
tične simfonije Johannesa 
jBrahmsa. 
I Del Brahmsove ustvarjalno
sti smo imeli priložnost spoz
nati na eni prejšnjih plošč, 
kjer je bila predvajana Prva 
simfonija. Med njegove vrhun
ske dosežke prav gotovo spada 
Violinski koncert v D-duru iz 
opusa 77, ki ga pravkar izšel. 
Koncert je sestavljen iz treh 
stavkov, prvi stavek: SUegro 

non troppo (kadenca: J. Joahc-
him), drugi stavek: Adagio in 
tretji stavek: Allegro giocoso, 
ma non troppo vivace-popo 
piu presto. Brahms je koncert 
napisal v zrelih letih, ko je bil 
na višku svojih ustvarjalnih 
moči, posvetil ga je pa prijate
lju Josephu Joachimu, tudi 
glasbeniku. V tem delu prav 
tako prihajajo na površje zna
čilnosti Brahmsove genialno
sti, ki sloni na predhodnih kla
sicističnih idealih, in jo ozna
čuje optimističen zanos, teme 
prostosti in čustvena polnost. 
Violinski koncert izvaja Inns-
bruški simfonični orkester. 

BORIS GORUPIC 

Nova dela Ervina Potočnika 
Od ponedeljka do petka bo v nadstropju pod Galerijo 

sodobne umetnosti v Celju kipar Ervin Potočnik ustvarjal svoja 
nova likovna dela. Njegove skulpture smo pred meseci že lahko 
videli na razstavi v Likovnem salonu, cikel najnovejših, ki bodo 
izdelana v tem tednu, pa bo v istih prostorih na ogled tudi širši r' vnosti in sicer v petek do 13. do 15. ure. 

BORIS GORUPIČ 

Posel in kultura 
z roko v roki 

v Narodnem domu v Celju 
bo v soboto, 10. decembra, 
ob 18. uri kulturno-poslovna 
prireditev z imenom Danoč. 
Organizator prireditve je 
Design studio Dan iz Celja, 
ki se s tem srečanjem loteva 
povezovanja kulture, mod
nega oblikovanja in trženja. 

Ob tej priložnosti bodo 
lahko gostje prisluhnili 
predstavitvam knjig dveh 
priznanih slovenskih avtor
jev. Dr. Janez Bogataj bo 
spregovoril o knjigi Kultura 
poslovnih daril, dr. Ivan Sto-
par pa o Topografiji Sloveni-
ca. Prireditev bo popestrila 
tudi celjska Galerija Mozaik, 
ki bo razstavljala male grafi
ke, dela avtorjev iz celega 
sveta. Danoč bodo obogatila 

še nekatera zanimiva doga
janja, denimo modne revije 
priznanih slovenskih obl iko
valcev modnih dodatkov. Na 
marketinškem področju pa 
se bodo predstavili že uve
ljavljeni slovenski obl iko
valci poslovnih daril. Obi
skovalci si bodo lahko njiho
ve izdelke v času prireditve 
ogledali na razstavi, obenem 
pa bodo dobili tudi pr i lož
nost za navezovanje korist
nih poslovnih stikov na po
dročju menedžmenta. Orga
nizatorji pripravljajo tudi 
glasbeno presenečenje, to pa 
je nastop Vlada Kreslina. 
Ljubitelji gledahšča pa si 
bodo lahko ogledali del g le 
dališke predstave o celjskih 
grofih. K L 

NACEUSKIH PLATNIH 
Šund 
ameriška črna komedija. 
Zlata palma Cannes 1994. 

Režija in scenarij: Quentin Tarantino, vloge: John Tra-
volta, Bruce Willis, Uma Thurman, Harvey Keitel, 
Amanda Plummer, Rosanna Arquette, Christopher Wal-
ken in drugi. 

Šimd je brutalna črna 
komedija o losangeleškem 
podzemlju. Scenarist in re
žiser Q. Tarantino (Reser-
voir Dogs in Prava stvar) je 
v svojem značilnem slogu 
tri zgodbe o malem krimi
nalu povezal v eno, kjer so 
nasilne scene ne le spekta-
kulame, temveč tudi ša
ljive. 

Film se začne s Honey 
Bunny (A. Plummer) in 
Pumpkinom (Tim Roth), 
mladim parom, ki se uk
varja z manjšimi ropi. Raz
mišljata o tem, da so posta
le trgovine z žganimi pija
čami prenevarne in da bi 
bilo dobro presedlati na 
kaj drugega. Odločita se za 
restavracije, v kakršnih 
zajtrkujeta, ker precej ljudi 
hodi v restavracije... In 
precej denarnic tudi. 

Istočasno na drugem 
koncu mesta Vincent Vega 
(J. Travolta) in Jules Winn-
field (Samuel L. Jackson), 
ki služita kot pomočnika, 
lovita amaterske prevaran
te, ki so pobegnili s skriv
nostno aktovko. Jules in 
Vincent vdreta v stanova
nje, ubijeta dva lopova in 
enega zajameta. Kot po ču
dežu pa se izogneta strelom 
četrtega, ki ju napade iz 
kopalnice. Jules in Vincent 
smatrata to za tako velik 
čudež, da se odločita, da 
bosta prenehala s krimina
lom - še prej pa morata ak
tovko in talca dostaviti 
šefu. 

Marsellus Wallace 
(Vhing Rhames) je šef Jule-
sa in Vincenta. Vincenta 

zaprosi, da medtem ko bo 
odsoten, popazi na njegovo 
ženo Mio (Uma Thurman). 
Vincent sprejme, čeprav 
nerad, saj je slišal zgodbo 
o nesreči sredi masaže, ki 
se je pripetila prejšniič, ko 
jo je nekdo varoval. Čeprav 
Jules in Mia nista čisto rav
nodušna drug do drugega, 
se večer izteče brez težav. 
A ko je Vincent na straniš
ču in se pripravlja na od
hod, radovedna Mia preiš
če žepe njegovega suknjiča, 
najde drogo ter zaužije 
smrtonosno količino meša
nice kokaina in heroina. 
Vincent jo nemudoma pelje 
k svojemu preprodajalcu 
droge (Eric Stoltz), da bi jo 
rešil. 

Butch Coolidge (Bruce 
Willis) je mlad obetajoč 
boksar, ki ga Marsellus 
plača, da izgubi dvoboj 
v peti rundi. Butch pa si je 
stvar zamislil drugače in 
kupil dve letalski vozovnici 
za pobeg v tople kraje — zase 
in za svojo francosko prija
teljico Fabian (Maria de 
Madeiros). Butch stavi pre
cejšnjo vsoto na svojo zma
go in po zmagi ve, da ga bo 
Marsellus iskal. Lepo načr
tovan pobeg se ustavi, ko 
Butch ugotovi, da je Fabi
an v stanovanju pustila 
njegovo zlato uro, ki mu jo 
je podaril prijatelj njegove
ga pokojnega očeta in ki 
mu zelo veliko pomeni - to
liko, da se odpravi v stano
vanje, čeprav ve, da tvega 
svojo glavo. V stanovanju 
naleti na Marsellusa in beg 
se začne.. . 

P R I R E D I T V E 
LEDAL iŠČE 

V Slovenskem ljudskem gledališču v Celju bo v sredo, 14. 
decembra ob 11. uri, za abonma Srednje frizerske, tekstilne in 
strojne šole III Celje, predstava Henrika Ibsena z naslovom 
Strahovi. Ob 17. uri, pa bodo predstavo ponovili še za III . 
abonma Gimnazije Celje. 

O M C E R T I 
V celjskem Kljubu bo v soboto ob 22. uri, koncert skupine Baby 
can dance iz Ljubljane. 
V koncertni dvorani Glasbene šole v Celju, bo v torek ob 18. uri, 
redni javni nastop dijakov srednje stopnje Glasbene šole Celje. 
V knjižnici v Velenju bo drevi ob 18. uri kulturni večer z ljubi
teljskimi društvi, kjer se bo predstavil kvartet Mavrica, z umet- j 
niško vodjo Katjo Kovač. Gostje večera bodo tudi člani Okteta 
Savinjski ave iz Mozirja. ^ 

A . Z S T A . V E 
V prostorih galerije Mozaik v Gosposki ulici 3 v Celju si lahko 
do konca leta, ogledate razstavo akademskega slikarja Džemala 
Djokoviča. 
V Muzeju grafične umetnosti v Rogaški Slatini imajo na ogled 
razstavo starih grafičnih listov iz 18. in 19. stoletja, z naslovom 
Moda skozi letne čase. Razstava prikazuje, kako so se za 
različne priložnosti oblekli nekoč. Na ogled bo do 3. februarja 
1995. 
V hotelu Žalec v mesecu decembru razstavlja slike v oljni 
tehniki Milena Car. 
V prostorih Muzeja novejše zgodovine v Celju je odprta razstava 
150 let zlatarske tradicije mesta ob Savinji. 
V prostorih Razvojnega centra v Celju bo do 31. decembra na 
ogled razstava del dr. Rajka Livia. 
V gostišču Majerholz v Rečici ob Savinji, razstavlja dela Vlado 
Renčelj-Ver. 
V butiku Steklar in Zdravstvenem domu v Celju razstavlja svoja 
olja Alica Javšnik. 
V hotelu Merx si lahko do konca meseca decembra, ogledate 
razstavo olj Tonija Moharja. 
V tovarni Etol v Škofji vasi razstavlja svoja dela Ljuban Šega. 
V avtosalonu Ford in Lada podjetja Avto Celje razstavlja v tem 
mesecu Vlado Geršak. 
V hotelu Evropa pa bo do silvestrovega razstavljal likovna dela 
v oljni tehniki Aleš Wolf. 
V hotelu Dobrna bo še do jutri na ogled razstava Ukovruh del 
Vide Pfeiffer, nato pa si boste lahko do 24. decembra ogledali 
razstavo sUkarskih del Likovne skupine Pin iz Velenja. 
V knjižnici v Šentjurju je na ogled razstava likovnih del Alek-
sandre-Sandre Vrhovec iz Ljubljane. 
V n. nadstropju Osrednje knjižnice v Celju bo do konca januarja 
na ogled razstava Spomini še živijo. V otroškem oddelku pa še 
razstavlja originalne risbe iz serije Zoologica Lilijana Pra-, 
protnik-Zupančič. 

Union od 8. 12. ob 16., 17.45, 
19.30 in 21.15':'ameriški fihn 
Levji kralj, od 9. do 14.12. ob 
16., 17.45 in 19.30 ameriški 
film Levji kralj, ob 21.15 pa 
ameriški film Šimd; Mali Uni
on od 8. do 14.12. ob 20. uri 
ameriški film Mora pred boži
čem; Metropol od 8. do 14.12. 
ob 16., 18. in 20. uri ameriški 
film Trije lopovi in potepin; 
Dom od 8. do 14. 12. ob 18. in 
20.30 uri ameriški film Resnič
ne laži. 
Kino Rogaška Slatina 9. 12. ob 
17. in 19. uri ter 11. 12. ob 17. 
uri ameriški film Ljubim teža
ve, 10.12. ob 17. uri pa ameri
ški fihn Mali buda. 
Kino Dobrna 11.12. ob 17. uri 
ameriški film Hitrost. 

Kino Žalec 8.12. ob 20. uri ki
tajski film Zbogom, moja kon-
kubina, 9.12. in 10.12. ob 20. 
uri ter 11.12. ob 18. in 20.30 

ameriški film Resnične laži, 
10.12. ob 17. uri pa ameriški 
film Mali Nemo v deželi sanj. 

T A L O 
Plesni teater Igen Studia za ples Celje se bo danes, v četrtek in j 
v ponedeljek ob 9. in 10. uri, predstavil s plesnim mozaikom 
v vrtcu Tončke Čečeve v Celju. V torek ob 9. in 10. uri se bodo 
predstavili tudi otrokom v vrtcu Zarja v Celju in v sredo še 
v vrtcu Anice Čemejeve. V torek ob 15. uri, pa bodo s predstavo 
Smeško med črkami, gostovali v kulturnem domu v Žalcu. 
V dvorani Plesnega foruma na Stanetovi 17 a v Celju bo jutri, 
v petek, večer s... celjskimi glasbeniki, kjer se bo predstavil 
tudi Evergreen jazz band in violinist Franci RIzmal. 



Rajski vrt - nov diskont živil v Celju 
y Ferprometu prodajajo 120 različnih vrst sadja In zelenjave 

Rajski vrt, nov Ferprometov 
diskont sadja, zelenjave in os
novnih živil v Čretu, ustreza 
najsodobnejšim zahodnoe
vropskim standardom prodaje 
živil. Približno 500 kvadratnih 
metrov velik diskont je hlajen 
na 16 do 18 stopinj Celzija. 

V trgovskem podjetju Fer-
promet so skladiščno-prodaj-
ne prostore na Kidričevi 34 
popolnoma preurediU v dveh 
mesecih. Iz skladiščne dvorane 
tovorne železniške postaje je 
nastal 800 kvadratnih metrov 
velik, hlajen prostor. Tretjino 
prostora zajemajo hladilne ko-

Esad Ramič, direktor trgov
skega podjetja Ferpromet 

more, kjer je, odvisno od bla
ga, ki ga v njih skladiščijo, 
temperatura od O do 12 stopinj 
Celzija. Ostali del je namenjen 
strankam, ob prodajnem pro
storu za kupce na veliko so 
uredili še sodoben diskont. 
»Kupcem ponujamo izključno 
kvalitetno blago,« zagotavlja 
direktor Ferprometa Esad Ra
mič. »Ker smo neposredni 

Rajski vrt, Ferprometov diskont v Celju 
uvozniki, se lahko pohvaUmo 
tudi z ugodnimi cenami, 
v povprečju celo nekaj odstot
kov nižjimi kot na tržnici. Ve 
čina blaga je uvoženega, pred
vsem iz Italije, Turčije in N i 
zozemske.« 

Podjetje Ferpromet je na
stalo pred dvema letoma. 
V skladišču na Čretu so začeli 
prodajati sadje in zelenjavo na 
veliko. V tem času so odprli 
tudi dve trgovini v Celju, stal
ne stojnice imajo na celjski 
tržnici ter prodajni mesti 
v Laškem in v Žalcu. Po po
datkih S D K so bili lani na 275. 
mestu lestvice 500 zasebnih 
podjetij z najvišjim skupnim 
prihodkom v Sloveniji. Po
djetje je organizirano kot 
družba z omejeno odgovor
nostjo v zasebni lasti, danes 
ima 33 zaposlenih, v prihodnje 
pa nameravajo posodobiti tudi 
ostala prodajna mesta ter raz
širiti prodajno mrežo. 

: . IB 

Neuspešni dogovori 
Prebivalci sirih krajevnih 

skupnosti občine Slovenske 
Konjice in sicer Stranic, Gore
nja, Sojek-Kamne gore in 
Skomarij so nezadovoljni, saj 
še vedno niso dobili denarja, 
ki jim ga je občina obljubila za 
telefonske priključke. Sklep 
o sofinanciranju je bil sprejet 
že oktobra lani, denarja pa še 
danes ni, čeprav gre samo za 
350 nemških mark po naroč
niku. 

V vseh drugih krajevnih 
skupnostih občine Slovenske 
Konjice so obljubo izpolnili, tu 
pa se je zataknilo. Telefonski 
priključek so lahko plačali 
v obrokih, dogovor pa je bil, 
da bo zadnji obrok plačala ob
čina. »Takšen sklep je skupšči
na sprejela lani, ko so bile 
omenjene krajevne skupnosti 
že v zaključni fazi del, zato 
nam občina zadnjega obroka 
ni plačala, ker smo to storili že 
sami. Dogovorili smo se, da 
nam bodo delež, ki znaša 350 
nemških mark po naročniku, 
vmiU iz občinskega proraču
na, tako da bodo enaki pogoji 
veljali za vse KS . Žal tega de
narja do danes še nismo dobi
l i , « pripoveduje Maks Brečko, 
predsednik K S Stranice. Na
ročnikov, ki so priključek v ce
loti plačali je 126, dvajset pa 
jih dolga še ni poravnalo, zato 
tudi telefona še nimajo. 

Pri problemu gre očitno za 
različne interese, saj predsed
nika SO in IS ne najdeta skup
nega jezika. Na tiskovni kon
ferenci je bil Baraga mnenja, 
da se krajanom štirih KS vrne 
denar, Petan pa jim tega zago
tovila ni dal. Problem torej še 
vedno ni rešen, vendar bodo 
krajani vztrajali do konca, saj 
ne nameravajo biti žrtve med
sebojnih nesporazumov fimk-
cionarjev. 

D A M J A N A SEME 

Občni zbor VITE ' 
Društvo za pomoč po nez

godni poškodbi možganov V I 
T A vabi otroke in mladostnike 
po nezgodni poškodbi možga
nov ter njihove svojce na tra
dicionalno prednovoletno dru
žabno srečanje in na drugi 
redni občni zbor. Prireditev bo 
v soboto, 10. decembra 1994 
ob 14. uri v Svetovalnem cen
tru za mladostnike in starše na 
Gotski 18 v Ljubljani. Vse in
formacije v zvezi s prireditvijo 
in občnim zborom lahko dobi
te na telefonskih številkah 
(061) 15-98-251 (Vera Slod-
njak) in na (061) 15-98-742 
(Marjana Osojnik-Rupnik). 

N - M . S. 

Nova avtocisterna 
Prostovoljno gasilsko dru

štvo Vitanje se je letos znašlo 
pred velikim problemom. 
Stara avtocisterna je dotra
jala. Popolnoma so jo iztro-
šili v sušnih letih 1993 in 
1994, ko so nepretrgoma vo
zili vodo kmetom v hribovite 
predele okoli Vitanja. Znašli 
so se pred dilemo, ali popol
noma prenehati s to prepo-
trebno pomočjo in se odreči 
tudi požarni varnosti svoje
ga kraja ali se podati v boj za 
pridobivanje sredstev za no
vo cisterno. Vitanjski gasilci 
so se odločili za slednje. 

Obrnili so se na krajane in 
opravili zbiralno akcijo. Ob
čani so jih izdatno podprli, 
saj so zbrali precej denarja. 
Nadalje so najeli kredit pri 
Zavarovalnici Triglav, ki je 
tudi zainteresirana za požar
no varnost kraja, nekaj sta 
primaknila tudi Krajevna 
skupnost Vitanje in podjetje 
Unior Zreče. Zbiral i so sred

stva za nabavo Tamove avto-
cisteme, ki bi najbolj ustre
zala potrebam vitanjskega 
terena, odločili so se za pod
pis pogodbe o nabavi pri 
TAM-avtot radingu v Mar i 
boru. Sedaj sta dodatna 
sredstva prispevala še Izvrš
ni svet Skupščine občine 
Slovenske Konjice in podjet
je Istra-Benz, a jih še vedno 
ni dovolj za dokončno p o 
ravnavo računa. 

Podjetje T A M Maribor že 
izdeluje podvozje cisterne, 
končano bo do konca febru
arja, nato pa bo nadgradnjo 
izdelal obrtnik Pušnik. V i 
tanjski gasilci so zadovoljni, 
da so naleteli na tako vel iko 
razimievanje tako pri doma
činih kakor tudi pri sponzor
jih in se vsem iskreno zahva
ljujejo za prispevke. Vesele 
se aprila 1995, ko bodo pre
jeli novo cisterno. 

. . . . j m 4 1 « O M A R O Š ^ ^ ^ 

Osebnost meseca 
Zmagovalec je Marko Fric Krajnc 

Po nekajmesečnem zatišju je 
torej pri vrhu spet nastala 
sprememba. Ni sicer presenet
ljiva ali nova, pa vendar. 147 
glasov je bilo več kot dovolj, 
da je Mirko Fric Krajnc »ušel« 
drugouvrščenemu Jožefu 
Hrastniku, ki je prejel okro
glih 100 glasov. Na tretjem 
mestu je ponovno Vinko La
vrinc z 71 glasovi. 

Nasploh ste bili ta mesec ze
lo prizadevni, saj smo prejeli 

doslej največje število glasov
nic, kar 824. Zato ste si našo 
nagrado, majico in kapo, ki ju 
boste prejeli do konca letoš
njega leta, zares zaslužili. Iz
žrebani pa so bili: Darja 
ŠKRABL, Vrtna 22, 63220 
Štore; Tinka LUPŠE, Drensko 
rebro 5, 63261 Lesično; Mari
na KOPITAR, Začret 26, 
63211 Škofja vas; Jože HRO-
POT, Lahovna 20, 63000 Celje; 
Franc PLOŠNIK, Ul. Valenti
na Orožna 8/c, 63230 Šentjur; 
Polona VOLAVŠEK, Gorica 
14, 63263 Gorica pri Slivnici; 
Aleksandra K O L A R , Drenik 5, 
63261 Lesično; Jasmina 
DROBNE, Na Tičnico 3, 63230 
Šentjur; Kristina HORVAT, 
Vinski vrh 90, 62275 Miklavž 
pri Ormožu in Vinko ŠRAJ, 
Jagoče 14, 63230 Laško. Vsem 
iskreno čestitamo! 

V prihodnji številki bomo že 
objaviU prvi vrstni red za 
osebnost meseca decembra, 
upoštevali pa bomo vse kupo
ne, ki bodo v naše uredništvo 
prispeli do ponedeljka zjutraj. 

Pripravljamo se že tudi na 
izbor osebnosti leta 1994, ko 
boste s kuponi lahko glasovali 
za vse, ki so zmagali v posa
meznih mesecih. 

MOJCA MAROT 

O S E B N O S T N O V E M B R A 

1. Mirko FriC'Krajnc, 

kinolog in politik, 
za vsestransko aktivnost. 

147 glasov 

2. Jožef Hrastnik, 

šofer Izletnikovega avtobusa, 
za prijaznost, vzornost 
in točnost. 
100 glasov 

3. Vinko Lavrinc, 
predsednik SD Rečica, 
za uspešno vodenje društva in 
razvoj strelskega športa. 
71 glasov 

4. Vinko Skale, 
fotograf, za mednarodno 
priznane fotografije. 
70 glasov 

5. Anton Ratej, 

bolniški kurat, 
za dobroto in pomoč 
ljudem v stiski. 
69 glasov 

6. Dr. Stevan Dordevič, 
zdravnik v ZD Vojnik, 
za potrpežljivost in 
prijaznost do pacientov. 
47 glasov 

7. Marko LamovSek, 
policaj P P Laško, j 
za prijaznost in požrtvovalno] 
delo z ljudmi. I 
46 glasov 

8. Jože Šantl, 
gostinec-obrtnik, 
za skrb za Celjsko kočo in 
dober odnos do gostov. 
44 glasov 

9. Zvone Štorman 
gostinec-obrtnik, 
za dobro postrežbo in 
odlično hrano. 
36 glasov 

10. Interventi Prosignala, 
za skrb in varovanje 
našega premoženja. 
35 glasov 

Ostale glasove so v tem mesecu prejeli še: 25 dr. Boris 
Kramžar, 23 Boštjan Strašek, 21 Anton Domik, 16 Vida 
Zupane, 13 dr. Peter Lipovšek, 12 Jelko Vidmar, 10 Luka 
Simšič, 6 Rolando Pušnik, po 5 so jih prejeli: Gregor 
Cankar, Iztok Puc, Rudi Rutar in Silva Mikuž, 4 Rolando 
Kresnik, po 2 glasova: Ivan Jasnič, Izidor Pečovnik, 
Milena Močivnik in Boris Jagodic, en glas pa si je pridobil 
tudi dr. Aleš Demšar. 
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Miklavževanja popestrila volilne dni 
Prijazni striček Miklavž 
svojim manj prijaznim 

spremstvom je letos imel v e -
Jiko dela. Vabil i so ga na vse 
ll̂ once in kraje, kjer očitno ne 
manjka priclnih otrok. Z 80 
let starim muzejskim vlakom 
je malčke popeljal od Celja 
do Sevnice, obiskal številne 
cerkve, kulturne domove in 
trgovine, manjkal pa seveda 
ni tudi na letošnjem Mik lav
ževem sejmu v celjskem G o -
Jovcu. Tam so mu svojevrst-
Jio družbo ponudile še prav 
Simpatične krave iz mlekar-
jia Celeia, ki so najmlajšim 
[namesto sladkih dobrot po 
nujale jogurte in mleko. Res 
izvirna in pohvale vredna 
zamisel mlekarjev. 
|Foto:EDI M A S N E C S H E R P A 

Nov odsek ceste pod Gozdnikom 
V soboto so vaščani zaselka pod Gozdnikom svečano odprli 

odsek nove ceste. Za prebivalce kraja, ki je pred leti znova 
zaživel in v katerega se ljudje spet naseljujejo, je cesta izrednega 
pomena. Otvoritve ceste so se udeležili tudi žalski politični 
veljaki, namenu pa jo je predal predsednik IS občine Žalec 
Boris Kranjc. N - M . S., Foto: FRANC ŠUMEJ 

RolI Run - igrača leta 
Na tržišču je že nekaj časa rolka RoU 

^un, ki je skupni proizvod Uniorja in 
ljubljanskega kooperanta. RoU Run je 
^obil na lanski razstavi v Bruslju zlato 
•ftedaljo in je bil izbran za najboljši novi 
Artikel na svetu v kategoriji športa, pro
stega časa in igrač. Rolka se vozi z odri-
^om noge in prenašanjem teže z ene na 
'irugo nogo (na sliki), največja izmerjena 
hitrost pa presega 17 km/h. 

Foto: EDI MASNEC 

Peklenska kolekcija 
Kdor je v soboto ponoči zavil v Barfly, 

je zopet imel kaj videti. Tokrat je bila 
v gosteh mlada celjska oblikovalka fri
zur, Darja Podlinšek. Najprej smo videli 
nekaj večernih frizur, nenavadnih, buj
nih in nepraktičnih, nato ground fru-fru 
stil v znamenju alternativno kratkega in 

pobarvanega v najbolj žgoče barve, pa še 
kitke vseh dolžin in oblik, definirane kot 
upor proti nasilju odraslih in nazadnje 
bistvo oblikovalkinega večera - new 
punk stil, ki v zadnjem času dobesedno 
preplavlja Evropo. 

SHERPA PRESS 

Dobrna ima 
ravnateljico 

Osnovna šola Dobrna je 
za ravnateljico dobila Her-
to Rošer, dolgoletno učite
ljico na tej šoli. Poslanci 
celjske skupščine so na
mreč dali soglasje k njene
mu imenovanju, čeprav 
pristojna skupščinska ko
misija kandidature ni pod
prla. Do takšnega sklepa 
komisije je prišlo predvsem 
zaradi tega, ker je bilo pri
sotnih le pet članov od de
vetih, pa še ti niso bili vsi 
za imenovanje. Takšna od
ločitev komisije je sprožila 
kar nekaj razprav, ki so bi
le predvsem posledica pre
teklih soglasij k imenova
nju nekaterih ravnateljev 
in kjer zadeve še niso zak
ljučene. 

TC 

Pevci nastopajo 
Mešani pevski zbor Zveze 

društev upokojencev iz Celja 
v decembru nastopa v števil
nih domovih za upokojence. 
Z narodno pesmijo skušajo 
razveseliti upokojence in jim 
pričarati malo prazničnega 
vzdušja. Obiskali so dom v Ce
lju in Polzeli, v načrtu imajo še 
Velenje, Sevnico, Slovenske 
Konjice. . . V Olimju bodo po 
maši zapeli poleg narodnih še 
nekaj cerkvenih pesmi. 

Pevski zbor sestavlja 38 zve
stih upokojencev, ki z ljubez
nijo prepevajo že od rane mla
dosti. Uspešno jih vodi Jožica 
Soko, saj zboru dirigira že več 
let. 

P A V L I N A ŽOHAR 

REKLI SO, 

Mihaela Jakop, predsednica 
Območne organizacije Rdeče
ga križa v Žalcu: 

»Program dela za leto 1995 
nas še naprej zavezuje k vsem 
temeljnim načelom gibanja, 
kot so humanost, nevtralnost, 
nepristranskost, neodvisnost 
in prostovoljnost. Sicer pa bo
mo nadaljevali z delom po po
dročjih, tako kot smo delali 
doslej, s tem da bomo posku
šali spodbuditi in oživiti delo
vanje v tistih krajevnih orga
nizacijah Rdečega križa, kjer 
ni potrebne aktivnosti. Še na
prej bomo skrbeli za širjenje 
krvodajalstva in darovanje 
drugih sestavin človekovega 
telesa, posebno pozornost bo
mo namenjali zdravstveni 
vzgoji, s tem, da bomo sirih 
znanja o prvi pomoči, pred
vsem pa skušali osveščati mla
de o nevarnostih in prepreče
vanju okužb z virusom HIV, 
alkohoUzma, narkomanije, 
kajenja in drugih zasvoje
nosti.« 

T. T A V Č A R 

Po operaciji dojke 
v torek, 13. decembra ob 15. 

uri, bodo v sejni sobi kirurške
ga oddelka Splošne bolnišnice 
Celje ustanovili v okviru Dru
štva onkoloških bolnikov Slo
venije sekcijo žena po operaci
ji dojke. 

V okviru Društva onkolo
ških bolnikov deluje po različ
nih krajih Slovenije že 10 sek
cij žena po operaciji dojke. 
V celjski sekciji želijo povezati 
žene s širšega celjskega ob
močja in jim tako dati prilož
nost za srečanje, povezovanje 
in s tem uspešnejše premago
vanje težav, ki jih prinaša živ
ljenje z boleznijo. 

Pri ustanovitvi sekcije in 
uvajanju prostovoljnega dela 
je ustanovnemu odboru sekci
je, ki ga vodi Anka Seles, po
magalo vodstvo celjske bolniš
nice in številni strokovnjaki. 

Strokovnjaki bodo tudi gostje 
že na ustanovnem srečanju, na 
katerem pa pričakujejo tudi 
predstavnike Društva onkolo
ških bolnikov Slovenije in so
sednje velenjske sekcije. Pred
vsem pa pričakujejo čim več 
žena, ki jim lahko pomaga de
lo v okviru sekcije in ki lahko 
tudi same pomagajo. 

MBP 

Razstava stripov dr. Sama Kralja 
v četrtek, 8. decembra 1994 ob 11. uri, bodo v avli Pedagoške 

fakultete v Mariboru odprli razstavo stripov docenta dr. Sama 
Kralja, ki je med drugim tudi redni sodelavec Novega tednika. 
V razstavljenih stripih so obravnavane zanimive teme: evolucij
ska pot diktatorskih režimov, zakulisne spletke tekmovanj, 
vzroki vojn, večni študentje in relativnost mode. 

Smuka na Rogii 
Visoke temperature (konec tedna tudi +7°C) na Rogli niso; 

preprečile prvega snega in tako so pri RTC Rogla vendarle; 
izpolnili obljubo o decembrski snežni garanciji. Zreško Pohorje 
je tako trenutno edini smučarski center v državi, kjer je možna ' 
smuka. 

» Z umetnim snegom smo zasnežih Uniorček, na katerem so že 
prvi tečajniki šol v naravi, in zgornji del Košute. Za naslednje 
dni so napovedi bolj ugodne in se nadejamo, da bo konec tedna 
že v znamenju prve prave smuke,« pravi direktor komerciale 
turizma Damjan Pintar. Ž. Z. 

Tradicionalni Žanin izlet 
v Trgovskem podjetju Žana Žalec s pestrim dogajanjem, 

akcijskimi cenami in super nagradno igro Bingo zaznamujejo 
osemnajsto obletnico Veleblagovnice Žana Žalec in trinajsto 
obletnico Prodajnega centra Lena Leveč. 

Kljub mnogim aktivnostim pa seveda niso pozabili tudi na 
tradicionalni Žanin izlet. Tokrat so s petdesetimi zvestimi in 
naključno izžrebanimi kupci, ki uporabljajo kartico Žana in so 
hkrati sodelovali v super nagradni igri Bingo, najprej obiskali 
Pivovarno Laško. Tam so si ogledali proces polnjenja odličnega, 
laškega piva in ga z veseljem tudi pokušali. Potem so nadalje-; 
vali potepanje v podjetje Vino Brežice, kjer so eni prvih degusti-^ 
rali njihov nov šampanjec Rdeči Biser. Izlet so nadaljevali, 
v gradu Orešje, čudovit dan pa zaključili v Rogaških vrelcih. 

Udeleženci tradicionalnega Žaninega izleta so tudi tokrat i 
preživeli pester kultumo-zabavni in kulinarični dan. Prijetna i 
spodbuda za mnoge Žanine kupce, ki se bodo morda izleta] 
udeležili naslednje leto. j 

EP 
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Ti naš ijubi icruiieic 
Na rv. osnovni šoli v Celju je 

bil prejšnjo sredo naravoslov
ni dan, J{i so ga učenci in učite
lji naslovili Ti naš ljubi 
kruhek. 

S pomočjo podjetja Klasje 
so staršem predstavili različne 
vrste kruha. Razdeljeni so bili 
tudi v več skupin; vsaka je 
kruh obravnavala na svojem 
področju. Učenci, ki so sodelo
vali v geografski skupini, so 
ugotovili, da na dan v celjskih 
šolah ostane trideset kilogra
mov kruha, kar je devet ton 
kruha letno. Učence, ki so so
delovali v biološki skupini, je 
zanimalo, koliko trgovcev 
v Celju ve kaj o živilih z zna
kom srčka (živila, ki zmanjšu
jejo količino holesterola v kr
vi ) . Rezultati njihove raziska
ve so pokazali, da je takšnih 
trgovcev zelo malo. Učenci so 
obiskali tudi Minsko predelo
valno podjetje Klasje, kjer so 
si ogledali mlin in pekarno. 

hkrati pa izvedeli tudi, d 
poklici mlinar, pek in slašč 
trenutno zelo iskani in da i 
jo osmošolci, ki se odločiji 
usmeritev v te poklice, n 
nost za pridobitev štipen 
in poznejše zaposlitve. Pri 
mijski skupini so preuče 
ogljikove hidrate, v gospod 
ski skupini so učenci p 
kruh in zemlje, etnološka s 
pina je raziskovala šege, ni 
de, pregovore in reke v z 
s kruhom in jih v šolski , 
tudi razstavila. »Obdeloval 
kruha so se na svoj način li 
tudi likovniki, katerih raz 
vo so si starši in učenci la 
ogledali v avli šole. 

Še posebej pa so se izkj 
člani dramskega krožka, li 
za starše ob zaključku nan 
slovnega dneva uprizorili i 
co na temo kruha, ki je st 
še posebej navdušila. 

N-Jj 

Križem kražem po kvadratkih 
v prvo generacijo naših zve

stih naročnikov sodi tudi Silva 
Pur s Polzele. Povedala nam 
je, da je njen pokojni mož že 
v prvih letih po drugi svetovni 
vojni naročil tednik, ki je v ti
stem času edini redno prinašal 
novice in zanimivosti s tega 
našega območja. 

»Zdaj se ne spominjam, pod 
kakšnim imenom je tednik ta
krat izhajal, vem pa, da je 
v petinštiridesetih letih kar 
nekajkrat zamenjal svoje ime 
in podobo,« je na začetku po
govora poudarila gospa Silva, 
ki danes ni le ena najstarejših 
naročnic Novega tednika, am
pak je tudi ena najstarejših 
Polzelank. 

» Z možem sva se na tednik 
naročila zato, da sva bila na 
tekočem, kaj se v našem kraju 
in njegovi bližnji okolici doga
ja. Po letu 1972, ko sem ovdo
vela, je tednik prihajal v naš 
dom na moje ime in tako je še 
danes,« je še dodala. Potem 
smo izvedeli, da je gospa Silva 
velika ljubiteljica križank. »To 
je moja velika ljubezen, moj 
dolgoletni hobi, zato imam tu
di prednost pri branju časopi
sa. V hiši namreč živim skupaj 
s sinovo družino, a je postalo 
že kar pravilo, da tednika nih
če ne vzame prej v roke, pre
den jaz ne rešim križanke. Ve
likokrat jo pošljem v Celje in 
čakam, če bom med srečnimi 
izžrebanci, a se to do danes še 
ni zgodilo. Imam pač smolo 
glede tega. Seveda pa križan
ka v Novem tedniku ni edina. 

ki jo redno rešujem; tu so še 
tiste v Nedeljcu, pa Kih si vča
sih privoščim,« nam je pove
dala naša dolgoletna naročni
ca in na vprašanje, kako se 
vsakokrat loteva branja v N o 
vem tedniku, odgovorila: »Kot 
že rečeno, je na prvem mestu 
križanka, za njo pa so na vrsti 
Pisma bralcev. Potem se na hi
tro sprehodim skozi strani, 
preberem tisto, kar najbolj 
pritegne mojo pozornost, na 

koncu pa grem spet od začetka 
in preberem vse tisto, kar v pr
vi rundi nisem prebrala. Seve
da me najbolj pritegnejo novi
ce iz našega okolja, se mi pa 
zdi, da je na splošno preveč 
politike, zlasti zdaj v času 
pred lokalnimi volitvami. Pa 
to ne velja le za časopis, tudi 
na radiu in na televiziji je pre
več politike. Veste, ob četrtkih 
si vedno naredim plan, kdaj 
bom, glede na hišno delo in 

ostale obveznosti, reševala 
križanke v Novem tedniku in 
v Nedeljskem,« nam je zaupala 
gospa Silva Pur. 

Štiri otroke ima, tri sinove 
m hčerko, in vsi štirje živijo 
s svojimi družinami na Polzeli. 
Tako ji ne more biti nikoli 
dolgčas, saj jo razveseljuje tu
di šest vnukov, ima pa že dva 
pravnuka. Časa ji vedno 
zmanjkuje, saj ji ga nekaj vza
me vsakodnevno kuhanje ko
sila in ostala gospodinjska 
opravila, od spomladi do jese
ni ]e treba skrbeti za vrt, po
sebne pozornosti in nege pa so 
deležne njene rože, tiste na 
gredicah in one v lončnicah. 
Ko sede, da si spočije noge, 
rada vzame v roke pletilke ali 
iglo, in potem nastajajo prtički 
s prelepim vezenjem in razni 
kosi pletenih volnenih oblačil. 
Sicer pa za svoje dobro počut
je skrbi tudi tako, da redno 
hodi s prijateljicami na ure re
kreacije. Neprestano je v giba
nju, ves čas kaj lepega in ko
ristnega ustvarja za lastno za
dovoljstvo in za veselje tistih, 
ki jih ima najraje. 

MARJELA AGREŽ 

Vrtca ne bodo 
vrnili 

Velenjski izvršni svet je na 
svoji zadnji seji ponovno zav
zel stališče, da stavbe šoštanj
skega vrtca Lučka, za katero 
so prejeli zahtevek za vrnitev, 
ni mogoče vrniti. Vlogo dedi
čev pokojne Emilije Kliment 
so namreč že obravnavali, in 
sicer 15. decembra lani ter 6.̂  
junija letos. Obakrat so skleni
li, da stavbe prejšnjemu last
niku ne bodo vrnili. Hišo so 
leta 1972 prenovili v otroški 
vrtec, kasneje pa so jo tudi 
dvakrat dozidali. Na izvršnem 
svetu pravijo, da stavbe, v ka
teri ta čas nudijo varstvo 140 
otrokom, ni več mogoče upo
rabljati kot stanovanjsko hišo, 
pa tudi s kakšno drugo nepre
mičnino je ni mogoče nadome
stiti. In kot poudarjajo, bi bUa 
vrnitev povezana z nesoraz
mernimi stroški, ki bi nujno 
vplivali na zvišanje občinske
ga proračuna in obenem na 
dodatno obremenitev davko
plačevalcev. 

K L 

Najboljša spet Urška 
Vse M nalboliše turistične iimetije so s Ceiisiiega 

V akciji Turistične zveze 
Slovenije ter Zadružne turi
stične agencije Vas so pripra
vili «Izbor najboljše turistične 
kmetije v letu 1994«. Ugotovili 
so, da je tudi letos najboljša 
kmetija v državi Urška iz 
Stranic, pa tudi na drugo in 
tretje mesto uvrščeni kmetiji 
sta z našega območja. 

Stacionarna in izletniška 
kmetija Urška Vilme Topolšek 
iz Križevca pri Stranicah jebi-
la proglašena za najboljšo. Na 
drugem mestu je kmetija 
Zgornji Zavratnik Anice Ger
melj z Raduhe nad Lučami, 
tretja pa je kmetija Arzenšek 
Franje Bomšck, prav tako 
s Stranic. Sledijo jim kmetije 
iz okolice Idrije, Bleda, Mosta 
na Soči, iz Krnice pri Lučah 
(Spodnji Jerovčnik Anice Ku-
mer), iz Stične, z obale Bohinj
skega jezera ter okolice Koba
rida. 

Zmagovalna kmetija Urška 
je letos že drugič zapored 
osvojila najvišje priznanje. 
V letošnji akciji so sodelovali 
gostje 16 slovenskih kmetij, ki 
so ponujale svoje storitve v ka
talogu Počitnice na kmetiji 
(tam je zbrana ponudba 116 
stacionarnih ter 63 izletniških 
kmetij) agencije Vas. Vsi last
niki kmetij, ki so v katalogu, 
so iz Vasi prejeli anketne liste, 
njihovi gostje pa so jih izpolni
li. Novembra je posebna komi

sija, ki so jo sestavljali pred
stavniki Turistične zveze Slo
venije, agencije Vas ter mini
strstva za kmetijstvo, vrnjene 
vprašalnike pregledala in raz
glasila rezultate. 

Kot je razvidno iz izpolnje
nih anketnih lističev, odlikuje 
zmagovalno kmetijo Urška 
okusna hrana, ki je večinoma 
pridelana doma, prijaznost 
družinskih članov, na kmetiji 
zares živijo za turistično de
javnost, občutek domačnosti, 
pa možnosti sprehodov, kopa
nja v Termah Zreče, kolesarje
nja, pripravljanje piknikov za 
stacionarne goste, čistoča... 
Podobne odlike so gosti našteli 
tudi za drugo ter tretjeuvršče-
no kmetijo, za Zgornji Zavrat-

nik z Raduhe nad Lučami ter 
za Arzenškovo iz Stranic. 

Sicer pa na državni ravni 
ugotavljajo, da se raven po
nudbe turističnih kmetij dviga 
tudi glede dodatne ponudbe. 
Čedalje več kmetij svojim go
stom omogoča igranje tenisa 
na ustrezno urejenih igriščih, 
pripravljajo lastne brošure 
s turističnimi napotki, odpira
jo se možnosti za kolesarjenje, 
ribolov, jahanje in podobno. 

Rezultate letošnje akcije za 
najboljšo turistično kmetijo so 
slovesno razglasili včeraj na 
zmagovalni kmetiji Urška. Žal 
je prireditev potekala že po 
zaldjučku redakcije, organizi
rali pa sta jo Turistična zveza 
Slovenije ter agencija Vas. 

BRANE JERANKO 

Darujte icri! 
Rdeči križ Slovenije spo

roča, da pripravlja decem
bra več krvodajalskih akcij 
tudi na Celjskem. V La
škem bo mogoče darovati 
kri 8. in 22. decembra, 
v Šmarju pri Jelšah 15., 
v Žalcu pa 23. decembra. 
Postanite tudi vi krvodaja
lec, krvodajalka! Darova
na kri pomeni tudi lepši in 
varnejši dan, opozarjajo 
pri Rdečem križu. 

Goba, največja ta čas 
Matej, Dejan, Sašo in Aleš so četverica prijateljev, ki je pred nekaj dnevi v gozdu v Podjezercah 

blizu Slivnice našla pravo gobo, kar je za ta čas velika redkost. Ampak ta goba ni bila le prava 
goba, bila je tudi goba velikanka iz družine ajdovk, težka 78 dekagramov, visoka 29 centimetrov, 
premer klobuka pa je bil 28 centimetrov. Če kdo ne verjame, naj si pogleda dokazno fotografijo, 
ki je nastala v ateljeju agencije Sherpa. 

M.A. 

Slcrb mlaiiih elcoiogd 
Veienjsiii sedmošolci so zaliilučiii 
eiioiošiie razisiiave 

Občinska zveza prijateljev 
mladine iz Velenja je pobudni
ca ekološkega izobraževanja 
učencev, ki so ga po dveh me
secih teoretičnega in praktič
nega dela zaključili s predsta
vitvijo zbornika Varujmo in 
ohranimo Šaleško dolino ter 
z razglasitvijo najboljših eko
loških plakatov. Strokovno 
vodstvo pri delu so sedmošol-
cem zagotovili strokovnjaki iz 
Erica, zavoda za ekološke ra
ziskave. 

Projekta, v katerem je sode
lovalo 761 sedmošolcev iz 30 
oddelkov vseh velenjskih šol, 
so se lotili z namenom, da bi 
učence informirali o ekološki 
problematiki. Z zbornikom pa 
so učiteljem na šolah in vzgoji
teljem v vrtcih ponudili stro
kovne informacije. Po besedah 
prof. Emila Šterbenka iz Eri
ca, strokovnega vodje tega 
projekta, pa so tudi povratne 
informacije, ki jih je zavod 
prejel od učencev, dobrodošle 
in koristne. Sedmošolci so sep
tembra prisluhnili predava
njem, oktobra pa nadaljevali 
s terenskim delom na odlaga
lišču pepela, kjer so spoznali 
delovanje zaprtega krogotoka 
tehnoloških voda v šoštanjski 
termoelektrarni. Zaključne 
prireditve in predstavitve 
zbornika se je udeležil tudi 
Ivan Sevšek iz termoelektrar

ne. Poudaril je, da je ed 
prava pot ta, da že mladimi 
dem predstavimo osnd 
probleme našega okolja. Q 
zoril jih je, da električno el 
gijo uporabljamo premalo 
cionalno, saj je to energija 
onesnažuje. Srečko Meh, pi 
sednik velenjskega izvrši 
sveta, pa je menil, da se eki 
gije lotevajo na pravi nt 
Povedal je, da jih čaka v ob 
še veliko dela, vendar naj b 
leta 1997 v dolini že oči 

Občinski zvezi prijateljev i 
dine so pri izvedbi proj^ 
priskočili na pomoč Mini 
stvo za okolje in pro^ 
Skupščina občine VeW 
Termoelektrarna Šoštanj,' 
co. Rudnik lignita Velenje 
Avtoprevozništvo in servis 
lenje. 

ozračje. Takrat naj bi nai« 
v termoelektrarni zaklj' 
sanacijo petega bloka. 

Kdo bo zmagal? Tisti 
okolje onesnažujejo, ali • 
ki se trudijo, da bi bilo 1« 
Tako se je na plakatu spi 
vala skupina sedmošolcev. 
ganizatorji so izbrali tri 
boljše med plakati, v vse f 
bilo vloženo veliko truda. I* 
dim ekologom za okolje ni' 
eno, to pa je najvažnejše. 
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žalujoči rudarji in veseia uprava 
$adO¥l dolgoleinega dela Rafka Krošla za mlade rodove 

v prostorih griške osnovne 
jle je že nekaj časa odprta 
talna razstava rudarskih 
redmetov. Zbral jih je do-
lačin Rafko Krošel iz Mi -
ojnic, ki se spominja tudi 
larsikatere dogodivščine, 
ovezane z življenjem in de-
tm tamkajšnjih knapov. 
»Pr i štirinajstih sem šel 
rudarsko nemško šolo, to je 
ilo jeseni 1942. Šola je bila 
ri rudniku Zabukovica, 
ajala je tri leta, ker pa so 
emci leta 1944 rudnik za-
•li, je bila ukinjena. Dobi l 
srn nemško spričevalo za 
ve leti, vendar po vojni ta 
)la ni bila priznana. Zato 
>m se šel ponovno v rudnik 
|čit za kovača,« je pr ipove-
oval Krošel. » V jami sem 
elal kot vzdrževalec vse do 
Icvidacije rudnika 1966. 
ikvidiral oziroma zaprl 
jem štiri rudnike: peskolom 
jtore, rudnik Osluševci pri 
^možu, pa Zabukovico 
1966. in libojski rudnik leta 
1972.« 

Krošlovi so sicer znana ru
darska rodbina v tamkajš
njih krajih. Skupna delovna 
doba Krošlovih rudarjev, je 
izračunal Rafko, znaša 300 
let. » V Zabukovici je še rod
bina Grobelnik, tudi tam je 
delovna doba vseh njihovih 
rudarjev približno 300 let, še 
danes je eden izmed Grobel-
nikovih rudar v velenjskem 
rudniku.« 

» Z a zbiranje rudarskih 
predmetov,« je pripovedoval 
Rafko, »me je navdušil oče. 
Najprej sem v zbirko prine
sel rudarsko svetilko. Oče je 
imel številko 24, jaz pa 25. 
V desetih letih se je nabralo 
približno 60 različnih pred
metov. Zbiral sem razno ru
darsko orodje, svetilke, reše
valne aparate, potem rudar
ske policijske predpise iz 
nekdanje stare Jugoslavije, 
pa razne knjige in brošure. 
Prvič sem te predmete raz
stavil že leta 1983 v upoko
jenskem domu v Grižah, 
druga razstava je bila v šoli 

leta 1989, zdaj pa smo s po
močjo krajevne skupnosti 
Griže našli lokacijo za stalno 
razstavo v griški osnovni šo
li. Razstavo smo odprli ob 
krajevnem prazniku, name
njena pa je vsem občanom in 
obiskovalcem, ki jih zanima 
zgodovina rudarstva.« 

Rafko Krošel pa počne še 
marsikaj zanimivega. Je v e 
lik ljubitelj planinstva, poleg 
tega pa zbira tudi starine in 
piše kroniko kraja. Ob 30-
letnici zaprtja zabukovškega 
rudnika, torej leta 1996, in 
50-letnici eksplozije metana, 
ki je terjala 17 žrtev, bi radi 
uredili skupinsko grobnico 

na pokopališču v Grižah, se
veda, če se bodo s takšnim 
predlogom strinjali sorodni
ki pokojnih. Še najbolj pa 
mu je žal zato, ker se je z l ik
vidacijo rudnika pred leti ta
ko mudilo, da ni bilo dovolj 
časa za ohranitev in zbiranje 
številnih rudarskih predme
tov, s katerimi bi lahko še 
dopolnil razstavo in s tem 
spomine na nekdanji rudar
ski utrip v njihovem kraju. 

Sprevod ob zaprtju 
rudnika 

Rafko Krošel se spominja 
številnih rudarskih dogo
divščin, najbolj pa časa, ko 
so zapirali rudnik. »Razmere 
v rudniku Zabukovica so se 
poleti leta 1966 zaostrile, 
ljudje so začeli odhajati 
v druga podjetja, poleg tega 
je prišlo do večjega vdora 
vode v rovu številka 50. T e 
mu je po svoje botrovala ta
kratna žalska občina, ki ni 
bila pripravljena pomagati 
pri ohranjanju rudnika. D e 
lavci se seveda nismo stri
njali z ukinitvijo, kljub temu 
so se odločili za zaprtje rud
nika. Za likvidacijo rudnika 
je bilo določenih 50 delavcev 
in vzdrževalcev. Delo smo 

opravili v dveh mesecih, na 
koncu pa smo se dogovoril i , 
da bomo organizirali manjšo 
poslovilno slovesnost. Pova
bili smo rudarsko godbo, 
imeli smo prapor, prišli so 
rudarski uniformiranci, mi
zar pa nam je napravil krsto. 
Vanjo smo položil i rudarja 
mučenika iz cunj ter ga po
stavili na žalni oder v pazni-
ški sobi. Manjkale niso tudi 
svetilke in venec, na katerem 
je pisalo: žalostni rudarji in 
vesela uprava. Sprevod je 
potem krenil proti Grižam, 
pospremili smo ga z rudar
sko sireno in manjšimi eks
plozijami razstreliva. Trak
tor, ki je peljal rudarsko kr
sto, je pospremila množica 
ljudi, povorki se je pridruže
valo vse več delavcev, spre
vod se je ustavil pred spome
nikom rudarja v Migojnicah, 
od tam smo šli na pokopališ
če in se dostojno poslovili od 
žrtev ponesrečenih rudarjev 
v eksploziji ter položi l i 
v e n e c « 

Tako se spominja Rafko, 
ki najbrž nikoli ne bo poza
bil tudi tega, da je bil zaradi 
tega sprevoda potem še šest 
mesecev pod tako imenova
no politično kontrolo. 

I R E N A B A Š A 

200 milijonov 
za vodovod 

Krajani Jurkloštra in so
sednjih naselij so vse bolj 
nezadovoljni, saj imajo pri 
oskrbi s pitno vodo iz leta 
v leto več težav, obljubljeni 
vodovod iz izvira Trije stu
denci pa še vedno ni zgra
jen. Po zadnjih zagotovilih 
občinskega izvršnega sveta 
se bodo dela pričela še le
tos, kdaj bo vodovod do
končan, pa v Laškem še ne 
vedo. 

O programu izgradnje 
nekaj več kot 18 kilome
trov dolgega vodovoda, ki 
bo zadovoljeval potrebe 
krajanov Jurkloštra, Brez 
in Vrha, govorijo v laški 
občini že nekaj let. Delo se 
doslej še ni začelo, ker ob
čina ni imela denarja, kako 
bodo zagotovila vsa po
trebna sredstva, pa ne vedo 
niti zdaj. Gre namreč za 
naložbo, vredno okrog 200 
milijonov tolarjev, sred
stva, ki so jih dobili od dr
žave, pa so zelo pičla. Iz 
sklada za razvoj demograf
sko ogroženih območij so 
namreč občini dodelili le 
10 milijonov tolarjev. 
S tem denarjem bodo še le
tos začeli graditi vodovod. 
Pogodbo z izvajalcem, celj
skim podjetjem Nivo, so že 
podpisali, zbrali pa so tudi 
že vso potrebno dokumen
tacijo, tudi gradbeno dovo
ljenje. 

JI 

Stota šola proti 
lolečinam v križu 
Ena od usmeritev štirideset

letne rehabilitacije v Zdravi-
išču Laško je tudi zdravljenje 
Ibolenj hrbtenice, saj se je šte-
lilo ljudi, ki trpijo zaradi 
lakšnih bolečin, v zadnjih de-
letih letih zelo povečalo. 
' Bolečine in motnje v hrbte-
ici so predvsem posledica 
labe drže in s tem obremeni
le hrbtenice pri hoji, sedenju, 
Sbanju, enostranskih delov-
ih opravilih, nepravilnem 
vigovanju in prenašanju bre-
len. Poleg vaj v vodi in v telo-
adnici uporabljajo v laškem 
dravilišču še najrazličnejše 
roti bolečinske postopke. Že 
red desetimi leti so ugotovili, 
a je poleg metod fizikalne te-
ipije potrebno bolnikom s te-
avami v hrbtenici ponuditi 
ekaj več kot samo terapijo, 
ačeli so pripravljati predava
la in dajati nasvete, telovad-
ice in hodnike so opremili 
slikami, ki naj bi bolnike 

pozarjale na pravilno ravna-
je s hrbtenico. 
Organizirana Šola proti bo-

ičini v križu se je pričela pred 
lirimi leti. Od tedaj so pripra-
ili že sto programov, ki jih je 
biskovalo blizu 800 bolnikov, 
'rogram vodijo izkušeni višji 
izioterapevti. Šola traja štiri 
re, v tem času pa seznanijo 
olnike z zgradbo in funkcijo 
rbtenice, s pravilno telesno 
ržo, z mehanizmi, ki povzro-
ajo bolečino, s protibolečin-
Itimi položaji, z analizo bi-
ttiehanike hrbtenice pri giba
lu in pri različnih položajih, 
tehniko dvigovanja in noše-
la bremen in z nasveti v pri-
>eru akutne bolečine. V šoli 
podbujajo bolnike tudi za 
fimeme vaje, za šport in re-
reacijo ter jih seznanjajo 
pomenom hrbtnega plavanja, 
^lo poteka v skupinah, ki 
|ejejo povprečno po osem bol-
^ov, od katerih dobijo tudi 
^iveč pripomb in pobud, 
katerimi dograjujejo progra-
''e šole. Tako so letos šolo do-
"ilnili s tako imenovano Ale -
•androvo tehniko in s pozitiv-
'iftii učinki sedenja na žogi. 
Bolniki, ki opravijo šolo 
laškem Zdravilišču, so z zna-
'km, ki si ga pridobijo, zelo 
^do vol j ni. Pri mnogih se je 
l̂o ali deloma popravilo po-

'itje, marsikdo je začel bolj in 
J'avilno skrbeti za svojo držo. 
••̂ cej obiskovalcev šole meni, 
* bi bilo treba takšen pro
dam izvajati v vseh osnovnih 
"̂ lah, torej začeti pravilno 
Ugajati že otroke. Se zlasti 

zato, ker je bistvo sole pravza
prav vzgojno, torej preventiv
no vodenje bolnega in zdrave
ga človeka. Poleg tega naj bi 
šola naučila ljudi, kako pravil
no povezovati duševno in te
lesno, kako povečati samoza
vest, kako doseči psihično 
sproščenost in pridobiti nad
zor nad lastnim življenjem. 

V zdraviUšču Laško želijo 
v Šolo proti bolečinam v križu 
povabiti tudi tiste, ki izkušnje 
bolečine v križu še nimajo ali 
pa bolečine še niso tako hude. 
ŽeUjo predvsem pomagati lju
dem, da bi spremenili svoj živ
ljenjski stil in končno začeli 
pravilno uporabljati svoje 
telo. 

REKLI SO 

Franc Špegel, predsednik 
Turističnega društva Vinska 
Gora: 

»Leto gre h koncu in čeprav 
vsega načrtovanega še nismo 
dokončali, lahko rečemo, da je 
bilo eno najuspešnejših v vsem 
času našega delovanja. Pripra
vili smo vrsto prireditev, naj
pomembnejša je bila gotovo 
Po domače pod vinskimi trsi, 
ki smo jo pripravili v sodelo
vanju s slovensko televizijo. 
Veliko smo naredili tudi za 
lepši videz našega kraja, pred
vsem v okolici večnamenskega 
doma in osnovne šole. 

V tem mesecu imamo še tri 
prireditve, najprej popularno 
Poglej in zadeni, potem pa še 
božično in novoletno oddajo 
televizije Slovenije. Računa
mo, da bodo med boljšimi pri
reditvami pri nas.« 

T. TAVČAR 

Zaščitimo otroiie itadiicev! 
Odločimo se, da v prisotnosti otrok ne tiomo kadili — Podpišimo Izjavo! 

Andro Skaleras, novinar in 
publicist, je avtor izvirnega 
projekta celostne zaščite otrok 
kadilcev, ki ga je lani pričelo 
uresničevati Humanistično 
društvo ER iz Ljubljane. 

Projekt je v svoj program 
Zdravje za vse do leta 2000 
sprejela Svetovna zdravstvena 
organizacija, verificiralo pa ga 
je tudi slovensko ministrstvo 
za zdravstvo. 

Kaj želite doseči s tem pro
jektom? 

Da ne bi nihče kadil v pri
sotnosti otrok, predvsem pa ne 
starši. Pasivno kajenje otrok 
sodi med najhujše oblike nasi
lja. Otroci požirajo oblake di
ma, nekateri že od spočetja 
naprej, in ničesar ne morejo 
sami storiti proti temu. Veliko 
odraslih se zaveda škodljivosti 
svojega početja, a to ni dovolj. 

Od vedenja do spremembe 
ravnanja je dolga pot, zahte
ven proces. Ravno to pot, ta 
proces, želimo skrajšati. 

Kdo ste to - vi? 
Humanistično društvo ER. 

Ustanovili smo ga lani. Ukvar
ja se s kulturo v najširšem smi
slu, izdaja revijo, njegovi cilji 
pa so humanistično ekološki, 
skrb za človekovo telesno in 
duhovno zdravje. Naše osnov
no sporočilo je v znani misli: 
»Smisel mojega življenja je 
v tem, da drugim pomagam 
najti smisel njihovega življe
nja.« Gre torej za preprečeva
nje onesnaženja na telesnem, 
duševnem in duhovnem po
dročju. 

Kajenje seveda sodi k temu. 
Želite s svojim projektom ljudi 
odvrniti od kajenja? 

Ne. Večina kadilcev se zave-

Andro Skaleras 

da škodljivosti svoje razvade, 
pa je vseeno ne opusti. Navse
zadnje je to stvar njihove 
osebne odločitve. Ne želimo 
moralizirati in ljudi odvajati 
od kajenja. ŽeUmo le zaščititi 
otroke. Trdim, da je človek, ki 
kadi pred majhnim otrokom 
v lastnem stanovanju, v stiski 
in mu je treba pomagati. 

Kako? 
Menim, da lahko največ do

sežemo, če vključimo v priza
devanja poleg staršev tudi 
otroke in učitelje. Vsi morajo 
spoznati, da imajo otroci pra
vico do zdravega okolja — vsaj 
doma. V našem projektu starši 

odločitev, da v prisotnosti 
otrok ne bodo več kadiU, pred
vsem pa ne v lastnem stanova
nju, podpišejo. Izjavo podpiše
jo tudi drugi družinski člani. 
Besedo, ki jo dajo otroku in jo 
tudi pisno potrdijo, le redki 
prelomijo. To pa je tudi naš 
cilj. 

Nekaj izkušenj z izjavami že 
imate, kajne? 

Vemo, da nam pri prodoru 
akcije lahko največ pomagajo 
mediji, zato kupone že nekaj 
časa objavljamo v časopisih, 
na primer v Republiki. Zani
mivo je, da smo največ potrje
nih kuponov prejeli ravno 
s celjskega območja, kjer so 
očitno otroci o kajenju in svo
jih pravicah že precej osvešče
ni. Zaradi tega smo izbrali Ce
lje za resen začetek neposred
nega dela v šolah. 

Je to edini način stika 
z otroki? 

Otroci, starši in vzgojitelji 
se lahko na društvo ER obrne
jo tudi neposredno. Pisma nam 
lahko pošljejo na poštni predal 
78, 61 101 Ljubljana, ah pa 
nas pokličejo po telefonu na 
številko 061/323-353, in sicer 
ob delavnikih med 12. in 16. 
uro. 

MBP 
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Vaterpolo na suhem 
Neptun je novo državno prvenstvo pričakal Urez treningov v vodi 
in s suho blagajno - Iz plavalnih vrst v samostojni klub? 

v novo državno prvenstvo 
v vaterpolu je celjski Neptun 
štartal brez enega samega tre
ninga v vodi, že po tradiciji 
tudi s prazno blagajno in z v i 
sokim porazom. Visokega po
raza jih ni rešil niti nekdanji 
plavalni rcprezentant Gregor 
Jurak, ki se je ob vodi zdaj 
zapisal še žogi, a za začetek 
brez vidnejšega uspeha. 

Celjani bodo v elitni ligi še
sterice težko dosegli načrtova
no uvrstitev v končnico, kar 
pomeni osvojitev najmanj 4. 
mesta. Koper in Triglav sta še 
vedno daleč pred vsemi, za nji
ma močno okrepljeni Maribor 
in Kranj, celjski vaterpolisti 
pa bodo najbrž enakovredni le 
Portorožu. P iv i del prvenstva 

bo trajal do konca marca 1995, 
nakar bosta zadnji dve ekipi 
maja in junija na tri dobljene 
tekme igrali za obstanek, 
končnica za prvaka pa bo tra
jala do konca julija. 

Za uresničitev optimistične
ga cilja bi v Celju potrebovali 
vsaj dve okrepitvi. V prijatelj
skih tekmah proti Mariboru so 
preizkusili Roberta Sappeta in 
Mira Svečnjaka, toda njun 
prestop iz zagrebškega Med-
veščaka najbrž ne bo realizi
ran zaradi pomanjkanja de
narja. 

Položaj je kritičen do te me
re, da je stroške prve uvodne 
tekme pokrilo podjetje Inter
val, za nadaljevanje pa ni pra
ve rešitve. Do konca sezone bi 

Neptun samo za tekme in tre
ninge potreboval vsaj 20.000 
mark. Kako zbrati denar, ne 
vedo niti tisti, ki se vse glasne
je zavzemajo za izločitev iz 
plavalnih vrst in ustanovitev 
samostojnega kluba. Stare sla
bosti so tudi pomanjkanje 
podmladka, sistematično pri
dobivanje mladih in kvaliteten 
trener. 

Po odhodu reprezentančne
ga selektorja Toma Balderma-
na, ki je Neptun uspešno vodil 

Rezultati 1. kroga: Neptun-
Triglav 5:30 (0:9, 1:5, 1:8, 3:8; 
Planinšek 2, Jeranko, T. Mate-
šič, Glavan 1), Koper-Portorož 
28:1, Maribor-Kranj 7:6. 

dve leti, je nastala velika vrzel. 
Domači strokovni kader je ne 
more zapolniti, povrhu pa 
v nemogočih razmerah nihče 
ni pripravljen resneje delati. 
Razvoj je tako praktično po
vsem zastal in vedno več je 
klubov, ki po kvaliteti dela in 
igralski zasedbi prehitevajo 
Neptun. Za korenit premik 
navzgor bo potreben temeljit 
poseg, saj Celje prepoceni iz
gublja položaj tretjega vater
polskega centra v državi, ki ga 
bo do konca sezone zanesljivo 
prevzel Maribor. 

PRIMOŽ ŠKERL 

Zadovolj i l i tudi s porazi 
Na polfinalnem turnirju lige šestih narodov 

so hokejisti Inntala v Bouenu po pričakovanju 
izgubili vse tri tekme, v nepopolni zasedbi pa 
so po 27 urah vožnje razočarali samo na uvod
nem srečanju z avstrijskim prvakom Feld-
kirchom. 

Brez M. Zupančiča, Leonova in Luljina so 
izgubili z 2:10 (0:3, 0:4, 2:3; Povečerovski in 
Rojšek po 1), nato pa že z Luljinom proti fran
coskemu šampionu Rouenu z 1:7 (1:2, 0:5, 0:0, 
Lešnjak 1) in drugouvrščeni ekipi avstrijskega 
prvenstva, celovškemu K A C s 6:7 (3:1.1:2, 2:4: 

Rojšek, Povečerovski po 2, Kolar in Rasko p 
D-

» Z igrami sem zadovoljen, še zlasti z del« 
žem mladih,« je nastope ocenil trener Kriku 
nov. Končni vrstni red: Rouen 5, K A C 4, Fel( 
kirch 3, Inntal 0. Drugi finalist je Bolzano, p 
petkovi tekmi z Bledom pa se bo domače pi 
venstvo zaradi reprezentančnih akcij nadalj 
valo šele januarja 1995. Selektor Hiti se, 
odrekel Rojšku in Pajiču, izbral samo Stmš 
in Potočnika, vodstvo Olimpije pa je zan 
napovedi Inntala o izstopu iz lige in slabše 
obiska na tekmi s Celjani zahtevalo blizu 1 
milijona tolarjev odškodnine. 

NA KRATKO 
Rogla: MSP v snowboardu še 

ni bilo zadostno priporočilo za 
uvrstitev v ISF Pro Tour, zato pa 
bo na Rogli 17. decembra otvori
tvena tekma in februarja še za 
slovenski pokal. 

Darmstadt: na turnirju v mo
dernem karateju je Slovenija 
(Švegler, Jančič, Brejc, Orešič, 
Hudo vernik) zasedla 3. mesto, 
med posamezniki pa zmaga Hu-
dovemika in srebro Šveglerja. 

Velenje: na 1. EP v krosu bo
sta v nedeljo v angleškem Aln-
wicku nastopila tudi Bahitiri in 
Hrapič. 

Celje: ne kegljaškem četvero-
boju bodo konec tedna na Duna
ju nastopile Kardinarjeva, Peta-
kova, Tkalčičeva in Grobelniko-
va, medtem ko je Zupančeva 
druga rezerva. 

Celje: za 3. novoletni turnir 
TOP 16 se je prijavilo skoraj 200 
kegljačev. Kvalifikacije (moški 
200, ženske 100 lučajev) bodo 
ves december, zaključni del z ne
posrednimi dvoboji pa 7. in 8. 
januarja 1995. 

Celje: v 9. krogu II. ženske 
kegljaške lige Emo Etema I I -
Kočevje 7:1, Norik II-Komcel 
7:1. Vrstni red po polovici pr
venstva: Emo Etema II 14, Izola 
12, MTT, Kočevje 11, Proteus, 
Norik II 10, Slovan 8, Krško 7, 
Komcel 4, Tekstina 3. 

Zreče: v 9. krogu C košarkar
ske lige Hrastnik-Rogla 87:67. 
Vrstni red: Rudar 15, BP, Hrast
nik 13, Lenart ( - ) , Rogla ( - ) 11, 
Ptuj 10, Kungota 7. 

Podčetrtek: v 8. krogu D ko
šarkarske lige Podčetrtek-Ješov-
nik 88:87. Vrstni red: Radenci, 
Podčetrtek 15, Pragersko 12, Je-
šovnik, Koroška 11, Lindau 8. 

Ljubljana: na pozivnem tek
movanju v streljanju s pištolo 
med člani 2. Tkalec (DP) 571, 5. 
Vetemik (Mrož) 567 in med čla
nicami 2. Maček 375, 6. Lah (obe 
DP) 345. 

Celje: slovenski pokal v loko
strelstvu je osvojil Kamnik pred 
Polzelo, sedmi pa je Gornji 
Grad. 

Frankolovo: danes bo pred-
tekmovanje 3. novoletnega tur
nirja v odbojki, v soboto od 16. 
ure pa finalni del. 

Kranj: na šahovskem DP sle-
bih in slabovidnih zmaga Franca 
Mlačnika (Celje). 

RANfORAMA 
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R o k o m e t i 
i.iiga 

Moški - 12. krog: Rudar-P. 
Laško 22:32 (10:12); Načino-
vič 9, Puc 6, Pungartnik 5, 
Ivandija 4, Šerbec 3, Tomšič, 
Leve 2, Šafarič 1; Gorenj e-
Drava 30:21 (13:12); Plaskan 
6, Tome 5, Ocvirk, Cvetko 4, 
Čater, German 3, Radšelj 2, 
Ojsteršek, Kimčenko, Oštir 1; 
Dobova-Prevent 19:20, Inles-
Litija 22:18, Slovan-Jadran 
19:23, Fructal-Kodeljevo 
21:20. 

13. krog: P. Laško-Gorenje 
23:16 (10:7); Šerbec 7, Puc 4, 
Pungartnik, Tomšič 3, Ivandi
ja, Jeršič, Leve 2 za domače, 
Kimčenko, Cvetko 4, German, 
Plaskan 3, Čater, Tome 1 za 
goste; Jadran-Rudar 33:27, 
Prevent-Slovan 28:20, Kode-
Ijevo-Litija 18:17, Drava-
Fructal 24:23, Dobova-Inles 
23:17. Vrstni red: P. Laško 26, 
Kodeljevo 19, Jadran ( - ) 16, 
Dobova 14, Gorenje ( - ) 13, Ru
dar, Prevent ( - ) 12, Fructal 10, 

Drava 9, Litija ( - ) 8, Slovan 7, 
Inles 6. 

Ženske - 10. krog: Velenje-
Kranj 22:17 (9:10); Medar-7, 
Vujovič 5, Stevanovič 4, Topič, 
Karaman 2, Kranjc, Ibralič 1; 
Žalec-Krim 19:25 (11:15); po
lom domačih po 8:3; Popovič 
7, Brekalo 5, V. Dolar 3, Randl 
2, T. Dolar, Derčar 1; Bakovci-
Branik 16:36, Kovčeje-Izola 
23:18, Mlinotest-Burja 18:25, 
Olimpija-Piran 32:23. 

11. krog: Kranj-Žalec 21:29 
(9:15); Randl, V. Dolar 8, Po
povič 6, Brekalo, Derčar 2, T. 
Dolar, Kučera, Kline 1; Bra-
nik-Velenje 29:20 (14:9); Topič 
6, Medar 5, Stevanovič 4, Vu
jovič 3, Karaman, Kranjc 1; 
Izola-Mlinotest 21:35, Burja-
Olimpija 19:21, Krim-Kočevje 
29:19, Piran-Bakovci 27:19. 
Vrstni red po jesenskem delu: 
Krim 20, Burja, Olimpija 18, 
Branik, Mlinotest, Žalec 15, 
Kočevje 9, Velenje 8, Piran 6, 
Izola 4, Bakovci 3, Kranj 1. 

ii. iiga 
Moški - 11. krog: Polet-Celje 

23:23 (12:15); Budrijan 5, Bu-

hanec, Trbojevič 4, Pintar, Pa-
jovič 3, Honigman 2, Šantl, 
Bon 1. Dol-Mladinec 26:15, 
Krog-Pomurka 26:28, Ormož-
V. Nedelja 18:17, Brežice-Sev-
nica 19:24. Vrstni red po je
senskem delu: Krško 18, Sev
nica, Pomurka 16, V. Nedelja, 
Dol 13, Radeče 12, Ormož 11, 
Polet, Celje 10, Krog 9, Brežice 
2, Mladinec 0. 

J u d o 
Državno prvenstvo 

Finale (Ljubljana): Ivo Re-
ya-01impija 4:10 (15:45; zma
gala: Lawiczek, Sadžak, izgu
bili: Rudolf, Bel tram, Eisen-
bacher, Spasovič, do 95 kg 
brez tekmovalca); Ivo Reya-
Impol 6:8 (30:40; zmagali: La-
wiczek, Cuk, Spasovič, izgubi
li: Rudolf, Sadžak, Eisenbac-
her, do 95 kg brez tekmoval
ca), Olimpija-Impol 7:7 
(25:25). 

Končni vrstni red: Olimpija, 
Impol, Ivo Reya, Sankako, 
Drava, Impol, Gorišnica, Bra
nik, Železničar. 

K e g l j a n j e 
i. iiga 

Moški - 9. krog: Gradis-
M D L 7:1 (5203:4926; zmagal: 
Vodeb 840, izgubili: Klinar 
816, Sivka 827, Salobir 840, 
Brglez 809, Milač 794); Prote-
us-Žalec 8:0 (5452:4968; izgu
bili: Dobrajc 839, Mileč 873, 
Kompan 804, Ramšak 784, 
Podkrajšek 834, Jakopovič 
834), Triglav-Konstruktor 6:2, 
Fužinar-Rudar 7:1, Brest-
Tekstina 1:7. Vrstni red po je
senskem delu: Triglav 16, 
Konstruktor 13, Tekstina 10, 
Proteus 9, Gradiš 8, Rudar, 
Fužinar, MDL, Žalec 6, Brest 
0. 

Ženske — 9. krog: Norik-Emo 
Etema 6:2 (2471:2416; zmaga-
h: Tkalčič 398, Grobelnik 414, 
izgubile: Petak 397, Zupane 
405, Šeško 403, Kardinar 399), 
Triglav-Konstmktor 7:1, SI. 
Gradec-Korotan 6:2, Kamnik-
Rudar 3:5, Adria-Gorica 6:2. 
Vrstni red po jesenskem delu: 
Norik 18, Emo Etema 16, Ru
dar 13, Adria 10, Triglav 9, SI. 
Gradec 8, Gorica, Korotan 6, 
Konstmktor, Kamnik 2. 

Prvenstvi se bosta nadalje
vali 21. januarja 1995. 

K o š a r k a 
A-1 iiga 

Moški -11 . krog: Kovinoteh-
na-BWC 84:74 (37:30); Petra-
novič 18, Cizej 17, Tiller 15, 
Zaletel 13, Stavrov 10, Jagod
nik 9, Urbanija 2; Postojna-
Rogaška 84:71 (36:31); Nova-
kovič 25, Sušin 14, Jurkovic 
10, Mičunovič 9, Petrovič, Ta-
bak 4, Virant 3, Petovar 2; Sa-
tex-01impija 83:99, Helios-Li-
tostroj 76:87, Ilirija-Triglav 
74:79, K. zidar-Koper 123:80. 
Vrstni red po jesenskem delu: 
Olimpija 21, Kovinotehna 20, 
Triglav 19, Satex 18, Litostroj, 
BWC 17, Ilirija, Rogaška, Po
stojna 15, K. zidar, Helios 14, 
Koper 13. 

Ženske - 11. krog: Comet-
Odeja 82:78 (40:26); Skerbi-
njek 31, Račič 21, Temnik 13, 
Šporar 12, U. Groleger 5; Ma-
ribor-Celje 85:68 (45:34); Po-
lutnik 24, Obrovnik 21, Germ 
17, Jug 4, Jurak 3; Jezica ml-
Ježica 36:113, Slovan-Ilirija 
55:87. Vrstni red: Jezica 22, 
Maribor 21, Ilirija 17, Celje, 
Comet, Odeja 16, Slovan 13, 
Jezica ml. 11. 

A-2 liga 
Moški - 11. krog: Slivnica-P. 

Laško 78:90 (40:41); Vujovič 
22, Dumik 20, Govc 16, Šošta-
rič 14, Starovasnik 12, Zdol-
šek 4, Blatnik 2; Elektra-Idirja 
102:89 (35:43); Rizman 46 
(trojke 10:15), Lipnik 16, Ple-
šej 13, Pečovnik 12, Dumbuya 
8, Tajnik 5, Bogataj 2; Comet-
Olimpija ml. 74:95 (35:53); 
Plevnik 23, Železnikar 14, 
Šporar 12, Benič 10, Nerat 7, 
Cencelj 5, Kožar 2, Sivka 1; 
Medvode-Gorica 75:81, Litija-
Interier 75:68, Ježica-Loka 
65:70. Vrstni red: Litija 22, In-
terier 21, P. Laško 19, Olimpi
ja ml, Idrija, Comet, Loka 17, 
Elektra, Jezica, Slivnica, Go
rica 14, Medvode 12. 

B liga 
Vzhod - 13. krog: Kemo-

plast-ŽKK Maribor 68:82, 
Mik Prebold-Bistrica 82:77, 
SI. Gradec-Starše 64:74, Ruše-
Zagorje 82:96, Celje prosto. 
Vrstni red: Zagorje ( - 2 ) , Ž K K 
Maribor 19, Starše ( - ) 18, Celje 
( - 3 ) , Mik Prebold 17, Bistrica 
( - 2 ) 16, SI. Gradec, Ruše 15, 
Kemoplast 14. 

ŠP#{TNI 
KOLEDAR 

1 

Petek, 9 . 1 2 . 
Hokej 

Celje: Inntal-Bled (14. k 
SHL, 18). 

Sobota, 1 0 1 2 . 
Košarka 

Polzela: Kovinotehna-I 
per (19.30), Rogaška Slatil 
Rogaška-BWC (12. krog A 
moške lige); Slovenske Kori 
ce: Comet-Litija (obe 19), i 
lenje: Elektra-Pivovama Ij 
ško (12. krog A-2 moške U 
20); Ljubljana: Ilirija-CeJ 
Ježica-Comet (12. krog žens 
S K L ) ; Zagorje: Zagorje-W 
Prebold (vse 18), Maribi 
Starše-Kemoplast (14. kr 
B moške lige, 14); Zreče: B 
gla-Ptuj (10. krog C moške|| 
ge, 17); Radgona: Radeni 
Podčetrtek (9. krog D md 
lige, 18). 

Odbojka 
Schaffhausen: Kanti-Zgo 

nja Savinjska (povratna teki 
3. kroga pokala CEV za ž 
ske, 16.30). ' 

Bokomet 
Velenje: Gorenje-Jadtl 

Ajdovščina: Fructal-Pivovi 
na Laško (14. krog moš 
SRL obe 19); Maribor: B< 
nik-Žalec (16.30), Lucija: ! 
ran-Velenje (12. krog ženi 
SRL, 19.30); Radeče: Rade« 
Celje (12. krog II. moške SB 
19). 

Nedelja, 1 1 . 1 2 . 
Košarka 

Celje: Celje-Ruše (14. ki 
B moške lige, 10.30). 

Sreda, 1 4 . 1 2 . 

Rokomet 
Celje: Pivovama Laško-' 

tija, Slovenj Gradec: Prev« 
G<)renje (15. krog moške Si 
obe 19). 

Denar ostal v blagajni 
Zmaga nogometašev Rudarja in poraz keg-

Ijavk Ema Eteme sta bili za igralce 16. kroga 
športne stavnice preveliki presenečenji in med 
skoraj stotinjo udeležencev ni bilo nobene pra
vilna napovedi. V naslednjem krogu je tako 
nagradni sklad že 20.000 tolarjev. 

Pravilna napoved: Pivovama Laško-Gore

nje 1, Kovinotehna-BWC 1, Publikum-Rudar 
2, Norik-Emo Eterna 1, Zgornja Savinjska-
Kanti 2. 

Za sodelovanje v naslednjem krogu (pri ko
šarkarskih parih tip O pomeni podaljšek) bomo 
upoštevali kupone s poštnim žigom sobote, 10. 
decembra, ali če bodo najkasneje do 12. ure 
oddani v nabiralnik pri vhodu v našo stavbo. 
Naslov: Novi tednik, Prešemova 19, 63000 Ce
lje, s pripisom Golding loto. 
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Fanatični vir tuoz 
VelenisM as malega nogometa Boris Tomažič In njegov 
Sportklub nalbollša v državi - ¥ Rudar se ne bo več vrnil 

Za pravi nogomet je že pre
mrzlo in zdaj bodo v ospredju 
spet žonglerji malih prostorov. 
Mali nogomet je z območnimi 
ligami in reprezentanco uza
konjen, eden največjih virtu-
ozov pa je Boris Tomažič iz 
velenjskega Sportkluba, ki je 
državni pr\'ak in tudi jesenski 
šampion prvenstva na območ
ju M N Z Celje. 

»Da, parket je prava podla
ga, sistem pa 4+1 , ki ga je spre
jela tudi FIFA. Pri nas se igra 
na rokometnih igriščih, dru
god pa tudi na hokejskih in 
z ogrado, kar zahteva nepri
merno več moči. Do izraza bolj 
pridejo prvoligaški igralci 
z močnimi udarci, toda ločitev 
in neke vrste specializacija je 
vedno bolj prisotna,« pravi 33-
letni velenjski as, ki je na naj
pomembnejših domačih tur
nirjih pobral praktično že vse 
lovorike. 

V vašem primeru je relacija 
veliki-mali nogomet še bolj 
zanimiva, poleti pa ste bili 

menda celo kandidat za Ru
darjev dres? 

Še vedno igram za avstrij
skega četrtoligaša in zaradi 
malega nogometa komaj ča
kam na konec sezone. Pred po
mladjo je ravno obratno in ne 
morem si predstavljati obdob
ja, ko bom samo rekreativni 
igralec malega nogometa. Vr
nitev k Rudarju je še vedno 
aktualna, toda po odstopu di
rektorja kluba Boštjana Alja
ža ne bo nič s prestopom. 

Kakšne so konkretne izkuš
nje z obeh igrišč? 

Razlika je ogromna. Pri ma
lem nogometu so dovolj štirje 
kvalitetni igralci in tekmo lah
ko odloči že posameznik. Na 
travi je drugače, verjetno pa 
več naredim v malem nogome
tu. Sicer pa je moja opredeli
tev naslednja: prva in druga 
liga naj zaradi profesionaliz-
ma igra samo veliki nogomet, 
vsi drugi pa tudi mali. 

V prvenstvo M N Z Celje je 
vključenih deset ekip. Kaj ste 

opazili? 
Prvo prvenstvo smo osvojili 

z veliko prednostjo, zdaj pa 
nam je šentjurski Juventus 
z boljšo organiziranostjo že 
pravi tekmec. Ligaški sistem 
je edina rešitev za nadaljnji 
razvoj malega nogometa, še 
zlasti v primeru ustanovitve 
enotne državne lige. V prete
klosti je bilo preveč divjih tek
movanj in posledično tudi tek
movanj. 

Včasih se je zbrala »klapa« 
in odigrala »hakl«. Kaj pa 
danes? 

Brez treninga ne gre več. 
Sportklub trenira trikrat te
densko in vsak vikend redno 
sodeluje na turnirjih. V glav
nem igramo na dva gola, ui-
gravamo pa samo akcije iz 
prekinitev. Komerji in prosti 
streli so z naštudiranimi akci
jami zelo nevarni. Pred držav
nim prvenstvom bomo odšli 
tudi na priprave, toda na 
splošno v malem nogometu ni 
velike filozofije. 

Reprezentanca bo kmalu 
štartala v kvalifikacijah za 
EP. Kako bi jo sestavili? 

Imamo veliko dobrih igral
cev malega nogometa, zato bo
sta imela selektor in trener ve
liko dela. Jedro bi morali se
stavljati igralci mariborskih 
Talcev, ljubljanskega Vuka, l i 
tijskega Šarbka in našega 
Sportkluba. Kdo? Vsaj vratar 
Verboten, Huselja in tudi sam 
računam na reprezentanco. 

Prihodnost malega nogome
ta in Borisa Tomažiča? 

Mali nogomet je z ligami ze
lo pridobil in bo kmalu še bolj 
popularen. Za Rudar najbrž ne 
bom več zaigral, moja goreča 
želja pa je reprezentanca ma
lega nogometa. Poskusil bi tu
di z dvoranskim nogometom 
v ZDA, saj sem prevelik fana
tik in na vrhunsko formo raču
nam še vsaj tri ali štiri leta. 

ŽELJKO Z U L E 

Savinjčanke se poslavljajo 
Vodilna ekipa švicarskega prvenstva Kanti je bila za odboj-

karice Zgornje Savinjske premočna že v prvem srečanju 3. 
kroga pokal CEV, ki so ga Švicarke na Polzeli dobile s 3:0 (8,10, 
6) in tako bo sobotna povratna tekma le formalnost. Domače se 
okrepljene z Nevenko Merhar (predlani je igrala za Celje) dobro 
začele ter v prvem in drugem nizu vodile z nekaj točkami 
naskoka, vendar so igralke iz Scahffhausna ob mreži uveljavile 
prednost v višini in upravičile vlogo favoritinj. 

Foto: EDI M A S N E C : 

V Imenu o č e t a . . . 
Celje Pivovarna Laško je še 

naprej edina neporažena prvo-
ligaška ekipa v igrah z žogo! 
Zmagovitega niza ni v lokal
nem derbiju prekinilo niti Go
renje, svojevrstna posebnost 
pa je bil tokrat trenerski dvo
boj obeh Požunov; očeta Mira 
in sina Bojana. 

Derbi je odločil fenomenalni 
Boštjan Strašek z obrambami 
iz igre 23:35 in eno sedemme-
trovko, ob slabem sojenju 
v škodo obeh ekip pa Požuna 
po tekmi nista bila nezado
voljna. »Igra še ni prava, 
ključni problem pa je v prepo
časni oddaji žog,« je ocenjeval 
Miro, mlajši Bojan pa se je 
brez poškodovanih Rozmana, 
Meolica, Krejana, neregistri
ranega bolgarskega reprezen-
tanta Semerdjijeva ter zgodaj 
izključenih Plaskana (35. mi
nuta) in Cvetka hudoval nad 
strogim kriterjem sojenja. Ce
ljani so sinoči v prijateljski 
tekmi gostili četrtfinalista 
evropskega pokala mest Var-
teks, saj pred božičnim turnir
jem v Franciji nujno potrebu
jejo močne tekme, Bojan Po-
žun pa je v Trstu že gledal Pra-
to: »S prvakom Principom so 

izgubili s kar 42:28. Na srečo 
se niso okrepili z Gopkinom, 
njihova igra pa sloni na Kobi
lici in če ga zaustavimo, ima
mo velike možnosti za prodor 
v polfinale.« 

Na derbiju je bilo veliko 
ostrih dvobojev za vsako ped 
igrišča, v akciji Tometa (skraj
no desno) pa so sodelovali 
Pungartnik, Cvetko, Plaskan, 
Načinovič, Leve, German, Jer-
šič in Ivandija (z leve). 

Foto: EDI MASNEC 

Franc k Preventu 
v mini-prestopnem roku je 

celjski krožni napadalec Aleš 
Franc začasno odšel k Preven
tu, drugi igralec s črte Goran 
Bilbija pa zaradi premajhne 
minutaže iz Slovana k Litiji. 
Oba sta v sobotnih tekmah 
v novih dresih dosegla po šest 
zadetkov in napovedala kan
didaturo za vrnitev v Celju, po 
bankrotu Drave pa je na po
molu še odhod vratarja Kraut-
hakerja k vodilnemu drugoli-
gašu Interierju. Vsi trije so še 
vedno člani Celja Pivovarne 
Laško in samo začasno poso
jeni. 

Polzeianl spet 
srečneži 

Na žreb lanskega finala 
pokalnega tekmovanja ko
šarkarjev je bilo veliko pri
pomb, letošnjega pa so na
mesto (spet) med polčasom 
tekme na Polzeli vendarle 
izvedli v prostorih K Z S . In 
spet so imeli Savinjčani ne
verjetno srečo, saj se bodo 
za vstop v finale pomerili 
s Postojno. Drugi polfinal-
ni par je 01impija-BWC, 
zaključni turnir pa bo 24. 
in 25. decembra v Ra
dencih. 

V Tignesu tudi SG 
Končno. V Tignesu sta bili 

minuli konec tedna uvodni 
tekmi moškega svetovnega po
kala, naše uvrstitve (v velesla
lomu 6. Košir, 22. Kune, v sla
lomu 15. Kune, 16. Grilc, od
stop Koširja) pa skoraj zrcalna 
podoba merjenj časov z zad
njih treningov. 

Sredi minulega tedna bi mo
ral z reprezentanco B v Skan
dinavijo na uvodne tekme 
evropskega pokala, vendar 
sem za dva dni odšel na tre
ning v Italijo, kjer je že bila 
mladinska vrsta. Na 650 km 
dolgo pot sem se odpravil z av
tomobilom, kajti po devetd
nevnem premoru sem že nujno 
potreboval snežni trening, ki 
mi je kljub utrudljivemu poto
vanju koristil. 

Odpovedan je tudi smuk 
v Val Gardeni in dolgo je ka
zalo, da bosta konec tedna 
v Vard Iseru prvi tekmi v hi
trih disciplinah. V ponedeljek 
je prišlo do naglega zasuka in 
na vrat na nos sem se odpravil 
v Tignes, kjer bo v soboto su-

Piše: Miran Rauter 

perveleslalom, v nedeljo pa ve
leslalom. 

Pojutrišnjem se torej tudi 
zame začenja svetovni pokal. 
Občutki so dobri in pomešani 
s prijetno vznemirjenostjo. 
V prvem delu sezone bom več 
štartal v hitrih disciplinah, 
v obeh tehničnih pa bom zara
di izenačene ekipe najprej mo
ral v evropski pokal. V sobot
nem superveleslalomu je moj 
cilj uvrstitev med dobitmke 
točk. Držite pesti! 

S porazom med četverico 
Celjski nogometaši so imeli po gladki zmnagi v Velenju (2:0) precej težav z uvrstitvijo 

v polfinale pokalnega prvenstva. Na Skalni kleti so povratno tekmo z Rudarjem izgubili z 0:1, 
gostje pa so pred Zupanovimi vrati (na sliki) ob golu Pavloviča v 56. minuti zapravili še nekaj 
lepih priložnosti. 

Domači so igrali zaprto in so bili boljši šele po selitvi Pevnika iz obrambe v zvezno vrsto. 
Trener Jarc se je po tekmi hudoval nad lagodno igro večine nogometašev, ki so noč pred tekmo 
preživeli zdoma. Zato je tudi napovedal več kadrovskih sprememb: Njegoš je že odšel, kmalu 
bodo tudi Krstičevič, Grgič in edina prava okrepitev Sudec. Drugi polfinalni rezultati: Mura-
Izola 3:2 (prva tekma 0:0), Beltinci-OLimpija 1:1 (4:1), Maribor-Gorica 5:1 po 11-m (1:0, 0:1). 
Žreb polfinalnih parov bo 16. decembra v Ljubljani, tekme pa 15. marca in 5. aprila. 

Foto: EDI MASNEC 
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• Prejšnji četrtek zvečer je 
na policijsko postajo pokli
cala vznemirjena ženska, 
ki je imela težave s svojim 
sinom. Kot je povedala, jo 
izsiljuje za denar in ji gro
zi, da ji bo zažgal hišo. Bilo 
pa je tako, da se je sinko 
Stanko vrnil po dolgih me
secih domov, pa mu mami
ca ni hotela odpreti vrat. Je 
že morala biti hudo jezna 
nanj. 

• V četrtek zvečer je bilo 
živahno tudi v lokalu Ostr-
žek na Podjavorškovi ulici. 
Tam je javni red in mir kr
šil pijani Darko P., ki ga za 
kazen čaka obisk pri sodni
ku za prekrške. 

• Policijo so v petek zve
čer obvestili, da na pločni
ku na Vodnikovi ulici leži 
pretepen nepoznan moški. 
Policijska patrulja ga je šla 
pogledat in ga vprašat, kdo 
ga je pretepel in na tla 
spravil. Pa je bil Milan K. 
molčeč ko grob. O napadu 
nanj in napadalcu sploh ni 
hotel govoriti. Je že vedel, 
zakaj. 

• V soboto okrog pol treh 
zjutraj so šli policisti po
sredovat v disko Petelinček 
na Lopati. Tam sta si vsak 
svoje rane ogledovala Mar
ko D. in Matej O., ki ju je 
nekdo pretepel in pred pri
hodom pobegnil v neznano. 
Od Petelinčkovih gostov ga 
ni nihče poznal. 

• Neka ženska je v soboto 
ponoči sporočila, da njen 
zet terorizira svojo ženo in 
otroke. K o so si šli ta dru
žinski terorizem ogledat 
policisti, jim je domnevno 
ogrožena žena, mati in 
hčerka gospe, ki je teror 
prijavila, povedala, da je 
mamica oziroma tašča pre
tiravala in da je pri njih 
doma vse O.K. 

• V nedeljo so šli policisti 
intervenirat v gasilski dom 
na Ljubečno, ker naj bi bilo 
delo tamkajšnjega volilne
ga odbora moteno. Potem 
se je ugotovilo, da so v so
sednjem prostoru gostje lo
kala igrali biljard in da so 
bile kroglice tiste, ki so 
s svojim zaletavanjem mo
tile volilni spokoj. 

• V bifeju na Trubarjevi 
ulici je v nedeljo popoldne 
nekdo razgrajal in s tem 
kršil javni red in mir. Zo 
ran S. jo je popihal pred 
prihodom patrulje in krenil 
novim zmagam naproti. 

• V nedeljo zvečer je neka 
občanka sporočila, da nek 
klatež vlamlja vrata na 
podstrešju hiše v Linharto
vi ulici. Milan L. se je res 
spravljal k počitku, ker pa 
so stanovalci podstrešna 
vrata zaklenili, je sklenil, 
da jih odpre na silo. Sicer 
pa ni hotel nikomur storiti 
nič zalega, in če bi imel 
svoj dom, bi gotovo prespal 
doma. 

• V prejšnji številki smo 
v naš cvetličnjak spravili 
tudi cvetko, ki je zrasla 
v bistroju Pri sveti Ani. Ta
krat smo narobe zapisali, 
da je možakar, ki je razbil 
dva pepelnika, v strah 
spravljal tudi lastnika lola-
ka. Tisti ki je bil v strahu, 
ni bil lastnik, ampak na
jemnik lokala, smo bili 
opozorjeni. Prizadetemu se 
opravičujemo. 

M. A . 

Z a drznim roparjem (še) ni sledi 
Na Prešernovi ulici v središču mesta Celja 

je prejšnji petek dopoldne, torej sredi bele
ga dne in v času, ko so ulice že polne ljudi, 
ki hitijo po opravkih, nekdo oropal žensko 
oziroma oškodoval devizno menjalnico A t -
ka iz Celja za okoli 3 milijone tolarjev. 

Atkina usluižbenka Adrijana N . je šla peš 
po Prešernovi ulici s poslovnim kovčkom 
v roki, ko jo je ob 8.30 uri dohitel neznanec 
in ji iztrgal kovček, jo pri tem z roko udaril 
po obrazu in zbežal po Ozki ulici v smeri 
prodajalne Slovenijalesa, nato pa je zavil 
proti Glavnemu trgu. 

Roparju je, kljub hitri in obsežni pol ic i j 
ski akciji, za zdaj uspelo pobegniti in se 
skriti. Za zdaj je znano le to, da je bil stori
lec moški, star od 25 do 30 let, višje postave 
in okroglih rdečih lic. V času ropa je bil 
oblečen v j akno iz blaga in v modre kavboj-
ke, glavo pa je imel pokrito s črno pleteno 
kapo. Kdor kar koli ve o neznanem napa

dalcu, naj to sporoči najbližji policijski po 
staji ali na tel št. 92. Morda pa bo komu 
v pomoč izdelan fotorobot, ki ga objav
ljamo. 

M . A . 

Še ena roparska 
Zgodila se je v nedeljo, 4. decembra malo 

pred drugo uro zjutraj na hišnem dvorišču 
na Gosposki ulici v Celju, ko je neznani 
storilec fizično napadel 51-letno Emilijo S. 
S plosko roko jo je udaril po obrazu in jo 
zbil na tla, potem pa se je lotil še njenega 
spremljevalca Franca M . Preden je zbežal 
v neznano, je pobral torbico, ki jo je Emilija 
nosila čez ramo in ji je med napadom nanjo 
padla na tla. Oškodovanka je imela v torbici 
okoli 6 tisoč tolarjev, čekovno kartico in 
9 čekov Banke Celje. 

M . A . 

Nesreča pri delu 
v Gorenjevih Gospodinjskih aparatih v Velenju se je, 

v petek, 2. decembra dopoldne, zgodila delovna nesreča, 
v kateri se je hudo poškodoval delavec Tomo M., star 30 
let, iz Velenja. 

Tomo M. je s sodelavcem Janezom P. (31) iz Velenja 
nameščal protiorodje na stroju za oblikovanje notranjega 
oboda zamrzovalne skrinje. V tistem času je Janez P. 
sprožil varnostno stikalo, kar je povzročilo dvig pomične 
gredi, ki je Tomu M. stisnila roko in povzročila hudo 
telesno poškodbo. 

M. A . 

PROMETNE NfZGODE 
Trčil v kolesarko 

v križišču Mariborske in 
Dečkove ceste v Celju se je, 
v torek, 29. novembra zjutraj, 
pripetila nezgoda, v kateri je 
bila ena oseba težko ranjena. 

Branko T. (40) iz Celja je 
vozil osebni avtomobil iz sme
ri Kidričeve ulice proti križiš
ču z Dečkovo cesto. V tem kri
žišču je zavijal v levo na Deč
kovo cesto, pri tem pa trčil 
v kolesarko, 33-letno Nevenko 
R. iz Celja, ki je bila na kole
sarski stezi. Pri trčenju je voz
nica kolesa padla po vozišču in 
se hudo poškodovala. 

Zapeljal v jarek 
Na magistralni cesti Celje-

Šentjur v kraju Prožinska vas 
se je, v torek, 29. novembra 
ponoči, pripetila nesreča, 
v kateri sta bili dve osebi huje 
ranjeni, gmotna škoda pa zna
ša okoli 700 tisoč tolarjev. 

Dejan K. (30) iz Celja se je 
peljal v osebnem avtomobilu 
iz smeri Šentjurja proti Što-
ram. Ko je v Prožinski vasi pe
ljal po klancu navzdol in zape
ljal v desni pregledni ovinek, 
je skrenil na levo in potem spet 
na desno ter vožnjo končal 
v obcestnem jarku, kjer je trčil 
v vodni propust pod dovozno 
cesto. V nesreči sta se voznik 
in sopotnik, 33-letni Dušan D. 
iz Celja, hudo telesno poško
dovala. 

Nesreča v Šoštanju 
Na regionalni cesti v Šošta

nju se je, v sredo, 30. novem
bra ponoči, zgodila nesreča 
med voznikom kolesa z motor
jem in voznikom osebnega av
tomobila. En udeleženec ne
sreče je utrpel hude telesne 
poškodbe, gmotna škoda pa 
znaša okoli 50 tisoč tolarjev. 

Rado D. (18) iz Lokavice je 
vozil kolo z motorjem po cesti 
Lole Ribarja v Šentjurju proti 
križišču s Partizansko in Lev
stikovo cesto. K o je zavijal le
vo na prednostno Partizansko 
cesto, je po njej pripeljal voz
nik osebnega avtomobila, 59-
letni Fran j o K. iz Velenja. 
V trčenju med voziloma je voz
nik mopeda utrpel hude po
škodbe. 

V drevo in v beton 
Na Cesti na Ostrožno v Ce

lju se je, v sredo, 30. novembra 
ponoči, pripetila nesreča, 
v kateri je bil voznik osebnega 
avtomobila hudo poškodovan, 
gmotna škoda pa znaša okoli 
950 tisoč tolarjev. 

Darko D. (23) iz Gotoveli je 
vozil osebni avtomobil iz Čo
pove ulice proti Ostrožnem. 
V preglednem levem ovinku je 
trčil v betonski desni robnik, 
zaradi česar se je vozilo odbilo 
v levo. Darko D. je potem za
peljal čez levi robnik in trčil 
v manjše drevo, za tem pa še 
v dva betonska stebra, ki ju je 
podrl. Med silovitim trčenjem 

je iz avtomobila izpadel mo
tor, ki se je vžgal, skupaj z vo
zilom, voznik pa je bil hudo 
ranjen. 

Osebni avto in 
tovornjak 

Na regionalni cesti v Gorici 
pri Slivnici se je, v četrtek, 1. 
decembra dopoldne, pripetila 
nezgoda, v kateri je bil en ude
leženec hudo telesno poškodo
van, gmotna škoda na vozilih 
pa znaša okoli 150 tisoč to
larjev. 

Benjamin B. (72) iz Kozjega 
je vozil osebni avtomobil iz 
smeri Prevorja proti Šentjur
ju. V Gorici pri Slivnici mu je 
nasproti pripeljal voznik to
vornega vozila, 43-letni Štefan 
J. iz Grobelnega. V križišču je 
voznik tovornjaka zavijal levo 
na lokalno cesto za smer Loka 
pri Žusmu, takrat pa je prišlo 
do trčenja, v katerem je Benja
min B. utrpel hude poškodbe. 

Peško zbil po 
vozišču 

Na regionalni Reški cesti 
v naselju Prebold se je, v pe
tek, 2. decembra zvečer, pripe
tila nezgoda, v kateri je bila 
hudo poškodovana peška. 

Ivana S. (62) iz Prebolda je 
hodila vzporedno s svojo pri
jateljico po desni strani regi
onalne ceste. Hodili sta iz sme
ri Prebolda proti Marija Reki,-
pri stanovanjski hiši Reška ce
sta 48 pa je za ženskama pri
peljal voznik osebnega avto
mobila, 45-letni Ivan B. iz Tr
bovelj. Njegovo vozilo je peško 
Ivano zadelo s sprednjim des
nim delom in jo zbilo po vo
zišču. 

Trčil v drevo 
Na magistralni cesti v Hote-

mežu se je, v soboto, 3. decem
bra dopoldne, pripetila nezgo
da, v kateri je bil voznik oseb
nega avtomobila hudo telesno 
poškodovan, gmotna škoda pa 
znaša okoli 70 tisoč tolarjev. 

Silvester K. (22) iz Loga pri 
Vrhovem je vozil osebni avto
mobil iz smeri Radeč proti Vr
hovem. Ko je v Hotemežu že 
prevozil desni nepregledni 
ovinek, je na ravnem delu ce
ste zapeljal na levo, izven vo
zišča, in silovito trčil v drevo. 

Po nesreči pobegnil 
Na regionalni cesti v Plesu 

pri Bistrici ob Sotli se je, v ne
deljo, 4. decembra popoldne, 
pripetila nezgoda, v kateri je 
bil huje ranjen kolesar, voznik 
neznanega vozila pa po nesreči 
ni ustavil. 

Žani Š. (34) iz Dekmance je 
vozil kolo iz smeri Bistrice ob 
Sotli proti Dekmanci. Ko je 
pripeljal v kraj Plešo, je za 
njim pripeljal neznani voznik 

neznanega vozila, ki je kole
sarja med prehitevanjem zadel 
z desnim delom vozila. Kole
sar je padel po vozišču in se 
huje ranil, neznanec pa je pe
ljal dalje v smeri Dekmance. 

Spet smrtna nesreča 
na Sloveniki 

v ponedeljek, 5. decembra 
ob 13.50 uri, se je na Sloveniki 
spet pripetila tragična nesre
ča, ki je terjala še eno človeško 
življenje. 

Robert P. (21) iz Celja je vo-" 
zil osebni avtomobil iz smeri 
Arje vasi proti Dramljam. Ko 
je pripeljal do zaviralnega pa
su izvoza za naselje Celje, je 
zapeljal naravnost v varovalno 
ograjo, jo prebil in potem trčil 
še v betonski steber nadvoza. 
V silovitem trčenju se je voz
nik tako hudo telesno poško
doval, da je ob 18. uri v bolniš
nici umil. 

M. A. 
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Kričanje se Je splačaio 
Da se je posiljevalcu pravi

loma treba upreti, je dokaz tu
ji poskus posilstva, ki se je 
{godil zadnjega novembra 
okoli 21. ure na sprehajalni 
poti na Savinjskem nabrežju 
v Celju. 

Takrat se je Celjanka U.H. 
sprehajala s svojim psom 
(kakšna posebej napadalna 
mrcina to ni mogla biti), ko ji 
je nasproti prišel neznan mo
ški in jo vprašal, koliko je ura. 
Ko mu je dekle odgovorilo, jo 
je neznanec fizično napadel, jo 
vlekel na zelenico in ji grozil, 
da jo bo ubil, če se ne bo umi
rila in se pustila sleči. Pa ga 
oškodovanka ni ubogala, am
pak je še bolj kričala in se mu 

izmikala, to vpitje pa je slišal 
eden od bližnjih stanovalcev, 
ki je odprl okno svojega stano
vanja in glasno vprašal, kaj se 
zunaj dogaja. To je posiljeval
ca tako vznemirilo in prestra
šilo, da je zbežal v neznano. 
Odpor se je ženski gotovo 
splačal, saj je v tem primeru 
ostalo pri poskusu posilstva, 
ki ga je ženska prijavila polici
ji in spet ravnala modro, zdaj 
je le upati, da neznani posilje
valec ne bo dolgo neznan in da 
se bo srečal z roko pravice. 

Kar roke pravice tiče, pa to
le: Ko takšne in podobne zade
ve pridejo na sodišče, se mora
jo oškodovane ženske ponava
di krepko potruditi, da doka

žejo, da so bile zares posiljene 
ali kako drugače spolno zlo
rabljene. Če nihče drug, se bo 
obtožencev zagovornik trudil 
na vse načine, ko bo žrtvi po
stavljal vsemogoča, tudi naj
bolj žaljiva vprašanja glede 
poteka dogodka, ki ga ženska 
želi čimprej pozabiti. Najbolj 
pa ga bo zanimalo, če se je 
sploh kaj upirala in na kakšne 
načine je izražala ta svoj od
por. Skratka, dokazati bo mo
rala, da se ni upirala kar tako, 
zaradi lepšega in da »nedolž
nega klienta« ni prijavila in se 
mu sladko maščevala samo za
to, ker se ji je pač nekoč nekje 
grdo zameril . . . 

MARJELA AGREŽ 

Ne maturantica, ampaii tatica 
Se vam ni še nikoli zdelo 

čudno, da naši maturantje na 
veliko prodajajo pvc vrečke? 
Vse več jih je takšnih, ki priti
skajo na naše hišne zvonce in 
se predstavljajo za maturante 
najrazličnejših srednjih šol si
rom po Sloveniji. Če ste jim 
nasedli, zaradi tega res niste 
obubožali, zagotovo pa jim ni
ste omogočili maturantskega 
izleta, ker to maturantje zago
tovo niso. 

Kot ni bila maturantka tista 
mladenka, ki se je kot proda
jalka plastičnih vrečk pojavila 
tudi na vratih Nade F. v Vele

nju. Predstavila se je za dijaki
njo in maturantko srednje go
stinske šole iz Celja. Med pre
pričevanjem, kako je njen ma
turantski izlet odvisen od do
brotnikov, ki bodo kupili po
nujene vrečke, je prosila, če 
sme stopiti v stranišče. Tam je 
opravila tisto, kar se je name
nila, lastnica pa je, potem ko 
o dekletu ni bilo več ne duha 
ne sluha, opazila, da je iz ko
palnice izginil njen nakit: ve
rižica z medalj onom, več veri
žic brez obeskov in z obeski ter 
trije pari uhanov. 

Kasneje, pri pregledovanju 
ukradenega nakita ali pri mo

rebitni prodaji, je moralo sle
diti krepko razočaranje. Vse 
ukradeno okrasje je bilo le 
imitacija zlata, torej bižuterija 
v skupni vrednosti okoli 25 ti
sočakov. In tatinska sraka je 
na lastni koži preizkusila ve
ljavnost tistega starega prego
vora, ki pravi, da ni vse zlato, 
kač se sveti. 

M. AGREŽ 

Sedem iet za umor 
Petčlanski senat celjske 

enote Temeljnega sodišča 
v Celju, ki mu je predsedoval 
sodnik Miran Jazbinšek, je 
v ponedeljek zaključil sojenje 
25-letnemu Edvardu Štunfu iz 
Klokočovnika na Konjiškem. 
Za umor mu je izrekel kazen 
7 let zapora. 

Obtoženi Edvard Stunf se je 
3. julija letos na dvorišču sta
novanjske hiše v Klokočovni-
ku spri z lastnikom, 42-letnim 
Francem Ješovnikom, in ga 
med prepirom nekajkrat zabo
del s kuhinjskim nožem. Po
škodbe so bile tako hude, da je 
Ješovnik vunrl na kraju zlo
čina. 

Senat je Edvarda Štimfa 
spoznal za krivega, pri razsod
bi pa upošteval, da je dejanje 
storil v stanju zmanjšane pri-
števnosti, toda z naklepom in 
iz maščevalnih nagibov. 

M . A . 

Poginile ribe 
Vili N . iz Lemberga je 29. 

novembra zlival gnojevko na 
svojo njivo, ki leži tik ob vod
nem jarku, ta pa se izteka 
v Bušinski potok in naprej 
v Lemberščico. V ta dva poto
ka se j.e počasi zlivala tudi 
gnojevka in ju močno onesna
žila ter v nekaj dneh povzroči
la pogin tamkajšnjih rib. 
Gmotna škoda zaradi pogina 
znaša okoli 500 tisoč tolarjev. 

GORELO «l£ 
Opečena svinja 

v sredo, 30. novembra nekaj 
minut pred polnočjo, je iz
bruhnil požar na svinjskem 
hlevu Janeza S. iz Svetega 
Florjana v občini Šmarje pri 
Jelšah. Zgorelo je ostrešje hle
va in listje, ki je bilo shranjeno 
v zgornjem delu objekta. 
V hlevu so bUi tudi štirje pra
šiči, od katerih je bil eden tako 
močno opečen, da ga je bilo 
treba nemudoma zaklati. Po
žar je verjetno povzročila is
kra iz alfe, v kateri so kuhali 
hrano za prašiče, ni pa popol
noma izključen tudi samovžig 
listja. Požar so pogasili gasilci 
iz okoliških gasilskih društev. 
Gmotna škoda, ki je nastala 
v požaru, znaša okrog 200 ti
soč tolarjev. 

Sveča ni za na senilc 
Na gospodarskem poslopju 

Ljudmile K. v Polenah na K o 
njiškem je minulo soboto zju
traj izbruhnil požar, ki je vmi-
čil celotno ostrešje poslopja, 
skupaj s kmečkim orodjem, 
slamoreznico in 4 tonami sena. 
Ogenj so pogasili gasilci iz 
Slovenskih Konjic, gmotna 
škoda pa znaša okoli milijon 
tolarjev. Požar naj bi bil pov
zročil 17-letni M.P. iz Konjic, 
ki si je na seniku svetil s svečo. 

M. A. 

Umrl pod 
traktorjem 

Tragična nesrteča s trak
torjem se je pripetila v sre
do, 30. novembra popoldne 
v Klokočovniku na Konji
škem. 

Leopold L.(60) iz Draže 
vasi je pri traktorski 
vzvratni vožnji po dvorišču 
zapeljal v strmino pobočja, 
takrat pa se je traktor, ki ni 
bil opremljen z varnostnim 
lokom ali kabino, prevrnil 
in pod sabo pokopal vozni
ka, ki je bil na mestu 
mrtev. 

Kradel zlatnino 
v noči na 30. november je 

neznani storilec vlomil v sta
novanje v bloku na Prešernovi 
cesti v Velenju. Ukradel je štiri 
izdelke iz zlata: moški prstan, 
dve verižici in zapestnico. An
tona R. je s tem oškodoval za 
okoli 60 tisoč tolarjev. 

Popraskani suzuki 
Nekdo se je nad osebnim vo

zilom suzuki vitara znesel ta
ko, da je po njegovi »kož i« 
z ostrim predmetom zarisal 
dolgo črto in mu poškodoval 
zadnje okno. Suzuki je takrat 
stal na parkirišču hotela 
v Žalcu. Lastnik vozila, Denis 
R. iz Šoštanja, je oškodovan za 
okoli 100 tisoč tolarjev. 

mini KRIMIČI 
Okradel društveni 
bile 

v noči na četrtek je neznani 
storilec vlomil v bife društva 
upokojencev na Muzejskem tr
gu v Celju. V lokalu je razbil 
registrsko blagajno iz pobral 
menjalni denar, odnesel pa je 
tudi več zavitkov različnih 
vrst cigaret. Društvo upoko
jencev Celje je oškodovano za 
okrog 80 tisoč tolarjev. 

Po orodje 
Sredi prejšnjega tedna je 

nekdo vlomil v nenaseljeno 
stanovanjsko hišo na Ostrož-
nem v Celju in iz nje ukradel 
motorno žago tomos, brusilni 
stroj black&decker, dve sa-
mokoLnici, 8 termostatskih 
ventilov in 10 kvadratnih me
trov ladijskega poda. Lastnika 
tega imetja, Bojana N . iz La
škega, je oškodoval za okoli 
150 tisoč tolarjev. 

Ukradeni yugo 
v noči na petek, 2. decem

bra, je nekdo ukradel osebno 
vozilo znamke yugo koral 45, 
rdeče barve, reg. št. CE N6-
386, ki je last Slavka D. iz Ce
lja. Vozilo, vredno okoli 320 
tisoč tolarjev, je bilo parkira
no na Vojkovi ulici v Celju. 

Skoz i okno po 
devize 

Prejšnji petek popoldne je 
neznani storilec vlomil v sta
novanjsko hišo na Ostrožnem 
v Celju. V notranjost se je 
splazil skozi okno, odnesel pa 
je 1.500 mark, 1.100 šilingov in 
okoli 90 tisoč tolarjev. Roma
na B. je s tem oškodoval za 
približno 210 tisoč tolarjev. 

Kradla bukovino 
Minuli petek popoldne sta 

se z območja občine Krško 
v Podlog pod Bohorjem pripe
ljala Branko in Marjan J. S to
vornjakom sta se ustavila pri 
deponiji lesa, last GG Brežice 
in na vozilo naložila okoli 12 
kubičnih metrov bukovih hlo
dov. K o sta ukradeni tovor pe
ljala v smeri Dobrave, so ju 
ustavili šentjurski policisti. 
Marjan jim je ušel, Branko pa 
je bil tako zelo živahen, da mu 
je bilo treba nadeti lisice. Se
veda pa bosta morala oba ko
renjaka tudi na sodišče. 

Ustrelil v goltov 
zadek 

Konjičan Milan G. je minulo 
soboto ponoči parkiral svojega 
golfa na Mestnem trgu v Slo
venskih Konjicah in šel naprej 
peš. K o je bil od vozila odda
ljen okoli 50 metrov, je zaslišal 
močem pok, in takrat ga je ob
šla zla slutnja. Šel je nazaj do 
avtomobila in videl, da je nek
do z neznanim orožjem izstre
lil šibre v zadnji del golfa in za 
tem pobegnil. 

Skrb z a zaščito 
v noči na 4. december je 

neznani storilec vlomil v kiosk 
na Starem trgu v Slovenskih 
Konjicah, last Marjana P. iz 
Prelog. Ukradel je 500 zavojč
kov različnih znamk cigaret, 
nekaj bonbonov, vžigalnikov, 
dvoje igralnih kart in 48 za
vojčkov kondomov. Lastnika 
je oškodoval za okoli 95 tisoč 
tolarjev. 

iz Iz ložbe 
Pred tednom dni je neznani 

storilec iz izložbenega okna 
v trgovski hiši Rimljanka 
v Celju ukradel video kamero, 
last prodajalne Tehno oziroma 
njenega lastnika, Boštjana V. 
iz Laškega. Kamera je vredna 
151 tisoč tolarjev. 

Okradel l lvamo 
v času od 24. oktobra do 2. 

decembra je neznani storilec 
kradel v proizvodnih prostorih 
podjetja Livar Vezir d.o.o. 
Store in odnesel 147 kg fero-
molibdena, surovine, ki jo 
uporabljajo v livarstvu in je-

- klarstvu kot dodatek litinam. 
Livarna Vezir je oškodovana 
za 588.000 tolarjev. 

Izdihnilo 30 gum 
Neznani užitkar je na pet

najstih vozilih, ki so bila v no
či na nedeljo parkirana na Fo-
itovi, Kraigherjevi, Kidričevi, 
Šercerjevi in Tomšičevi cesti 
v Velenju, z ostrim predmetom 
prebodel vseh:80 pnevmatik in 
s tem lastnikom vozil povzro

čil za okoli 200 tisoč tolarjev 
škode in prav tolikšno mero 
jeze na sam dan lokalnih vo 
litev. 

LoUI se je Klukca 
v noči na ponedeljek, 5. de

cembra, je neznani storilec 
vlomil v gostinski lokal KIu-
kec v Celju in tam ukradel 
glasbeni stolp sony z ojačeval
cem, CD player, zvočnike, več
jo količino suhomesnatih iz
delkov, različne pijače in slad
karije ter okoli 10 tisoč tolar
jev gotovine. Lastnika Dejana 
K. iz Celja je oškodoval za pri
bližno 300 tisoč tolarjev. 

Kradel v delavnici 
v dneh od 3. do 5. decembra 

je nekdo vlomil v delavnico 
v Rožnem vrhu pri Šmartnem 
v Rožni dolini. Ukradel je dva 
vrtalna stroja, dve kotni bru-
silki, varilni stroj, ročno kosil
nico, več bakrenih kljuk in 
razno ročno orodje v skupni 
vrednosti okoli pol milijona 
tolarjev, za kolikor je oškodo
van Jože K. iz Celja. 

M. A. 

V p i s n a m e s t a : 

Sedež podjetja: 
Sava Kranj, industrija gumijevih, usnjenili in kemičnih izdelkov p.o., 

SI<ofjeloška c. 6, 64000 Kranj; 
Lol<acija Ptuj, Ormoška c. 33a. 

Prodajalna Sava Trade: 
Maribor, Trg revolucije 6. 

Poštne enote: 
Celje, Šoštanj, Velenje. 

Informacije po telefonu 064 / 26-50 

Cert i f ikat l a h k o z a m e n j a t e 
za d e l n i c e e n e g a največ j ih s l o v e n s k i h izvoznikov. 



Živl lenje pod 
mil im nehom 

Dve različni zgoHbl o prodali hiše - Prvo pripoveduje 
hrezdomka Doroteja Nemec, drugo pa bivša podjetnica Ana 
Jančar 

Doroteja Nemec je v Rečici pri Laškem pro
dala svojo hišo, a se je pri finančnih poslih 
zataknilo. Denarja po treh letih še ni dobila, 
saj se z ocenitvijo, da je hiša vredna milijon 
dvesto tisoč takratnih dinarjev, ne strinja. To
žila je takratno posrednico za nepremičnine 
v Celju Ano Jančar, za katero pravi, da ni 
postopala, kot sta se dogovorili. Jančarjeva pa 
trdi, da ima čiste račune, saj je dokumentira
no, kam in kako je razporedila denar, ki ga je 
dobila od prodane hiše. 

Od februarja letos se Doroteja potika okrog, 
ker stalnega prebivališča nima, stanovanje, ki 
ji ga je priskrbela Jančarjeva, pa je iz osebnih 
razlogov zapustila. Za vsak naslednji dan ne 
ve, kje ga bo preživela, če ga sploh bo. Pri 
iskanju pomoči vedno naleti na gluha ušesa. 
Prepuščena je milosti in nemilosti ljudi. 

Nesrečna zgodba se je začela že aprila 1991, 
ko je Doroteja prodala svojo hišo, kjer je živela 
s sinom in hčerko. Za prodajo se je odločila, 
ker hiše ni mogla več vzdrževati, imela je teža
ve z zdravjem in premalo denarja za vse stro
ške. Z denarjem od prodane hiše naj bi Dorote
ja zase kupila primemo stanovanje, otrokoma 
pa izplačala delež, ki jima pripada (vsakemu 
šestina od vrednosti hiše). 

Posrednišica prodaja lilše 
Doroteja se je odločila za posredniško pro

dajo. Zaupala jo je Ani Jančar, takratni po
srednici z nepremičninami v Celju. Hiša je bila 
prodana meseca maja 1991. Toda zgodbi obeh 
udeleženk si nasprotujeta. 

Dorotejina se začne takole: »Moja hiša je 
bila v letu 1990 po mnenju izvedenca Marjana 
Salobirja iz Laškega vredna 240 tisoč nemških 
mark. Ta cenitev je bila narejena povprečno, 
glede na kvadraturo, in tudi ni bila uradna. Ko 
sem hišo prodajala, sem se odločila za tržno 
vrednost 135 tisoč mark, ceneje je nikakor ne 
bi prodala. Tako sem se dogovorila tudi z Jan
čarjevo, poleg tega sva se dogovorili, da kupec 
plača celoten znesek v devizah zaradi takratne 
visoke inflacije. O dinarjih se sploh nisva po
govarjali, s ceno pa sta se strinjala tudi otro
ka,« pripoveduje Doroteja. Po njenih trditvah 
sta tudi kupca Srečko in Jožica Plavčak, doma 
iz Laškega, s tem soglašala. Kasneje ji je Ana 
sporočila, da so se dogovorili za nekoliko nižjo 
ceno, 120 tisoč mark. Plavčakovi so kupili to 
hišo, ker je imela občina Laško namen njihovo 
porušiti zaradi gradnje ceste. Cenitev Dorote
jine hiše je za občino opravil zapriseženi ceni
lec Drago Žlajpah iz Celja, ocenil pa jo je na 
nekaj več kot milijon tristo tisoč takratnih 
dinarjev. »Jaz za to cenitev sploh nisem vedela. 
Ves čas sem mislila, da bo posrednica mojo 
hišo prodala za 120 tisoč mark, kot sva se 
nazadnje dogovorili,« pravi Doroteja. 

Ana Jančar zadevo pojasnjuje povsem dru
gače: »Glede na cenitev hiše smo se odločili za 
nekoliko nižjo, tržno ceno, in sicer milijon dve
sto tisoč dinarjev, takšen je bil dogovor s ku
pci, izplačilo v markah pa seveda ni bilo mogo
če, saj občina denarja ni izplačevala v devizah. 
Plavčakovi so plačali v dinarjih, kot je bilo 
dogovorjeno. Doroteja je pogodbo podpisala 
pri meni v Celju, stanovanje pa sem ji tudi 
priskrbela. Izbirala je lahko samo med dvema, 
odločila se je, da bo vzela stanovanje v Kraig
herjevi ulici. Dogovor je bil, da tretjino denar
ja od prodane hiše izplačam otrokoma in Do
roteji priskrbim ustrezno stanovanje, ostanek 
denarja pa ji izročim.« 

Doroteja pravi, da pogodbe o prodaji hiše 
sploh ni podpisala pri Ani, temveč pri odvetni
ku Romanu Mavriju v Laškem, v prisotnosti 
Jožice Plavčak. Izrazila je željo, da bi pogodbo 
vzela domov in jo temeljito prebrala, saj pri 
sebi ni imela očal, zato tudi ni mogla prebrati 
vsebine. Vendar naj bi ji oba prisotna zatrdila, 
da to ni potrebno, češ da je zapisano le tisto, 
kar so se dogovorili. Tako je pogodbo podpi
sala. 

Kolllco so v resnici piačali za 
hišo? 

še vedno misleč, da bo za hišo dobila 120 
tisoč mark, je Doroteja kasneje spoznala, da je 
podpisala pogodbo za milijon dvesto tisoč di
narjev, kar je znašalo pribhžno 90 tisoč mark. 
» M i smo hišo plačali, na cenitev nismo vpliva
li, plačali pa smo, kot je bilo dogovorjeno, 
milijon dvesto tisoč dinarjev. Ne vem, kaj smo 
storili narobe, da zdaj na nas gledajo kot na 
kriminalce, kot da smo hišo ukradli, ne pa 
pošteno plačali. Če bi prej vedeli, da bomo 
imeli takšne težave, je nikoli ne bi kupili, saj bi 
radi imeli mir,« se jezijo Plavčakovi in še ved

no trdijo, da so hišo plačali v dinarjih, ne pa 
v markah, kot zatrjuje Doroteja. Doroteja je na 
sodišče pripeljala pričo, ki je potrdila, da je na 
lastna ušesa slišala, kako je Jožica povedala, 
da je za hišo posrednici odštela 120 tisoč mark. 

Na sodišču je pričal tudi Miran Nemec, Do
rotejin sin. Kot je navedel, se spominja besed 
Jančarjeve, da bo hišo prodala za 135 tisoč 
mark v dinarski protivrednosti. S sestro Mate
jo naj bi dobila vsak po 30 tisoč mark, razliko 
pa mati. Končalo se je drugače, dobila sta vsak 
190 tisoč dinarjev (približno 13 tisoč mark). 
Zakaj sta si v trenutku premislila in se zadovo
ljila s toliko manj denarja, ni znano. Sploh pa 
z materjo od takrat dalje nimata nobenih 
stikov. 

Selitev v Celje 
Doroteja trdi, da v stanovanju v Kraigherje

vi ulici v Celju ni želela stanovati, saj je bilo 
v slabem stanju in ni bilo v pritličju, sama pa 
težko hodi, ker ima težave z nogo. Pravi, da ji 
je Ana zagotovila, da je to le začasno in da ji bo 
poiskala drugo bivališče. » V stanovanju sem 
bila zelo nesrečna, neprestano so mi trkali na 
vrata in mi zvonili, po telefonu so mi grozili. 
Čakala sem le, da dobim denar, ki mi pripada 
od hiše, ter si kupim svoje stanovanje. Vsak 
dan sem Jančarjevo prosila, naj mi vendar da 
moj denar. Vedno si je kaj izmislila, rekla pa 
je, naj ne skrbim, saj imam vse v markah in da 
ga bom kmalu dobila. Stanovanje, kjer sem 
morala tičati, je bilo last njenega sina, za kar 
sem zvedela šele kasneje. Ker sem jo večkrat 
prosila za svoj denar, se je močno razjezila in 
mi tudi grozila,« pripoveduje Doroteja. Takrat 
se je tudi odločila, da bo Ano tožila. 

Od takrat so minila že tri leta, stvari pa še 
niso dorečene. Pravi, da stanovanja v Kraig
herjevi nikoli ni nameravala kupiti, kot to za
trjuje Ana. Res pa je tam ves čas živela in tudi 
plačevala vse stroške, ker je upala, da se bodo 
stvari vendarle uredile. »Odšla sem na ulico, 
ker ne bom živela v stanovanju, ki mi je bilo 
vsiljeno, poleg tega pa še vedno nisem dobila 
denarja od moje hiše, ki mi pripada. Jančarje
va mi je dala vsega skupaj le 60 tisoč dinarjev 
in rekla, da je to vse, kar mi od hiše ostane. 

Pod milim nebom 
Doroteja že od marca nima strehe nad glavo, 

potika se pri tujih ljudeh, išče svoj prostor pod 
soncem, a ga ne najde. S prošnjami se obrača 
na vse možne naslove, povsod se ji zaprejo 
vrata. Dvakrat je ljudem v zameno za preno
čišče pomagala pri delu. Zakaj živeti? In mor
da še bolj pomembno vprašanje: kje živeti? 
Odgovora še ni našla. Ko ni več našla ljudi, ki 
bi jo razumeli, si je naredila dom na hodniku 
stanovanjske stavbe. Zunaj je mrzlo, v parku 
ni mogla spati. Zelo jo je zeblo, strah jo je bilo. 
Še oktobra je hodila naokrog le v poletmh 
oblačilih, zato se je močno prehladila. Ze dolgo 
ima težave z zdravjem, zato je tudi invalidsko 
upokojena. Zadnjo možnost za rešitev svojih 
težav je končno videla v tem, da se nasibio 
vseli v prazno stanovanje na Glavnem trgu 
v Celju. Obljubljali so ga njej, a ji ga niso 
dodelili. Vedela je, da ni prav ravnala, a kaj 
naj naredi, če se nihče ne zmeni zanjo? Kdo je 
pristojen za to, da ji pomaga? Je zaradi opisa
nih razmer res sama kriva, da je že toliko časa 
na cesti? Kaj stori država za takšne ljudi, ki 
sami ne morejo rešiti svojih težav? Končno 
sodbo bo seveda dalo sodišče. 

Ana Jančar pravi: »Če Doroteja ne bi samo
voljno zapustila stanovanja, ne bi bila revica 
na cesti. Nihče je ni spodil iz stanovanja, ki je 
njeno, saj je tri leta živela v njem. Na kompro
mis ni pripravljena, vztraja samo pri tem, da je 
njena hiša vredna več, kot je bila ocenjena, in 
da se s tako nizko ceno ne strinja. Jaz imam 
čiste račune, obračun sem izdelala, izplačala 
sem njene otroke, plačala sem davek, vzela 
sem svojo provizijo in kupila sem ji stanova
nje, za katero zdaj pravi, da ni njeno. Danes je 
vredno najmanj 40 tisoč mark. Izplačala sem ji 
tudi razliko 60 tisoč din, kar je sama priznala. 
Zakaj ni sodnega epiloga počakala v svojem 
toplem, dvosobnem stanovanju?« 

Mi vam ne moremo 
pomaga t i . . . 

Takšen odgovor je največkrat dobila od in
stitucij, na katere se je obračala. V Laškem se 
je morala odjaviti, ker tam ni imela več prebi
vališča. V Celju je svoje bivanje hotela prijaviti 
le začasno, saj ni imela namena stanovati 
v Kraigherjevi ulici. Ker ni imela nobenega 

Od lastnice hiše do brezdomke — Doroteja 
Nemec 
ustreznega potrdila, da je tam podnajemnica 
ali da bo začasno tam stanovala, se na občini 
ni mogla prijaviti. Tako je ostala brez začasne
ga ali stalnega prebivališča, potrdila o držav
ljanstvu z Ministrstva za notranje zadeve ni 
prejela, prav tako ni dobila lastninskega certi
fikata, osebna izkaznica pa ji je tudi že pro
padla. 

Torej Doroteja Nemec, po rodu Slovenka, 
v tem trenutku v Sloveniji ne obstaja več, nima 
pravic in ne doma. Če išče pomoč pri pristojnih 
centrih v Celju, ji rečejo, naj se obrne na La
ško, kjer je prej živela. Ko gre v Laško, pravijo, 
da so za njo dolžni poskrbeti v Celju, kjer zdaj 
prebiva, pa čeprav je njen dom na ulici. Od 
najbolj hladnih ljudi pa je slišala tudi to, da je 
v življenju potrebno marsikaj potrpeti. Morda 
dva živčna zloma nista dovolj, tudi ne zmrzo
vanje na tleh, sklepna revma in druge bolezni, 
vsa obupana je prejokala že dneve in noči. 

Kaj stori država za državljane brez prebiva
lišča? To smo vprašali tudi Braneta Buta, di
rektorja Centra za socialno delo v Celju, in 
izvedeli, da je vse pogojeno s stalnim bivališ
čem, vse eksistenčne pravice zavisijo od stal
nega prebivališče, poleg tega pa je potrebno še 
ustrezno državljanstvo. »Mi Doroteji ne more
mo pomagati, ker stanovanj nimamo, sodeluje
mo le v postopku za pridobitev socialnih sta
novanj, vendar ona ni občanka Celja, zato ji po 
zakonu ne moremo pomagati. Pristojni so na 
Centru za socialno delo v Laškem, ker je imela 
tam zadnje stalno prebivališče.« Kljub temu je 
s problemom seznanil ustrezne ustanove. 

Doroteja se je s prošnjo za pomoč obrnila na 
Društvo upokojencev Celje, na Suprastan, ki je 
upravitelj upokojenskih stanovanj v Celju, na 
Zavod za pokojninsko in invalidsko zavarova
nje v Ljubljani, ki je lastnik teh stanovanj, po 
pomoč se je zatekla k Jelku Vidmarju, pravico 
je iskala tudi na Ministrstvu za pravosodje 
v Ljubljani, kjer so dejali, da lahko sodne 
obravnave le pospešijo. V času tožb na sodišču 
je Doroteja zamenjala že več odvetnikov, ker je 
vsakič dobila občutek, da odvetnik ne dela več 
v njenem interesu. Po njenem mnenju so se čez 
čas vsi zarotili proti njej, vendar ne ve, zakaj. 

Jelko Vidmar ji je skušal pomagati z nasveti, 
zanimal se je, kako stvari potekajo na uradih. 
Tudi on zatrjuje, da so mu povsod posredovali 
informacije v prid Doroteje. »Pri Suprastanu 
je ugodno rešitev prošnje za stanovanje napo
vedoval Stane Plazar, prav tako predsednik 
DU Ludvik Zupane, kjer so ji tudi potrdili, da 
je v zelo težkem položaju glede stanovanja. 
Tudi na ZPIZ v Ljubljani mi je Luča Nagode 
Debeljak, vodja stanovanjskega sklada, rekla, 
da oni le potrdijo tisto, za kar se v D U v Celju 
odločijo,« pripoveduje Vidmar. Danes teh ob
ljub nihče ne prizna. Dejstvo je, da kljub vse
mu stanovanja Doroteji niso dodelili. »Dorote
ja je večkrat rekla, da bo šla kar v Savinjo, če 
vsaj tistega stanovanja na Glavnem trgu ne bo 
dobila, ker ji drugega ne bo preostalo. Vedel 
sem, da je v hudi stiski, zato sem ji skušal 
pomagati, pa čeprav so mi grozili po telefonu 
in zasledovali mojega sina,« je dodal Jelko 
Vidmar. 

Ponovna cenitev je bila že narejena, kako pa 
sb hišo ocenili, še ni znano. Mnogi o tem pri
meru govorijo kot o goljufiji, ki nima konca. 
Če je res tako, ne vemo. Nemčeva se zavzema 
za večjo vrednost svoje hiše, Jančarjeva pa je 
denar, ki ga je dobila od hiše, ustrezno razpo
redila, za kar ima tudi dokaze. Al i je bila hiša 
res premalo ocenjena ali ne, pa bomo še videli. 

D A M J A N A SEME 

Blagol 
Angleška novodobna pevca In 

John Christian in Shirlie 
Roden sta svetovna popotnika, 
glasnika miru in ljubezni. Pet
je sta prerasla v tistem trenut
ku, ko sta spoznala, da je 
v življenju še marsikaj več, kot 
sta bila do časa prebujenja 
pripravljena verjeti. Pričela 
sta peti z notranjim žarom. 
Drugače izgovarjati iste bese
de . . . Na drugačen način od
peti iste note... Ljudi, ki jima 
prisluhnejo, njune pesmi 
sproščajo, pomirjajo, zazibajo 
proč od težav. Nekateri verja
mejo, da z glasom celo zdravi
ta. Po svoje prav gotovo. Saj se 
zmoreta občinstva dotakniti 
prav tam, kjer je srce. 

»Glasbo, s katero se ukvar
java, imenujemo novodobna 
glasba, ker se res razlikuje od 
drugih glasbenih zvrsti. 
A midva jo rada poimenujeva 
kar >pesmi iz srca<,« pojasnjuje 
Shirlie Roden, odlična pevka 
s kristalno čistim glasom. 
»Glasba ima to možnost, da se 
te dotakne, te povzdigne in 
spremeni. Najbolj se trudiva 
z besedili, s tem, kar skuša 
glasba povedati. Ta glasba se 
od ostalih razlikuje v učinku, 
ki ga skušava skozi njo prene
sti med ljudi,« nadaljuje Shir
lie, »kajti najine pesmi vsako
gar spodbujajo, naj bi se pre
budil in kaj naredil s svojim 
duhom. Včasih poslušalce pe
smi sprostijo, pomirijo, obe
nem pa jim dostikrat pomaga
jo pri čutenju sebe in notra
njosti, drug drugega, celo pla
neta in skrbi, ki mu jo dolgu
jemo.« 

Pevica z zlatim 
glasom 

Shirlie Roden Je pravi vrelec 
ustvarjalnosti. Ze pri šestnaj
stih je diplomirala iz solo pet
ja, potem pa se je odpravila 
s kitaro v London. Med študi
jem na univerzi je ustanovila 
svojo ročk skupino, po odlično 
opravljeni diplomi iz književ
nosti pa se je pridružila legen
dami ročk skupini The Kinks. 
»Izhajam iz običajnega sveta 
glasbe in karierizma na angle
ških tleh. Sredi tega vrveža 
sem doživela izkušnjo, ki je 
zaznamovala moje življenje. 
Spremenila sem se in pričela 
ustvarjati dmgačno glasbo,« 
pripoveduje Shirlie, ki je 
z Johnom Rodenom pričela so
delovati pred približno petimi 
leti. Sicer pa ob glasbi piše 
gledališke igre, sklada, v gle
dališču dela kot pevka in 
igralka, piše tudi pesmi. 

Pravijo, da nas Shirliein či
sti glas ponese prav do 
zvezd . . . Z glasbo, ki prenaša 
posebne vibracije.. . Shirlie 
Roden je odkritje za novodob
no glasbeno sceno, pa tudi an
gleško glasbeno sceno nas
ploh. Verjame, da je odraščala 
na pravem mestu: » V Walesu, 
kjer sem preživljala otroštvo, 
je petje velika tradicija. Ko 
sem bila stara sedem let, so že 
vedeli, da imam naravni dar za 
petje. V šolskem zbom sem pe
la solo. Doma so me spodbuja
li, naj pojem in nastopam.« 
V njeni družini so bili vsi glas
beniki. Oče in sestra sta igrala 
klavir, brata sta ustanovila 
svoji ročk skupini, mati se je 
ponašala z lepim glasom. »Ce 
v svojem življenju ne bi imela 

Moč In slava 
Potreben je le trenutek časa, 
dotik roke v pomoč 
in solze v očeh tujca, ki bo razui^ 
Potreben je le jezik ljubezni, 
da spregovori skozi čas, 
da ceniš svoje darove in se osvob^ 
Le verjemi — jaz verjamem. 

Odlomek iz pesmi The Povv^er And The Gl^ 
Roden posvetila oskrbovancem in osebju zâ  
duševno bolne iz Hrastovca pri Lenartu. 

. ^ 

glasbe, se mi; 
vredno živeti 
»Če ne bi mo| 
bi bilo žara 
prazno.« Tojj 
iz občinstva. 1 
iz globine. Ti 
bil punk v ^ 
priljubljen, je 
ki ostala pop, 
vendar je bil 
poslom razoj 
ni zanimal n 
lotila malo dj 
napisala muz 
anski, v kat 
tudi glavno \ 
ga je postavi 
ducent BiH ; 
danes v same 
nejših produ 
nu. Shirlie uj 
Ta muzikal, Ji 
pol, je napisa 
mesecih. 

Gledališče 
ljubezen, a i 
v veliki mei 
usmerila ra 
glasba. Pisar 
»Prvič v svoj( 
razumem, zi 
vem, da je m( 
dem skušam 
glasbo.« V p 
jo je posvetil 
telju Paulu S 
sala takole: i 
kar želi biti. 
Vsak lahko 
usodo. Če le 
s i . . . « 

Učitelj z 
nasmeho 

Obraz Joh 
žareva prijaa 
veje toplina, 
Tudi on je ] 
pevec z lepil 
otrok je verj 
in da zna zab 
sionalno pa i 
jati s petjem 
Pritegnil je 
bratov Gibb 
Gees, ki sta 
menedžerja. 
uveljavljal 1 
nik in komi 
opojnost sla 
njevale tako 
spoznal, dal 
brezpogojna I 
kne svet. 

Pri sedemi 
stal dmg čld 
ju sem se pri 
je meditirala 
se na svoje vi 
znašel v dni| 
vesti. Doživ« 
mi je dala ve 
nju še marši) 
česar sem sei 
Da se marši 
vzorcev, ob k 
čal in na pod 
vzgajali. Ei 
moral vpraši 
če, da je v i 
več, kot pa I 
damo? Tako 
potovanje, v 
spoznanja si 
in razumeti 
polnoma drl 
na poti do 
gih in samež 
je postalo d> 
izražanja si 
oserrmajst 1« 
poznajo ga f 
lijeQ Evrop« 
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ini glas iz srca 
^ Shirlle Roden In John Christlan sta ptvlč nastopila v Celju 

John Christian in Shirlie Roden, odlična glasbenika z meglenih otokov, s petjem prebujata 
v ljudeh dobre misli. 

koli se ljudi dotakne s svojim 
nalezljivim nasmehom in do
bronamernim, ljubeče narav
nanim odnosom do življenja. 
Zanj odločilno je bilo srečanje 
s Paulom Solomonom, ki ga je 
spoznal v Londonu na festiva
lu uma, telesa in duha. Tako je 
tudi sam postal eden od učite
ljev Družine notranje svetlobe. 
Ob duhovnih znanjih si na 
svojih delavnicah in predava
njih pomaga še z igralskimi in 
pevskimi sposobnostmi. Da bi 
ljudi prepričal o vrednosti lju
bezni, uporabi prav vse svoje 
talente. 

»Imamo nekaj, kar poime
nujemo Svobodna volja,« uči 
John. »Svobodna volja je 
v življenju najvišja sila. To 
smo mi. Sami odločamo. Zase 
vem, da me je spremenilo tudi 

spoznanje, da obstaja višja in
teligenca. Povsod okoli nas je. 
Ta duh je vedno z nami in veli
ko večje moči ima, kot smo 
pripravljeni verjeti in izkusiti. 
In vendar ljudje sami, vsak za
se, oblikujemo svoje življenje. 
Menim, da je človekova naj
važnejša sposobnost, da zna 
sprejemati odgovornost - spre
jemati sebi lasten način razmi
šljanja, čustvovanja in obna
šanja. Ta odgovornost do svo
jih dejanj pa se razvije tudi 
v širšo odgovornost, odgovor
nost do okolja, do drugih ljudi, 
do ravnanja in komuniciranja 
z njimi. Novo obzorje se lahko 
odpre, ko pričenjaš razumeti, 
da je življenje šola in da ima 
narava svoje zakone, s kateri
mi nas določa. Ker ima človek 
Svobo.dno voljo, lahko te za

kone tudi krši. A zaradi tega 
mora vedno plačati. Življenj
ska šola je potemtakem odvis
na od nas samih. Če kršimo 
naravni zakon, zbolimo. Če 
kršimo, imamo težave v odno
sih z ljudmi. Če kršimo, si 
marsikdaj želimo, da nečesa 
ne bi naredili. . . Kot ljudje se 
odkrivamo vsak dan znova.« 
Spoštovati moramo življenje, 
ki nam je dano, je prepričan 
John Christian, in gojiti mora
mo samospoštovanje. Veliko 
pomenim prav takšen, kot 
sem.. . 

Zakaj ljudje ne 
pojejo več? 

Shirlie Roden razmišlja po
dobno: » N e bodimo prestrogi 
do sebe. Niste popolni. Nihče 
ni popoln. Še posebej midva 

ne. Zato sprejemava dejstvo, 
da ne počneva vedno vseh 
stvari prav. A tudi iz negativ
nih izkušenj se učimo in skozi 
iskanje rastemo. Na ta način 
dejansko ustvarjamo svoje 
življenje. Zavedali naj bi se, da 
je vsak položaj, ki ga s svojimi 
dejanji ustvarimo, učna ura za 
življenje. Ko dojameš lekcijo, 
se lahko povzpneš više in po
makneš naprej.« 

Duhovne vrednote, ki jih 
v napetem času potrebujemo 
vsi, posredujeta na nadvse pri
jeten način. S petjem skušata 
priskočiti na pomoč. »Člove
kovo telo je kot glasbeni in
strument. Kot takega ga je 
možno uglasiti. Če ga uglasi
mo na višje frekvence in jim 
dovolimo potovati v zvoku in 
ritmu glasbe prosto skozi nas, 
lahko proizvedemo zdravilen 
učinek, lahko odkrijemo nek 
odgovor v sebi,« pojasnjuje 
John Christian, zakaj ob njimi 
glasbi občutimo prijetne v i -

John Christian in Shirlie Ro
den sta v Sloveniji že sedmič. 
Ravno danes, 8. decembra na
stopata v Kulturnem domu 
v Velenju, za jutri, 9. decem
bra pa pripravljata nastop na 
Ravnah na Koroškem. 

bracije, ki sproščajo, pomirja
jo in nudijo skorajda nekakšno 
zatočišče pred neprijetnim. 
»Če lahko najina glasba v po
slušalcih sproži kakšno resnič
no pozitivno spremembo, po
tem je najin trud docela popla
čan. Potemtakem glasba ven
darle ni sama sebi namen. . .« 
»Poslušalci sprejemajo glasbo 
zelo dobro,« nadaljuje Johno
vo razmišljanje Shirlie. »Bla-

Uro pred koncertom v Narodnem domu. 

godejni zvok glasu? Vsakdo ga 
lahko doseže! Z Johnom o tem 
le učiva. Tudi na delavnicah 
v Ljubljani sva učila, kako naj 
bi uporabljali glas, kako lahko 
glasbi dovolimo, da potuje 
skozi nas. Sicer pa imate 
v Sloveniji še zelo močno glas
beno tradicijo, medtem ko 
v mnogih krajih sveta ljudje ne 
pojejo več. Sedijo pred raču
nalniki, televizorji, komajda 
še govorijo, kaj šele da bi peli. 
Ravno zato je pomembno, da 
obujamo petje.« Skrivnost 
njune glasbe, ki prebuja lepe 
občutke in dobre misli, pa je 
v harmoniji uma, telesa in sr
ca, pojasnjuje John Christian: 
»Lebdeti s tem ritmom... 
Skrivnost je v notranjem člo
vekovem središču, v srcu in 
duhu, ki sta resnično tam. Peti 
pesem brez srca ali jo zapeti 
s srcem? To je velika razlika. 
Čar nastopi takrat, ko poješ 
z vsem notranjim bistvom.« 

Sicer pa tudi Celjani ne po
jejo več. Da je res tako, so do

kazali na koncertu Sirlie Ro
den in Johna Christiana v Na
rodnem domu. Tisti, ki so si ga 
ogledali, so uživali v uri in pol 
dolgem nastopu, nabitem 
z energijo in lepimi občutki. 
A Shirlie in John sta nastopila 
v napol prazni dvorani. . . Po 
drugih krajih Slovenije, na 
primer v ljubljanskem Klubu 
Cankarjevega doma, ni bilo 
tako. Četudi so bili plakati 
o njunem koncertu razobešeni 
povsod po Celju - na stebrih, 
pred knjižnico, celo v lekarni 
- občinstva na koncert niso 
privabili. Je bila kriva vstop
nina? Ne, ker je sploh ni bi
l o . . . So ljubezen, spoštovanje 
in dobrota vrednote, ob kate
rih se naježi koža? Najbrž tudi 
ne . . . Morda je delček resnice 
v misU, ki jo je John Christian 
navrgel v razmislek med kon
certom: »Lepo je, če smo po
membni. A še važnejše je, če 
smo prijetni in dobri ljudje.« 
Naslednjič si vzemimo čas 
zase. KSENIJA L E K I Č 

O vel'kih praznikih je ponoči svet u u u n 
Od dna do dna, 
če sem godna 
za moža! 

(Ljudski čami rek) 

S temi besedami naj bi za 
ženitev godna dekleta na Šta
jerskem vrgla v studenec ja
bolko in rožmarinov venec, da 
bi se še tisto zimo poročila. Pa 
ni bilo tako preprosto, kot je 
slišati. Do vode je moralo de
kle bosih nog, še preden je šla 
k polnočnici. 

Predbožični čas je bil, kar 
zadeva verovanja, ena sama 
mešanica preostankov pogan
skih vraž v času zimskega kre
sa in zaupanja v čudodelnost 
adventnega, božičnega blago
slova. Prepričanje davnih 
prednikov, da se v teh najdalj
ših nočeh vračajo duše unu-lih 
na svoje domove ter terjajo 
svoj delež, da imajo zle sile še 
posebno veliko moč, s krščan
stvom ni splahnelo. Rekli bi, 
da je bilo prej narobe. Pogan
ska verstva, vzemimo starogr
ško mitologijo, so v domišljij
ski svet preprostejših, manj ci
viliziranih ljudstev prenesla 
spoznanje, da so bogovi in pol
bogovi včasih tako zapleteni 
v medsebojne spore, da se za 
usodo ljudi, ki so se jim zate
kali po pomoč, še zmenili niso. 
To svoj stvo so ljudje bržčas 
pripisovali tudi velikim krš
čanskim praznikom zaradi 
mnenja, da je svet v takšnih 
dneh odprt za dobro in zlo, za 
blagoslov in prekletstvo. Na 
tak način si lahko razlagamo 
protislovje, da so se kljub sve
tosti adventnega in prednovo-
letnega časa zatekali tudi 
k »črni magiji«, k čarnim rav
nanjem. 

Ena takih vražjevemosti, 
hoja v »r i s« , je bila zapisana 

na Dravskem polju, kar pa je 
ne omejuje samo na to območ
je. Takole gre ta vraža: 

Nasveti večerje treba vzeti 
kol, na katerem seje sušilo žit
no snopje in je bil čez vse svete 
zunaj na prostem ter oditi ne
kam na križpotje. Tu mora kol 
zabiti v zemljo, z dve leti staro 
leskovo palico pa okoli kola 
narediti »ris«. Potem se mora 
vstopiti v notranjost tega risa 
in trikrat močno zažvižgati. 
Pokaže se duh (hudič), ki mu 
mora najprej zapisati dušo, 
potlej pa mu, zvijačnež pe
klenski, izpolni vsako željo. 

Pogumni Savinjčani, tam 
okoli Braslovč, so hodili na 
svet večer na kak travnik, kjer 
so tisto leto kosili. Kdor zdrži 
čez polnoč, naj bi mu hudobec 
koso tako zacopral, da je ne bo 
treba nikoli klepati in bo reza
la kot sam vrag. 

Od nekdaj so si ljudje želeli 
predvsem dvojnega. Da bi le
teli kot ptiči in da bi bili lahko 
nevidni. Tisto z letenjem so 
pred stoletji dovolj plačale ti
ste ženske in redkejši moški, ki 
so uživali plodove nekaterih 
rastlin. Te so jim povzročale 
blodnje in občutek letenja (kot 
danes drogiranci), a svojih ob
čutkov niso znali zamolčati. 
Končali so na grmadah. Takš
no kapo je hudi duh ponujal 
tistim, ki bi med polnočnicami 
smuknili za veliki oltar. V pla
ninah Savinjskih Alp so tako 
kot tudi na drugi strani na Je
zerskem verjeli, da vrag pribiti 
do človeka, ki je na pokopališ
ču poiskal desko krste z grča-
vo luknjo in pogledal skoznjo 
na sveti večer, najbrž o polno
či. Hudič mu je dal ali mošnjo 
denarja ali pa kapico, ki je pri
pomogla k nevidnosti. 

Nekaj posebnega je bila 
skoraj po vsej Sloveniji razšir

jena vera o copmiškem stolč
ku. Če si pri polnočnicah nanj 
stopil malo pred povzdigova
njem, seveda čisto zadaj pod 
korom, si lahko videl in spoz
nal vse copmice v fari. Ker 
niso mogle gledati v najsvetej

še, so obrnile glave nazaj. Pa 
ni bil vsak stolec dober. Izde
lati ga je moral moški, čisto na 
skrivaj in v teščih jutranjih 
minutah od goda sv. Barbare 
do predbožičnega jutra. Les je 
moral biti izdelan iz sedmih 

različnih lesov moškega spola 
in sestavljen brez vsakega žeb
lja. Toda ko je bilo polnočnic 
konec, jo je moral dotičnik kar 
se da naglo ucvreti iz cerkve in 
se stisniti pod prvo streho ali 
pa prijeti za prvi plot, drugače 
bi ga copmice ujele in zmlele 
v sončni prah. Stolec je bil re
cimo takle: sedišče je bilo iz 
hrasta, jesena in kostanja, štiri 
noge pa iz meklena, javorja, 
bezga in gabra. Vrstni red ni 
bil pomemben, najbrž tudi 
oblika stolca ne. 

Copmice je v cerkvi pri pol
nočnici spoznal tisti Pohorc, ki 
je pri polnočnici zdegal kova
nec v večno luč. Proti spod-

Takle je bil, recimo, coprniški stolček. Med prikazovanjem božičnih šeg in vraž ga je za TV 
pokazal in razložil Janez Cepuš, član FS »Antona Tanca*. 

njim krajem pa so verjeli, da je 
treba copmico, če bi že prišla 
na sveti večer v hišo, pokriti 
s prtom z božične mize, pa je 
bila ujeta. Po vsem sloven
skem ozemlju so verjeli, da na 
božično noč cvetijo zakladi. 
Pot do njih pa je terjala najra
zličnejše postopke: gledanje 
s trinajste ali sedenmajste late 
pod kozolcem, opazovanje iz 
čamega risa, vendar je bil zra
ven še vedno kak neuresničljiv 
pogoj — recimo, da ves ta čas ne 
smeš vzeti v misel črne mačke. 
Najbrž ravno zato ni še nihče 
izkopal skritega zaklada. 

Nekatere teh vraž so veljale 
tudi ob dmgih večerih in no
čeh božičnih in novoletnih 
praznikov, nekatere samo na 
določen dan ali noč. Metanje 
čevljev ali copat čez ramo na
zaj proti vratom naj bi z lego 
čevlja dekletu pokazalo, če bo 
šla prihodnje leto od hiše kot 
nevesta. Če je bil čevelj s koni
co obrnjen k vratom, naj bi šla, 
če ne, bo morala še počakati. 

Takšno vedeževanje je vse
bovalo včasih tudi drobec res
nice. Dekle, ki je verjelo, kar ji 
je vržen čevelj pokazal, da bo, 
je pozneje tudi ravnala tako, 
da bi se napoved usode laže 
izpolnila. 

Tokrat so bila na vrsti vede
ževanja, verovanja in vere iz 
naših krajev, ki se vežejo na 
čame predmete in postopke, 
na delovanje zlih duhov, tudi 
samega zlodeja. Teh verovanj 
še do dandanes nista izrinili 
niti znanost niti cerkev. Saj 
navsezadnje lahko beremo, da 
nastajajo nova kultna gibanja 
v visoko civiliziranih družbah, 
tudi med ljudmi z visoko izo
brazbo. Vedno je v človeku mi
sel nepriklenjena. Kaj pa 
če...? 

Foto: EDI MASNEC 
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I ODMEVI I 
Za Planino, ker 
jo imamo radi 

Prebiram članek iz prejšnje 
številke NT pod naslovom »Za 
Planino, ker jo imamo radi«, ki 
je napisan v besednjaku, ki me 
je zelo presenetil, saj spada 
nekam v bližnjo preteklost. 
Moti me tudi, da se avtor član
ka skriva za nekakšnim inici
ativnim odborom LDS, nima 
pa toliko korajže, da bi se pod
pisal s priimkom in imenom. Iz 
vsebine članka je razbrati, da 
pisec najbrž ni iz planinskih 
logov, ali pa nima čuta pripad
nosti svojemu kraju. Vseeno 
bom skušal odgovoriti na ne
kaj netočnosti ter diskvalifi
kacij in kako jaz vidim vso za
devo s svojimi očmi. 

Da propaganda z letaki ni 
tako vsakdanja, kot trdite vi, 
se mi zdi pravo licemerje, saj 
smo v času pred volitvami 
dnevno dobivaU goro letakov, 
med drugim tudi LDS-ove. 

Kdo je državni zbor prisilil, 
da ni določil območje občine 
Planina, veste samo vi, ustav
no sodišče RS to zagotovo ni 
bilo, sa je naši pritožbi na ta 
organ ugodilo ter razglasilo 
občino Šentjur v starih oz. 
enakih novih mejah za neu
stavno. Najkasneje šest mese
cev pred naslednjimi lokalni
mi volitvami se mora občina 
Šentjur po sklepu ustavnega 
sodišča RS preoblikovati. 

Da nam krajevno skupnost 
dokončno jemljejo, bi še en
krat poudaril, saj krajevna 
skupnost v zakonu, kot pravna 
oseba ne obstaja več. 18. člen 
Zakona o občinah, s katerim 
pa vi resnično zavajate jav
nost, samo našteva, da lahko 
obstajajo: krajevne, vaške, 
ulične.. .skupnosti. Piše tudi, 
da se odnosi v teh skupnostih 
urejajo z občinskim statutom. 
Kaj to v praksi pomeni za pre-
nekatere uspešne in od centrov 
oddaljene krajane skupnosti, 
v katerih so ljudje več ali manj 
sodelovali pri razvojnih in ko-
mimalnih zadevah ter tako ne
posredno vplivali na razvoj 
svojega okolja, je lahko jasno 
vsakomur, ki logično razmi
šlja. Po mojem mnenju ta re
forma marsikje ukinja, ne pa 
uvaja krajevno samoupravo. 

Lahko vam zagotovim in to 

tudi dokažem (zapisniki sej), 
da so pri tem »samouničujo-
čem« sklepu o bojkotu volitev 
sodelovali vsi od sedmih čla
nov sveta krajevne skupnosti 
ter oba člana, ki sva v svetu po 
funkciji (eden član IS in od
bornik). Vse tri seje na to temo 
so bile sklepčne, vsak član sve
ta je bil prisoten vsaj na eni 
seji. Nihče ni nikoli glasoval 
proti sklepu o bojkotu. Svet 
sestavljajo: dva člana iz stran
ke SDSS, dva člana iz SLS, ter 
pet članov nestrankarskih lju
di. Gospodom ali gospem 
v »iniciativi« bi še rad razložil, 
da v demokraciji ni nujno, da 
se strinjajo vsi, kar je v tem 
primeru res bilo, ampak odlo
ča večina. 

Iz vaših »pravovernih« na
ukov in diskvalifikacij je raz
vidno, zakaj na Planini še ni
mate svoje stranke, prepričan 
pa sem, da s takšnim razmi
šljanjem ne boste pridobili 
mnogo članov, saj Planinčani 
veljamo za pokončne ljudi. Pa 
brez zamere! 

MIRKO KOVAČ, predsednik 
kom. za krajevno samoupravo 

Planina pri Sevnici 

Rekonstrukcija 
ceste Prevorje 
- Lesično 

Spoštovane bralke in bralci 
Novega tednika! Na 26. seji 
Državnega zbora sem postavil 
konkretno vprašanje: »Kdaj 
bo končana rekonstrukcija ce
ste Prevorje - Lesično?«,ki ste 
ga lahko prebrali v prejšnji 
številki. Danes vam posredu
jem odgovor. Sami presodite, 
kaj se nam obeta. 

»Marjan Dvornik: V Mini
strstvu za promet in zveze smo 
s sodelovanjem strokovnih 
služb pripravili analizo stanja 
magistralnih in regionalnih 
cest v Republiki Sloveniji in 
pregled ukrepov za kratkoroč
no sanacijo tega stanja... V tej 
analizi eksplicitno izstopata 
dve vprašanji in sicer: na pr
vem mestu vprašanje varnosti 
v prometu in na drugem mestu 
vprašanje prioritet, ki jih je 
potrebno na tej osnovi oprede
l i t i . . . 

Ta uvod sem naredil zato, da 
bi bilo bolj jasno, kako se pri
pravljamo oziroma kako se že
limo osredotočiti na osrednje 
probleme, čeprav je popolno-

- ma jasno, da obstajajo v Slo
veniji tudi tako imenovani 
omrežni problemi, problemi 

enakomernega regionalnega 
razvoja in drugi. Vendar je 
s stališča gospodarnosti smo
trno, da se najprej ohranja ti
sto, kar že imamo. In se šele 
v drugem koraku z novimi in
vesticijami in pa s finančno 
zahtevnejšimi posegi oblik-ije 
cestna infrastruktura za druge 
probleme. Problem, kakršen je 
ta cesta, takih problemov ima
mo v Sloveniji veliko, saj je še 
preko 400 km di-žavnih cest 
v makadamu. Državni zbor bo 
moral sprejemati tisto politič
no odločitev o prednostih ozi
roma o tem, kaj bo letni prora
čun vseboval. 

Popolnoma se strinjam z go
spodom Potočnikom, da Mini
strstvo za promet in zveze 
v nobeni krajevni skupnosti ne 
obljubi nobene ceste, ker za to 
ministrstvo ni pristojno. Za to 
so pristojni politiki, ki lahko 
obljubljajo. PoUtiki na najviš
jem nivoju so poslanke in po
slanci Državnega zbora, ker 
imajo glasove in moč odloča
nja. Ministrstvo v okviru svo
jih strokovnih služb pripravlja 
predloge, strokovne utemelji
tve in seveda na tej osnovi 
izhodišča za pripravo prora
čuna, tudi osnovno tabelo, ta
belarični del, ki je potem v po
polni pristojnosti Državnega 
zbora, da ga ustrezno oblikuje. 

Kar se tiče porabe letošnjih 
sredstev, bomo natančnejše 
poročilo posredovali pisno. 
Vendar zagotavljam, povsod, 
kjer so dane tehnične možno
sti, se pravi ustrezna doku
mentacija in ustrezno soglasje, 
da je bil denar na tistih prora
čunskih postavkah maksimal
no uporabljen... 

Podpredsednik Vladimir 
Topler: Hvala lepa. Dodatno 
vprašanje, gospod Potočnik. 

Franc Potočnik: Jasno je, da 
s takšnim odgovorom človek 
ne more biti zadovoljen. Kon
kretno sem vprašal, kdaj bo ta 
odsek končan? Namreč, tudi 
prej sem povedal, da je v pr
vem branju zakona o proraču
nu bilo izglasovano in da je 
potem minister Umek rekel: 
stvari so pripravljene, zaen
krat bo dosti 43 milijonov, 
drugo leto bomo to uredili. A l i 
bo to leta 1995 ali ne? To mi, 
prosim, povejte. Nič drugega. 

Podpredsednik Vlad^rdr 
Topler: Hvala lepa. Prosim za 
odgovor še Ministrstvo za pro
met. Gospod Dvornik, izvolite, 
odgovor na dodatno vprašanje 
gospoda Potočnika. 

Marjan Dvornik: Hvala za 
besedo. Na trasi Čmovljica-
Lisično, je bilo do konca okto
bra izvedeno 73 odstotkov 
predvidenih del .« 

FRANC POTOČNIK, 
poslanec SLS 

Poslancu SLS g. 
Francu 
Potočniku 

Gospod poslanec, ob tej pri
liki bi se vam rad zahvalil za 
vaše javno zavzemanje za ime
novanje občine Planina pri 
Sevnici na seji državnega zbo
ra. Čeprav niste kandidirali na 
našem področju, vas imamo za 
našega poslanca. 

Glede cestne problematike, 
ki jo obravnavate v prejšni 
številki NT, vam sporočam, da 
enako usodo kot prevorska ce
sta delijo tudi regionalna cesta 
Sevnica-Planina-Lesično ter 
cesta Loke-Jurklošter. Tudi 
tukaj je že rezerviranih deset 
milijonov v državnem prora
čunu za leto 1994, neznano 
kam izpuhtelo. Predlagam 
vam, da v državnem zboru iz
postavite kot posebno točko 
kozjanske ceste, saj imamo sa
mo na področju bodoče občine 
Planina od devetnajst kilome
trov regionalnih cest asfaltira
nih samo tri kilometre. Bojimo 
se, da nas bodo programi, ki se 
izvajajo v dolini, celo izrinili iz 
republiških planov. 

S spoštovanjem! 
M I L A N KOŽELJ, 

predsednik OO SDSS 
Planina pri Sevnici 

Barfly z roba 
vesolja 11. 

Spoštovani g. Šneberger! 
Z vašim pisanjem v Novem 

tedniku (17.11.1994), ste nepo
sredno žalili zgodovino mesta 
Celja, s tem, ko ste blatili celj
ski Muzej novejše zgodovine 
oz. nekdanji muzej NOB. 
V prostorih tega muzeja se je 
dosedaj odvilo tudi mnogo 
drugih razstav, ne pa samo 
razstava ob drugi obletnici ze
lo popularnega kluba Barfly. 
Iz vaših besed je razvidno, da 
vas sicer Barfly osebno ne mo
ti kot lokal, ampak vas moti 
njegov lastnik, ki ima neslo
vensko ime. Vi osebno se še 
niste naučili ceniti človeka po 
njegovem karakterju in oseb
nih vrednotah, ampak ljudi 
ocenjujete po njegovi narod
nosti pripadnosti. S takšnimi 
nizkotnimi dejanji, ki jih upo
rabljate vi in vaš prijatelj g. 
Uranič, izgubljate ugled vi in 
vaša stranka (SND). S takšnim 
ravnanjem si ne boste pridobi
li volivcev na svojo stran, am
pak jih boste zagotovo izgu
bili. 

In za konec vam naj povem, 
da se Jugoslavija še zmeraj 
imenuje Jugoslavija, in ne Sr-
boslavija, če morda tega ne 
veste. 

MITJA-MIČO 
JOVANOVIČ, 

Celje 

PREJELI I 
SMO I 

študenti 
o človekovili 
pravicali 

Od 6. do 15. oktobra je bila 
v Trondheimu na Norveškem 
že tretjič mednarodna štu
dentska konferenca. Naslov 
glavne teme so bile Človekove 
pravice. Sodelovalo je približ
no 480 študentov iz vsega sve
ta, tamkajšnji študentje ter 
gostje. 

Delo je potekalo v delavni
cah s približno 14 študenti, 
v obliki diskusij, ekskurzij in 
predstavitev. V okviru glavne 
teme je bilo 15 delavnic: kri
tična, ekonomska, U N , zgodo
vinska, otroška, imietniška 
itd. Poleg vsakodnevnih de
lavnic je bilo nekaj zanimivih 
tematskih srečanj o beguncih, 
izkušnjah ter akademskih se
minarjev, npr. o kastah v Indi
ji ipd. Kot goste morava ome
niti Nobelovega nagrajenca g. 
Dalai Lamo, Suzano Deno iz 
Slovenije ter Petra Perfecta iz 
Filipinov, ki sta vodji Amnesty 
International v svoji domovi
ni. Poročilo s konference bodo 
sestavili tamkajšnji študentje 
in ga po njihovih obljubah 
prejmemo. Žal ga doslej še ni
mamo v rokah. Na ta način bo 
naše sodelovanje še trajalo in 
bo to v bistvu edini stik z osta
limi delavnicami. Midva sva 
bila vključena v kritično in 
ekonomsko delavnico katerih 
bistvene teme so bile kaj sploh 
so človekove pravice, generali
zacija človekovih pravic, ali je 
definicija podana od Združe
nih narodov sploh aktualna 
ipd. Kar nekaj časa smo po
svetih kršenju človekovih pra
vic s strani vladnih, bančnih, 
medijskih in ostalih sil, kako 
nadzirati institucije, ki bi mo
rale preprečevati kršenje člo
vekovih pravic. Prišli smo do 
nekaj ugotovitev, ki so bolj ali 
manj generalne, od tega, da je 
denar glavni razlog za kršitve, 
da moramo delovati lokalno, 
v svoji domovini, ter se pove
zovati globalno. Pojavilo se je 
zanimivo vprašanje, ali sama 
aktualizacija teme človekovih 
pravic ne povzroča kršenja le-
teh. 

Poleg samih diskusij, aka
demskih seminarjev je bila tu
di predstavitev države in uni
verze s katere prihajamo. Slo

venija je bila predstavljena 
v nekaj delavnicah ter samih 
organizatorjev s pomočjo 
ŠOU, Urada vlade za informi
ranje in gospodarske zbornice. 
Tu je bila vključena predstavi
tev našega gospodarstva in po
sameznih podjetij. 

Kar zadeva organizacije 
konference smo bili močno ra
zočarani, res pa je tudi, da je 
tako veliko konferenco v med
narodnem merilu težko orga
nizirati. Kljub temu je bilo ve
liko spontanih presenečenj od 
predavanja Petra Perfecta 
o deklaraciji človekovih pra
vic, predstavitev tujih dežel in 
različnih tradicij. 

Udeležba na konferenci na
ma je bila omogočena s po
močjo sponzorjev ŠOU Ljub
ljana, EPF Maribor, EMO K e 
mija, Orodjarna, Kontejner 
Celje, OO L D S Celje, Celjska 
borzna hiša in Študentski ser
vis Maribor. Sponzorjem se le
po zahvaljujeva. 

IGOR HOSTNIK, 
ROBERT HOSTNIK 

Cesta bo, ne bo, 
pa je 

To, kar smo kot navzoči v i 
deli in doživeli pri Božičevem 
marofu 3.10. na novi cesti (za 
kar obstajajo tudi posnetki 
domačega fotografa) ni bil 
kavs, temveč valjanje od vese
lja po novemu, še toplemu as
faltu, ki je končno le povezal 
domačije na desnem Klancu 
pri Dobrni in sicer po vrheh od 
Stepiharja do Žerjava. 

Mogoče je prav, da začnemo 
z opisom veselja, ki so se ga 
udeležili tudi tisti, ki so dvo
mih v to, kar se je le vu-esničilo. 
Takšna nmenja bi bila mogoče 
odvečna ali nepomembna, če 
ne bi krajani morali prispevati 
denar za »svojo« cesto. Tako se 
je dogajalo, da je zaradi tega 
»razkošja« bilo dosti nerazu
mevanja v družinah, med kra
jani in sosedi ter je ostala mar
sikatera luknja v družinskem 
proračunu nepokrita. 

Prav zaradi samoprispevkov 
je bila prisotna tudi kopica 
opravičenih in neopravičenih 
nmenj. Na primer: o nestro
kovno vodenem projektu, 
o slabih in pomanjkljivih za
varovanjih nabrežij, o napač
no izbranih kanalih in odto
kih, seveda s primerjavo 
s kakšno dobro gmotno in 
strokovno zgrajeno cesto, toda 
kot veliko podobnega, ob takš
nih akcijah, ki je za naše raz
mere precej stihijsko, naj osta
ne tokrat brez komentarja... 

Kopico večkrat neslanih 
pripomb so morali prenašati 
prav tisti, ki so se najbolj zala
gali za omenjeno asfaltiranje 
ceste, po kateri že vsa leta na
zaj in še bolj pogosto to poletje 
organizirano prihajajo gosti 
Zdravilišča Dobrna na lepo 
urejeno, izletniško vabljivo 
Božičevo domačijo. Prvič tež
ko zbrani denar od samopri
spevkov in Zdravilišča Dobr
na, s katerim je podlaga ceste 
bila utrjena in skoraj priprav
ljena za asfaltiranje, je izpuh-
tel zaradi vojne leta 1991. Ta
ko leta 1993 ponovljena akcija 
zbiranja denarja ni uspela 
v celoti, ker se je vodstvo Kra
jevne skupnosti Dobrna iz teh
ničnih razlogov in tudi zaradi 

neenotnosti krajanov odločilo 
za asfaltiranje le enega, sicer 
najbolj zahtevnega dela ceste. 
To je med nekatere krajane 
z drugega konca ceste vneslo 
nezaupanje v vodstvo za asfal
tiranje ceste, »češ, na enem 
koncu jo bodo asfaltirali, na 
drugem, bolj potrebnem za to
vorne prevoze, pa vsi ne bodo 
prispevali denarja v celoti in 
asfalta ne bo.« 

Je še veliko detajlov, ki bi 
jih lahko opisovali, toda za
kaj? Asfalt je na cesti, na njej 
in ob njej pa skriti in odkriti 
nasmehi krajanov, ker se je 
spet potrdilo znano geslo: » V 
slogi je moč!« Dogodek in ob 
njem veselje naj tudi naprej 
povezuje pridne krajane za še 
kakšno skupno akcijo v bodo
če, ki bo pričevala o dobrih 
sosedih in dobrih ljudeh. 

Ob koncu bi se še rad zahva
lil v svojem imenu in imenu 
vseh dobro mislečih krajanov, 
vsem, ki so organizacijsko, f i 
zično ali na kakršenkoli način 
pomagali pri gradnji oz. utrje
vanju ceste. Seveda, ta cesta, 
ki je bila želja vseh krajanov, 
ni nastala brez gonihie moči 
posameznikov, ki so poleg za
pravljenih (neplačanih) ur, bili 
deležni še marsikatere pikre 
besede. Vsi na Klancu vedo, 
kdo je ta in kdo so tisti, pa jih 
ne navajam in rajši končam 
s svetopisemskim vinogradom; 
ko je gospodar ugotovil, da tr
gatev ne bo opravljena do kon
ca dneva, je pohitel v mesto in 
najel še nekaj delavcev, ki so 
bili za eno samo uro dela pla
čani z isto vsoto kot tisti, ki so 
delali ves dan. 

Poleg samoprispevkov kra
janov je treba povedati še, da 
je cesta sestavljena iz delov 
stare (obstoječe) zarisbe, glo
beli ali »globjekov« in delov 
(trase), ki so jo sedaj povezali 
v celoto. Iz tega izhaja, da je ta 
cesta delno privatna last, ki še 
davčno obremenjuje lastnike 
posestev, čeprav je sedaj 
splošna občinska ali krajevna 
last. Gre za posestno-pravno 
zadevo, ki je ne bodo smele 
spregledati nove občinske 
oblasti. 

JOSIP BAČIČ S., 
Velenje 

Trenutek resnice 
Dokončno odločitev, da na

pišem ta članek, sem sprejel, 
ko sem prebral izjavo g. Janše 
o nelegitimnosti osmih poslan
cev, ki so izstopili iz poslanske 
skupine SNS in njihov odgo
vor g. Janši. Že res, da je g. 
Janša dal to izjavo v okviru 
predvolilne kampanje, vendar 
je s to izjavo le potrdil dejstvo, 
da je tudi on navaden politi-
kant in demagog. Očitno je po
zabil, da so bih prav ti poslan
ci (kakršnikoU že so) njegovi, 
žal nekritični zagovorniki in 
oboževalci (ki so šele sedaj 
očitno spoznali »koliko je 
ura«) in kateri so mu pomaga
li, da je postal obrambni mini
ster. G. Janša ni ničesar storil, 
da bi očistil TO neslovenskih 
kadrov, zlasti kompromitira-
nih, ter prebarvanih komimi-
stov (in tudi SDSS, seveda), 
čeprav je imel za to veliko 
podporo v slovenskem narodu, 
ampak je le stokal, da ne more 
ničesar storiti. Očitno je to po
sledica dejstva, da je bil tudi 

G o s p o d 
T o n e Vel ikonja, 
zdravnilc, 
kandidat 
z a ž u p a n a 
občine L a š k o , 
pred 2. I t rogom: 
»Zahvaljujem se vsem volil-
cem, ki so podprli mojo kan
didaturo, z obljubo tudi tistim, 
ki me prvič niso podprli, da 
bom objektivno zastopal nji
hove interese.« 
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sam nekoč član Z K S in vod
stva ZSMS (predhodnic njego
vih sedanjih najhujših politič
nih nasprotnic!?) ter da je celo 
kandidiral za predsednika 
ZSMS. Njegova vloga pri za
menjavi bivšega predsednika 
vlade g. Peterleta je tudi zna
na, kot tudi to, da je ob razko
lu v NDS, prestopil v SDSS, 
ker je v slednji videl večje 
možnosti za svojo nadaljnjo 
politično kariero. Niso pa za to 
še do danes pojasnjene okoliš
čine in pravo ozadje t.i. proce
sa zopet četverico, kateri ga je 
politično promoviral, kot tudi 
ne njegova vloga v aferah 
v zvezi z orožjem. G. Janša je 
vseskozi demagoško gracil 
svoj kult osebnosti po načelu: 
stranka, to sem jaz! SDSS je 
tako nenačelno sodelovala (ta
ko kot SKD) v levi vladni ko
aliciji (ker ima oblast pač več
jo moč kot načelnost, seveda) 
in pri tem ni nič omembe vred
nega storila, ko pa so g. Janšo 
odstavili z ministrskega stolč
ka, pa je seveda sledil izstop 
SDSS iz vladne koalicije ter 
sedanje veselo obtoževanje 
nekdanjih koalicijskih part
nerjev. Mimogrede, ne gre po
zabiti, da so tudi poslanci 
SDSS glasovali za protislo
venski, izdajalski zakon o dr
žavljanstvu (katerega bi sicer 
sedaj radi revidirali). 

Dejstva kažejo na to, da smo 
vsi, ki nismo nikoli zaupali g. 
Janši (kot tudi ne dinigim pre-
bar\'anim komunistom), imeli 
prav, saj glede načina politič
nega delovanja velja načelo: 
enkrat komunist, večno komu
nist! 

1 PRIMOŽ BAUCON, 
Celje 

O pokojninah 
v zadnjih dneh so bile v me

dijih večkrat omenjene pokoj
nine po posebnih predpisih. 
Ne glede na razloge, zaradi 
katerih se razprave načenjajo 
ravno v tem času, je treba dati 
nekaj pojasnil. 

Trditve, da so bili prispevki 
za pokojninsko in invalidsko 
zavarovanje v letošnjem letu 
višji, kot bi morali biti, ker se 
je iz njih zagotavljal denar za 
izplačevanje pokojnin, prizna
nih po posebnih predpisih, ne 
držijo. Sredstva za ta namen 
(18 različnih vrst obveznosti 
npr. poslanske pokojnine 
— povprečno na upokojenca 
86.104 SIT mesečno, izjema 
pokojnine - 31.856 SIT pov
prečno mesečno na upokojen
ca) se namreč zagotavljajo iz 
državnega proračuna. Zavod 
za pokojninsko in invalidsko 
zavarovanje od začetka letoš
njega leta vsak mesec prejme 
po 1.266 milijarde SIT kot 
akontacijo za plačilo teh ob
veznosti. Mesečne akontacije 
so določene po predhodni oce
ni zavoda. 

V prejšnjem obdobju je bilo 
drugače. Do leta 1989 je bila 
obveznost za pokojnine borcev 
NOV dolžna plačevati nekda
nja federacija, potem pa jih je 
prevzela Republika Slovenija. 
Sele v letu 1992 je bilo z novim 
zakonom določeno, da se tudi 
druge pravice po posebnih re
publiških predpisih pokrivajo 
iz republiškega proračuna. Te 
obveznosti so se dejansko pri
čele poravnavati v letu 1993, 
ko je republika izplačala zavo
du na račun teh obveznosti 
preko 6,5 milijarde SIT in v le
tošnjem letu, ko bo na račun 
akontacij obveznosti republi
ke izplačanih zavodu preko 15 
milijard SIT. Republika se je 
Zavezala, da bo zavodu popla
čala tudi valorizirano razliko 
obveznosti za čas od leta 1989 

dalje. Te obveznosti, ki znaša
jo nekaj več kot 20 milijard 
SIT, bo republika poplačala 
zavodu v naslednjih štirih 
letih. 

Po podatkih, s katerimi raz
polagamo, ne moremo ugoto
viti, da znašajo posebne pravi
ce, ki jih po posebnih predpi
sih lahko pridobijo nekatere 
skupine zavarovancev, 21 od
stotkov skupnih odhodkov po
kojninskega in invalidskega 
zavarovanja. Po zahtevkih, ki 
jih je predložil Zavod za po
kojninsko in invalidsko zava
rovanje, namreč v letošnjem 
letu znašajo približno 16 mili
jard SIT, icar v skupnih letnih 
odhodkih zavoda, ki bodo pre
segli 260 milijard SIT, pred
stavlja približno 6 odstotkov. 

Te posebne pravice so bile 
izrecno potrjene v ustavnem 
zakonu, ki je bil sprejet ob 
razglasitvi slovenske neodvis
nosti 1. 1991. Gre za pravice, ki 
so bile določene z zakoni. 
Pravna država zakone spoštu
je, spreminja pa po postopku, 
ki je predpisan. Doslej nobena 
parlamentarna stranka ni vlo
žila predloga za spremembo 
teh zakonov. 

Velja še dodati, da izmed 
432.211 upokojencev (podatek 
oktober 1994) v Sloveniji 9.221 
upokojencev, 2,1 odstotka 
vseh prejema večjo pokojnino 
kot 100.000 SIT, 281 upoko
jencev pa prejema pokojnino 
večjo kot 160.001 SIT. Med 
9221 upokojenci je 90 odstot
kov starostnih pokojnin. Med 
tistimi, ki imajo do 60.000 SIT 
pokojnine, je starostnih le 55 
odstotkov. 

MINISTRSTVO 
Z A DELO, D R U Ž I N O 

I N SOCIALNE ZADEVE 

Pojasniio 
v Pismih bralcev objav

ljamo-samo pisma znanih 
avtorjev, zato mora biti 
vsako pismo podpisano 
z imenom, priimkom in 
točnim naslovom. Ce je 
mogoče, pripišite tudi tele
fonsko številko, kamor vas 
lahko po potrebi pokliče
mo. Pismo ne sme presegati 
45 tipkanih vrstic. Daljša 
pisma bomo v uredništvu 
krajšaU tako, da ne bo pri
zadet smisel sporočila. 

Po zakonu o javnih gla
silih so uredništva dolžna 
objaviti le odgovor na ob
javljeno informacijo ter 
popravek objavljene infor
macije, s katero sta priza
deta pravica ali interes pis
ca, o vseh ostalih pismih pa 
se odloča v skladu z ured
niško politiko. 

Sram ga je biti 
Siovenec 

Mene pa ne, gospod Gorkič. 
Slovenija je moja domovina, 
ena in edina, prav tako mojih 
otrok in večine nas. To Slove
nijo sramotijo nekateri politi
ki. Na vernih duš dan mi je 
prijatelj zdomec povedal, da 
sta Nemčija in Evropa dobro 
seznanjeni o dogajanjih pri 
nas, da pa so Slovenci (zdom
ci) že deležni rahlega prezira 
v slogu »ihr komunisten« in da 
so celo Hrvatje bolj »gor vzeti« 
od naših. S slovenskih potnim 
listom lahko potujete zaenkrat 
še brez težav. Ne bi pa rad 
doživljal na evropskih mejnih 
prehodih prezirov, kot jih do
življajo državljani neke Jugo
slavije z rdečimi potnimi listi. 
Zaradi Miloševičeve politike 
je v svetu sramota biti Srb in 

bi mnogi radi postali »barem« 
Slovenci. Cena slovenskega 
državljanstva in potnega lista 
je zelo porasla. Gospod Gor
kič, predlagam vam, da date 
ponudbo v časopis za zame
njavo le-tega in videli boste, 
kakšen bo odziv. Lahko greste 
tudi nazaj po vašem rodovniku 
in morda le dokažete, da niste 
Slovenec, ali pa da skušate ce
lo potrditi Danvinovo teorijo, 
»de facto«. 

Nekoč je gospod Gros že 
prinesel banane v parlament, 
priporočam vam, da raziskuje
te v tej smeri. 

MARJAN M A N Č E K 
Celje 

iskrica v očeli 
Na svoji poti skozi čas smo 

spet prišli na prag novega leta, 
to je na konec enega odseka in 
na začetek novega. Hitro je bi
lo leto naokrog. Odhajajo leta, 
kot bi se minute valile. Ob 
koncu leta ponavadi pogleda
mo nazaj, kaj smo naredili, kaj 
bi bili lahko, pa nismo. Nare
dili bomo črto in začeli znova. 
A skupaj z nami bodo v novo 
leto šli tudi zgodovinski do
godki, ki jim ni in ni videti 
konca. 

Statistični podatki še vedno 
kažejo rast nezaposlenih. Na 
mestnih ulicah čedalje več be
račev; med njimi mlade mami
ce z otrokom v naročju, v tret
jem svetu ljudje še vedno imii-
rajo od lakote, popularni pe
vec je zaradi jemanja mamil 
utihnil, nasilje nad otroki in 
vojni spopadi. Vsi ti dogodki, 
vsa znamenja 20. stoletja, bo
do šla z nami tudi v prihod
nost. »Mir ljudem na zemlji, ki 
so blage volje,« prepevamo ob 
božiču. A mir v svetu bo le, če 
bo volja do miru v vseh ljudeh. 
Želja po miru se izraža v hre
penenju po imiirjenosti, odpr
tosti do drugega in medseboj
nem spoštovanju. Takšne 
vrednote je mogoče razvijati le 
v solidamosti vseh politikov, 
voditeljev mednarodnih usta
nov, podjetnikov in delavcev. 
Dolžnost vseh je še posebej de
lati za mir in bratsko poveza
nost med ljudmi. Da bi dosegli 
mir v svetu in med narodi, bo 
potrebno za medsebojna razu
mevanja, katera nas rešujejo 
naših človeških hudobij in sla
bosti, še veliko narediti. 

Dialog so poti, s pomočjo 
katerih bomo lahko dosegli, da 
se grenke izkušnje iz zgodovi
ne ne bi ponovile, sedanje pa 
čim prej odpravile. Danes je 
vse tako lepo urejeno, organi
zirano, vse je sprogramirano, 
le mi ljudje vlačimo z nami 
toliko farizejskega častihlepja 
in pridobitništva, da se med 
sabo vse bolj oddaljujemo. Ob
krožajo nas sovraštvo, brezup, 
vse vrste politikanstva, nasi
lje, boj za prestiž. 

Želimo si, da bi nam novo 
leto prineslo Love and Peace, 
miru in ljubezni, enakoprav
nosti, ne glede na raso, spol in 
versko prepričanje, pravico do 
dobrin potrebnih za življenje, 
pravico do dela in poštene raz
delitve njegovih sadov. Edini 
boj, ki je vreden človeka, je boj 
proti vsaki obliki sovraštva in 
nasilja. Skratka, proti vsemu, 
kar nasprotuje miru in spravi. 

Naj nam novo leto prinese 
miru, ljubezni in sprave med 
ljudmi, vse več zaupanja, ra
zumevanja ter pripravljenosti 
za složno življenje med nami, 
v naših družinah in državi. 

Ker Novi tednik redno pri
haja, mi je domovina zelo bli
zu. Domovine ni mogoče poza
biti. Vsakokrat, ko mi poštar 
prinese Novi tednik, zaživijo 
spomini še toliko bolj. Tudi 

domov se je vedno prijetno vr
niti. Slovenija je čudovita de
žela. 

Uredništvu in vsem novi
narjem vašega časopisa se 
zahvaljujem za bogate besede, 
ki jih pišete v naš časopis. Vsa
kokrat ga z zanimanjem vza
mem v roko (imam še samo 
eno), saj prinaša novice o do
gajanju doma in po svetu. 

V novem letu vam želim ve
liko veselja, osebne sreče, 
medsebojnega razumevanja in 
trdne volje za skupno delo. 
Prisrčen pozdrav, vaš bralec 

RUDI STEPISCHNIK, 
Dortmund 

»Pivo in cvetje« 
v Laškem 
v drugačni iuči 

ž e uvodoma moram v tem 
tretjem prispevku obravnave 
navedene prireditve povedati, 
da se oglašam zadnjič, kljub 
temu, da bi lahko še veliko na
pisal in posredoval svoje pri
pombe na brošuro, ki je bila ob 
30-letnici izdana od strani pri
reditelja. 

Zakaj nekateri turistični de
lavci trdijo, da je bila prva pri
reditev leta 1963, mi ni znano. 
Morda to trdijo zato, ker smo 
mnogokrat tudi sami v to ver
jeli. Kot primer naj povem, da 
sem osebno prejel od priredi
telja spominski sod z napisom 
»Pivo in cvetje 1963 - 1973« in 
sicer leta 1974. 

Spor, o katerem je v brošuri 
nekaj napisanega, ni nastal na 
relaciji Turistično društvo in 
»etablirano vrhuško«, temveč 
med vodstvo Hortikulturnega 
društva in takratno občinsko 
vodstvo. Naslednje se je zgodi
lo že pomladi leta 1964 in je 
trajalo vse do jeseni, ko je vod
stvo Hortikultumega dmštva 
zagrozilo s kolektivnim odsto
pom. Šlo je za vprašanje grad
nje arboretuma oziroma za 
stanovanjsko gradnjo na Re
si j evem vrtu. Spor je doživel 
svojo kulmulacijo jeseni leta 
1974, ko je bila omenjena pro
blematika objavljena tako 
v časopisu »Delo« kot tudi 
v »Večem«. Na intervencijo 
vodstva Občinskega odbora 
S Z D L do odstopa ni prišlo. 
Dokaj možno, pa so ti dogodki 
vplivali na organizacijo poz
nejših prireditev »Pivo in 
cvetje«. 

Ne glede na navedene pripe-
tije, so se priprave na prvo pri
reditev dokaj uspešno nadalje
vale. Prvotno je bilo dogovor
jeno, da se organizira tudi 
»Dan poizkušnje piva«. Pozne
je je bilo to spremenjeno v pri
reditev »Cvetje in pivo« in si
cer zaradi tega, ker se je komi
sija za organizacijo prireditve 
zedinila, da bodo prireditve 
organizirane vsako leto in bo
do trajale več dni. 

Naj povem še, da je predlog, 
da se organizira »Dan poiz
kušnje piva« predlagal pokoj
ni gospod Ciril Vezjak, spre
membo v »Cvetje in pivo« pa, 
žal tudi že pokojni, gospod Pe
ter Hrastelj, starejši. 

V priprave za organizacijo 
prve prireditve so se vključile 
številne organizacije in dru
štva ter številni posamezniki. 
Vse aktivnosti so potekale 
v okviru Turističnega dmštva 
Laško. Vodstvo dmštva je to
zadevno imenoval številne ko
misije in odbore. V spomi bro
šuri je opisan program prve 
prireditve, ki ni točen. Le-ta je 
namreč trajala 2 dni in sicer 
18. in 19.7. 1964. O prvi prire
ditvi so kar največ in najbolj 
vemo napisali sestavke v časo
pisju novinar Franc Kramar in 
neposredni organizator in 
udeleženec prireditve Tone 
Knez. 

V sestavku gospoda Toneta 
Kneza je tudi razvidno, kako 
ie orišlo do spremembe imena 
prireditve. Naslov članka je 
»Cvetje in pivo« v Laškem, na 
zaključku pa že sam pove, da 
organizatorji računajo, da bo 
prireditev »Pivo in cvetje« po
stala tradicionalna! 

Naj še povem, da je razstava 
potekala pod imenom »Lovci , 
cvetje, ribiči, turizem«. Prav 

posebej so obiskovalci razsta
ve zbrali »najlepše cvetje«, itd. 

Za resnični konec pa še na
slednje: novinar F. Kramar je 
za zaključek svojega prispev
ka napisal »škoda, da so orga
nizatorji objavili napačen čas 
prihoda splavarjev, ker so lju
dje zastonj čakali nanje na 
mostu«. Iz tega sledi, da se »la
ška vrhuška« zanesljivo ni mo-, 
gla vkrcati na splav, kot je 
v brošuri duhovito napisano! 

M I H A PROSEN, 
Laško 

Anton Aškerc in 
mesto Ceije 

v Celje prihajamo radi, saj 
je naša dmžina preživela tu 
kar dve desetletji in je bilo tu 
moje prvo in zadnje službeno 
mesto v zdravstveni stroki. Se
veda pa je Celje tudi nad vse 
zanimivo in zlasti v zadnjih le
tih je zelo pridobilo tudi v tu
rističnem smislu, saj ima sijaj
no preteklost celjskih knezov 
in polno kulturnih spome
nikov. 

V zadnjem času je bilo nad 
vse skrbno obnovljeno kužno 
znamenje na Tomšičevem tr
gu, da seveda ne govorim 
o izredni lepoti Žalostne kape
le, ki je zame nekaj posebnega, 
zlasti je dragocena Pieta, ki je 
bila razstavljena tudi v ino
zemstvu. Kipar Jaka Savinšek 
je dal Celju s spomenikom 
NOB nekaj, kar nimajo ino-
zemci in seveda ima zaslugo 
pri tem tudi ljubljanski arhi
tekt ing. Emil Navinšek. Ne
koliko manj opazen je spome
nik Primoža Tmbarja pri 
Maksimiljanovi cerkvi. Priku
pen je savinjski splavar ob br
vi čez Savinjo, ki je delo kipar
ja Kalina. Celjski muzej in 
celjski grad sta za tujce pravi 
poslastici. Ne morem pa poza
biti Kalvarije na Jožefovem 
hribu, kjer smo preživeli de
setletje. 

Moja boleča točka pa je bro
nasti kip Antona Aškerca, ka
terega pesmi pozna vsak Slo
venec. To za tiste čase zelo mo
derno in nadvse di-zno skulp-
turo pa je ustvaril mozirski 
akademski kipar Ciril Cesar, 
ki zdaj sicer živi v Velenju, 
izhaja pa že iz tretjega rodu 
Cesarjev, rezbarjev! Prvi iz
med njih, Andrej Cesar, rez
bar, je prišel v Mozirje iz Bra-
slovč. Njegov sin Ivan Cesar je 
po vsej Sloveniji in tudi dm-
god napravil mnogo cerkvenih 
oltarjev, ki jih v svoji knjigi 
natanko opisuje tudi Stegen-
šek. Sin Franjo Cesar je bil 
scenarist v celjskem gledališču 
in kasneje tudi v prosvetnem 
dmštvu v Mozirju. Dmgi sin 
tega slavnega rezbarja pa je 
Ciril Cesar, akademski kipar, 
ki je avtor tega enkratnega 
bronastega spomenika Antona 
Aškerca, nekdanjega kaplana 
v Mozirju in tudi našega pes
nika, doma iz Rimskih Toplic. 
Že sam prvi pogled na to delo 
je zanimiv, saj pesnik svojo 
desno roko dviga visoko proti 
nebesom, z levico pa kaže na 
zemljo, v katero se vračamo po 
prehojeni življenjski poti vsi 
ljudje. Ne morem pa se znebiti 
misli, da me delo zelo spomi
nja na prav tako enkratna dela 
kiparja Jaka Savinška in na 
Meštrovičeva dela. 

Ob tej priliki ne smem poza
biti, da me je do tega pisanja 
prignala žalost, da je bil kip 
Antona Aškerca skoraj popol
noma zastrt z veliko zeleno za
veso preveč razrasle tise, ki ni
kakor ni več dopustila, da bi 
Celjani in inozemci občudova
li umetnikovo delo. Kipar Ciril 
Cesar ni priznan samo doma, 
ampak tudi v inozemstvu. Slo
venci pa smo čudni patroni. 
Zdramimo se vendar že enkrat 
in začnimo pošteno ceniti na
šega pesnika in slovenskega 
kiparja. Saj to je vendar naša 
zgodovina in dokaz, da imamo 
po svetu in doma veliko izred
no nadarjenih ljudi, ki jih bo
do občudovali tudi naši vnuki 
in še in še . . . 

Tudi okolje v katerega je po
stavljen spomenik je nadvse 
zanimivo, saj se v ozadju skri
va srednjeveški zid, ki je nek

daj vezal okrogli stolp seda
njega gledališča z okroglim 
stolpom v Gubčevi ulici. Vse to 
grmičevje tis pa zakriva to ve
liko zanimivost. In še nekaj: 
spomenik je postavljen v Vod
nikovi ulici, na najbolj pro
metnem mestu, kjer bi si ga 
lahko ogledovalo vsak dan ve
liko Slovencev. 

Sicer pa gre hvala gospodu 
Zoranu Vudlerju, lepi gospo
dični v trgovinici spominkov 
pri turističnem dmštvu, ki mi 
je enostavno posredovala po
govor z odgovorno osebo pri 
celjski občini gospodom Sat-
lerjem, da so se stvari le neko
liko premaknile na bolje, saj se 
slovenski pesnik na skulpturi 
nekoliko bolj sproščeno po
menkuje z mimoidočimi. Seve
da pa je potrebno še nekoliko 
dobre volje in edinstveni spo
menik Celja ne bo več mežikal 
izza nepotrebnega tisinega gr
movja! Dr. D A R I N K A 

PREGELJ-VIDEČNIK, 
Mozirje 

ZAHVALE, 
POHVALE 

Zahvala 
Ob vseh težavah in zlobi, ki 

nas spremljajo v teh časih, se 
še vedno lahko uzre plemenito 
zmo; zato bi radi izrazili is
kreno hvaležnost, za material
no in moralno podporo, ki nam 
jo je izkazal predsednik Milan 
Kučan. Prav tako bi se radi 
zahvalili za nesebično pomoč 
in razumevanje celjskemu 
DPMŽ, 8. štabu TO, PP Celje, 
občini Celje ter mnogim posa
meznikom in podjetjem, brez 
katerih tudi ne bi zmogli. 
V imenu kosmatincev in Mile
ne Močivnik, iskrena hvala. 

ROBERT REBERNIK, 
Kranja 

PRITOŽNA 
KNJIGA 

Neresen odnos 
DU Žalec 

Delavska univerza Žalec je 
kot vsako leto tudi letos razpi
sala plesni tečaj za predšolske 
otoke, ki je naletel na velik 
odmev pri starših. Starši smo 
svoje otroke vpisali v plesni 
tečaj z željo, da se bodo v njem 
tudi kaj naučili — še posebno 
otroci, ki imajo za ples smisel 
in talent. 

Dogaja pa se naslednje: 
plesne ure odpadajo, prav nih
če pa o tem predhodno ne ob
vesti staršev. Menjujejo se tudi 
plesne učiteljice, kar dvomim, 
da je pozitivno za otroke. Moje 
mnenje in mnenje marsikate
rega starša, katerega otrok je 
vpisan v začetni plesni tečaj je, 
da naj ne razpisuje plesnih te
čajev, če jih ni sposoben kako
vostno in korektno (do staršev 
in otrok) izpeljati. Delavski 
univerzi Žalec predlagam, naj 
si v bodoče najprej poišče res
nega in rednega plesnega uči
telja (mislim, da je teh kar ne
kaj), v nasprotnem primem pa 
naj ne razpisuje več plesnih te
čajev, saj otroci od teh tečajev, 
ki teden za tednom odpadajo, 
tako ali tako nimajo ničesar, 
še manj pa starši, ki mečemo 
denar dobesedno stran! Zato, 
dragi starši, trikrat premislite, 
preden boste v prihodnje vpi
sali svoje otroke v plesni tečaj 
DU Žalec. Se bomo morali pač 
obrniti v Celje, kjer delujejo 
prav kakovostne plesne šole 
z dmgačnim načinom in pri
stopom dela, kot ga imajo 
v Žalcu. Škoda le, da je Celje 
marsikomu preveč od rok. 
Morda pa bo moje pismo spod
buda za kakšnega učitelja ple
sa, ki bi v Žalcu rad ustanovil 
plesno šolo z resnejšim name
nom, kot so ga imeli v DU 
Žalec. y svojem in imenu 

ogorčenih staršev 
A L E N K A TURNŠEK, 

Petrovče 
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Spomladi še BMW touring serije 3 
Miinchenski BMW bo marca 

prihodnje leto postavil na ce
sto touring (karavan) serije 
3 (na sliki) in tako končal 
predstavljanje različnih izve
denk tega zelo uspešnega av
tomobila. Najprej je bavarska 
tovarna postavila na ogled l i
muzino, nato kupe, lani kabri-
olet, sedaj prihaja touring, 
eden odličnejših karavanov 
v svojem avtomobilskem ra
zredu. 

V dolžino bo avtomobila za 
443 centimetrov, kar pomeni, 
da ne bo nič večji in tudi ne 
manjši od štirivratne limuzine. 
V zadku, ki ga odlikuje zani
mivo oblikovano zadnje ste
klo, bo od 600 do 1300 Utrov 
prtljažniškega prostora, pod 
motornim pokrovom pa se bo
do za začetek vrtali štirje mo

torji. Izvedenko z oznako 318 
tds bo poganjal na novo razviti 
dizelski agregat z močjo 90 
K M , precej zmogljivejša pa bo 
različica 325 tds (143 K M ) . 
Bencinska motorja bosta dva, 
in sicer 320i z močjo 150 K M , 
ki ga bodo kasneje nadomestili 
s 323i, najmočnejši pa bo avto
mobil z oznako 328i, kar po
meni, da se bo pod motornim 
pokrovom vrtel nekoliko do
polnjeni šestvaljnik s končno 
močjo 192 K M , pa boljšim na
vorom, manj škodljivim izpu
hom in manjšo težo. Šele nekaj 
kasneje bosta sledili motorni 
različici 316i (102 K M ) in 318i 
(115 K M ) , kot nekakšna krona 
pa športna izvedenka z oznako 
touring M3 (286 K M ) . Cene še 
niso točno znane, po sedanjih 
napovedih pa naj bo touring 
318 tds stal približno 45 tisoč 
mark, najzmogljivejša izve
denka 328i pa nekako 58 tisoč 
mark. 

Fiat punto je avtomobil leta 1995 
Komisija oziroma žirija 56 

avtomobilskih novinarjev iz 
21 evropskih držav je odločila, 
da je evropski avtomobil leta 
1995 fiat punto. V najožji kon
kurenci za naslov so bili po
vsem na koncu še^VW polo, pa 
opel ornega, audi AS in renault 
laguna. 

Nihče ne more točno pove
dati, koliko bo omenjeni na
slov, vsekakor najpomembnej
ši v sedanji množici vseh dru
gih naj naslovov, pripomogel 
k uspešnejši prodaji punta, 
vendar drži, da gre italijanski 
avtomobil tako ali tako dobro 
v promet. Od lanskega novem
bra pa doslej so izdelali nič 
manj kot 680 tisoč puntov, kar 
je nedvomno izjemna številka. 
Očitno torej je, da je povpraše
vanje večje od ponudbe, kar se 
je pokazalo tudi na sloven

skem trgu, kajti k nam je pun
to pripeljal šele sredi leta. Ita
lijanska avtomobilska tovarna 
ima pri teh naslovih veliko 
uspeha, kajti doslej so bili fiati 
oziroma lancie (in Lancia je 
sestavni del Fiata) kar sedem
krat proglašeni za evropski 
avtomobil. Fiat je za razvoj in 

- vse drugo, kar je bilo po
membno ter nujno pri nastan-

. ku punta, porabil fantastičnih 
5600 milijard lir. Že ob pred
stavitvi (konec avgusta 1993) 
je bilo rečeno, da je za apenin
sko korporacijo izjemno po
membno vozilo. Seveda gre 
punto najbolje v prodajo doma 
(več kot 380 tisoč), pa tudi na 
drugih pomembnih evropskih 
trgih. Pred slabim mesecem so 
še dopolnili ponudbo izve
denk, kajti na trg je pripeljal 
punto z 1,8-litrskim dizelskim 
motorjem. 

B O R Z A C E N 
R A B L J E N I H A V T O M O B I L O V 

Sobotni sejem rabljenih avtomobilov pred dvorano Golovec 
v Celju je uspel zbrati 550 vozil. Organizatorji so izdali 11 kompletov 
tablic za preizkušnjo vožnje, nekoliko hladnejši dan pa je botroval 
nekaj slabšemu obisku sejma. 

Popust pri nalcupu škod 
Uradni predstavnik češke 

Škode, ljubljanski Avtoimpex, 
vse do konca leta prodaja ško
de po nekaj nižjih cenah. Po
pusti so različni, manjši pri 
formanu, večji pri favoritu, 
v gotovini pa dosežejo največ 
50 tisoč tolarjev. 

Letošnja prodaja škod je si
cer nekaj manjša, kot so raču
nali in verjetno ne bo presegla 
številko 5500 vozil; kljub temu 
pa Slovenija ostaja med naj
pomembnejšimi trgi za češke 

avtomobile. Prav slednji so 
najpomembnejši razlog za ve
lik deficit, ki ga ima Slovenija 
v trgovini s Češko. Sicer pa pri 
Avtoimpexu računajo, da bo
do felicio, novi avtomobil če
ške tovarne, začeli ponujati fe
bruarja ali marca prihodnje 
leto. Bolj pomembno pa je to, 
da naj bi bila končna cena 
vendarle nekaj nižja, kot so 
sprva domnevali. To bi bilo ze
lo pomembno, kajti v nasprot
nem primeru bi bilo povpraše
vanje po teh avtomobilih, ki 
ponujajo solidno kvaliteto in 
relativno nizko ceno, prece 
manjše. Pred nedavnim pa sta 
se češka vlada, ki je sedaj last
nica 69 odstotkov tovarne 
Škoda, in nemški Volkswagen, 
ki ima v rokah 31 odstotkov 
Škode, končno sporazumela 
o nadaljnji usodi te tovarne. 
V W bo do leta 1997 povečal 
svoj lastniški delež na približ
no 60 odstotkov, še letos vložil 
nekako 370 milijonov mark, 
do leta 1997 pa skupaj 3,7 mi
lijarde mark. To pa je vseka
kor manj kot so načrtovali, 
kajti leta 1991, ko je V W kupil 
del Škode, so govorili o inve
sticiji sedem milijard mark. 

D E L O 
v s r e d i š č u 

d o g a j a n j 

KLIMAMONT d.o.o. C E U E V STEČAJU 
In 
KLIMA VFT d.0.0. CELJE V STEČAJU 
objavlja 

J A V N O D R A Ž B O 
za prodajo osnovnih sredstev in drobnega in
ventarja. 
Javna dražba bo v ponedeljek, 19. decembra 1994 ob 
12. uri v prostorih Klima Celje d.o.o., Delavska c. 5, 
Celje. 

Prodajali bomo: 
1. Računalniško opremo 
2. Pisarniško opremo 
3. Profilni stroj 
4. Razno orodje in naprave 
POGOJI 
Na javni dražbi lahko sodelujejo fizične in pravne osebe, ki 
pred dražbo vplačajo varščino v višini 10% izklicne cene 
vsakega predmeta oz. minimalno 2.000,00 SIT in sicer za 
Klimamont d.o.o. na žiro račun št. 50700-690-747 in za Klima 
VFT d.o.o. na žiro račun št. 50700-690-752 s pripisom »za 
dražbo« ali pri blagajni stečajnih dolžnikov na dan dražbe 
v času ogleda. Predstavnik pravne osebe mora imeti poobla
stilo. 
Varščino bomo uspešnemu ponudniku vračunali v kupnino, 
drugim pa brez obresti vrnili v roku treh dni. 
Prometni davek in druge stroške v zvezi s prepisom plača 
kupec. 
Prodajali bomo po načelu videno-kupljeno. 
Seznam predmetov bo na ogled na sedežu stečajnih dolžni
kov - Delavska cesta 5, Celje od 12. decembra dalje, ogled 
predmetov pa bo možen 16. in 19. decembra 1994 med 8. in 
10. uro. 
Interesenti lahko dobijo dodatne informacije pri stečajnem 
upravitelju Zvonimiru Hudeju na tel. št. 063/34-511. 
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Volitve v luči Radia Celje 
Na lokalne volitve se je tudi 

ekipa Radia Celje temeljito 
pripravila in jih dobro pokri
vala tako pred začetkom, kot 
med samim potekom in tudi po 
njem. 

Po evforiji, ki je dobesedno 
preplavila naš program dobrih 
deset dni pred volitvami, je 
nedelja minila v znamenju pri
jetne sproščenosti. Dopoldne 
je ekipa odšla na teren, zvečer 
smo zbiranje prvih podatkov 
opravili največ s pomočjo tele

fona. Pokrivali smo območje 
dosedanjih občin Celje, Žalec, 
Slovenske Konjice, Šentjur, 
Šmarje in Laško, ki so se po 
novem razdelile na petnajst 
občin, ki bodo zaživele s 1. ja
nuarjem. Največ novih občin 
je v dosedanji konjiški (Zreče 
in Vitanje), celjski ( Vojnik in 
Štore), šmarski (Rogatec, Koz
je, Podčetrtek in Rogaška Sla
tina) ter laški (Radeče), med
tem ko sta žalska in šentjurska 
občina ostali takšni, kot sta 

bili doslej. 
• Medtem, ko je dopoldansko 
poročanje s terena potekalo 
rutinsko utečeno (podatke 
o udeležbi so javljali dvakrat 
ob 11. in 16.) pa je bilo večerno 
nekoliko bolj zapleteno. Zani
mivo je, da se je najbolj zati
kalo v večjih občinah (Šentjur) 
in mestni občini Celje, ki so 
s prvimi podatki »čarali« kar 
do 22,15! Izjemno hitro je šlo 
v novih občinah (Vojnik, Što
re, Vitanje, Zreče in na Šmar-

skem), kjer so dosedanji tajni
ki s člani občinskih volilnih 
odborov sploh prikazali veliko 
vnemo in znanje. Kot ponava
di je ta posel odlično tekel 
v laški občini, kjer gre zasluga 
za hitro zbiranje podatkov 
utečenenemu volilnemu odbo
ru z dvajset radioamaterji, na 
čelu z Jankom Franetičem, ki 
so pokrivali tiste točke, kjer 
telefona še nimajo. Ob javlja
nju prvih podatkov o novih 
županih in tistih, ki so se uvr
stili v drugi krog, smo uspeli 
pripravili tudi več pogovorov 
z novimi župani in tistimi, ki 
bodo poskušali še enkrat. Na 
voliščih kakšnih posebnosti 
nismo ugotovili, saj je poteka
lo vse kot po olju, le udeležba 
je bila slabša, kot nmogokrat 
prej. 

Kljub obilici govorjenja smo 
bili poslušljivi, kar dokazujejo 
številni telefonski klici s poh
valami in tudi iskanjem do
datnih informacij. 

Zdaj bo nekaj dni rahel pre
mor za napolnitev akumula
torjev, kajti v devetih primerih 
bomo spremljali drugi krog 
boja za župana (občine Celje, 
Vojnik, Štore, Vitanje, Sloven
ske Konjice, Laško, Rogaška 
Slatina, Žalec in Rogatec, 
medtem ko se župani v šestih 
občinah (Radeče, Kozje, Pod
četrtek, Šmarje, Šentjur in 
Zreče) že lahko v miru pri
pravljajo na novo dolžnost žu
pana, ki jo bodo uradno prev
zeli s 1. januarjem. Terenska ekipa Radia Celje - novinarka Mateja Podjed in tehnik Sašo Matelič sta med mnogimi 

obiskala tudi volišče na Frankolovem. 

Sobota, 10. decembra, 19.00 

Rokomet: Fractal-Celje Pivovarna Laško 
Rokometaši Celja Pivovarne Laško še naprej visoko prema

gujejo svoje nasprotnike in pričakovati je, da bodo državno 
prvenstvo končali brez poraza. V Ajdovščini bi torej bilo vse 
razen gladke zmage Celjanov, senzacija. 

Nedelja, 11. decembra, 10.30 

Nedeljski gost: Srečko Anderlič 
Tokratnega nedeljskega gosta smo obiskali na njegovem 

domačem terenu v Imenem. V krajja, ki je znan po številnih 
vinskih kleteh in dobri kapljici, se najdejo tudi takšni, ki se 

razen v kmetovanju in lovu radi preiskusijo tudi na drugih 
področjih. Tako kot Srečko Anderlič, ki se je borznega posred
ništva lotil med prvimi, ta žilica pa mu ne da miru niti danes, ko 
se je povsem posvetil kmetovanju. Pogovor bo vodila Vesna 
Lejič. 

Ponedeljek, 12. decembra 00-02 

»Open Societv Fund« nočni programi 
Prihodnji teden se začenja še eno tekmovanje lokalnih radij

skih postaj. Tokrat se bomo radijci pomerili v kontaktnih odda
jah nočnega programa, ki bodo razkrivale življenje marginalnih 
skupin in se potegovale za nagrade fundacije Open Society 
Fund v skupni vrednosti 3000 ameriških dolarjev. Tema oddaje 
Radia Celje naj ostane presenečenje. Po naši radijski postaji se 
bodo v času od polnoči do dveh zjutraj zvrstili še Radio glas 
Ljubljane, Radio Študent, Murski val, Studio D, Radio Trbovlje. 

Alfi Nipič -
zlati glas Slovenije 

Pa imamo Zlati glas Slove
nije! 

Bila je najmnožičnejša vse
slovenska akcija. Dobili smo 
čez 15.000 dopisnic in na slabi 
polovici je bilo napisano ime 
Alfi Nipič. Veseli Štajer'c se 
odkrito veseli tega priznanja 
in prepeva Ostal bom muzi-
kant.. . še naslednjih 50 le t . . . 

Slavnostna proglasitev bo 
v Zrečah, v četrtek 15. decem
bra. Poleg Alfija bodo na odru 
še Helena Blagne, ki bo morda 
ujela Alfija vsaj v Zrečah, tret
je uvrščeni Jože Potrebuješ, ki 
bo s seboj pripeljal svojega 
kompan jona Marka Vozlja 
(dva Čuka), četrta Irena Vrč-
kovnik, Boutique Moped 
Show in Multi harmo show. 
Res bo veselo. 

Zadnje žrebanje je prineslo 
bon za 5.000 tolarjev, vnovč-
Ijiv v eni izmed trgovin Emone 
Merkur Tadeju Skodniku iz 

Kanala, Milena Godler iz N o 
vega mesta in Breda Mušič iz 
Velenja, pa bosta prejeli maji
co in čepico. 

Znameniti ameriški pred
sednik, prava politična legen
da, Lincoln je izjavil: »Za vsa
kim močnim moškim, stoji še 
močnejša ženska!« Gostja 
v sobotni oddaji Glasba je živ
ljenje bo ženska, ki stoji za 
predsednikom Slovenije, go
spodom Milanom Kučanom 
- soproga Štefka Kučan. Gospa 
Štefka Kučan izhaja s Koroške 
in izjenmo rada ima — glasbo. 
Morda jo bom nahecala, da za
poje kakšno koroško na
rodno . . . 

Volitve so mimo, Miklavž je 
mimo in upam, da ni pozabil 
kakšnega peklenščka... v ka
teri izmed slovenskih občin. . . 

V soboto na slišanje! 
S IMONA H2O 

RADIJSKI SPORED 
o d 8 . d o 1 4 . d e c e m b r a 

RADIO CELJE 
četrtek, 8.12.: 5.00 Po domače v novo jutro, 5.30 Prva jutranja kronika j 

RS, 5.40 Domača melodija tedna, 6.00 Poročilo OKO Celje, 6.30 Poročilo j 
OKO Maribor 6.45 Horoskop, 7.00 Druga jutranja kronika RS, 7.20' 
Tečajnica, 7.40 Pregled tiska, 8.05 Poročila, 8.15 Obvestila, 8.25 Poro-j 
čilo OKO Celje, 8.45 Kam danes, 9.00 Predstavitev programa, 9.05] 
Pokličite in vprašajte, 10.00 Novice, 10.30 Mali O, 12.00 BBC novice, j 
12.10 Tečajnica, 13.00 Novice, 13.05 Napovednik, 13.10 Izbira domače j 
melodije tedna, 14.15 Turistični kažipot, 14.00 Jack pot. 15.30 Dogodki in j 
odmevi (prenos RaSlo), 16.00 Podalpski biser (melodija tedna), 16.10 i 
Glasbeni express, 16.30 Kronika, 17.00 Kronika 18.00 Ročk blok (Aleš j 
Uranjek), 19.00 Poročila, 19.05 Deutsche VVelle, 20.00 Zaključek pro-' 
grama. 

Petek, 9.12.: 5.00 Po domače v novo jutro, 5.30 Prva jutranja kronika 
RS, 5.40 Domača melodija tedna, 6.00 Poročilo OKO Celje, 6.30 Poročilo 
OKC Maribor, 6.45 Horoskop, 7.00 Druga jutranja kronika RS, 7.20 
Tečajnica, 7.40 Pregled tiska, 8.05 Poročila, 8.15 Obvestila, 8.25 Poro
čilo OKC Celje, 8.45 Kam danes, 9.00 Predstavitev programa, 10.00 
Novice, 10.30 Petkove štengce, 12.00 BBC novice, 12.10 Tečajnica, 
13.00 Novice, 13.05 Napovednik, 14.00 Jack Pot, 15.00 Obvestila, 15.05 
Šport ob koncu tedna, 15.30 Dogodki in odmevi (prenos RaSlo), 16.00 
Podalpski biser (melodija tedna), 17.00 Kronika, 17.30 Celjski magazin 
(Nada Kumer). 19.00 Poročila, 19.05 Deutsche VVelle, 19.10 Evropa 
v enem tednu (BBC), 20.00 Zaključek programa. 

Sobota, 1012.: 5.00 Po domače v novo jutro, 5.30 Prva jutranja 
kronika RS, 5.40 Domača melodija tedna, 6.00 Poročilo OKC Celje, 6.45 
Horoskop, 7.00 Druga jutranja kronika RS, 7.20 Tečajnica, 7.40 Pregled 
tiska, 8.05 Poročila, 8.15 Obvestila, 8.45 Kam danes, 9.05 Predstavitev 
programa, 10.00 Novice, 10.15 Študentski servis, 12.00 BBC novice, 
12.10 Teen val, 13.00 Novice, 14.00 Jack pot, 14.05 Glasba je življenje, 
15.30 Dogodki in odmevi (prenos RaSlo), 16.00 Podalpski biser, 16.05 
Čestitke in pozdravi, 17.00 Kronika, 17.30 Vročih 20, 19.00 Športno-
zabavni večer: Rokomet: Fructal-Celje Pivovarna Laško, prenos, 24.00 
Zaključek programa. 

Nedelja, 11.12.: 8.00 Začetek programa, 8.05 Poročila, 8.30 Verska 
oddaja-Luč sveti v temi, 9.00 Horoskop, 9.05 Lokalne volitve 94, 10.00 
Novice, 10.30 Nedeljski gost, 11.30 Lokalne volitve 94, 12.30 Iz domačih 
logov (jure Krašovec), 13.00 Novice, 13.05 Domača melodija tedna, 
13.10 Čestitke in pozdravi, Pribl. 18.00 Zaključek programa. 

Ponedeljek, 12.12.: 5.00 Po domače v novo jutro, 5.30 Prva jutranja 
kronika RS, 5.40 Domača melodija tedna, 6.00 Poročilo OKC Celje, 6.45 
Horoskop. 7.00 Druaa iutranja kronika RS. 7.20 Tečainica. 7.40 Pregled 

tiska, 8.05 Poročila, 8.15 Obvestila, 8.45 Kam danes, 9.00 Predstavitev 
programa, 10.00 Novice, 10.30 Športno dopoldne, 11.30 Športni kviz, 
12.00 BBC novice, 12.10 Tečajnica, 13.00 Novice, 14.00 Jack pot, 15.30 
Dogodki in-ftdmevi (prenos RaSlo), 16.00 Podalpski biser, 17.00 Kronika, 
18.00 Podalpski pop, 19.00 Poročila, 19.05 Deutsche VVelle, 20.00 
Vrtiljak polk in valčkov, 00-02.00 Skupni nočni program Združenja radij
skih postaj Slovenije: oddaja Radia Celje. 

Torek, 13.12.: 5.00 Po domače v novo jutro, 5.30 Prva jutranja 
kronika RS, 5.40 Domača melodija tedna. 6.00 Poročilo OKC Celje, 6.30 
Poročilo OKC Maribor, 6.45 Horoskop, 7.00 Druga jutranja kronika, 7.15 
Pregled tiska, 8.05 Poročila, 8.15 Obvestila, 8.25 Poročilo OKC Celje, 
9.00 Predstavitev programa, 8.45 Kam danes, 10.00 Novice, 10.30 
Lestvica 3, Tri, lll.&AS, 12.00 BBC novice, 12.10 Tečajnica, 13.00 
Novice, 13.05 Napovednik. 13.10 Glasbene želje, 14.00 Jack pot, 15.00 
Obvestila, 15.30 Dogodki in odmevi (RaSlo), 16.00 Podalpski biser 
(melodija tedna), 17.00 Kronika. 17.45 Zimzelene melodije, 19.00 Poro
čila. 19.05 Deutsche VVelle, 20.00 Zaključek programa, 00-02 Skupni 
nočni program Zdmženja radijskih postaj Slovenije. 

Sreda, 14.12.: 5.00 Po domače v novo jutro, 5.30 Pn/a jutranja 
kronika RS. 5.40 Domača melodija tedna, 6.00 Poročilo OKC Celje, 6.30 
Poročilo OKC Maribor, 6.45 Horoskop, 7.00 Druga jutranja kronika RS, 
7.25 Tečajnica, 7.40 Pregled tiska, 8.05 Poročila, 8.15 Obvestila, 8.25 
Poročilo OKC Celje, 8.45 Kam danes. 9.00 Predstavitev programa. 10.00 
Novice, 10.15 S knjižnega trga, 12.00 BBC novice. 12.10 Tečajnica, 
13.00 Novice, 13.05 Napovednik. 13.10 Glasbene želje. 14.00 Jack Pot, 
15.00 Obvestila, 15.30 Dogodki in odmevi (prenos RaSlo), 16.00 Podalp
ski biser (melodija tedna). 17.00 Kronika, osmrtnice. 18.00 Pop loto. 
19.00 Poročila, 19.05 Deutsche VVelle, 20.00 Brane Rončel na RC, 21.00 
Zaključek programa, 00-02 Skupni nočni program Zdmženja radijskih 
postaj Slovenije. 

Radio Celje oddaja od 5.00 do 20.00 v torek, četrtek in petek, ob 
ponedeljkih do 22.00, ob sredah do 21.00, ob sobotah do 24.00 ure, 
ob nedeljah pa od 8.00 do približno 19.00 ure, na UKV frekvencah 
95,1, 95,9 in 100,3 MHz - stereo. 

Upravni odbor družbe 

I N G R A D K O N C E R N d . o . o . C e l j e 
razpisuje prosti delovni mesti: 

1 . G e n e r a l n i d i r e k t o r I N G R A D 
K O N C E R N d . o . o . 

2. P o m o č n i k g e n e r a l n e g a 
d i r e k t o r j a z a f i n a n č n o 
e k o n o m s k o p o d r o č j e 
POGOJI: 
pod 1. - VII. stopnja strokovne izobrazbe gradbene ali 

ekonomske smeri, 5 let delovnih izkušenj, 
znanje vsaj enega svetovnega jezika 

pod 2. - VII. stopnja strokovne izobrazbe ekonomske 
smeri, 5 let delovnih izkušenj, aktivno znanje angleške
ga jezika, pasivno znanje nemškega jezika 

Delovno razmerje bomo sklenili za nedoločen čas s 4-letnJm 
mandatom. 

Prijave z ustreznimi dokazili o izpolnjevanju pogojev in opi
som sedanjega dela pošljite v 15. dneh po objavi na INGRAD 
KONCERN, d.o.o., Lava 7, 63000 Celje (Upravni odbor). 
Ostale informacije dobite v kadrovsko pravnem sektorju (tele
fon: 063/451-121«. 

R e p u b l i k a S l o v e n i j a 
O b č i n a Š e n t j u r p r i C e l j u 
Sekretariat za varstvo okolja in urejanje 
prostora 

razpisuje 
prosta dela in naloge 

v o d n o g o s p o d a r s k e g a i n š p e k t o r j a 
Kandidati morajo poleg posebnih pogojev iz 4. člena 
Zakona o delavcih v državni upravi (Uradni list RS. št. 
15/90, 5/91, 18/91. 22/91) izpolnjevati še naslednje po
goje: 
- visokošolska izobrazba kemijske smeri. 5 let delovnih 

izkušenj in opravljen strokovni izpit 

Delovno razmerje bomo sklenili za nedoločen čas s polnim 
delovnim časom. 

Kandidati naj prijave z dokazili o izpolnjevanju pogojev dosta
vijo v 8. dneh po objavi razpisa na naslov: Sekretariat za 
varstvo okolja in urejanje prostora občine Šentjur. Mestni trg 
10, 63230 Šentjur pri Celju. 

O izbiri bomo kandidate obvestili v 15. dneh po poteku 
razpisa. 

Glavni in odgovorni lu-ednik: Mitja Umnik 
Pomočnik odgovornega urednika: Robert Gorjanc 

Uredništvo: Nataša Gerkeš, Vesna Lejič, Mateja Podjed, Janez 
Vedenik in Tone Vrabl. 

Glasbeni urednik: Stane Šp^el 
Vodja tehnike: Bojan Pišek 

Naslov uredništva: Radio Celje, Prešemova 19, Celje. 
Telefon: 29-431, fax: 441-032. 

Studio: 441-310, 441-510. 
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Gorenrc z irskim naglasom 
Nova kaseta Anilreia Šitreria 

v teh dneh lahko v slovenskih glasbe
nih trgovinah že kupite novo kaseto ne
umornega Andreja z naslovom »Sedem 
irskih noči«, ki ima svoj razlog in vzrok. 
»Kr ivec« je delno Dušan Velkavrh, ki je 
prevedel besedilo s tem naslovom. An
drej je takoj pričel razmišljati po irsko. 
Kaseta (in tudi material za CD, ki izide 
v teh dneh) je bila posneta na Irskem, 
v mesecu oktobru. Res je bila pred vsto
pom v Westlands Studios narejena pred-
produkcija, vendar je ves material nastal 
točno v sedmih dneh in sedmih nočeh, 
menda tudi malo pijanih. 

To je že sedma Andrejeva avtorska ka
seta, na kateri je sam tudi edini slovenski 
izvajalec. Posnel jo je namreč z glasbeni
ki svetovnega formata, člani skupine 
Dubliners. »Imel sem srečo, da sem lahko 
delal z najmočnejšo in najbolj znano ir
sko folk skupino. Posnetki so vogelni ka
men nekega obdobja, dete trenutkov in 
otipljive postaje pred Naslednjim. V tej 
obliki bivanja človeške duše sem hvale
žen, da imam možnost uporabljati ko-
vačnico besed in zvokov. Sedem irskih 
noči in moj sedmi album izvirnih posnet
kov sem lahko izklesal s pomočjo irskih 
prijateljev po glasbeni plati in moje mu
ze, ki se mi izmika in približuje, kot se ji 

zazdi,« o svojem novorojencu pravi An
drej. 

Teksti na kaseti so v večini Andrejeve 

stvaritve, razen priredbe z naslovom 
»Malokdaj se srečava«, ki jo je pred pri
bližno 25 leti zapel, in z njo na zmagal na 
Slovenski popevki, Lado Leskovar. Na 
kaseti po Andrejevih besedah tokrat ni 
otroških pesmic, čeprav tudi »Umrla je 
država« ni bila, pa so jo prepevali mnogi 
slovenski kratkohlačniki. »Ročk me' Ja
nez« je recimo »narejena« za predvolilni 
čas, po vzoru popevk iz petdesetih let. 
» N e vprašajte me, katerega Janeza sem 
mislili, kar sami svojega izberite,« ko
mentira Andrej in doda: »Večina prijate
ljev misli, da je to moj najboljši izdelek 
doslej, jaz tega ne morem reči. Dolgo 
časa sem bil tiho, ker preprosto nočem 
posiljevali ne ljudi ne časa. Mislim, da je 
prav, da se spočijejo moji poslušalci in 
jaz. Nisem tako ploden po glasbeni plati, 
da bi lahko vsako leto izdal novo ploščo. 
Naredim jo, ko imam vsaj 10 dobrih ko
madov.« 

Kaj pa Irska in Irci? »Njihovi največji 
sovražniki so še vedno Angleži, so zelo 
duhoviti, zelo glasbeni in zelo dobri piv
ci. Mislim, da je Irska obljubljena dežela 
za Slovence, saj je biti pijan tam kvalite
ta. Dublinersi pa so edini gospodje na 
svetu, ki res živijo to, kar pojejo.« 

SŠ 

Finale Lojtrce 
v Golovcu 

Dvorana Golovec bo še en
krat prizorišče takšne glas
bene prireditve, ki bo do do
bra napolnjena z občin
stvom, ki ima rado domačo 
glasbo. Veliki finale letošnje 
Lojtrce domačih bo v soboto, 
10. decembra s popoldansko 
javno generalko in večerno 
prireditvijo, ki se bo začela 
ob 20. uri. 

Za zlatega petelina se bo 
tokrat potegovalo deset me
sečnih zmagovalcev, ki jih je 
bUo možno slišati v progra
mu Radia Slovenija, med 
njimi pa so ansambel Bratov 
Poljanšek (skladba To je mo
ja domovina), ansambel M e -
los (Najina sreča), Rom pom 
pom (Bele strmine), Jože 
Skubic in Slapovi (Ne reci 
nikdar), Zasavci (Sreča je ) , 
Boris Razpotnik (Za tvoj 

najlepši dan), harmonikar 
Miha Debevc (Od vasi do va
si), ansambel Laufarji (Pod 
Jalovcem) in ansambel Sto-
parji (Pri nas doma). Med 
gosti bodo nastopili ansam
bel Franca Miheliča ter hu
morista Iča in Matevč, prire
ditev pa bosta povezovala 
Janez Dolinar in Simona Ju-
van. Letošnji finale (ansam
bel in melodije je ocenjevalo 
tudi deset slovenskih radij
skih postaj, med njimi tudi 
Radio Celje s pet člansko ž i 
rijo) pripravlja Kajetan Zu
pan, posebnost pa bo, da bo
do po daljšem času ansambli 
igrali v živo in ne na play 
back. Vsi nastopajoči bodo 
dobili lojtrco s petelinom, 
zmagovalec pa zlatega pete
lina. 

T . V R A B L 

Odlični britanski alter funky bend N E W ORDER je na sceni 
^ že od začetka osemdesetih. Kultni status so si člani te zasedbe 

pridobili že z igranjem pri legendarnih Joy Division konec 
sedemdesetih, z več kot desetimi LP-j i in vsaj ducatom velikih 
hitov pa so se iz enega izmed vodilnih underground bendov 
prebili v sam vrh moderne pop produkcije. Svoje trinajstletno 
delo so New Order pri založbi London Records konec novembra 
»stisnili« v kompilacijsko ploščo »The Best O f . . . « , ki je te dni 
prav pri vrhu evropskih lestvic. 

Nič slabše se ne godi zbirki uspešnic »Carry On The Charts 
The Best Of . . .* skupine THE B E A U T I F U L SOUTH. Vodji 

skupine Paulu Heatonu in prestali četverici ansambla že nekaj 
let skoraj neopazno in brez velikega pompa uspeva z inteligent
nimi pop skladbicami zasedati najvišja mesta angleških lestvic, 
zato je visoka uvrstitev omenjene kompilacije pričakovana. 

Po desetih letih skupnega dela je skupini P A N D A , eni izmed 
boljših slovenskih pop ročk zasedb, le uspelo izdati prvo kom
paktno ploščo. Na CD-ju z naslovom » V poznih nočnih urah« sta 
poleg 11 novejših skladb tudi dve malo starejši, »En korak« in 
» L e sebe še imam«. Panda se trenutno pripravlja na manjšo 
slovensko promocijsko turnejo, ki bo januarja in februarja 
v vseh večjih krajih po Sloveniji. Včeraj je že bila v pivnici 
Kratohvvill v ljubljanskem BTC-ju prva uradna predstavitev 
tega projekta. Panda pa še pred novim letom obljublja tudi 
videospot za eno izmed skladb z omenjene kompaktne plošče. ^ 

Do prvega CD so se s sredinskim rockom sredinskega tempa \ 
prigrebli tudi primorski Z M E L K O O W . Trio, ki ga sestavljajo; 
Gorazd Sedmak, Žare Pavletič in Damjan Barut, je prejšnji, 
teden pri založbi Primitivc Glasbic objavil album » K d o sc j e ' 
zbral?«. Vseh enajst skladb z njega, poleg solidnega kitarskega^ 
ročka, odlikujejo samosvoja besedila, ki so ob javnem predvaja-; 
nju že povzročila precej žolčnih izbruhov mamic, ki prisegajo na 
bolj »ubrano« petje zvezdnikov podalpskega popa. 

Ob izidu četrte CD plošče V L A D A K R E S L I N A »Nekega * 
jutra, ko se zdani«, Cankarjev dom v Gallusovi dvorani v sredo, \ 
14. decembra, prireja veliki promocijski koncert. Poleg Kreslina' 
in njegovih Malih Bogov bodo tam nastopili še Ali Capone' 
Štrajh Trio, Šukar, Orlek, Jonas Ž in Beltinška banda. Vstop-; 
niče s precej zasoljeno ceno (2500, 2000 in 1500 SIT) so že ; 
naprodaj. 

Številnim tehno pop duetom, ki trenutno obvladujejo evrop- i 
sko dance sceno, sta se pred kratkim pridružila tudi dva tria.. 

SCOOTER (na sliki) sestavljajo trije angleški mladeniči, nase pa 
so opozorili s komadom »Hyper, Hyper«. Jackie Harris, ex-
pevka mega zvezdnikov Snap, pa je s svojo mlajšo sestro Tino in 
Portugalko Lizo da Costo ustanovila pevski trio SECURT¥. 
Njihov hit » I Can Make ¥ou Dance« je trenutno eden izmed 
najbolj vročih na plesiščih evropskih discotek. 

Avstralski kozmopoUt in eden izmed redkih še preživelih 
darkerjev N I C K CAVE se v Londonu pripravlja na snemanje 
novega albuma. Ta naj bi se precej razlikoval od njegovega 
letošnjega podviga, finančno izredno uspešne plošče »Le t Love 
In«. Nick tokrat pripravlja konceptualni album, zapolnjen 
z baladami, ki bodo govorile le o morilcih in umorjenih. L P naj 
bi izšel v začetku pomladi, še pred snemanjem pa namerava 
Cave s svojo skupino The Bad Seeds obiskati Izrael. 

Gorenjska skupina R O Y A L F L A S H se, po precejšnjem 
uspehu njihove debitantske kasete »Dan kot prejšnjih sto«, 
poskuša s svojim drugim izdelkom, kaseto »Objemi me«, prebiti 
med najpopularnejše izvajalce slovenskega vaškega roc-
k&roUa. S skladbo »Vse bi dal« jim je že uspelo prepričati 
ljubitelje tovrstne glasbe na Celjskem. 

Še zadnjič vas opozarjamo na današnji koncert italijanskega 
rapperja JOVANOTTIJA v ljubljanski Hali Tivoli. Za zamud
nike pa bo Mr. Penso positivo nastopil jutri v Zagrebu. 
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Andreja Makoter & Dance 
Le komu, ki na TV spremlja 

oddajo Poglej in zadeni, ni 
v spominu ostal nedavni na
stop svetlolase Andreje? Pevka 
bo po vrnitvi na domače odre 
brez dvoma v kratkem postala 
prva dama slovenskih di
skotek. 

Ko sem pred kakšnimi osmi
mi leti prekinil status svobod
nega umetnika m se bolj za 
šalo kot zares zaposlil v pro
dajalni glasbil, kaset in plošč 
ter tam izvajal promocije slo
venskih in jugoslovanskih 
estradnikov, sem ob izidu ka
sete Naj, naj 3 gostil tudi mla
do Andrejo Makoter. Vedel 
sem, da je prej plesala v plesni 
skupini Stil, kasneje pa v La 
Monette, ki jo je ustanovila sa
ma, takrat pa se je predstav
ljala že kot pevka in zlasti imi-
tatorka v tistem času zelo po
pularne Madonne. Kljub temu, 
da je šlo za majhno promocijo, 
je stvar vzela silno resno in ne 
bom pozabil njenega vpraša
nja, če bi bilo dobro, da si še 
malo raztrga že tako razcapa
ne kavbojke. Nastop je bil ta
ko profesionalen, da sva v pol 
ure prodala vse kasete in video 
kasete Madonne ter seveda vse 
Naj, naj 3, na kateri je sicer 
Andreja imela le skladbo Go
vorijo, da bo drugi prstan dal. 

Vedel sem, da bo uspela, po
stavljalo se je le vprašanje ča
sa. Kmalu po tem, ko se je ne
kaj časa pojavljala kot Yu-
Madonna, je izginila, leta 1991 
pa z Davorom Taljo posnela 
samostojni projekt Sanja po
tovanja. Takrat je ob kaseti iz
šel tudi prvi slovenski maxi 

single, ki ga je izdala založba 
Helidon, vendar niso nič nare
dili za promocijo, zato je šel 
projekt skoraj neopazno mi
mo. Andrejo je to psihično 
precej dotolklo, ponovni elan 
pa je dobila s ponudbo Inter
national produktion iz Italije 
za nastop v mednarodnem 
show programu. Pričela je na
stopati v tujini kot prva slo

venska dama, šlo pa je pred
vsem za petje svetovnih uspeš
nic. Na enem teh nastopov so 
jo odkrili producenti zabavno-
glasbene oddaje Domenica 
serra z R A I Uno in ji ponudili 
sodelovanje. 

Pol leta je pogodbeno skrbe
la za koreografijo njihove 
plesne skupine. Sreča je hote

la, da je v eni izmed oddaj 
spoznala Uta Ropotca, lastni
ka studia in ožjega sodelavca 
svetovnih zvezd, kot so Toto 
Cotugno in Richie e poveri. 
Tako je končno našla človeka, 
ki ji je znal na kožo napisati 
glasbo in aranžmaje, o čemer 
je do tega trenutka lahko le 
sanjala. Za besedila je poskr
bela sama. 

Pod taktirko italijanske eki
pe Happy produktion je sne
mala v milanskih in reških 
studiih in nastal je Dance, tre
nutno najbolj popularen trend 
glasbe v svetu. Za zvrst, ki 
združuje ples in glasbo, je An
dreja pravzaprav ustvarjena, 
kar dokazuje s svojimi nasto
pi, na katerih jo spremlja tudi 
plesna skupine. Kaseta in CD 
plošča, ki sta v teh dneh izšli 
pri Z K P Slovenija, to še potr
jujeta. Ob lastnih skladbah je 
kot zanimivost dodala, po mo
jem mnenju eno najlepših slo
venskih pesmi, Hrušovarjevo 
Dan ljubezni. 

Dejstvo je, da z Andrejo sta
nujeva približno sto metrov 
narazen, za pogovor sva se do
govarjala približno mesec dni, 
vendar nama zaradi njene pre
zasedenosti skoraj ne bi uspe
lo. Zato sem lahko prepričan, 
da ima sedaj v rokah vse, kar 
je hotela, in je ne more nič 
ustaviti. Po zahodnjaškem 
zgledu je menedžerske posle 
predala agenciji, ki zanjo skle
pa pogodbe na št. 061 559-200. 
Sam lahko ob koncu dodam le 
še to, da sem verjel v njene 
sposobnosti, zato naj rečem le: 
Bravo, Andrjeja j 

Pop loto 
Nihče ni napovedal pravilnega vrstnega reda skladb. 

Za skladbe, ki jih je izbral Stane Špegel, lahko glasujete 
v sredo, 14. decembra. Nagrada za pravilno napoved, ki 
jo podaja sponzor oddaje Pop loto, trgovina Oris MASH, 
je vredna 6000 SIT. 

Kupone na dopisnicah pošljite na naslov: Radio Celje, 
Prešernova 19, Celje. .... _ . 

R^0T/7RNICA 

Potekel je rok 
z a zadnji obrok! 

Nekaj domačega je štrlelo 
iz tistega programskega ob
vestila, pa sem šlampasto 
prelistal po hologramski 
zbirki spominov in jasno mi 
ni bilo prav nič, dokler ni
sem na odru zagledal sose
dovega pjeba Aleša s prelepo 
bas kitaro. V Barfly sem kre
nil, da se postopoma aklima-
tiziram, zato oni večer, ko so 
tam nastopali Da dol padeš, 
nisem pretiraval z dolžino 
obiska, ker nimam škrg, na 
žalost. Pa se je skrivnostni 
trio, za katerega so se mnogi 
spraševali ali je iz Ljubljane, 
kajneda, prišel na oder in za
tegnili so eno domačo, po
skočno. Na plakatih je sicer 
pisalo blues na harmoniki, 
zato so začetne polke in 
valčki, pobrani z radia 
Šmarje, zveneli kot dobra in 
nenavadna uvertura. Plesal
cev ni bilo od nikoder pod 
oder, zato je cela stvar začela 
hitro oksidirati, kot sveže 
naribana jabolka. Vse lepo 
in prav, fantje so brez pardo-
na sekali slake, svakojake 
narodnjake, natančno in 
brez lastne udeležbe, preri-
sano, napovedovali vedno 
eno tako, ki jo vsi poznamo, 
in smo jo poznali in potem 
sem imel počasi zadosti. K o 
bi vsaj veselo zafušali, tako 
pa je bilo fušanje zadrgnjeno 
in pomešano z nelagodnost
jo, ki jo ponavadi na oder 
pripelje teta trema. Blisknil 
sem petkrat, eksal dvakrat, 
potem pa nisem prenesel več 
zatohlega cinizma kljubske-
ga generalmajstra Darija, ki 
mi je pljuval po tleh svoje 
liberaldemokratsko obnaša
nje. Postal sem neskončno 
žalosten in treba je bilo pri-
zanesti vsaj Sanjski, zato sva 
pomahala dragemu Davorju 
in čao! Poskusite z rici-
nusom! 

N o , potem me je pa še Er
vin povabil na frizurski 
spektakel v soboto. Tako 

smo se s prijatelji znašli 
v mraku istega kluba, kjer za 
boljšo zvočnost ni bilo še 
dandanes narejenega prav 
nič in muzika treska kot 
v kakšni malo večji kopalni
ci, a ljudje so trpežni, ni kaj. 
Dvorana se je polnila in pol
nila so se naša ušesa, konzu-
mirali smo enormne količine 
raznoblazne glasbene stand-
by navlake, v zraku pa je 
žmrkalo prijetno perverzno 
pričakovanje. Potem so pri
korakale frizure na luštnih 
puncah, bolj ali manj posre
čeni obrtniški šopki s talen
tom in petnajst let prepozno, 
pa vendar za nekatere vred
no ovacij , brez stresa, zani
mivo za fotografski objektiv, 
v barvah za spremembo. 

Tako. Izgleda da bo nocoj 
vse pripravljeno za grob na
pad na želje občinstva. Sku
pina The Schmidfs bo tam 
nekje okrog pol enajste, 
v Barflyju servirala svoj po 
gled na svet in okolico, vab
ljeni v miru! Cak! 
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š e ? 
Včasih narediš kaj takšnega, pri čemer razum nima 1 

vel iko opraviti . Enostavno reagiraš, govoriš, počenjaš \ 
tisto, kar čutiš. V bistvu je vprašanje, ali je to dobro ali \ 
slabo. Delati tako, kot čutiš, ali se igrati, pretvarjati? i 

Najbrž se je še najbolje oprijeti neke srednje meje. I 
Tam, kjer se lahko zadržiš, kjer veš, da bi ti raznih 
izbruhi le škodovali (v šoli, službi, tam, kjer si obetaš i 
kakšne koristi) je bolje potrpeti, molčati, se delati, kot 
da je v seeno . . . 

Ce pa prideš v takšen položaj s človekom, ki ga imaš 
rad, ni več tako. Nima se smisla pretvarjati. Če te 
pozna, te bo razumel. 

In to, da imaš nekoga, pred katerim se lahko popol
noma odkriješ, ki mu občutke, pa naj bodo takšni ali 
drugačni, lahko pokažeš, je veliko vredno. 

Tu principi ne pomenijo nič več. Vendar se je treba 
pogovarjati odkrito. Zgradi t i temelje na zaupanju. 
Najgloblje odnose lahko sicer včasih (po neumnem) 
zavrejo najmanjše podrobnosti. K e r se ne znaš pogovo
riti, ker se ne upaš odkriti. Čeprav veš, da to lahko 
storiš. 

N I N A M . 

Premagani^ 
sovražnik ] 
(2. del) 

Piše: Sabina Bešič 

Natašine oči so se najprej 
ustavile na Sašu in šele, ko jo 
je le—ta pogledal v oči, je zme-

I deno umaknila pogled. Jana se 
je pogovarjala z Rokom, Nata
ša pa je s kotičkom očesa skrb
no opazovala Saša; svetlo rjavi 
lasje, temno rjave oči z dolgi
mi, privihanimi trepalnicami. 
Nedolgo zatem se je s Sašom 
že zapletla v pogovor in tako 
imela priložnost, ne samo, da 
je podrobneje spoznala njegov 
obraz, ampak tudi značaj. 

»Nataša, kam greš zvečer?« 
»Hm, ne vem še, pa ti?« » N e 
vem, verjetno na Špico. Pri
deš?« jo je vprašal Sašo in jo 
upajoče pogledal. »Verjetno 
že,« je rekla in se mu zapeljivo 
nasmehnila. 

Ko sta šli z Jano proti domu, 
je bila že trdno prepričana, da 
bo šla na Špico. Prepričati je 
morala le še Jano, kar pa je 
bilo zelo težko. Jana namreč ni 
rada hodila okoli. Vendar pa je 
na njeno presenečenje Jana ta
koj privolila. K o sta ob devetih 
stopali po poti za Savinjo, je 
Nataša kar naprej spraševala: 
»Misliš, da bo tam? Misliš, da 
bo? Saj bo. Mora bi t i !« 

Jana pa je kar naprej ponav
ljala: »Ja, ja, saj bo.« Takoj ko 
sta prišli, ga je Nataša začela 
iskati s pogledom; in ga tudi 
našla. Z Markom je sedel za 
mizo in se smejal. Kakor da bi 
začutil, da ga nekdo opazuje, 
je dvignil pogled in se srečal 
z Natašinimi presrečnimi oč
mi. Kar zažarel je in jo pokli
cal k sebi. »Zdravo!« je dahni
la, ko je sedla poleg njega. 
»Zdravo!« je odvrnil in jo ves 
čas spremljal s pogledom. 

Ves večer sta se pogovarjala, 
nikogar nista pustila, da bi ju 
zmotil, ker sta bila v čisto svo
jem svetu. Tako sta kar nekaj 
večerov preživela skupaj in 
počasi odkrila glavne lastnosti 
in muhe drug drugega. K o sta 
nekegavečera z Jano spet pri
šli na Špico, je Nataša vedela, 
da je to njen srečni dan. Sašo 

jo je kot vedno pričakal z na
smehom iri spet sta se zapletla 
v pogovor. Jana je z Markom 
odšla na sprehod, tako da sta 
pustila Natašo in Saša, da sta 
se lahko v miru pogovorila. 
Sašo se je kmalu dotaknil ob
čutljive teme: »Nataša, a imaš 
fanta?« »Hm, ne!« Nekaj časa 
je bil tiho, kot da bi iskal pra
ve besede, potem pa je rekel: 
»Nataša, všeč si mi. Nekaj po
sebnega si, nisi takšna kot 
druga dekleta. V tebi je nekaj, 
kar me močno privlači, vendar 
tega ne znam opisati. B i . . . bi 
hodila z mano?« Nenadoma se 
je kotiček, kjer sta bila prej 
popolnoma sama, zazdel ven
darle nekako preveč »poln«. 
Za trenutek je pomislila, po
tem pa rekla: »Bi, j a ! « 

Ta večer so se začeli za oba, 
za Natašo in Saša, dnevi, polni 
sreče, veselja.. . Popolnoma 
sta se ujela, kakor, da bi se 
poznala od prvega dne svojega 
življenja. Nataša je bila srečna 
kot še nikoli doslej in razmi
šljala je, da zdaj ne more iti nič 
več po zlu. Vendar se je zmo
tila. (Se bo nadaljevalo) 

Glas mladih 
Moč prijazne besede 

Na Osnovni šoli Vere 
Šlander na Polzeli so ponov
no izdali Glas mladih na te
mo Moč prijazne besede. 
V zanimivem in pestro napi
sanem ter duhovito ilustrira
nem glasilu lahko preberete 
marsikaj zanimivega na te
mo komunikacije, odprtosti 
v družini, pristnih medse
bojnih odnosov . . . Učenci so 
predstavili dejavnosti, s ka
terimi se ukvarjajo v okviru 
šolskih dejavnosti, predsta
vi l i so tudi teden brez torbic, 
ki je potekal v času tedna. 
otroka, nekaj odlomkom iz 
Deklaracije o otrokovih pra
vicah . . . 

Skratka, gre za glasilo, ki 
bi ga lahko učenci brez sra
mu pokazali in ponudili 
v branje tudi bralcem izven 
šolskega okolja. 

Za prispevek v Vrtiljaku 
pa smo si izbrali prispevek 
diplomirane psihologinje 
Tatjane Krof lic o komunika
ciji. 

Komunikacija - kaj 
je to? 

Komunikacija je: 
- sporazumevanje,povezova-
nje med ljudmi; 

- sporočanje in sprejemanje 
sporočil; 

Zavedati se moramo, da 
otroka učimo s svojim zgle 
dom, s tem, kar počnemo, 
delamo, s tem, kako se obna
šamo in ne s tem, kar otroku 
govorimo. 
- Čeotrokazmerjamo ,gauči
mo zmerjati. 
- Če ga zasmehujemo, ga uči
mo zasmehovati. 
- Če ga žalimo, ga učimo ža
liti. 

- Č e ga poslušamo, ga učimo 
poslušati. 

Odrasli pogosto pokvari
mo komunikacijo otrok. 
Pokvarimo jo zato, ker pre
malo poznamo otroški svet, 
ki se bistveno razlikuje od 
sveta odraslih. 

Pa si oglejmo nekaj razlik! 
Otroci - Odrasli 
- uživajo v različnem 
- v enakem 
- so za dogovor - za kontrolo 
- sprejmejonasprotnomišlje-
nje - ga ne sprejmejo 
- so orientirani k miru, prija
teljstvu - k vojni, sovraštvu 
- sozaenakopravnost-zane-
enakopravnost 
- imajo radi — sovražimo 
- delajo tisto, kar imajo radi 
- kar je koristno 
- sprašujejo - se bojimo 
- dialog - monolog 
- povedo, o čem razmišljajo 
- ne povemo 
- govorijoosvojihčustvih—ne 
govorimo 

Dobra, prijazna komuni
kacija temelji na medseboj
nem spoštovanju, zaupanju 
in ljubezni. 

Otroka ali odraslega mo
ramo imeti radi takšnega, 
kot je, in ne takšnega, kakrš
nega bi si mi želeli. Radi ga 
moramo imeti zaradi njega 
samega; zato, ker preprosto 

Soul Of My Soul 
(Michael Bolton) 

We may be strangers 
We may be worlds apart sometimes 
And it's hard to accept 
The things we just don't understand 
So blind to each other 
We only see one side of nowhere 
Some things we may never know 
If there's one thingyou should ever know 

Chours: 
Soul of my soul, heart of my heart 
The greatest treasure of my life 
thafs what you are 
Soul of my soul, child of my heart 
I love you more than you know, 
soul of my soul 

Into this wor ld 
W e come with a heart thafs open wide 
A n d the best of this life 
Is ali I ever want f or you 
The love you belive in, 
your every dream 
Your every passion 
In tirne I know you'll come to see 
Nothin ' means as much to me 

Chours 
There'11 come a tirne when you'l l be 
on your own 
But in your heart you're never 
far from home 
Every road you take 
Your every living day 
You wi l l always be, you wi l l 
always be 

The soul of my soul 

Chours 
Soul of my soul, heart of my heart 
Some kind of miracle of life 
thafs what you are 
Blood of my blood, light of my life 
You mean much more than you know 
Soul of my soul 

Če razum dela človeka, po
tem ga čustvo vodi. 

(Rousseau) 

Kuhanje trme. 

Klečeplazenje. 



z odprtimi usti je poslušal Janez Miro in kar verjeti ni 
mogel, da se mu bo morda uresničila želja, da bi postal 
poklicni šofer tovornjaka. To bi zaslužil, pa še marsikaj bi 
si lahko sam pripeljal, ko bi gradil hišo. »A misliš, da je 
resno mislil?« ni šla Janezu v glavo čudovita novica. 
»Seveda, saj mi je dal tudi naslov, kam mu lahko pišeš, še 
bolje, pa je rekel Valentin, da se kar osebno oglasiš.« »Takoj 
jutri pojdem v mesto, takšne priložnosti pa res ni za izpu
stiti iz rok!« seje Janez po prvotnem presenečenju sedaj za 
trdno odločil. 

• Drugi dan sta Mira in Janez v mestu s pomočjo šefa 
Valentina, zares hitro opravila uradne postopke zaradi 
Janezove službe. Tako je Janez že s prvim dnem v nasled
njem mesecu postal šofer v podjetju »Naši prevozi.« Šefu 
Valentinu pa ni šla iz glave lepa Mirina podoba in postajal 
je, kadar koli se je spomnil nanjo, čudno razvnet! Tega 
seveda niti Mira, še manj Janez nista slutila. 

Ko je začel pritekati denar od Janezovega dela, je mladi 
par začel lepo in uspešno življenje. 

Le dve senci sta začeli zagrinjati sonce njune sreče. Prva 
je bila tam, da Janez mnogo večerov ni šel pravočasno spat 
k ženi. Seveda ni zahajal kam drugam, tudi v gostilno ni 
nosil denarja, saj ga je preveč rabil pri zidavi doma. 

Imel pa je strast, ki se ji ni mogel ali znal upreti, čeprav 
ga je Mira vedno prosila naj jo opusti. 

Ta strast je bil divji lov! Če je zaznal, da hodi na pašo 
srnjak, ga ni bilo, ki bi Janeza zadržal ob mraku doma. Tiho 
kot senca seje pokradel od doma, in ni mu bilo žal prečute 
noči, ko je na preži čakal na rogljača. Malokdaj se je vračal 
domov praznih rok. Za uplenjeno meso mu ni bilo veliko, le 
neukrotljiva želja po lovu ga je vedno znova vabila v gozd 
in premamila! 

Druga senca seje prikazovala počasi in prav neusmiljeno. 
Že več kot poldrugo leto sta bila poročena. Živela sta še 
vedno pri bratu, čeprav sta tudi svoj dom že dala pod 
streho. 

Olga je tedaj začela postajati zopet bolj okroglega tre
buha in čeprav sta imela že tri otroke, sta se z Rudijem zelo 
veselila bodočega družinskega prirastka. Mira in Olga sta 
se ves čas lepo razumeli. Veliko je Mira postorila v zadnjem 
času namesto Olge - le tiho jo je zbodlo v srcu vsakokrat, ko 
ji je Olga pripovedovala o materinski sreči. Sama je po 

opravljenih pregledih pri zdravniku že skoraj zagotovo 
vedela, da ne bo nikoli mogla občutiti materinskih bolečin 
in sreče! 

Ob tem bridkem spoznanju, ki ga še ni zaupala Janezu, se 
ji nov dom ni zdel več tako privlačen. Boleli so jo tudi vedno 
hladni pogledi Janezove matere, ki še vedno no mogla 
preboleti, da ima sin, ki ga je imela najraje, sedaj rajši ženo 
kot pa njo. 

Tako se je v Mirinem srcu nabralo mnogo gorčine, ki je 
jemala mesto prejšnji ljubezni. Janez pa, zatopljen v svoje 
delo in skrbi, sprva niti ni opazil, da mu prej cvetoča žena 
nekam čudno veni. 

IV. 
Čas je tekel tiho in neopazno dalje. Minilo je od Mirine in 

Janezove poroke tedaj štiri ali pet let. Janez se je dodobra 
navadil šoferskega življenja. Marsikdaj je moral s tovornja
kom voziti krepko čez delovni čas, saj se je takrat veliko 
gradilo in je imelo podjetje »Naši prevozi«, kjer je bil Janez 
še kar zaposlen, mnogo dela. Pa saj je bil priden mož, in 
tudi šef Valentin mu je šel zelo »na roko«, kadar je rabil 
tovornjak zase, če si je hotel pripeljati material, ki ga je \ 
rabil za gradnjo hiše. Tudi zaslužil je Janez lepo s svojim 
pridnom delom. 

To se je seveda poznalo pri gradnji hiše, ki se je sedaj že ; 
vsa prijazna in skoraj gotova razkazovala z vrha hribča. . 
Bližal seje prvi maj, ko so imeli v podjetju nekaj več prostih 
dni. \ 

»Mira, a bi ne bilo lepo, če bi se prav za prvomajske ! 
praznike preselila v najin novi dom? Prosto bom imel več \ 
dni, da bova lahko še uredila kakšno malenkost. Mislim, da 
bi bilo prav, da bi tudi povabila ljudi, ki so nama veliko 
pomagali pri gradnji hiše. Tudi šefu Valentinu sem že nekaj 
omenil, da bi prišel na otvoritev hiše in na zabavo.« Tako je 
govoril Janez Miri, ko sta čistila za pleskarjem, ki je ravno 
včeraj končal z delom. 

»Meni je pravzaprav vseeno,« je nekam medlo odgovorila 
in gledala skozi okno. 

Ce bi jo takrat pogledal čisto od blizu v oči, bi lahko 
opazil, da se ji oči prav narahlo solzijo. Bala se je tega 
doma, bala se je slovesa od male Tince, ki se je v teh dveh t 

letih, odkar je privekala Olgi na svet, bolj navezala nanjo 
kot na svojo mamico. Celo spančkat je morala malo Tinco 
dati vedno »'etica Mila,« kot jo je v svoji, otroški čebljavš-
čini klicala. 

Janez, ki ni vedel, kaj se godi v Mirini duši, ni prav 
razumel njenega prejšnjega odgovora. »Toliko sva senamu-
čila, skoraj vsemu veselju in razvedrilu sva se morala 
odreči, sedaj pa ne kažeš nič veselja in sreče, ko imava 
končno svoj dom!« Užaljeno je ob tem vrgel v kot cunjo, 
s katero je prej pazljivo čistil okenski okvir. 

»Oh, Janez, saj sem vesela, da sva uspela zgraditi to hišo, 
samo mar to še sedaj ne vidiš, da bo samo hiša, da ne bo 
dom!« se Mira ni mogla več premagati in je žalostno zajo
kala. »Ne joči no, saj te nisem hotel prizadeti,« je bilo 
Janezu nerodno. »Sploh pa jaz še vedno upam, da bodo 
sedaj, ko ne bova imela več toliko skrbi in bova živela bolj 
mimo, tudi otroci privekali na svet!« je hotel Janez popra
viti prejšnjo nerodnost. »Ne, nobena tolažba ne pomaga 
dragi Janez, ta hiša ne bo pravi dom, saj je pravi dom le 
tam, kjer je otroški živžav! Meni so pa zdravniki povedali, 
da ne bom nikoli mati,« je sedaj otožno resno povedala Mira 
Janezu bolečo resnico. 

Tiho, prav moreče je postalo v prostoru, nekaj časa sta 
zrla drug mimo drugega, potem so pa Janezove oči začele 
počasi iskati Mirin pogled. V Mirinih očeh ni bilo več solza, 
le peka hladna otožnost je prekrila nekoč tako ognjevit in 
ljubeč lesk njenih oči. 

To je bil trenutek, ko se je za vselej tudi Janezu zlomilo 
upanje, da bosta morda še vendarle dobila otroka, ki sta si 
ga oba srčno želela. »Nič si zaenkrat ne moreva pomagati,« 
je pobito dejal Janez in dodal: »Najbrž se bova morala s tem 
pač prijazniti.« Mira ni nič odgovorila; pobrala je cunjo in 
zopet sta molče brisala bele, apnene madeže. Kar nekaj 
časa sta bila tiho, potem pa je Mira čisto vsakdanje rekla: 
»Le povabi, Janez, vse tiste ljudi na otvoritev hiše, se bomo 
vsaj enkrat imeli lepo vsi skupaj. Z Olgo bova že pripravili, 
da bo dovolj vsega za veselico.« 

Janeza je spravljiv ženin glas pomiril in mu zopet vrnil 
dobro voljo. »Sem mislil, da bi povabila ljudi v soboto, da 
bomo lahko dlje dobre volje, saj lahko potem v nedeljo malo 
dlje poležimo.« Malo sta še postorila in se odpravila kmalu 
nazaj, k Rudiju, da povesta domačim svojo odločitev o vse
litvi v novo hišo. Po poti je Janez objel Miro preko ramen in 
tiho rekel: »Veš, četudi bova sama, morava imeti dom, ne 
samo hišo!« 

Mira ni imela časa karkoli odgovoriti, saj je po poti 
pritekel rdečeličen deklic in klical: »Etica< Mila je prišla!« 
se je razveselila mala Tinca svoje ljubljene tetice. Mira je 
dvignila malo Tinco v naročje, se z njo zavrtela in se takrat 
nehote zazrla v novo hišo na hribčku. »Ne, nikoli ne boš 
dom, vedno boš samo hiša!« jo je znova zabolelo pri srcu! 
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V M O D N E M 
V R T I N C U 

Pripravlja: 
V L A S T A C A H - Ž E R O V N I K 

že razmišljate o svečani 
obleki, najbolj primerni za sil-
vestrsko noč? O tem se bo tre
ba čimprej odločiti, saj bo de
cembra v hipu konec in naj
daljša noč bo pred nami. 

Pri tej odločitvi vam je že in 
bo še v tem mesecu pomagala 
naša modna svetovalka Vlasta 
Cah-Žerovnik, ki je silvestr-
skemu oblačilu namenila tudi 
nagradno vprašanje meseca 

decembra. Se enkrat naj pono
vimo nagrajenke prejšnjega 
meseca, to so Aleksandra L i -
par, Sandra Drobne in Tanja 
Plankar. 

So vam v omari bele bluze in 
črna krila že v napoto? Očitno 
nič hudega, vsaj tako pravi 
njeno modno veličanstvo in 
predlaga, kako te odvečne 
stvari s pridom uporabiti. 
Uredništvo 

Večna privlačnost 
bele bluze 

Bela bluza, črno krilo? »Uf, 
kako dolgočasno,« je zadnja 
leta zaničljivo vihala nos go
spodična Moda. Ko smo ji za
čeli počasi verjeti, da je takšna 
kombinacija odraz skrajnega 
pomanjkanja izvirnosti in 
modne poučenosti, nas je zno
va zmedla - bela bluza in črno 
krilo je po novem super obla
čilo! 

Pravzaprav deviško bela 
barva v kombinaciji z aro
gantno in vzvišeno črno že ne
kaj stoletij predstavlja pose
ben izziv modnim ustvarjal
cem. Tokrat je predvsem bela 
bluza tista, ki razkriva vsaj 
tretjino novih modnih tokov. 
In ker so decembrske sloves
nosti poleg volitev ta hip naj
bolj aktualna tema vseh pogo
vorov, si oglejmo nekaj skriv
nosti najbolj aktualnih bluz za 
večerne priložnosti. 

Baročni zaboji in srednjeve
ški krauza-ovratniki (ki kot 
krona objemajo vrat) ter vola-
nasti zapestniki v stilu Ludvi

ka XIV. so seveda še vedno ak
tualni, čeprav jih moda ne lan-
sira prav v ospredje. Tam je 
letos prostor za model Bettina, 
ki jo je v petdesetih letih pred
stavil slavni kreator Givenchy 
in je dobila ime po njegovi ta
kratni manekenski mvizi Betti-
ni Graziani. Bluza ima širok, 
odpet ovratnik, rokavi pa so 
obšiti z obrobki iz angleškega 
vezenja. 

Tudi asketske bele bluze 
s podaljšanimi ovratniki in g i 
gantskimi manšetami imajo 
modno letnico 94/95, seveda 
pa je najbolj slavnostna večer
na bluza še vedno pošita z dis
kretnimi bleščicami, okrašena 
s transparentno svetlikajoče 
se čipko ali razkošno, satena
sto pentljo. Spodaj pa seveda 
črno krilo (maxi, mini ali do 
kolen). Za tiste, ki v najbolj 
razigrani noči ne žeUte odkri
vati nog, pa hlače iz transpa-
rentnega pliseja ali svilene 
»pižama-hlače«. 

V L A S T A 

Nagradno anketno vprašanje meseca decembra: 

V K A K Š N E M OBLAČILU BI NAJRAJE PREŽIVELI SILVE-
STRSKO NOČ? 
a) V razkošni, dolgi in dekoltirani obleki, 
b) v svileni bluzi in elegantnem krilu, 
c) v kavboj kah ali trenirki, 
d) v spalni srajci, kot vse običajne noči. 

ZDRAVILNE RASTLINE 

Eloris Jagodic 

Čebula (AUium cepa L . ) 
spada v družino lilijevk, ki za
jema več kot 200 rodov s sko
raj 4000 vrstami. Med njimi je 
tudi rod lukov, za katerega je 
značilno to, da imajo večino
ma podzemske čebulice, s ka
terimi preživijo neugodno let
no obdobje, med tem, ko jim 
nadzemsld organi propadejo. 
Rod obsega kakih 300 vrst, ki 
so doma predvsem v zmerno 
toplih območjih severne polo
ble. Domovina čebule je še da
nes Perzija, kjer so jo gojili že 
pred 8000 leti, s karavanami se 
je prenesla v antično Grčijo in 
v rimski imperij. 

Čebula je splošno znana 
rastlina. V zemlji ima podzem
sko čebulo, ki jo obdajajo rjavi 
ali rdečkasto rjavi suhi lusko-
Usti, ki vsebujejo veliko re
zervnih snovi. Sredi tesno se 
prilegajočih mesnatih luskoli-
stov je kratko steblo, ki ima na 
svojem vrhu končni brstič, ki 
se razvije v olistano steblo 
s socvetjem. Socvetje je se
stavljeno iz zelenkastih ali be
lih cvetov. 

Čebula vsebuje sladkorje, 
škrob, vitamine A, B, C, rud
ninske soli, ostro dišeče in pe
koče eterično olje, žveplove in 
silicijeve spojine, merkaptane, 
flavonoide, fitoncide, saponi-
ne glukokinine itd. 

Čebula je izvrstna zdravilna 
rastlina zaradi vseh teh biolo
ško aktivnih snovi in spodbuja 
delovanje jeter, živčnega siste
ma in ledvic. Drastično odvaja 
vodo iz telesa in odstranjuje 
urate. Eterično olje deluje an
tiseptično in se proti stafiloko-
kom obnaša kot naravni anti
biotik. Zato je redno uživanje 
čebule zelo koristno za vse, ki 
jih mučijo ledvični krči, led
vični kamni in pesek, zastaja-
nje urina, protin ali revmati-
zem. Spodbuja zdravo potenje, 
s katerim se izločajo iz telesa 
strupene snovi. Žveplovi hete-
rozidi se izločajo z dihanjem in 

pri tem redčijo sluh in olajšajo 
izkašljevanje. Čebula spodbu
ja prebavo in preprečuje ne
prijetno napihovanje, kar je 
odlično za starejše ljudi, ki jih 
muči lena prebava. Poleg tega 
se razbremeni tudi trebušna 
prepona, olajša se dihanje in 
delovanje srca. Jača delovanje 
srca, širi krvne žile in s tem 
nekoliko znižuje krvni pritisk. 
S tem preprečuje tudi živč
nost, nespečnost in arterios
klerozo. Uživanje čebule kori
sti tudi diabetikom, ker gluko-

^nini znižujejo količino slad
korja v krvi. Zato je najbolje, 
da uživamo presno čebulo, če 
pa je pretežka, jo dušimo na 
olivnem olju. Drobno seseklja
no čebulo namočimo v enako 
količino 90-odstotnega alko
hola in pustimo, da se namaka 
14 dni. Nato precedimo in tako 
dobljeno tinkturo uživamo po 
kapljicah, seveda razredčeno, 
pol ure pred jedjo. To spodbu
ja apetit, zboljša prebavo in 
deluje blažilno, pomirjevalno, 
tudi najbolj obupanim povrne 
spolno slo. Poleg tega pa je ta 
napitek imenitno zdravilo zo
per prehlad in angino, odprav
lja gliste in čisti kri. 

Čebulni sok deluje odlično 
tudi zunanje, ker dobro čisti 
kožo, odpravlja mozolje in 
zdravi manjše rane, ureznine 
in opekline. Kuhano čebulo 
uporabljamo za obkladke pri 
ozeblinah, razpokani koži, tu
rih itd. Če surovo čebulo zdro
bimo v kašo, jo uporabljamo 
kot obkladke na glavi pri mi
greni in drugih hudih glavobo
lih, prav tako pa tudi, če nas 
piči kakšna nadležna žuželka. 

F R A N C O S K 
K U H I N J A M i 

iViočne juhe 
Močna juha 
z ješprenčkom 

Potrebujemo: 2 litra močne 
čiste juhe in 100 g ješprenčka. 

Ješprenčftc namočimo za 
nekaj ur v mlačni vodi, nakar 
ga skuhamo do mehkega, od-
cedimo in speremo. Damo ga 
v pogret jušnik in prelijemo 
z vrelo močno čisto juho. 

Močna juha 
z rezanci 

Potrebujemo: 2 litra močne 
čiste juhe in domače rezance. 

ki jih naredimo iz 500 g ostre 
bele moke, 4 jajc in žlice olja. 

Iz moke, jajc in olja napra
vimo v skledi ali na deski pre
cej črvsto testo in ga dobro 
pregnetemo. Iz testa naredimo 
dva do tri hlebčke, jih pokrije
mo s skledo in pustimo počiva
ti pol ure. Nato jih razvaljamo 
v tanke krpe. Ko se krpe neko-
Uko osušijo, jih prerežemo čez 
pol, zložimo polovice drugo 
vrh druge, jih zvijemo in zre-
žemo na zelo tanke rezance. 
Najboljši so tanki kot las. 
V primernem loncu zavremo 
močno čisto juho tn vanjo za
kuhamo rezance. Rezanci se 
lahko kuhajo največ 6 minut. 

ASTROlOŠKI KOfIČiK 
A s t r o l o ^ i n J e ( U A N E 

šifra: Marjetica 
95 

Pišem vam že drugič in 
upam, da bom tokrat prišla na 
vrsto. Rojena sem v znamenju 
tehtnice, vendar ne vem, kje 
imam ASC in ostale planete. 
Zanima me predvsem dvoje, 
ali bom uspešna pri delu in 
študiju ter kako bodo stvari 
tekle na ljubezenskem področ
ju v naslednjem letu. Prosim, 
da mi napišete lepe stvari, 
temnim pa ue raje izognite. 
Hvala za odgovor. 

Ivana: Zal je bilo pred tvo
jim pismom še veliko drugih, 
vendar pa vedno velja prego
vor: »Kdor čaka, dočaka.« Kar 
se tiče tvojih planetarnih pozi
cij, pa toliko: ASC je v škorpi
jonu, mesec pa se nahaja 
v znamenju dvojčka. V letu 95, 
pa tudi že v letošnjem decem
bru, te čaka povsem novo ob
dobje. Začela boš živeti druga
če kot prej, predvsem na po
dročju osebne in tudi finančne 
samostojnosti boš uspešnejša 
kot prej. Spremembe v part
nerstvu pa bodo bolj izražene 
v drugi polovici naslednjega 
leta, saj se ima zgoditi kar ne
kaj bistvenih odločitev. Nikar 
ne hiti in se ne odločaj na vrat 
na nos, počakaj na p)oletne in 
jesenske mesece, saj so ti zelo 
naklonjeni. Partner se v prvi 
polovici naslednjega leta ne bo 
povsem strinjal s teboj glede 
tvojih novih odločitev, vendar 
se bo stanje izboljšalo v ob
dobju od jimija do novembra. 
Če se žeUš formalno poročiti, 
potem se odloči za to poleti. 
Otroci bodo prišli šele čez ne
kaj let, do takrat pa skrbi za 
svoje zdravje, še posebej za 
ženske organe, kajti ljudje 
z ASC v znamenju škorpijona 
so tu bolj občutljivi. Kar se 
tiče dela, boš uspešna, še pose

bej pri izobraževanju drugih, 
pa tudi pri delu z mlajšimi od 
tebe. Prijetno se boš počutila 
na potovanjih, pa tudi pri de
lu, ki vključuje občasna ali 
stalna potovanja. Prav tako 
boš zelo veliko med ljudmi, tu
di v javnem življenju. Izogibaj 
se pretiravanju in izčrpanosti 
kot posledici. Na srečo ne v i 
dim v tvoji prihodnosti nič ze
lo slabega, tako ni kaj skrivati. 
Sicer pa si prihodnost krojimo 
sami in lahko mi verjameš, da 
se ti ne more zgoditi nič take
ga, česar nisi sama skreirala. 
Obstajajo tri vrste dobre ali 
slabe karme: karma telesa, go
vora in misli. Če s pomočjo 
meditacije prečistimo to troje, 
potem si kreiramo boljšo pri
hodnost - in v tem je vsa umet
nost liašega živliema. 

R E P U B L I K A S L O V E N I J A 
O B Č I N A C E L J E 
Komisi ja za oddajanje pos iovn ih prostorov 

razpisuje 
na podlagi 18. člena Pravilnika o oddaji poslovnih 
prostorov v najem (Ur. list RS, št. 1/93 in 21/94) 

J A V N I N A T E Č A J 
z l ic i tacijo n a j e m n i n e 

za oddajo v najem poslovnega prostora v vei ikost i 
22,20 m^, v Celju, Vodnikova 11 . 

1. Poslovni prostor se oddaja v najem za nedoločen čas. 
2. Izklicna mesečna najemnina znaša 14.700,00 SIT. 
3. Namembnost poslovnega prostora je trgovina s tehničnim 

blagom, predstavništva, projektivni biro ali podobno. 
4. Prijavi na razpis je potrebno priložiti: 

a) dokazilo o usposobljenosti za opravljanje dejavnosti: 
- za fizične osebe obrtno dovoljenje, izpisek iz regi
stra samostojnih podjetnikov ali dokazilo, da se ponud
nik ukvarja z izvirnim umetniškim delom 
- za pravne osebe izpisek iz sodnega registra. 

b) dokazilo o plačanih družbenih dajatvah za fizične ose
be oz. dokazilo o plačilni sposobnosti za zadnjih šest 
mesecev za pravne osebe. 

5. Prijave na javni natečaj sprejema Stanovanjski sklad obči
ne Celje, Gledališka 4. 
6. Rok za prijavo je 15 dni od objave tega razpisa. Poslovni 
prostor si interesenti lahko ogledajo in dobijo podrobne infor
macije po predhodnem dogovoru na tel. št. 21-658. 
7. Poslovni prostor si za potrebe svoje dejavnosti priredi 
najemnik sam. 
8. Komisija bo upoštevala le tiste prijave, ki bodo v celoti 
ustrezale pogojem razpisa. Ponudniki bodo o kraju in času 
licitacije obveščeni v 10. dneh po izteku roka za prijavo in 
bodo na licitacijo pisno povabljeni. 
9. Pogoj za sodelovanje na licitaciji je plačana varščina 
v višini enomesečne izklicne najemnine, ki se plača na žiro 
račun Stanovanjskega sklada občine Celje št. 50700-601-
102296 s pripisom - za licitacijo. Ponudniku, ki bo na licitaciji 
uspel, se bo plačana varščina obračunala pri plačilu najemni
ne, drugim udeležencem pa se bo vrnila v 3. dneh brez 
obresti. 
10. Izbrani udeleženec razpisa mora pred sklanitvijo pogod
be plačati stroške objave tega razpisa. 
11. Najemna pogodba bo sklenjena v 8. dneh po javni 
licitaciji oz. odločitvi Izvršnega sveta o morebitnih ugovorih 
zoper postopek licitacije. 
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Treta Je znati 
Začetek tedna je sicer mi

nil v znamenju županov, to
da ti so bolj slavili (že res, da 
kakor kje). Resnično garali 
so v volilnih komisijah, po
nekod pa so imeli novinarjev 
že čez glavo. Edina svetla iz
jema je bila seveda v Lučah, 
kjer naj bi glasovali volilni 
upravičenci iz Solčave. Ti
stega enega, ki je prišel gla

sovat, so obdelali z levo 
roko. 

Resnične laži 
v kinu Metropol so zadnja 

dva tedna vrteli film Resnič
ne laži. V torek so ga uma
knili s sporeda. Vsaka po
dobnost s predvolilnimi ob
ljubami celjskih Schwarze-
neggerjev je zgolj naključna, 
celo nesramna. 

NI vstopa! 
Nekateri volilni zagnanci 

so se čudili, zakaj celjska vo
lilna komisija tako počasi 
šteje in računa odstotke. Do
bro obveščeni viri trdijo, da 
tej počasnosti niso krivi 
kakšni računalniki ali višje 
sile, temveč kandidat Jože 
Zimšek, ki je skrbno pregle
dal vsako glasovnico. Zaradi 
teh izkušenj svetujemo volil
ni komisiji, naj v drugem 
krogu na vrata obesi napis: 
Kandidatom vstop prepo
vedan. 

Za zaključek kar 
s palico 

Na uradno predzadnjem, 
bolj verjetno pa zadnjem za
sedanju mozirske skupščine 
se je poslancem že od daleč 
videlo, da so jih na to sreča
nje privlekli z vrvmi. Če je 
kdo med zasedanjem le po
mislil, da bi slučajno vstal, 
pa mu je itak grozila kazen 
s palico. Kljub vsemu se je 
splačalo, saj so zasedanje 
kljub mejni sklepčnosti pri
peljali do konca. 

Previdnost v naprej 
Mozirsko občinsko stavbo 

so pred kratkim precej ozalj-
šali. Zakaj so se odločili za 
rožnati motiv, sicer ni jasno, 
hudobneži pa pravijo, da se 
skušajo sedanji občinski 
z novimi zavesami prikupiti 
državnim službam. Do novih 
služb le ni tako lahko priti. 

Koristno in uporabno 
Točen pregled zgornje fotke pokaže, da po eni strani posnetek ni najbolj aktualen. 

Vendar v uredništvu tračnic ugotavljamo, da bo municija še bolj služila svojemu namenu 
- vsaj jajca so se pošteno »usmrdela«. Skrivališče bomo izdali naknadno. 

Šale o taščah so vedno » v ž g a l e « med ljud
mi in izgleda, da je bilo tudi tokrat, ko smo 
objavili avtobusno zgodbo naše članice 
Alenke Tovornik z Planine, tako. Žreb je 
dodelil nagrado še Amali j i Sakelšek iz Osoj
ne 1, Celje. 

Sedaj pa pričakujemo še kakšen vic na 
temo miklavža, božička, dedka Mraza, no
vega leta, božiča, z i m e . . . Šale bodo objav
ljene v novoletni številki, šala tedna pa bo 
izjemoma nagrajena z veselim izletom. 

Šala tetina 
Na avtobusu 

Tašče in snahe se peljejo 
na izlet v ločenih avtobusih. 
Naenkrat se avtobus s tašča
mi zaleti in prevrne. Vse taš
če so bile mrtve. Snahe so 
presrečne in se na veliko 
smejejo, ena pa na ves glas 
joče. 

Pa jo vpraša druga: »Zakaj pa jokaš, ali je 
bila tašča na avtobusu?« 

Jokajoč ji odvrne: »Ne! Moja ga je zamu
dila ! « 

Rojen politik 
Regici in Dudeku se je rodil sin. In tako so 

na krstu modrovali. Boter reče: »Ta če biti 
sigurno nogometaš. Gledaj kako on brca.« 

Pogleda ga Presvetli in reče: »Neče, neče 
biti nogometaš. Pogledaj kako on gleda. On 
če biti sigurno politik« 

»Zakaj politik?« 
»Gledaj kak on gleda. U oči te gleda 

i sere.« 

Nujen primer 
Dolfe skoči iz postelje in pokliče zdravni

ka: »Gospod doktor, takoj morate priti. Sa
njalo se mi je, da sem jedel travo.« 

»Ampak dragi gospod, to vendar ni nič 
hudega.« 

»To pravite vi, ko sem se zbudil je bila 
žimnica prazna.« 

Budnica 
Nočnemu čuvaju Fonzu je dolgčas in tako 

na slepo zavrti številčnico na telefonu. 
»Ja, prosim,« se oglasi nekdo. 

Fonza: »Ali je tam morda veterinarska 
postaja?« 

»Ne, tukaj je policaj Pero.« 
Fonza: »Potem pa oprostite.« 
Pero: »Nič hudega. Sem itak moral vstati, 

ker je telefon zvonil.« 

Razpis 
Direktor išče tajnico. Oglasila se je brhka 

Gorenjka in direktorje hotel preveriti njeno 
znanje, zato ji je zastavil tri vprašanja. 

»Gospodična, odgovorite mi na naslednje 
besede: ustava, uprava in država.« 

»Zjutraj sem ustava, potem sem se upra
va, kej sem pa ponoč država, vas pa n'č ne 
briga!« 

Tašča 
Po sporu med očetom in taščo vpraša si

nek: »Očka, povej mi ali je imel tudi Adam 
taščo, ki je tako kričala kot tvoja?« 

»Ne sinko, Adam je pa živel v raju.« 

izgubljen teliček 
Nekega dne se kmetu izgubi teliček. Kmet 

se takoj odpravi na pot, da bi ga našel. Tako 
ga je iskal cel dan, a brez uspeha. Ko je 
padla noč, je bil daleč od svoje kmetije, zato 
se je odpravil v bližnji hotel. Tu je bilo vse 
polno, a je vseeno v dogovoru z receptorjem 
dobil prostor pod posteljo mladega zakon
skega para, ki je bil trenutno zunaj. Vendar 
je bil pogoj, da mora biti čisto tiho in da 
mora zapustiti sobo pred 6. uro zjutraj. 
Kmet obljubi in se uleže pod posteljo. Kas
neje prideta mlada zakonca in na postelji 
začneta opravljati svojo zakonsko dolžnost. 
Ko je bila ženska na vrhuncu je vzdihnila: 
»Oh, dragi, sedaj vidim cel svet« Ubogi 
kmet se je takoj splazil izpod postelje in 
vprašal: »Kaj pa mojega telička tudi vi
dite?« 

Šale so prispevali: Ljudmila GOTAR iz Laške
ga, Stane Š K R L I N iz Žalca, Jože H R V A T I N iz 
Petrovč, Nevenka ŠKORJANC iz Strmce pri 
Laškem, Stane ŠUMEJ iz Šentjurja in Ljubiša 
ŠOLAJIČ iz Celja. 

Vse ostane v famiilji 
»Ata Mirko, zakaj ste zamišljeni?«, je po rokomet

nem derbiju Celje Pivovarna Laško-Gorenje sin ogo
voril starejšega Požuna. »Bojan, tvoj nasmeh mi ni 
všeč. Nekaj imaš za bregom. Pamet v roke in poslušaj 
očeta. Igrati moramo še končnico in pokal, zato 
z mislijo o zmagi v Golovcu nikar ne izzivaj družin
skega prepira. Že res, da vše vse ostane pri hiši, 
a vedeti moraš, kdo ima glavno besedo.« 

NAJ MUZIKANTI POVEDO 

»Pub se ni astrašu« 
Pri Frecetovih v Libojah 

se je glas harmonike slišal že 
takrat, ko je v hiši svetil le 
petrolej in ko o kakšnem ra
diu ni bilo ne duha ne sluha. 
Oče, ki je bil tudi med usta
novitelji domače pleh muz-
'ke, je s kolegom veliko igral 
po ohcetih, in ko se je vračal, 
so pri marsikateri hiši rekli, 
da naj mimo njihove gre bolj 
počasi, da bo bolj dolgo last
no. N i vrag, da se talent ne bi 
prenesel na sinova, tudi na 
mlajšega Vinka. 

Vendar pa le-ta ni hotel 
kaj dosti slišati o igranju, 
dokler mu starejši brat, ki se 
je že razvil v dobrega muzi-
kanta, ni obljubil, da mu bo 
včasih posodil avto, če se bo 
oprijel instrumenta. Od ne
kod mu je privlekel stari bas 
in ko sta »pošvasala« luknje, 
se je začelo. Mama ni bila 
bog ve kako navdušena saj 
muzikant na »paurih« ni nič 
prida gor vzet. 

» Š e tega boš >frdirbu,< tak' 
kot si že sam,« se je jezila 
nad starejšim Štefanom, ki 
je že sanjal o ansamblu in 
kaj kmalu tudi sanje uresni
čil. Tako je Vinko že kot os
novnošolec igral na veselici 
v Andražu. 

»Štefan je takrat imel edi
ni v vasi avto in našemu triu 
se je takrat pridružilo več 
>oboževalcev<, in smo se 
z enim vozi lom odpravili na 
tisti špil v Andraž. K o nas je 
ustavil policaj, nas je iz avta 
izstopilo kar 12 in nekaj časa 
nas je potem moralo nekaj 
peš. Ozvočenje smo imeli kar 
na radio priklopljeno. Igrati 
pa smo pravzaprav začeli 
v gostilni Draksler v Tre -
merjah, kjer se je po maši 
kar trlo ljudi in so me vsi po 
vrsti hvalili. To je bila tista 
najlepša faza, ko ravno toli
ko znaš, da se vsi čudijo. Da 
vse skupaj opravičiš, moraš 

Ena iz Vinkovega rokava 
Vinko in Štefan sta se peljala iz neke ohceti in na poti ju je 

ustavil policaj. 
Vinko: »Kar ustavi, saj nisva pijana.« 
Štefan: »Ne morem!« 
Vinko: »Kako ne moreš?« 
Štefan: »Ne morem, ker ti voziš.« 

že takoj zatem delati z vso 
paro, da se vidi napredek. 

Brat je potem že igral pri 
ansamblu Borisa Terglava. 
K o se je le-ta ponesrečil sem 
ga zamenjal. 

>Pubi, pa ne ga srat. Pub' 
se bo na odru astrašu,< je 
nekdo komentiral, vendar ni 
bilo tako in tudi tam sem 
ostal vse do razpada ansam
bla. Brat je potem ustanovil 
Savinjskih "1, zdaj sem pri 
Igorju in Zlatih zvokih. Vse
skozi je bilo ogromno špilov, 
še posebno s Terglavom smo 
obrali večino gasilskih vese
lic po Savinjski, tako da je 
bilo skokov na kakšno ohcet 
manj. Kakšnega ženina sem 

vseeno spravil v zadrego, saj 
sem še pred polnočjo javno 
oznanil, da sem prej kot on 
sam spal z nevesto. Da je bilo 
to s >svojo< nevesto, sem šele 
kasneje povedal« 

E D I M A S N E C 


